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Ko manjka vode celo ribam! 
Struga Hudinje skozi Vitanje je vse boijprazna • Bodo Ceijani ostali brez vode? Vroča tema na strani 5. 
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Pričakovan selem rekordov 
26. M O S oa 10. ao 18. septembra - Iz lanskih 47.600 na 55.000 razstavišč - 6 zlUanlh In 11 
montažnih tivoran - Iz 1 7 tiržav 1628 razsta¥Ualce¥ - Presežen še reHorU 250.000 obiskovalcev? _ ^ 

»Lanski jubilejni 25. Med
narodni obrtni sejem v Celju je 
bil sejem rekordov, letos pa se 
z vključevanjem v borbo za tr
žišče in sodelovanjem s stroko 
že bliža svojemu vrhuncu. 
Glede na število razstavljal-
cev, razstavne površine in ob
seg dejavnosti, ki se predstav
ljajo v Celju, postaja sejem 
prevelik za enodnevni ogled,« 
je v uvodu novinarske konfe
rence minuli četrtek povedal 
predsednik poslovnega odbora 
letošnjega MOS, sicer pa pred
sednik Izvršilnega odbora 
Obrtne zbornice Slovenije 
Stanislav Krambereer. 

Na novinarski konferenci, 
ki sta jo organizatorja Obrtna 
zbornica Slovenije s svojim 
podjetjem Step ter Celjski se
jem - generalni pokrovitelj je 
tudi letos celjska Kovinotehna 
- sklicala natančno mesec dni 
pred začetkom 26. MOS, smo 
lahko slišali, da v Celju tudi 
letos pričakujejo nov sejem re
kordov. Lanskih skupnih 

47.600 m^ razstavnih površin 
je Celjskemu sejmu z dogradi
tvijo nove dvorane E uspelo 
povečati na 55.000, od tega je 
kar 25.000 m^ razstavišč v še
stih zidanih in enajstih mon
tažnih dvoranah. V Celju pri
čakujejo 1.628 razstavljalcev 

iz 17 držav in čeprav je na listi 
čakajočih še kakšnih 200 pri
javljenih zainteresiranih raz
stavljalcev, organizatorji več

jih sprememb ne napoveduje
jo. Predvidoma naj bi si v de
vetih sejemskih dneh razsta
višča ogledalo več kot lanskih 
rekordnih 250.000 obisko
valcev. 

»Razstavišče Celjskega sej
ma postaja tako eno največjih 
v Sloveniji, z letošnjo dogradi
tvijo dvorane E, razširitvijo 
telefonske centrale ter načrto

vano celovito ureditvijo se
jemske infrastrukuture ter 
funkcionalno zaokrožitvijo 
sejmišča z dvema novima vho
doma na severni in zahodni 
strani v prihodnjih letih, pa 
postaja tudi bolje opremljeno 
in primerljivo s podobnimi 
evropskimi sejemskimi hiša
mi,« meni direktor Celjskega 
sejma mag. Franc Pangerl. Ta
ko se uresničujejo tudi napo
vedi direktorja podjetja Step 
Vlada Podhostnika o tem, da 
Celje postaja center obrti, po
djetništva in trženja, ki prido-

Diva svoje mesto tudi v prosto
ru dežel Alpe-Jadran. 

V času od 10. do IS.septem-
ara bo na sejmišču delovalo 
takšnih 20 sejemskih služb 
tehnično servisne službe, var-
lostna, prometna in redarska 
>lužba, špedicija in carina, ga
silci, prva pomoč, biro stori-
;ve, PTT, banka, trafika, fri
zer, turistična agencija, sejem
ski radio, press center, infor-
nacijsko središče, cvetličarna, 
;rgovina,...), v precejšnji meri 
3a so organizatorji ponosni tu-
ii na letošnji informacijski si

stem, ki bo na voljo obiskoval
cem. Ob vizuelnih označbah 
na vpadnicah v mesto, približ
no 40 panojih na samem sej
mišču, kjer bo podrobno pred
stavljen razpored sejmišča, bo 
na posameznih mestih na voljo 
še 8 PC-jev. »Samopostrežni« 
računalniki (nepoznavalcem 
osnov računalništva bodo ob 
vsaki enoti pomagali operater
ji) bodo obiskovalcem ponudi
li celovit pregled podatkov iz 
sejemskega kataloga. 

IVANA STAMEJČIC 
Foto: EDI MASNEC 

V teh dneh se vrstijo še zadnji 
pogovori organizatorjev 
26. MOS s predstavniki celjske 
občine glede vključevanja me
sta Celja v turističen in zabav-
no-družaben utrip sejemskih 
dni ter prometne ureditve in 
parkirnega režima v času sej
ma. Že zdaj pa je jasno, da bo 
za parkiranje v času sejma 
sproščen športni poligon ob 
vojašnici na Mariborski cesti, 
kjer bo prostora za 450 vozil, 
parkirišč znotraj sejemskega 
prostora ne bo, v razdalji 
kakšnih 500 metrov okoli sej
mišča pa bo dovolj prostora za 
preko 2.000 vozil. Tudi letos 
bo obiskovalce na sejem vozil 
poseben vlakec, podrobnosti 
o ureditvi prometnega režima 
pa bodo znane v prihodnjih 
dneh. 

Pred začetkom 26. MOS bodo 
organizatorji 2. septembra 
sklicali novinarsko konferen
co v Gradcu, dan kasneje v Za
grebu, v Celju pa še enkrat 
v torek, 7. septembra. Termin-
sko se letošnja sejemska prire
ditev spet prekriva z zagreb
škim velesejmom, MOS pa bo 
predvidoma v petek, 10. sep
tembra, dopoldne slovesno od
prl predsednik slovenske vla
de dr. Janez Drnovšek. 

Za vstopnico na 26. MOS bo 
treba odšteti 400 tolarjev, ob 
nakupu skupinskih priznavajo 
100-tolarski popust, za otroke 
in študente pa je vstopnina po
lovična. Organizatorji ocenju
jejo, da so cene sprejemljive za 
širok krog obiskovalcev, saj je 
sejem - kljub svoji tržni obrt-
no-podjetniški naravnanosti 
- namenjen predvsem promo
ciji. 

Na prostoru, kjer je še lani stala montažna dvorana (na posnetku), bodo 1. septembra odprli novo 
dvorano E, ki so jo preko poletja zgradili delavci celjskega Ingrada. Dvorana, v kateri bo 
v nadstropju prostor za sejemsko dejavnost prepotrebno konferenčno dvorano s 300 sedeži, je 
edina v sklopu Celjskega sejma termo izolirana in tudi najbolje sejemsko opremljena. Že zdaj pa 
je jasno, da bo dvorana živela tudi v ne-sejemskih dneh, saj je opremljena z vsem potrebnim za 
večnamenske prireditve ter športno in tržno-promocijsko dejavnost. 

Katastrofalna hmeljska letina 
Da bo letošnja hmeljska le

tina v Sloveniji tako slaba kot 
ni bila vsaj že 15 let, je že jas
no. Na približno 2450 hektar
jih, od tega res največ v Sa
vinjski dolini, pridelajo po
prečno čez 4300 ton hmelja, 
letošnji pridelek pa bo komaj 
kaj večji od 3000 ton. Da je 
nesreča še večja, bo pridelek 
znamenite sorte golding, ki jo 
izredno cenijo doma in v svetu, 
prepolovljen. 

Vzrok za to je v nadpopreč-
no visokih majskih temperatu
rah, ki so povzročile prehitro 
rast hmelja, prehitro cvetenje 
in dozorevanje. Golding so za
čeli obirati že pred kakšnimi 
dvanajstimi dnevi oziroma 
vsaj štirinajst dni prej kot po 
navadi. Celo najstarejši hme
ljarji se tako zgodnjega obira
nja ne spomnijo. Eden izmed 
vzrokov za hitro trganje je bil 
tudi v tem, ker so se ustrašili. 

da bo hmelj napadel rdeči pa
jek, kar bi pomenilo še dodat
no škodo. Zaradi prehitrega 
obiranja bodo poškodovane 
korenike, posledice pa bodo 
slovenski hmeljarji občutili še 
prihodnje leto in še kasneje. 
Golding se je v času obiranja 
še zelo drobil, tako da ne bo 
manjši le pridelek, pač pa bo 
slabša tudi njegova kakovost. 
To pomeni, da bo vsebnost alfa 
in beta kislin oziroma smol 
slabša, tega pa nimajo radi 
v pivovarnah. Ob tem je vsaj 
nekoliko bolj razveseljiv po
datek, da bo vsaj pridelek vr
ste aurora in nekaterih B kul-
tivarjev nekoliko boljši, če
prav pa še vedno slabši od po
prečnih letin. V vsakem pri
meru pa bodo slovenski hme
ljarji letos prikrajšani za nekaj 
manj kot tri milijone mark. 
Računajo seveda, da jim bo 
s solidarnostnimi sredstvi na 

pomoč priskočila družba, saj 
so konec koncev eni izmed ti
stih, ki so z izvozom hmelja 
vedno ustvarjali tudi prepo-
trebne devize. Dodatna težava 
ob že tako^atastrofalni letini, 
pa je ta, da se na svetovnem 
trgu soočajo z veliko konku

renco, saj hmelj vsaj štirikrat 
ceneje, ob čemer je tudi res, da 
je precej slabše kakovosti od 
našega, prodajajo hmeljarji iz 
Kitajske in Ukrajine. Več kot 
90 odstotkov hmelja pa naši 
hmeljarji še vedno prodajo na 
zahtevna svetovna tržišča, nji

hov delež v svetovni proizvod
nji pa še vedno predstavlja 
okrog 4 odstotke. Za veselje 
hmeljarjev letos ni nikakršnih 
razlggov. 

JANEZ VEDENIK 

Trase za avtocesto še ni 
Trasa avtoceste skozi Savinjsko dolino še ni določena, 

so sporočili z žalskega sekretariata za varstvo okolja in 
urejanje prostora. Vse večkrat je namreč slišati, da je že 
določena južna varianta avtoceste, vendar to ne drži. 

Nova varianta trase za avtocesto skozi Savinjsko dolino 
bo znana jutri, v petek 20. avgusta. Pripravili so jo na 
Ministrstvu za okolje in prostor v Ljubljani, izhaja pa iz 
študije rezultatov in poročila o presoji vplivov na okolje. 
V Žalcu menijo, da bo nova varianta predvsem popravek 
južne inačice. Ponekod bodo najbrž v Ljubljani predlagali 
novo traso, ponekod pa bo ostala stara. 

Jutri naj bi bil torej pripravljen nov predlog, ki ga bodo 
v žalski občini dodobra pretresli in predstavili javnosti. 
O končni trasi bodo odločali predvidoma septembra 
poslanci žalske skupščine. 

U.S. 

Plin priiiodnjo kuriino sezono 
Konjiški Izvršni svet potrdil višje stanarine 

Plinifikacija, stanarine, su
ša in vodovod na Tolstem VThu 
so bile glavne teme ponedelj
kovega zasedanja konjiškega 
izvršnega sveta. Na njem so 
soglašali tudi s kandidaturo 
magistra Benjamina Serška-
, dipl. inž. strojništva, za de
lovnega in varnostnega in
špektorja občine Slovenske 
Konjice, ki ga doslej v občini 
niso imeli. 

Na plinifikacijo se v občini 
že nekaj časa pospešeno pri
pravljajo. Ta mesec bo potekel 

razpis za koncesijo. Izvršni 
svet je imenoval pet člansko 
komisijo, ki bo izbrala naju
streznejšega ponudnika. Po
udarili pa so, da mora koncesi-
onar v projekt vključiti že ob
stoječe plinske postaje v zre
škem in vitanjskem Uniorju 
ter Cometovo v Ločah. Poleg 
tega mora primarno omrežje 
dimenzionirati s 25 odstotkov 
večjim presekom zaradi mož
nosti kasnejše napeljave ze
meljskega plina. Ogrevanje 
s plinom naj bi bilo urejeno za 
kurilno sezono 1994/95. 

Stanarine so se v konjiški 
občini avgusta povišale za 
4 odstotke, sedaj pa se bodo po 
sklepu izvršnega sveta še za 24 
odstotkov. Ker bi se glede na 
vladin odlok lahko v juliju in 
avgustu povečale v občini kar 
za 54 odstotkov, lahko stano
valci pričakujejo še nova po
večanja stanarin. Trenutno so 
konjiške stanarine med naj
nižjimi v Sloveniji. 

Tolsti vrh že dalj časa pesti 
hudo pomanjkanje vode. Na 
izgradnjo vodovoda v vredno

sti 7,8 milijona tolarjev se tam 
pripravljajo že nekaj časa, 
18. avgusta pa poteče razpis za 
izvajanje del. Zaenkrat ni še 
nobenega ponudnika. 

Suša se ni izognila konjiški 
občini. Izvršni svet je ob tem 
sklenil, da je treba aktivirati 
že obstoječo komisijo, da bo na 
terenu ocenila škodo in pri
pravila predlog za njeno sana
cijo. 

Izvršni svet pa je potrdil tu
di osem članski koordinacijski 
odbor, ki bi naj zastopal inte
rese 42 slovenskih občin, kate
rih javna poraba je pod 90 od
stotki republiškega povprečja. 
Zavzemali se bodo predvsem 
za večji dotok republiških 
sredstev v te občine, vzpodbu
diti pa nameravajo tudi večje 
sodelovanje med vlado in temi 
občinami. 

Zaradi velike nezaposleno
sti v občini pa namerava izvrš
ni svet predlagati Zavodu za 
zaposlovanje, da bi imeli pri 
jesenskih delih prednost do
mači nezaposleni delavci. 

J. H. 

Popravek 
v prispevku o za jutri, 

petek, 20. avgusta, razpisa
ni javni dražbi šentjurske
ga motela Merx nam jo je 
v naslovu zagodel tiskarski 
škrat, v Merx, Gostinstvo 
in turizem d.o.o. so za jutri 
razpisali prodajo šentjur
skega motela in ne hotela, 
kot je bilo napačno zapisa
no v naslovu prispevka. 

Uredništvo 

Vojaški nadzor na 
meji 

LJUBLJANA, 16. avgu
sta (Delo) - Italijanski voja
ki naj bi, po novem, poma
gali finančni policiji in 
orožnikom poostreno nad
zorovati slovensko-itali-
jansko mejo. Po napovedih 
naj bi jih bilo 300 ali več iz 
mehaniziranega korpusa in 
korpusa alpincev, ki sta 
nameščena v Furlanij i-Ju
lijski krajini in Venetu. Ker 
je meja med Slovenijo in 
Italijo dolga dobrih 150 ki
lometrov, bo prišel po en 
vojak na vsakega pol kilo
metra meje. Cilj strožjega 
nadzora je preprečiti »pri
hajanje nezaželenih oseb in 
prenašanje nedovoljenih 
sredstev in blaga v Italijo«, 
ki bi ga lahko uporabili 
v atentatih v povezavi 
s srbskimi teroristi ali ita
lijansko mafijo. Nadzor naj 
bi trajal do 10. oktobra, po
tem pa naj bi rezultate pre
učili in se odločili, kako 
naprej. 

niotena oskrba 
z vodo 

LJUBLJANA, 17. avgust 
(STA) - Letošnje rezerve 
pitne vode v Sloveniji so 
najmanjše v zadnjih letih. 
Trenutno je od dovažanja 
pitne vode s cisternami od
visnih najmanj 41.618 lju
di, dnevne količine pitne 
vode, ki jo razvažajo, pa se 
gibljejo okrog 2.680.000 li
trov. Vodo dovažajo v 55 
slovenskih občin. Razmere 
so najbolj kritične v sežan
ski občini, kritično pa je 
tudi v občinah Koper, Ptuj, 
Nova Gorica, Žalec, Gor
nja Radgona, Lenart in 
Murska Sobota. V zadnjih 
dneh pa so se zaostrile tudi 
razmere v občinah Trebnje, 
Šentjur pri Celju, Grosup
lje in Ravne na Koroškem. 

Portoroško 
letališče oživelo 

LJUBLJANA, 16. avgu
sta (STA) - Promet na por
toroškem letališču se je po 
dveh razmeroma sušnih le
tih v prvi polovici letošnje
ga leta dvignil na raven, 
kakršno je dosegel pred le
tom 1991. Samo v juniju je 
na portoroškem letališču 
pristalo 222 tujih letal, kar 
je skoraj toliko kot leta 
1990. Ugodni pa so tudi po
datki za julij. Potniški pro
met je sicer nižji kot v ne
katerih prejšnjih letih, ko 
se je odvijal tudi redni pro
met s potniškimi letali. 
Vendar se je skupno število 
letaliških operacij v prvem 
polletju letošnjega leta 
v primerjavi z minulim le
tom povečalo za več kot 
140 odstotkov, samo v juni
ju pa za več kot 170 od
stotkov. 

Glavni in odgovorni urednik: 
Branko Stamejčič. 
Pomočnica odgovornega 
urednika: Milena Brečko-
Poklič. 
Uredništvo: Marjela Agrež, 
Irena Baša, Tatjana Cvirn, 
Janja Intihar, Brane Jeran-
ko, Edo Einspieler, Edi Mas-
nec, Urška Selišnik, Ivana 
Stamejčič, Zeljko Zule. Teh
nični urednik: Franjo Boga-
di. Oblikovanje: Minja Baja-
gič. Tajnica uredništva: Moj
ca Marot. 
Naslov uredništva: Trg 
V. kongresa 3 a, Celje. Tele
fon: (063) 29-431, fax 
441-032. 
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Dražji vozniški 
izpiti 

Celjski IS je minulo sre
do potrdil povišanje cen 
storitev Komisije za vozni
ške izpite pri Občinskem 
sekretariatu za notranje 
zadeve. Le-te so bile zad
njič povišane lanskega no
vembra in so zdaj veljale za 
ene najnižjih, po podražitvi 
pa je od 15. avgusta oprav
ljanje vozniškega izpita 
v celjski občini med naj
dražjimi v Sloveniji. 

Opravljanje teoretičnega 
dela izpita odslej stane 
1.500 tolarjev (prej 790), 
teorije za G in H kategorijo 
pa 700 tolarjev. Praktični 
del izpita stane kandidate 
za A in F kategorijo 900 
(prej 450), prvi ali drugi 
poskus za B kategorijo 
1.580 (prej 900), vsi nasled
nji pa 2.500 (prej 1.700). Za 
opravljanje praktičnega 
dela izpita morajo kandi
dati C in E kategorije od
šteti 2.200 (prej 1.100), 
D kategorije pa 5.600 to
larjev (prej 2.300). 

Vzrok za tokratno povi
šanje stroškov vozniškega 
izpita je v tem, da mora 
Komisija za vozniške izpite 
stroške svojega poslovanja 
kriti iz pristojbin, ki jih za 
opravljanje vozniških izpi
tov plačujejo kandidati. 
Ker so prostori izpitnega 
centra najemniški, je komi
sija ob rednih materialnih 
stroških ter plačevanju 
elektrike in ogrevanja 
dolžna poravnavati še na
jemnino. 

»Vsi ti stroški so se od 
lanskega novembra, ko so 
bile potrjene obstoječe ce
ne opravljanja vozniških 
izpitov, nenehno povečeva
li, zato je predlagana po
dražitev nujna, če želimo, 
da bo Komisija za vozniške 
izpite še naprej poslovala 
brez rdečih številk,« je 
v povprečju nekaj manj kot 
100-odstotno podražitev 
komentiral sekretar za no
tranje zadeve občine Celje 
Niko Pirtošek. 

I.STAMEJČIČ 

Zdrava mesta 
C e U e kantnaira za prolektno mesto Svetovne zdravstvene 
organizaciie 

Celje in Maribor sta edini 
slovenski mesti, ki po mne
nju predstavnikov Svetovne 
zdravstvene organizacije iz
polnjujeta pogoje za kandi
daturo za projektno mesto 
Svetovne zdravstvene orga
nizacije v okviru njenega 
projekta Zdrava mesta. Celje 
seveda poskuša izkoristiti 
priložnost. 

Projekt Zdrava mesta, 
s katerim je Svetovna zdrav
stvena organizacija pričela 
pred petimi leti, se letos zak
ljučuje. Zaradi izredno moč
nega odziva pa so se odločili, 
da projekt nadaljujejo z dru

go, prav tako pet let trajajo
čo fazo. V njej bo poseben 
poudarek posvečen dejan
skemu uveljavljanju projek
ta v mestih. Projektna mesta, 
ki jih je bilo doslej trideset, 
bodo morala za to ugledno in 
odgovorno vlogo ponovno 
kandidirati. Svetovna 
zdravstvena organizacija pa 
se je odločila, da bo to mož
nost dala tudi nekaterim 
drugim mestom, ki so se 
v dosedanjem delu izkazala 
za aktivna in inovativna. 
Takšno pa je po oceni stro
kovnjakov SZO, ki so spo
mladi obiskali Slovenijo, tu

di Celje. 
Vsekakor je to za Celje po

membno priznanje, lahko pa 
pomeni tudi veliko obvez
nost in, kar je najpomemb
nejše, prinese lahko nekaj 
dobrega za zdravje mesta in 
ljudi, ki v njem živijo. Pro
jektni svet Celje - zdravo me
sto je v prijavi za kandidatu
ro poslal poleg opisa organi
ziranosti, delovanja in glav
nih ciljev projekta tudi po
datke o razmerah v mestu 
- skupno preko sto podatkov 
o zdravstvenih, ekoloških in 
socialno ekonomskih razme
rah v mestu. MBP 

Zapora Canharjeve 
v ponedeljek so delavci poslovne enote CE-KA celjskega javnega podjetja Komunala začeli 

s prenovo Cankarjeve ulice v središču Celja. Prenova odseka Cankarjeve od križišča z Gubčevo 
ulico do Vodnikove bo končana do začetka 26. Mednarodnega obrtnega sejma, torej do 10. sep
tembra, v tem času pa bo ulica zaprta za ves promet. 

Za prenovo tega dela Cankarjeve ulice je bil objavljen javni razpis, za najugodnejšega 
ponudnika pa so v občini izbrali delavce CE-KA, ki imajo tudi sicer bogate izkušnje s prenovami 
mestnih ulic v Celju. Prenova zajema povsem nov ustroj ceste in obeh pločnikov, dosedanji 
kockasti tlak bo nadomestila asfaltna preplastitev, celoten videz tega dela Cankarjeve pa bo po 
prenovi identičen z videzom Vodnikove ulice. Po predračimu bo prenova stala 5,5 milijona 
tolarjev, pomembno pa je še to, da bo avtobusno postajališče za lokalni promet iz zdajšnjega 
križišča s Stanetovo ulico prestavljeno za kakšnih 15 metrov nižje proti križišču z Gubčevo ulico. 

LSTAMEJČlC 

Dokumentacija za čistilno napravo 
Celjski poslanci zahtevajo obračun porabe denarja za priprave na gradnjo centralne 
čistilne naprave 

člani celjskega IS so minulo 
sredo obravnavali in sprejeli 
predlog odloka o lokacijskem 
načrtu za zgraditev Centralne 
čistilne naprave, rekonstruk
cijo lokalne ceste in zgraditev 
brvi v Tremerjah in Košnici. 
Ob tem pa so Javno podjetje 
Komunalo kot nosilca projek
ta CČN in Strokovno službo za 
komunalno gospodarstvo 
OSUPVO zadolžili, da pripra
vita poročilo o doslej zbranem 
in porabljenem denarju za na
črtovano gradnjo čistilne na
prave. 

V zavodu za planiranje in 
izgradnjo občine Celje so pri 
pripravi predloga odloka upo
števali pripombe in pobude 
poslancev, ki so na zadnjem 
skupščinskem zasedanju v za
četku julija sprejeli osnutek 
odloka o lokacijskem načrtu. 
Lokacijski načrt so izdelali 
v Razvojnem centru - Planira
nje d.o.o., zajema pa območje 
predvidene gradnje centralne 
čistilne naprave, ki leži na le
vem bregu Savinje pod Rifen-
gozdom, približno 4 kilometre 
od sotočja Savinje in Voglajne 
in severovzhodno od naselja 
Tremerje. Območje zajema ne
kaj manj kot 4 hektare zem
ljišča, z lokacijskim načrtom 
Pa bo določeno območje ureja
nja centralne čistilne naprave 
2 zmogljivostjo, organizacijo. 
Velikostjo, oblikovanjem ob

jektov in naprav, primerne re
šitve za varstvo okolja ter tra
sa in elementi primarnega zbi
ralnika za tranzit odpadne vo
de. Ob tem pa še rekonstrukci
ji lokalne ceste z brvjo v Tre
merjah in Košnici ter cestnega 
križišča v Košnici in ureditev 
avtobusnih postajališč. 

Poslanci občinske skupščine 
bodo tako, predvidoma že za 
prvo jesensko zasedanje, dobi
li v roke predlog osnutka o lo

kacijskem načrtu, ki so ga čla
ni IS soglasno podprli, nanj pa 
nimajo pripomb niti krajani 
okoliških naselij. Prav tako pa 
se bodo poslanci na isti seji 
seznanili tudi z zahtevanim 
poročilom o dosedanji porabi 

namenskega denarja za čistil
no napravo. 

V celjskem IS menijo, da bi 
morali poslanci obe gradivi 
obravnavati ločeno, saj so ur
banistične rešitve, ki jih pri
naša lokacijski načrt vsebin
sko nekaj povsem drugega kot 
pa zahtevano poročilo o pora
bi denarja. Poslanci so namreč 
na julijskem zasedanju ob po
trditvi osnutka odloka povsem 
jasno zahtevali, da IS predloži 
poročilo o tem, kakšni so bili 
finančni viri za čistilno napra
vo, koliko denarja se je nabra
lo, kje se je ta denar zbiral ter 
kdo in v kakšne namene je 
z njim razpolagal v zadnjih 

petnajstih letih. Obračun, ki 
mora biti narejen preračunano 
v DEM, naj zajema obdobje 
zadnjih petnajstih let oziroma 
vse oid leta 1978 naprej. 

Direktor JP Komunala Celje 
Jože Gabršček je ob tem člane 
IS opozoril, da v podjetju ne 
morejo pripraviti finančnega 
poročila za poldrugo desetletje 
trajajoče obdobje, ker so se 
konkretne priprave na gradnjo 
čistilne naprave začele šele le
ta 1986. Vendar pa so člani IS 
upoštevajoč poslanske zahteve 
menili, da je v tem primeru 
potrebno povsem jasno in ned
voumno razložiti, kako je bilo 
v obdobju prejšnjih osmih let. 

I. STAMEJČIČ 

V JP Komunala Celje so poro
čilo o zbiranju in porabi de
narja za gradnjo CCN pripra
vili v zahtevanem roku, ven
dar pa se bo o pripravljenem 
obračunu še pred skupščinsko 
obravnavo najbrž izrekal IS. 
Po besedah vodje Strokovne 
službe za komunalno gospo
darstvo Ivana Pfeiferja na
mreč poročilo zajema le ob
dobje od leta 1986 naprej, kar 
pa ne zadošča poslanski zahte
vi o celovitem pregledu fi
nančnega poslovanja v zvezi 
s čistilno napravo za poldrugo 
desetletje nazaj. 

Sejem v Gornji Radgoni 
Na kmetljsko-živllskem sejmu letos rekordno število 
razstavljalcev in prodajalcev 

Kot smo izvedeli na nedavni tiskovni 
konferenci, ki so jo pripravili delavci Po
murskega sejma v Gornji Radgoni, bo 
letošnji 31. Kmetijsko-živilski sejem naj
večji doslej. Zaradi velikega povpraševa
nja po razstavnih površinah so organiza-
torii morali poskrbeti za dodatne raz
stavne površine. 

Na novo so postavili tri nove montažne 
razstavne objekte s 4.200 kvadratnimi 
metri razstavnih površin. Povečali so tu
di odprte razstavne površine in pa pro
dajno ulico, ki je letos večja za 50 prodaj

nih mest. Skupno je tako na razpolago 
35.500 kvadratnih metrov razstavnih po
vršin od tega 16.500 pokritih in 19.000 
kvadratnih metrov odkritih površin. 

Na sejmu bo letos razstavljalo 1.200 
razstavljalcev iz 21. držav. Tuje države 
bodo v večini zastopane prek svojih 
predstavnikov ali pa kot mešane družbe. 
Največ samostojnih tujih razstavljalcev 
bo iz Madžarske in Hrvaške. Skupno bo 
na sejmu zastopano 234 tujih podjetij. 

Letošnji Kmetij sko-živilski sejem 
v Gornji Radgoni bo potekal pod geslom 

Praznik zemlje, stroke in srca. Ni treba 
posebej poudarjati, da je sejem prven
stveno namenjen kmetijcem, na njem pa 
bodo mnogokaj zanimivega našli tudi ti
sti, ki ne živijo od kmetijstva. Predvsem 
bodo zanimive razstave živih živali in to 
konj, goveda, svinj, drobnice (koz in 
ovac), perutnine in drugih malih živali. 

Sejem pa bodo spremljale razne druge 
športne in strokovne prireditve. Poskrb
ljeno pa bo tudi za razvedrilo in zabavo, 
posebno v večernih urah, ko bodo nasto
pali 2aiani glasbeni ansambli. 

Zanimivost za Celjane je, da bo vsak 
dan vozil iz Celja do Radgone posebni 
sejemski vlak, kar je prvič, odkar prire
jajo sejemske prireditve na prostorih Po
murskega sejma v Gornji Radgoni. 

LUDVIK KRAMBERGER 

Nasiile, ici že 
dolgočasi gledalce 

Vojna na prostoru bivše 
Jugoslavije se počasi in za
nesljivo preveša v tisto ne
definirano časovno obdob
je, ki se lahko vleče v nedo
gled. Toda z vsakim dnem 
sproti izgublja svojo inten
zivnost v percepciji in od
zivanju tistih, ki ostajajo 
zunaj nje. Svetovna jav
nost, ta imaginarna kate
gorija, ki označuje le mno
žico politično neartikulira-
nih posameznikov, je sča
soma otopela spričo količi
ne medijskih poročil, ki 
nam sproti predočajo po
dobe groze. Privadili smo 
se, da se lahko s prižigom 
na gumb »vklopimo« in 
»izklopimo« iz dogajanja 
v Bosni. Resničnost vojne 
smo začeli sprejemati po
dobno neprizadeto kot 
spremljamo filmske voja
ške zgodbe, s to razliko, da 
v tem primeru konca ni 
mogoče niti slutiti. Zato so 
groza, občutka krivde in 
nemoči neusmiljeno podvr
ženi zakonu inflacije. Hi
pertrofija čustev, groze in 
nasilja je ustvarila hiper-
produkcijo celuloidne fik-
cije, ki je začela po določe
nem času utrujati gledalce. 

Pred dvema desetletjema 
!se je podobno, kot se danes 
dogaja v Evropi, zgodilo 
Američanom. Vietnam je 
v sedemdesetih letih ustva
ril tako močno frustracijo, 
da je duhovno pohabila ce
lo »medijsko generacijo«. 
Filmski režiserji so za
strupljeni od množične 
travme tekmovali v tem, 
kdo bo posnel bolj pretre
sljivo zgodbo iz azijskega 
pekla. Ljudje so ob filmih, 
kot so Lovec na Jelene, Vod 
in bogsigavedi kaj še, do
življali množično katarzo 
in skupinsko psihoterapijo. 
Sčasoma pa so postajali re-
signirani in na koncu le še 
zdolgočaseni. Še tako po
habljen in zlorabljen viet
namski veteran ni mogel 
več zganiti otopelih čustev 
navehčanega občinstva. 
Podobno lahko na našo 
vest potrka danes le še 
kakšna posamična usoda 
človeka iz Bosne, ki zgolj 
slučajno prebija naš tole
rančni prag. 

Bosna nas danes privaja 
na vse, za kar smo vedno 
misUli, da se ne bi mogli 
nikoli privaditi. Moja ge
neracija je zvok bombne 
eksplozije, vojaških letal, 
krikov groze in krulečih se
stradanih želodcev poznala 
le iz filmov. Danes lahko to 
vsak dan gledamo v navad
nih poročilih in nikomur ne 
pride na misel, da bi bila 
opremljena z opozorilom: 
»parental guidance reco-
manded«. Kamera posna
me smirt otroka v hiši, ki jo 
je zadela mina, skupine 

ljudi, ki stojijo v vrsti za 
kruh, človeka, ki ga poko
sijo streli ostrostrelca, lju
di, ki jih pokolje vojska. 
Malone neposredni prenosi 
klanja vsak dan na vsakem 
televizijskem programu. 
Privadili smo se že do te 
mere, da se sploh ne zgane
mo več. Gledamo ravno
dušno, kot spremljamo re
klame za pralni prašek, vi
deli smo jih namreč že ne
šteto, otroci pa te grozote 
opazujejo enako samo
umevno, kot da bi šlo deni
mo za risanko. Ljudje, ki so 
danes sposobni takšne lah
kotnosti ubijanja, so zveči
ne moja generacija, ki je 
zrasla ob drugačnem tele
vizijskem programu. 
S kakšno samoumevnostjo 
bodo šele klali današnji 
otroci, ko odrastejo? 

Edino, kar je vojna v BiH 
v nas resnično uspela spre
meniti še preden smo se je 
naveličali in zdolgočaseno 
odvrnili pogled od televi
zijskega ekrana, je odnos 
slovenskih domorodcev do 
»južnjakov« in obratno. 
Z začetkom vojne v domo
vini »avtohtonih Bosan
cev« so se nekateri med nji
mi naučili, da so Bosanci 
pravzaprav samo .Srbi, Hr
vati, in Muslimani. S poj
mom Bosanec javnost da
nes ne misli več gastarbaj-
terja, preprosto tudi zaradi 
tega, ker je delo in z njim 
tudi gostujoče delo izginilo 
iz javnega diskurza. Po no
vem namreč niti več ne de
lamo, ampak lastninimo, 
privatiziramo, prestruktu
riramo in živimo na tuj ra
čun. V vseh teh »intelektu
alnih dejavnostih« pa si je 
težko zamisliti tudi Bosan
ca. Njim smo glede na nove 
okoliščine dodelili nov sta
tus v družbi in jih vred
nostno drugače opredelili. 
Sedaj za mnoge niso več 
predmet zasmehovanja, 
kot pač domorodci povsod 
po Evropi tretirajo gastar-
bajterje, ampak so postali 
za mnoge nepotrebno eko
nomsko breme, ki ga lahko 
tolerirajo le, dokler se jim 
smili, torej toliko časa, do
kler bo trajalo nasilje na 
televiziji. Potem ga bodo 
sami usmerili v žrtve, ki so 
jih pred tem pomilovali. 

Piše: Erika Repovž 



Nelikivdni 
zaradi postaje 

v Javnem podjetju Ko
munala v Mozirju so se 
zaradi vlaganja lastnega 
kapitala in najema kredi
tov za Avtobusno postajo 
v Mozirju znašli v likvid
nostnih težavah. 

Poleg tega jim težave 
povzročajo tudi nizke ce
ne komunalnih storitev', 
po izračunih so cene 
v mozirski občini na 
predzadnjem mestu 
v Sloveniji. Z izredno po
dražitvijo cen je soglašal 
občinski izvršni svet, 
vendar prošnji niso ugo
dili pristojni republiški 
organi, ker se je odlok 
o izrednem povišanju cen 
med tem spremenil. 

V JP Komunala likvid
nostne težave rešujejo 
z zmanjševanjem števila 
zaposlenih (iz 80 na 60 
delavcev) ter iskanjem 
posla na tržišču, pred
vsem za gradbenike in 
kovinarje. Tako se sedaj 
v največji meri ukvarjajo 
z profitno dejavnostjo, 
vendar bodo to opustili, 
ko bo rešena osnovna re
produkcija. 

Osnovni cilj za prihod
nje v mozirskem podjetju 
je, da bi zaposlovali mini
malno število ljudi, pred
vsem vzdrževali obstoje
čo infrastrukturo in dvi
govali kakovost del. V JP 
Komunala se zavedajo, 
da bodo le na takšen na
čin dosegli z bodočimi 
občinami na področju 
Mozirja nek razumen do
govor, da bi dejavnost 
v dosedanjem obsegu 
opravljali še naprej. 

URŠKA SELIŠNIK 

Zahtevajo pravico črički? 
T e ž a v e Obrtnega podjetja Šentjur In obup delavcev 

»Naj javnost izve, kako se 
godi zaposlenim na Obrtnem 
podjetju Šentjur in kako malo 
je pristojnim mar za delavca, 
ki ne more dati otroku denarja 
niti za sladoled, kaj šele, da bi 
se šel enkrat kopat na bazen,« 
je bilo zapisano v pismu, ki 
smo ga prejeli prejšnji teden. 

Pismo naj bi podpisalo dva
najst zaposlenih delavcev, ki 
navajajo, da so se vse težave 
pojavile v začetku predlanske
ga leta, ko se je Komunalno 
podjetje Šentjur razdelilo 
v dve podjetji. Javno komu
nalno podjetje in Obrtno po
djetje Šentjur. V OPŠ naj bi 
ostali le gradbinci, pleskarji in 
keramičarji, podjetju so ostale 
nizke plače in slabi pogoji de
la. Zaradi finančnih težav 
menda delavci niso prejeli niti 
zajamčenih plač za marec, za
to so sami sklicali zbor delav
cev in zahtevali stečaj podjet
ja. Na zboru je sodeloval tudi 
predsednik šentjurske vlade 
Ladislav Grdina. Delavci naj 
bi ostali brez regresa, za plače 
od marca do junija pa naj bi po 
besedah stečajnega upravite
lja Vinka Leskovarja po razpi
su javne licitacije tožili firmo. 
To je bilo zapisano v pismu 
delavcev, ki so od sredine juli
ja na šentjurskem Zavodu za 
zaposlovanje. 

Odločili smo se, da bolj po
drobno pokukamo v težave 
šentjurskih delavcev. Stečajni 
upravitelj OPŠ Vinko Lesko-
var izjav ni hotel dajati. 

(Ne)plače so 
posiBdica 

Bivši direktor Vinko Vodu-
šek, ki je sedaj prav tako na 
čakanju, meni da delavci sami 
nosijo levji delež odgovornosti 
za težave, v katerih se je zna
šlo podjetje. »Prvo stvar, ki 
sem zahteval, je maksimalno 

delo v sezoni. Temu so se prak
tično kar vsi delavci uprli. 
Vsak ima doma konec zemlje 
ali kar kmetijo, zato ni bilo 
interesa, da bi delali nadure. 
Bili so strahoviti odpori. Lepo 
sem razložil, da živimo od svo
jega dela, da nismo javno po
djetje. Če bi hoteli preživeti, bi 
morali delati, ko smo imeli de
lo. Pozimi je nastal problem 
zaradi pomanjkanja in seveda 
narave dela. Pot navzdol je bi
la neizbežna. Tudi pozimi, če 
smo imeli delo, bi bilo potreb
no delati ob koncih tedna (pri
mer Klavnica v Šentjurju), kar 
pa delavci niso bili pripravlje
ni. Ker se dela niso izvajala, 
plač ni bilo. To je bila posledi
ca, ne vzrok!« 

Vodušek je še omenil pro
blem dela na črno, saj so de
lavci raje zaslužili po strani, 
kot da bi v podjetju delali ob 
koncih tedna. »Razlagali so, 
da v nekaj dneh zaslužijo več 
kot v redni službi cel teden, 
imajo pa brezplačno hrano in 
pijačo.« 

Besede direktorja je potrdil 
predsednik šentjurske vlade 
Ladislav Grdina ( » . . .v sezoni 
niso hoteli delati nadur, niti se 
niso hoteli zavedati, da je me
sto na gradbišču in ne v po
djetju . . . ) . Navedbe o uporu za 
opravljanje nadur potrjuje tu
di predsednik zbora delavcev 
Lovro Es: »Vsak je imel doma 
nekaj zemlje, bolno mamo...« 

V pogovoru z naštetimi je 
bilo slišati še veliko drugih 
stvari, ki so se dogajale v po
djetju. Zamujanje na gradbiš
če, spori znotraj kolektiva, ne
zaupanje v direktorja... 

Rešitev ie stečaj 
Aprila so delavci na zboru 

sami zahtevali stečaj podjetja. 
»Fantje, preštudirajte dobro, 
kaj se bo naredilo. Borza ni 
večno. Nikakor niso poslušali. 
Ne, ne, firma v stečaj, so meni
li,« je povedal Es. Tudi direk
tor je bil odločno proti stečaju, 
pripravil je sanacijski pro
gram. »Iskal sem možne reši
tve,« je poudaril takratni di
rektor. V sanacijskem progra
mu je med drugim predvideval 
zmanjšanje števila zaposlenih, 
obdržali naj bi le udarno sku
pino pleskarjev in keramičar-
jev. Ostalim so ponudili mož
nost najema delavnic in dru
gih obratnih sredstev kot neke 
vrste odpravnino. Za to se je 
odločil le Lojze Mlakar, ki je 
zaposlil tri delavce OPŠ in 
ustanovil svoje podjetje. 

Delavcem so izplačali delne 

marčevske plače, 21. aprila pa 
se je 9 delavcev odločilo za, 
štrije so se vzdržali, dva pa sta 
glasovala proti stečaju. Direk
tor ni glasoval. Delavci so od
ločbe o čakanju prejeli 14. ju
nija, stečaj podjetja so uradno 
prijavili 19. julija, ko sta na 
čakanje odšla tudi direktor in 
računovodja. 

O usodi podjetja bo odločilo 
sodišče, stečajni senat in ste
čajni upravitelj. Za konec po
vejmo še, da vsi, s katerimi 
smo se pogovarjali, o pismu. 

namenjenemu Novemu tedni
ku, niso vedeli nič. Razumemo 
težave staršev, ki otrokom ne 
morejo kupiti sladoleda. Ra
zumemo tudi, da se je delav
cem bolj izplačalo delati drug
je kot v podjetju za nizko pla
čo. Tako je torej potrebno vča
sih pogledati na vse strani. Ce
lotna zgodba pa nas je nekako 
preveč spominjala na tisto La-
Fontainovo o čričku in mrav
lji. . . Saj jo najbrž poznate. 

MIMI PODKRIŽNIK 

NOVO NA BORZI 

Živalineiše 
trgovanje 

Trgovanje z vrednostnimi 
papirji na Ljubljanski borzi 
postaja ponovno živahnejše. 
Tako je bilo dne 12. 8. 1993 
prometa z vrednostnimi papir
ji za 4,7 mio DEM, dne 17. 8. 
1993 pa ca. 5 mio DEM. 12. 8. 
1993 je večina delnic trgovanje 
zaključila na višjih nivojih kot 
dan poprej. Kljub izjavi vod
stva SKB banke, da ni realnih 
osnov za nadaljevanje trenut
nih trendov rasti delnic te 
banke, se trg vrednostnih pa
pirjev prejšnji teden še ni od
zval. Prvič sta se pojavili na 
sestanku prednostne in redne 
delnice Hipotekarne banke 
Brežice d. d. Promet z obema 
delnicama je bil za prvo borz
no kotacijo relativno visok (ca. 
1 mio DEM). Tečaja sta se 
obhkovala za HBBP (pred
nostna) pri 5.877 SIT in HBBR 
(redna) pri 5.678 SIT. 

Ponovno se je začelo trgova
ti z delnico MKZ. Enotni tečaj 
te delnice je na dan 12. 8. 1993 
znašal 5.132 SIT, kar je več kot 
30% padec glede na enotni te
čaj dne 23. 7. 1993. Nadaljeva
nje trgovanja je možno po ob
javi ustreznega obvestila 
v sredstvih javnega obvešča
nja. Dne 17. 8. 1993 je Mladin
ska knjiga Založba d. d. (druž
ba) pojasnila, da je bila knji
govodska vrednost delnic na 
dan 30. 6. 1993 11,253.84 SIT; 
poslovni uspeh je relativno 

ugoden, stopnja bruto dobička 
na trajni kapital je ob polletju 
znašala 1,8%. Družba ni evi
dentirala poslovnih dogodkov, 
ki bi lahko utemeljeno vplivali 
na bistveno spremembo cene 
delnic. 

Spremembe tečajev pri osta
lih delnicah so bile: Dadas 
(+8.214 SIT), LEKC (-1.327 
SIT), NIKA (+2.752 SIT), Pro-
banka (-176 SIT). 

Banka Slovenije je ustavila 
prodajo »dvojčkov« BS z za
padlostjo 5. 10. 1993 in sicer 
z 17. 8. 1993. Izdala je drugo 
serijo druge emisije z rokom 
dospelosti 20. 1. 1994. Vpis 
blagajniških zapisov nove se
rije je možen od 17. 8. 1993 
dalje. Nominalna vrednost je 
ostala enaka, to je 130.000 SIT 
in 1.300.000 SIT. Spremenjena 
je obrestna mera in sicer znaša 
za del blagajniškega zapisa, ki 
se izplača v tujem denarju 
5,625% letno (prej 7%). Tolar
ski del blagajniškega zapisa se 
tekoče revalorizira z rastjo cen 
na drobno v predhodnem me
secu; obrestna mera znaša 8% 
letno (prej 9%). 

Piše: Darja Orožim 

POROČAJO BROKERJI-

PONUDBA IN POVPRAŠEVANJE 
Ponudba: 

- Podjetje Eurogen d.o.o. 
Ljubljana nudi Avto dim-fuč 
- ugaševalec cigaretnih ogor
kov (kovinski tulec z nastav
kom za poljubno namestitev 
v pepelnik potniških prevoz
nih sredstev. Cigaretni ogorek 
ugasne v treh sekundah in 
s tem zagotavlja požarno var
nost). Informacije: tel. in fax 
061/445-146 (Evgen Pavšič). 

- Podjetje Protehna d.o.o. 
Ljubljana nudi visokokvali-
tetne šolske, hobby in profesi
onalne umetniške akrilne bar
ve na vodni osnovi. Izdelki so 
ekološko neoporečni. Prospek
ti so na voljo v informacijski 
pisarni GZS. Informacije: tel. 
061/364-426 in fax 061/364-
427 (Štefan Borota). 

- Podjetje Glin pohištvo 
Nazarje nudi proste kapacite
te f umiranj a ivernih plošč 
v količini 17 tisoč kvadratnih 
metrov mesečno. Zagotavljajo 
tudi oskrbo in krojenje ivernih 
plošč. Informacije: tel. 831-
945 in fax 832-341 (Marjan 
Dobrove). 

- Podjetje KTL-Navita em
balaža d.o.o. Ljubljana nudi 
celoten program papirnih cevk 
za tekstilno industrijo, predil
nice in tkalnice ter ind. umet
nih vlaken, program »Compo-
site containers« papirnih kon
zerv (0,2-0,7 litrov) za pre
hrambeno industrijo, farmaci
jo in čistila, program karton
skih sodov (od 30 do 150 li
trov) s kovinskimi obroči in 
plombo do natovora 150 kg na 
enoto ter cil. cevi (papirne) od 
Fi 8 do Fi 530 in različne izdel
ke na podlagi osnovnih cevi. 
Informacije: tel. 061/101-161 
in fax 061/105-290 (Marjan 
Tikvic). 

- Podjetje Ibas d.o.o. Ljub
ljana nudi izdelavo tehnologi
je za izdelavo kovinskih pred
metov, serijsko izdelavo ko
vinskih predmetov, sestavo 
elementov in pakiranje ter di
stribucijo na področju repu
blike Slovenije. Informacije: 
tel. 061/453-867 (Ivan Baznik). 

- Podjetje Leda design 
d.o.o. Rogaška Slatina nudi 
storitve šivanja elegantnih in 

športnih otroških oblačil (od 2. 
do 14. leta), ženskih kril ter 
ženskih in moških hlač. Nudi
jo tudi najem dveh poslovnih 
prostorov cca 45m^ za prodajo 
ali storitve. Prostor je v prit
ličju, je dostopen z avtomobi
lov in centralno ogrevan. In
formacije: tel. 813-420 (Leljak 
Marta). 

Povpraševanje: 
- Podjetje Agrotransport 

Ptuj išče sovlagatelja (po mož
nosti iz tujine) s primernim in
dustrijskim programom na ba
zi lesa, jekla, aluminija ali 
drugega materiala. Proizvod
nja mora biti ekološko nespor
na. Partner mora nuditi pro
gram, trg in opremo. Informa
cije: tel. 062/771-921 in fax 
062/775-002 (Anton Luft). 

- Podjetje Scout service 
d.o.o. Ljubljana išče za nadalj
njo prodajo 500 temnomodrih 
poletnih mikic T-shirt. Infor
macije: tel. in fax 061/446-725 
(Janez Lovšin). 

Temeijni icamen 
za IVIGA 

v podjetju Mali gospo
dinjski aparati v Nazarjah 
bo danes, v četrtek 19. av
gusta ob 16. uri, dr. Herbert 
Woemer, predsednik po
slovodnega odbora Bosch 
Siemens Hausgeraete polo
žil temeljni kamen za grad
njo novih objektov. V Na
zarjah nameravajo začeti 
s proizvodnjo novih malih 
gospodinjskih aparatov in 
hkrati širiti dosedanjo pro
izvodnjo. Po slovesnosti 
bodo v nazarskem podjetju 
pripravili še novinarsko 
konferenco. 

Nov narol( za staro 
Elei(tronil(o 

Na junijski narok za pre
izkus terjatev v velenjski 
Elektroniki se je priglasilo 
veliko število upnikov. Na
slednji narok bo sredi ok
tobra, takrat naj bi bila 
znana zadolženost podjet
ja. Sicer so v podjetju že 
ustanovili upniški odbor, 
ki sodeluje pri sprejemanju 
vseh pomembnih odločitev 
pri vodenju stečajnega po
stopka. Stečajni upravitelj 
Elektronike Budi Hramec 
ocenjuje, da so upniki zain
teresirani, da bi položaj 
podjetja čimbolj ugodno 
razrešili. Sicer s prostori in 
opremo nekdanjega po
djetja posluje novousta
novljena Elektronika, o na
daljnjem najemu pa bo od
ločil upniški odbor. 

Obisic v Rogašici 
Slatini 

v Zdravilišču Rogaška 
Slatina se je prejšnji teden 
mudila Eariene Causey, 
predsednica največjega 
združenja ameriških turi
stičnih agencij ASTA. Za 
obisk so jo navdušili člani 
združenja, ki so to zdravi
lišče že obiskali. V Rogaški 
Slatini je Causeyeva pove
dala, da je Slovenija turi
stično zanimiva tudi za 
Američane. 

Šicoda 
v veienjsiceni 
icmetijstvu 

v velenjski občini je suša 
na kmetijskih zemljiščih 
povzročila že preko 400 
milijonov tolarjev škode. 
Kmetje so že lani zmanjše
vali osnovno čredo, letos pa 
se srečujejo s težavami še 
zaradi velike ponudbe živi
ne za zakol. Travo prve 
košnje so v glavnem silira-
li, druga košnja pa je iz
padla. Kmetijska zadruga 
Šaleška dolina je svojim 
članom pomagala pri na
kupu 200 ton sena, slame 
pa zaradi visokih cen ne 
odkupujejo. Velenjski 
kmetje upajo, da jim bo pri 
reševanju težav, ki jih pri
naša suša, pomagala tudi 
širša družba. 

PO ČEM SO DEVIZE? 
Tečaji deviznih valut na dan 18. 8. 1993 
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Ko manjka vode 
celo ribam! 
struga HudlnJe skozi Vitanje Je vse bolj prazna - Botlo Celjani ostali brez vode? 

Celjani iz svojega vodovod
nega omrežja že dobrih pet
najst let dobivajo tudi kako
vostno pitno vodo iz zajetja pri 
Vitanju, normalne vodooskrbe 
v mestu pa si brez tega vodne
ga vira skorajda ni mogoče mi
sliti. Zato bo prejkoslej ven
darle potrebno poiskati rešitve 
za krajane Vitanja, ki iz leta 
v leto - posebej pa ob sušnih 
poletjih - opozarjajo na svoje 
težave zaradi neurejene kana
lizacije in čistilne naprave, ki 
ostaja kraju obljuba že skoraj
da dve desetletji. 

Občina Celje je leta 1976 
nad Vitanjem zgradila zajetje 
in speljala vodo iz reke Hudi
nje v Celje. Krajam so takrat 
zahtevali, da se mora zgraditi 
mehanska čistilna naprava, 
kar je tudi zapisano v lokacij
skem dovoljenju. Ko pa se je 
izdajalo gradbeno dovoljenje, 
se je ta zahteva pozabila. Kra
jani so zato sprožili tožbo, 
vendar so jo po denarnem na
domestilu iz Celja, umaknili. 
Takrat pač niso vedeli, da lah
ko pride do tako katastrofal
nega stanja. Raziskave, ki so 
bile narejene, so kazale, da bi 
pretok Hudinje v najbolj suš
nih mesecih upadel na naj
manj 120 litrov na sekimdo, od 
tega je 30 litrov biološki mini
mum, ki mora teči po strugi, 
da lahko organizmi preživijo, 
ostalih 90 litrov pa lahko Ce
ljani vzamejo kadar koli. 

Vode zmanjkuje 
Zdaj je zaradi suše pretok 

Hudinje padel pod 120 se
kundnih litrov in ker v Celje še 
vedno odteče 90 litrov, po 
strugi ne teče biološki mini
mum. Na vidiku je tudi biolo
ška katastrofa, saj je poginilo 
že veliko število rib, zaradi od
plak se v okolico širi neznosen 
smrad, Hudinja pa je iz druge
ga padla v četrti kakovostni 
razred. Vendar pa krajani ni
majo nobene pravne osnove za 
zahtevo po izgrailnji čistilne 
naprave, ki bi po prvih ocenah 
stala približno 300 tisoč nem
ških mark, zgraditi pa bi jo 
morala občina Celje. Stroški 
bi se nekoliko zmanjšali, saj je 
v Vitanju že zgrajen kolektor, 
ki že nekaj let zaman čaka na 
priključitev na čistilno na
pravo. 

Krajani so najeli strokov
njaka, ki je pregledal vso do
kumentacijo, izdano v zvezi 
z odvzemom vode, in ugotovil, 
da je edini argument, s kate
rim lahko krajani kar koli do
sežejo, zahteva po biološkem 
niinimumu 30 sekundnih li
trov, medtem ko za izgradnjo 
čistilne naprave ni pravnih os
nov ravno zaradi umaknjene 
tožbe. 

Župan občine Slovenske 
Konjice Jože Baraga je prejš
nji teden poslal celjski Komu
nali pismo, v katerem opozarja 
na izpolnitev dolžnosti glede 
čistilne naprave. Vendar o tem 
pismu krajani Vitanja s pred
sednikom krajevne skupnosti 
na čelu ne vedo nič in sprašu
jejo se, zakaj župan pošilja pi
smo komunalcem, ko pa je za 
to odgovorna občina Celje. 

Krajani so bili junija na se
stanku pri županu in že takrat 
so opozarjali na možnost kata
strofe, vendar se doslej ni nič 
uredilo. V kratkem se bodo po
novno sestali v Vitanju, kamor 
bodo povabili tudi predstavni
ke konjiškega in celjskega Iz
vršnega sveta ter se poskušali 
dogovoriti o rešitvi problema. 
V primeru, da ne bo prišlo do 
nobenih pametnih zaključkov, 
pa se lahko zgodi, da bo del 
Celja kmalu ostal brez vode. 

Celjani za dogovor 
Težave in pritožbe Vitanjča-

nov za Celjane niso nič nove
ga, saj se - zlasti v zadnjih suš
nih poletjih - potreba po iz
gradnji čistilne naprave na 

Hudinji vse bolj izpostavlja. 
Vendar pa - pritožbe in zahte
ve same po sebi ne bodo spre
menile ničesar. 

Vodja Strokovne službe za 
komunalno gospodarstvo pri 
celjskem občinskem sekretari
atu za urejanje prostora in 

varstvo okolja Ivan Pfeifer po
jasnjuje, da so z vitanjsko pro
blematiko dobro seznanjeni. 
»Po zadnjem pismu smo po
novno natančno pregledali vso 
dokumentacijo in reči moram, 
da so bile obveznosti Celja ob 
izdajanju lokacijskega dovo
ljenja izredno nedefinirane. 
Tako je, denimo, v odločbi 
predpisano urejanje kanaliza
cije, niti besedice pa ni o raz
poreditvi obveznosti oziroma 
o tem, kolikšen del stroškov 
naj bi odpadel na Celje,« pravi 
Pfeifer. 

Prav to, da se z Vitanjčani 
oziroma konjiško občino do
slej Celjani niso nič konkret
nega dogovorili je - ob vses
plošnem pomanjkanju denarja 
- tudi osrednji vzrok, da Vi
tanjčani svoje zahteve le ne-
nelmo ponavljajo, zgodi pa se 
nič. Pfeifer meni, da bi morali 
v konjiški občini pripraviti ce
loten projekt in na osnovi do
kumentacije od Celjanov zah
tevati delež pri sofinanciranju 
dokončne ureditve kanalizaci
je in izgradnje čistilne naprave 
na Hudinji. »Jasno je, da bo 
moralo Celje v zameno za ka
kovostno pitno vodo, ki jo do
biva iz Vitanja, z nekakšno 
ekološko rento oziroma svojim 
denarnim deležem sodelovati 
pri urejanju kraja, vendar pa 
je osnova za vsa nadaljnja do
govarjanja zahtevek, ki mora 
priti iz konjiške občine,« je od
ločen. 

Kdo lahko »zapre« 
vodo? 

Prav tako kot obveznosti 
glede ureditve kanalizacije so 
tudi odvzemni pogoji devetde
setih sekundnih litrov vode, ki 
jih dobiva Celje, v odločbi 

izredno nejasno definirani. 
Tako ni določeno, kdaj in pod 
kakšnimi pogoji bi moralo 
celjsko Javno podjetje Komu
nala iz vitanjskega vodnega 
zajetja odvzemati količinsko 
manj vode. 

Pfeifer opozarja, da bi mo
rali na Hudinji opravljati red
ne meritve pretoka, saj bi bili 
podatki o pretoku le tako po
vsem natančni. Ob sedanji suši 
v zmanjšan pretok po strugi 
Hudinje seveda ne gre dvomi
ti, a o tem, ali se lahko »zapre« 
odvzem vode Celjanom, lahko 
odločajo na predlog Republi
ške uprave za vode le v Mini
strstvu za okolje in prostor. 
Ministrstvo je tudi tisto, ki iz
da navodila o zmanjšanem ob
segu odvzema vode oziroma 
drugih ukrepih, ki bi prišli 
v poštev. Krajani Vitanja pa 
lahko po obstoječi zakonodaji 
za kaj takega na pristojno mi
nistrstvo naslovijo le pobudo. 

Letos vendarle 
dogovor? 

v kratkem naj bi se - na željo 
Vitanjčanov v samem kraju 
- sestah predstavniki krajevne 
skupnosti ter občinskih vod
stev Slovenskih Konjic in Ce
lja. Prav bi bilo, da se letos, po 
dosedanjih nekaj »neproduk
tivnih« sestankih vendarle do
govorijo, kako in kaj vnaprej. 

Potrpežljivost Vitanjčanov, 
ki iz dneva v dan opazujejo vse 
bolj umazano Hudinjo, najbrž 
ni brez meja. Že podatki o tem, 
da se je rečna voda iz drugega 
pomaknila v četrti kakovostni 
razred ter umirajoče ribe, ki 
jih v vodi opažajo, so zadosten 
razlog, da kraj čim prej dobi 
čistilno napravo. Ob tem je 
smrad, ki veje iz rečne struge, 
le še pika na i tem upraviče
nim zahtevam. 

A dokler bo ostajalo le pri 
zahtevah Vitanjčanov na eni 
strani in tihem priznavanju 
Celjanov, da so kraju v zame
no za pitno vodo »nekaj« dolž
ni, se stvari ne bodo prema
knile naprej. Niti za korak v to 
smer pa jih ne bo premaknilo 
tudi dopisovanje med konji
škim županom in celjsko Ko
munalo, ki je konec koncev 
v vsej zadevi le izvajalec. 

TANJA SLEMENJAK 
IVANA STAMEJČIČ 

Foto: ALJOŠA VIDETIČ 

REKLI SO 
Slovenski zunanji minister 

Lojze Peterle, v pogovoru za 
kabelsko televizijo Studio 
M Mozirie o gradnji ceste 
Ljubno-Luče: 

»Govoril bom z ministrom 
Umekom in državnim sekre
tarjem za ceste Dvornikom. 
Na vladi smo se namreč dogo
vorili, da bomo poleg avtocest 
šli še v izgradnjo cest, kjer je 
to najbolj potrebno. Menim, 
da poznam cesto Ljubno-Lu
če. Je med tistimi, ki bi morale 
biti prioritetno izgrajene. 
Takšne so bile tudi obljube, in 
osebno se bom potrudil, da se 
bo to tudi uredilo.« 

Mozirje - sedem občin 
Predlog občinske komisije za lokalno samoupravo 

Komisija za lokalno samou
pravo v mozirski občini meni, 
da bi bilo v bodoči lokalni raz
delitvi na tem območju najbolj 
primernih 7 občin. 

Občine naj bi postale Mozir
je, Nazarje, Rečica, Ljubno, 
Gornji Grad ter gorski občini 
Luče in Solčava. Mozirsko ko
misijo za lokalno samoupravo 
sestavljajo predsedniki svetov 
krajevnih skupnosti, vodi pa 
jo sekretar za občo upravo in 
družbene dejavnosti Darko 
Repenšek. Po mnenju vseh je 
v odločitvi komisije, ki so jo 
posredovali državnemu zboru, 
izražena volja krajanov. 

O končni obliki sedanje mozir-
ske občine se bodo lahko na 
referendumu odločali tudi 
krajani. 

Mozirska komisija za lokal
no samoupravo se ne strinja 
s stališčem Liberalno demo
kratskih strank Mozirja, Žalca 
in Velenja, ki so dale pobudo 
za povezavo svojih občin 
v upravni okraj. V komisiji 
menijo, da bi vsako združeva
nje potiskalo nove občine na 
periferijo. Zahtevajo, da se se
dež sedanje občine spremeni 
v upravni okraj, saj bo le tako 
doseženo bistvo reorganizaci
je, torej približevanje lokalne 

samouprave občanom. Občin
ski davki naj bi po mnenju ko
misije ostali v sedanjih okvi
rih, torej ne bi dodatno obre-
menjevaU davkoplačevalcev. 
Poleg tega še ugotavljajo, da bi 
bila delitvena bilanca lažje iz
vedljiva, če bi okraj ostal 
v Mozirju. 

Do prihodnjega zasedanja 
občinske skupščine, ki bo 
predvidoma septembra, bodo 
v komisiji za lokalno samou
pravo pripravili poročilo 
o svojem delu ter predlagali 
sklepe za javno razpravo. 

URŠKA SELIŠNIK 

Razveljavitev zakona o državljanstvu 
v N S Z S so zbrali dovolj podpisov za referendum 

V Nacional socialni zvezi Slovenije so 
zbrali preko 42 tisoč podpisov za razpis 
referenduma za razveljavitev zakona 
o državljanstvu, so predstavniki stranke 
sporočili na petkovi novinarski konfe
renci v Velenju. 

Za stranko poslej sploh ni dvoma o iz
vedbi referenduma. To naj bi potrjevalo 
tudi pismo predsednika državnega zbora 
Hermana Rigelnika. V pismu, poslanem 
februarja, je Rigelnik pojasnil vprašanja 
o rokih za razpis referenduma. Državni 
zbor novega zakona o referendumu do
slej še ni sprejel, zato velja zakon iz leta 
1977. 

V NSZS so povedali, da imajo največ 
podpisov z Gorenjske, Primorja, zahodne 
Štajerske in Zasavja. Veliko podpisov so 
zbrali tudi njihovi aktivisti, predvsem 
v Ljubljani in na Gorenjskem, veliko pa 
jih je prihajalo tudi po objavi v časopi
sih. Podpise v NSZS še naprej zbirajo, 
zahtevo o referendumu pa sta doslej pod
prli le Jelinčičeva Slovenska nacionalna 
stranka in Štormanova Republikanska 
zveza. Pri drugih strankah niso naleteli 
na odmev, od znanih politikov pa refe
rendum podpirata Vane Gošnik in Mar
jan Polšak. 

V zahtevi za razveljavitev zakona o dr

žavljanstvu bosta skupaj nastopili NSZS 
in SNS. V Jelinčičevi stranki so namreč 
zbirali podpise za revizijo zakona o dr
žavljanstvu, skupno so jih zbrali preko 
12 tisoč. V obeh strankah bodo podpise 
pregledali, jih prečistili, da se ne bi pod
vajali in da zaradi tega ne bodo imeli 
težav, sredi septembra pa jih bodo pred
ložili državnemu zboru. Po besedah Mat
jaža Gerlanca, generalnega tajnika 
NSZS, mora parlament v 30 dneh od 
vložitve podpisov odločati o izvedbi refe
renduma, v nadaljnjih 30 dneh pa mora 
biti referendum razpisan. 

URŠKA SELIŠNIK 

Plače v juniju 
LJUBLJANA, 16. avgu

sta (STA) - Povprečna slo
venska junijska plača je po 
podatkih državnega zavo
da za statistiko znašala 
72.758 tolarjev, v gospo
darstvu 68.126 tolarjev, 
v negospodarstvu pa 
89.099 tolarjev. Povprečna 
slovenska junijska neto 
plača je bila 44.789 tolar
jev, in sicer v gospodarstvu 
42.201 tolar, v negospodar
stvu pa 53.920 tolarjev. 

Nov zakon 
o odlikovanjih 

MARIBOR, 16. avgusta 
(Večer) - Z novim zakonom 
o odlikovanjih, ki je že 
v parlamentarnem postop
ku, naj bi uvedli odlikova
nja Republike Slovenije za 
zasluge na civilnem, var
nostnem in obrambnem 
področju. Zakon naj ne bi 
dovoljeval kopičenja odli
kovanj za iste zasluge. Od
likovanja podeljuje pred
sednik republike z ukazom, 
predlog za podelitev pa 
lahko dajo državni organi, 
organi lokalne samoupra
ve, organizacije in držav
ljani Slovenije. 

Avgustovske 
pokojnine višje 

LJUBLJANA, 16. avgu
sta (STA) - Pokojnine in 
druge denarne dajatve bo
do v avgustu višje za 2,7 
odstotka. Po podatkih Za
voda Republike Slovenije 
za statistiko je bila pov
prečna bruto plača na za
poslenega v Sloveniji višja 
za 2,7 odstotka zato se mo
ra za toliko zvišati tudi sta
rostna pokojnina. Najnižja 
pokojninska osnova bo ta
ko avgusta znašala 27.556 
tolarjev, najnižja pokojni
na za polno pokojninsko 
dobo bo 23.423 tolarjev, 
medtem ko bo najvišja po
kojninska osnova znašala 
133.476 tolarjev. 

Letos več domačih 
in tujih gostov 

LJUBLJANA, 15. avgu
sta (STA) - V letošnjem pr
vem polletju je turistični 
promet dosegel enako ra
ven kot v istem obdobju la
ni. Domačih gostov je bilo 
za pet odstotkov več, tujih 
pa za tri odstotke manj. 
Največ gostov sta imeli pi
ranska (23.813) in radovlji
ška občina (13.077), naj
manj pa ilirskobistriška 
občina. Največ nočitev je 
bilo v Portorožu, nekaj 
manj kot 70.000, največ go
stov pa je bilo v obmorskih 
krajih, sledila so zdraviliš
ča in pa gorski kraji. 

Križ z Razkrižjem 
LJUBLJANA, 16. avgu

sta (STA) - Socialno krilo 
Slovenskih krščanskih de
mokratov je na ljubljan
skega škofa in metropolita 
Alojzija Šustaria, maribor
skega škofa Franca Kram-
bergeria, apostolskega 
nuncija v Sloveniji Piera 
Luigija Celata in sloven
skega veleposlanika v Vati
kanu Štefana Faleza naslo
vilo odprto pismo, v kate
rem prosi za ureditev cerk
venih razmer v slovenski 
fari Razkrižje, ki leži ob 
meji s Hrvaško. V fari je še 
vedno hrvaški duhovnik in 
od treh nedeljskih maš je 
samo ena v slovenščini. 
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Živeti z drugačnim ciijem 
F U i p Vrabič, študent teologije Iz Šoštanja, pomaga nesrečnim ljudem 

Štiriindvajstletni Filip Vra
bič iz Velenja je že kot deček 
začutil globoko v sebi druga
čen klic življenja. Danes ve, da 
ga je poklical Bog. 

Se bolj pa ga je na svojo 
stran Bog pridobil po hujši 
prometni nesreči, v kateri si je 
močno poškodoval hrbtenico. 
Takrat se je odločil. Zapustil 
je vrtnarijo v Topolšici in se po 
opravljenem pripravljalnem 
letniku v Mariboru vpisal na 
Teološko fakulteto v Ljublja
ni. »Užival sem med rožicami, 
v harmoniji rož, a božji klic je 
bil močnejši!« pravi Filip, ki je 
prepričan, da je pokhc duhov-
ništva drugačen. »Poklic du-
hovništva ne opravljaš, ker 
pač moraš nekaj delati. Klic 
duhovništva začutiš!« pravi. 

Filip se je rodil v šestčlanski 
družini v Šoštanju. Pokojni 
oče, po poklicu čevljar, in ma
ma, trgovka, sta svoje otroke 
vzgajala v krščanskem duhu. 
Z vero sta mu vlivala ljubezen 
do življenja, do soljudi, ljube
zen do dela. Vzgojila sta ga 
v himianega, zdravo mislečega 
fanta, ki je brez predsodkov in 
strahu do ljudi. Kot bodoči 
dušni pastir skuša pomagati 
ljudem in sejati med ljudi ve
ro. Ne le krščansko, ampak ve
ro v samega sebe, v lastno bit. 
»Pomoč nesrečnim ljudem je 
najlepša človeška vrlina,« pra
vi. In ravno zato se Filip že 
leto dni ukvarja s svetovanjem 

zapornikom, s področjem, ki 
mora zanimati tudi cerkev. 

Delo z zapomiid ga 
bogati 

Kot študent teologije svetu
ješ in razsvetljuješ življenje 
mladostniškim prestop
nikom . . . 

No, ukvarjam se z zaporni
ki. Pred letom je prišel na fa

kulteto razpis za prostovoljne 
svetovalce zapornikov. Prija
telj, ki je bil v tej skupini že 
dve leti, me je povabil na se
stanek. Ostal sem tam. Skupaj 
s socialno delavko, s starejšimi 
svetovalci in predstavniki 
z Ministrstva za pravosodje 
smo se začetniki dobivali vsa
kih štirinajst dni. Tako smo se 
srečevali tri mesece in se pri
pravljali na prvo srečanje 
s poboljševalnimi zavodi, ko 
smo šli v Dob. Ampak to je 
moje osebno delo, izvenšolska 
dejavnost bi se temu reklo. So 
pa na fakulteti še druga du
hovna gibanja kot Življenje in 
pot, Vera in luč... 

Imate kot skupina tudi 
kakšno ime? 

Nimamo nobenega imena, 
preprosto prostovoljni sveto
valci. Prostovoljni svetovalci 
je poudarjeno zato, ker je naše 
delo prostovoljno in ni plača
no. Delamo iz zanimanja, ve
selja in seveda ljubezni. Za
pornikom hočemo približati 
normalno življenje, jim dajati 
prijateljstvo, ljubezen, zaupa
nje. Življenje je treba ljubiti. 
Vase zaprti in zagrenjeni za
porniki pa ga največkrat so
vražijo. Ampak tako se ne da 
živeti. 

S kakšnimi zaporniki se uk
varjaš? 

Gre za zapornike, ki nimajo 
svojcev in prijateljev, ki so na 
tem svetu popolnoma sami. 
Občutek »biti sam« pa ubija, 
zato pomagamo. Zapornike 
smo si izbrali sami oziroma 
vodja skupine, ki nas je po tri
mesečnem sodelovanju dovolj 
poznal in je tako že nekako 
vedel, komu koga zaupati. In 

tako sem res privolil na sreča
nje z nekim fantom iz Doba. 
To je bil fant tridesetih let, po
polnoma osamljen, ki je želel 
sodelovati. Tako je bilo moje 
delo lažje, ker se mi ni bilo 
treba vsiljevati. Na sestankih 
skupine je bilo zaželeno, da 
smo se z zaporniki čim več sre
čevali, vsaj štirikrat mesečno. 
Odločil sem se, da bo vsako 
najino srečanje trajalo le eno 
uro (to pomeni štiri ure meseč
no), nič več in nič manj. Zdi se 
mi, da morava z zapornikom 
gojiti nek red in ne smeva drug 
drugega utrujati, obremenje
vati. 

Poinjenie »žakla« 
dobre volje 

Kakšen je tvoj odnos do za
pornika? Kaj je zate zapornik? 

Je Človek. Pisano z veliko 
začetnico. Enaka sva, razliku
jeva se samo v poslanstvu. Ni
kakor pa ni zapornik številka 
celice. Zaupam mu in želim 
mu biti prijatelj. Pri delu me 
ne zanima, kaj je moj »klient« 
zagrešil. Menim, da so vsi za
porniki nek višek in da za to, 
kar so, niso vedno sami krivi. 
Večina zapornikov je žrtev 
družinskega zanemarjenja. 
Gre za pomanjkanje ljubezni 
v mladosti, pogovora, pomanj
kanje osnovne človeške komu
nikacije. Moj cilj, ki bogati tu
di mene, je, da se z zaporni
kom čim več pogovarjava in 
tako s pogovorom rešujeva 
njegove psihične težave. Za
porniki se bojujejo s hudimi 
krizami, depresija je zelo mil 
izraz, so psihični bolniki. Ven
dar so po drugi strani izredno 
spretni retoriki, ki dajo člove
ku občutek dobrega . . . morda 
celo nedolžnega. 

Kakšna so vajina srečanja? 
Zaradi težkega prilagajanja 

zapornikov normalnemu svetu 
po odsluženi kazni, želim 
s svojim zapornikom čim več 
časa preživeti zunaj, v naravi. 
Možni so različni izleti. Na
zadnje sva bila na Jalovcu. Bil 
je en nov svet. Skupaj sva pre
magovala strmine, drug dru
gega sva plemenitila, boga
tila . . . 

Je zapornika morda zamikal 
»svet«, je želel zbežati? 

To ni bilo nikoli rečeno. Ko 
sva se nekoč vračala po strmi
ni, mi je rekel: » .. .veš, najtež
je mi pa je iti navzdol... Iti 
navzdol pomeni iti nazaj. Na
zaj med stene.« Sicer pa je na
men teh izletov, da zaporniki 
začutijo svet, da začutijo nara
vo. Ne zagrenjena mesta, ne 
ulice, ne polne trgovine, ne av
tomobili... to poznajo! Spoz

nati morajo idilo narave, gore, 
simfonijo ptičjega petja... 
Izleti v naravo so kot romanja. 
Zakaj so ljudje včasih romaU? 
Zato, da so tisti »žakl«, ki se 
jim je izpraznil, spet napolni
l i . . . »Žakl« dobre volje in bo
gastva. 

Običajno drugačen 
študent 

študij teologije ti gotovo 
prinaša drugačne življenjske 
cilje? 

Klicu duhovništva sem se 
sprva zelo upiral, nato pa sem 
se vdal... Če me je Bog pokli
cal, me tudi ne bo zapustil. 
V tem upanju in zaupanju tudi 
študiram. Zato je moj življenj
ski cilj gotovo Bog. Vemo, da 
je Mateja Svet v svojem kriz
nem obdobju povedala: »Do
kler nisem postavila Boga na 
prvo mesto in šele potem me
dalje, je bilo življenje težko. 
Nisem si znala organizirati 
življenja.« Gotovo je red tisti, 
ki človeka plemeniti in ureju
je. Ljudje moramo živeti s ci
ljem, ki si ga je treba postav
ljati in ga obnavljati vsak dan 
znova, ponovno in ponovno. 

Se počutiš kot študent te
ologije drugačen od ostalih 
študentov? 

Ne, zakaj le? Precej drugače 
je bilo prej, ko teološka fakul
teta še ni bila vključena v Uni
verzo. Sedaj pa čutim večjo 
povezanost z drugimi študenti, 
tako na znanstvenem kot tudi 
na športnem področju. Kar se 
tiče študentskih žurov in 
žurk... vedno sem za zdravo 
veseljačenje in tega so potreb
ni tudi študentje. Ljudem je 
potreben smeh. Dobro voljo 
vidim v petju, plesu in družab
nih igricah. Rad igram kitaro. 
Ljudje smo vse preveč zagre
njeni in zaskrbljeni. Utaplja
mo se v materialnem svetu... 
Gre nam le še za denar. Na 
duhovnost pa pozabljamo. Za
to hodim v planine. Tam se 
polni moja duša, tam sem se 
naučil igrati kitaro, tam sem 
se prvič zaljubil. 

Se čutiš kot študent teologi
je česa prikrajšan? 

Zakaj le? Sicer pa se nikoli 
ne sprašujem, kaj sem izgubil, 
ampak, kaj sem pridobil. 

MIMI PODKRIŽNIK 

Cericev za varno 
in čisto olfolje 

Po letu dni od položitve te
meljnega kamna so na Veliki 
šmaren, 15. avgusta v Trob-
nem dolu v laški občini blago
slovili dokončano cerkvico 
svete Barbare. Veliko zaslug 
za cerkveni objekt ima prav 
gotovo župnik Izidor Pečovnik 
iz Šentruperta nad Laškim, ki 
se je odločil za cerkvico iz 
dveh razlogov: 

»Naši kraji so bili predvide
ni za možno lokacijo za jedr
ske odpadke. Ker želimo živeti 
v zdravem in čistem okolju, 
smo se zatekli k prošnji in mo
litvi, da naj kraj ostane tak, 
kot je. Poleg tega je tu precej 
starejših ljudi, ki jim je pot do 
fare dolga. Zdaj imamo cerk
vico s štirimi zvonovi in kar je 
najpomembnejše, naši kraji so 
že izpadli iz variante za more
bitno odlagališče.« 

Cerkvica se imenuje po sveti 
Barbari, ki je zaščitnica ru
darjev in v Trobnem dolu in 
okolici so bili včasih rudai-ji. 
Tri zvonove so ob blagoslovi
tvi dvignili moški, ženske in 
otroci, medtem ko so najmanj
šega, navček, kar pripeli. Zvo
novi se imenujejo po Barbari, 
Mariji in Slomšku, vsak pa 
ima zapisano tudi svojo misel. 
Cerkev je grajena izredno eno
stavno in učinkovito ter pred
stavlja lep objekt v prijetnem 
naravnem okolju. 

Slovesnosti na se je udeleži
lo nekaj tisoč ljudi, pelo je več 
zborov in igrala je godba na 
pihala iz Laškega. Cerkev je 
blagoslovil mariborski škof 
Franc Kramberger, navzoči pa 
so bili tudi mnogi predstavniki 
javnega življenja, med njimi 
notranja ministra Slovenije in 
Hrvaške. 

T.VRABL 

Karte na mizo! 
Demokratska stranka 

v Slovenskih Konjicah, ki 
jo vodi Franc Vrečko, bo 
danes, v četrtek, predstavi
la »zanimivo dokumentaci
jo o najodgovornejših lju
deh v občini«. 

Člani stranke se bodo 
z novinarji sestaU ob 9. uri 
v hotelu Dravinja, nato pa 
načrtujejo obisk sedeža 
stranke, kjer imajo po be
sedah predsednika shra
njene zanimive dokumente, 
ki jih nameravajo poslati 
tudi pravnim institucijam. 
Za ta korak so se odločili 
zaradi vedno bolj nevzdrž
nih razmer razmer v obči
ni, ki segajo od dogajanj 
v sami občinski skupščini, 
spora med županom in 
predsednikom izvršnega 
sveta, pa do naraščajoče 
nezaposlenosti. V zvezi 
z njo pa so pripravili tudi 
konkretne predloge zapo
slovanja, še posebej invali
dov. Projekte nameravajo 
ponuditi brezplačno. 

MBP 

Se ifamenčeic v stanovanjsici mozaiic 
Celjski IS sprejel občinski stanovanjski program, o ustanovitvi stanovanjskega 
sklada pa ponovna razprava 

Od sprejema nove stano
vanjske zakonodaje je v Slove
niji minilo nekaj več kot pol
drugo leto, v Celju pa so 
v Strokovni službi za stano
vanjsko gospodarstvo pripra
vili za obravnavo v občinskem 
IS in kasneje še v skupščini tri 
temeljne dokumente, ki bodo 
v bodoče urejali gospodarjenje 
s stanovanji v občini. Ob sta
novanjskem programu so člani 
IS minulo sredo potrdili še os
nutek odloka o ustanovitvi 
Sveta za varstvo pravic na
jemnikov, zataknilo pa se je 
z ustanavljanjem občinskega 
stanovanjskega sklada. 

Občinski stanovanjski pro
gram - letnega so v Celju spre
jeli že ob oblikovanju občin
skega proračuna za leto 1993 
- opredeljuje kratkoročne in 
dolgoročne temeljne naloge 

občine v okviru nacionalnega 
stanovanjskega programa, ki 
ga je v bistveno spremenjenih 
odnosih v stanovanjskem go
spodarstvu začrtala predlani 
sprejeta nova zakonodaja. 

S tem aktom, ki ga bodo potr
jevali še poslanci občinske 
skupščine, bo v občini oprede
ljeno reševanje stanovanjskih 
vprašanj z gradnjo in naku
pom najenmih, socialnih in 
neprofitnih stanovanj, vzpod
bujanje in pomoč za lastno re
ševanje stanovanjskih vpra
šanj občanov, nadaljnja pre
nova Starega mestnega jedra, 
pomoč novim etažnim lastni
kom pri sofinanciranju večjih 
vzdrževalnih del v večlastni-
ških hišah in gospodarjenje 
z obstoječim stanovanjsko po
slovnim fondom, vključno 
z oblikovanjem najemnin. 

Brez razprave so člani IS 
potrdili tudi osnutek odloka 
o ustanovitvi Sveta za varstvo 
pravic najemnikov, ki ga prav 
tako narekuje nova zakonoda
ja. Najpomembnejši nalogi 
Sveta sta spremljanje uresni
čevanja obveznosti lastnikov 
glede gospodarjenja s stano
vanjskim fondom in dajanje 
pobud občinski skupščini ozi
roma drugim pristojnim orga
nom za ukrepanje na tem po
dročju. 

Temelj, da bosta tako občin
ski stanovanjski program - kot 
občinski akt s kratkoročnimi 
in dolgoročnimi nalogami - kot 
tudi Svet za varstvo pravic na
jemnikov tudi dejansko zaži
vela, pa je vsekakor ustanovi
tev Občinskega stanovanjske
ga sklada. Najpomembnejša 
naloga sklada bo gospodarje

nje s stanovanjskim fondom, 
predvsem pa njegova vsebin
ska in količinska bogatitev 
v luči občinskega stanovanj
skega programa. A da bo to 
resnično doseženo, je bilo ve
činsko mnenje članov IS, bodo 
morali v zdajšnji Strokovni 
službi za stanovanjsko gospo
darstvo odgovoriti še na vrsto 
vprašanj in dilem, ki so ostaja
le minulo sredo tudi po dolgo
trajni razpravi še vedno odpr
te. Vsaj nekaj odgovorov - tudi 
na vprašanje koliko od 3.721 
stanovanj v občinski lasti je 
trenutno nezasedenih in kakš
na je sploh zasedenost stano
vanj glede na kvadraturo, kar 
vodja strokovne službe Anton 
Šepec zadnjič ni mogel odgo
voriti - pa bo treba pripraviti 
še pred ponovno obravnavo 
v okviru občinske vlade. 

I. STAMEJČIČ 

Janša 
o mariborski 
preiskavi 

LJUBLJANA, 16. avgu
sta (Delo) - Magister Ivan 
Bele se je odzval na izjavo 
obrambnega ministra Ja
neza Janše, ki je podvomil 
o »pravilni naravnanosti 
preiskave« v zvezi s tako 
imenovano afero orožje. Po 
njegovem mnenju se posto
pek ne vodi nenormalno 
počasi. Teža zadeve pa ka
že, da bo postopek, če hoče 
biti izpeljan korektno, mo
ral trajati dlje časa. Tako 
potekajo stvari tudi v dru
gih civiliziranih državah. 
Hitrega postopka se magi
ster Bele spominja samo 
pri sojenju zakoncema Ce-
ausescu, ki pa je potekal 
pred izrednim sodiščem in 
v izrednem postopku, ter 
v državi, ki takrat se ni de
lovala civilizirano. 

Letos že okrog 
1470 požarov 

LJUBLJANA, 17. avgust 
(STA) - Junija je bilo v Slo
veniji okrog 125 požarov 
v naravi, v katerih je pogo
relo 34 hektarjev površin, 
požari pa so prizadeli tudi 
26 hektarjev gozdnih povr
šin. V mesecu juliju je bilo 
požarov 80, avgusta pa 14. 
Če seštejemo vse požare 
v prvih sedmih letošnjih 
mesecih, dobimo številko 
1470. Pogorelo je okrog 
5.100 hektarjev površin, 
neposredna škoda znaša 
okrog 121 milijonov tolar
jev, stroški intervencij pa 
so dosegli okrog 45 milijo
nov tolarjev. 

Zaplenjena 
humanitarna 
pomoč? 

LJUBLJANA, 16. avgu
sta (Delo) - Slovenski cari
niki naj bi zaplenili dve po
šiljki humanitarne pomoči, 
ki je bila namenjena v Sr
bijo in Črno Goro. To je 
v dnevniku srbske televizi
je zatrdila Andrea Fon Bu-
lov, predsednica humani
tarnega fonda za Jugosla
vijo v Italiji. Čeprav so bili 
vsi konvoji opremljeni 
z vso potrebno dokumenta
cijo, vključno s slovensko, 
so slovenski cariniki, po 
njenih besedah, zaplenili 
dve pošiljki: prvo pred 
dvema mesecema in drugo 
pred dvajsetimi dnevi. 

He Vrhove nared 
v torek so uspešno preizku

sili povsem zgrajeno Hidro
elektrarno Vrhovo na Savi, 
vendar bo na redno obratova
nje potrebno počakati še leto 
ali dve. 

HE Vrhovo je v slovensko 
elektroenergetsko omrežje že 
prispevala prve poskusne kilo
vate, vendar bo za redno obra
tovanje potrebna bolj čista Sa
va, saj je pogoj za obratovanje 
HE voda v drugem do tretjem 
razredu kakovosti. Poleg tega 
je potrebno urediti okolico ob
močja Radeč, za kar še ni 
gradbenega dovoljenja občine 
Laško. Tako bo kljub dograje
ni HE Vrhovo potrebno v nuj
nih primerih elektriko še ved
no uvažati. 

DELO 
v e d n o 

v s r e d i š č u 
d o g a j a n j 
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Dom v Baski - dom strahov? 
če se Slovenci že ne prepiramo z Hrugiml, se med seboi - Celjski dom v Baski pa medtem propada - - -

»Ko bom velika, bom vzgoji
teljica v Baski!« Od časa, ko 
sem to zatrjevala vsem, Id so 
foe spraševali, kako bom 
usmerila svojo življenjsko pot, 
Še ni minilo zelo veliko let. Ba
ska. S prijatelji smo hodili tja 
vsako poletje. V kolonijo. Tja 
so hodili tudi naši starši; že 
pred petindvajsetimi leti, ko je 
Celjski dom v Baski odprl svo
ja \Tata. Namen Doma: leto
vanje otrok. 

Tako so petindvajset let 
v Domu letovali otroci. Potem 
smo se začeli osamosvajati in 
na Hrvaškem se je pričela voj
na. Celjski dom in Baska sta 
bila tako kar naenkrat v drugi 
državi in Celjane je že skrbelo, 
kaj bo z njihovim Domom. 
Ampak, na srečo se jim je s hr
vaškimi oblastmi uspelo dogo
voriti - in razen beguncev se 
v Domu ni zgodilo nič, kar bi 
bilo posledica političnih raz
mer. Slovencem je torej lastni
štvo Celjskega doma v Baski 
s hrvaškimi oblastmi uspelo 
urediti. 

Letos v Celjskem domu 
v Baski spet letujejo Celjani. 
Vendar pa ne otroci, temveč 
družine. Prvič zato, ker se 
upravljalcem doma. Centru 
interesnih dejavnosti (bivši Pi
onirski dom), stroški letovanja 
ne bi pokrili; z letovanjem bi 
imeli samo izgubo. In drugič: 
ker je Dom trenutno v zelo sla
bem stanju. 

V Domu trenutno letuje pe
tinsedemdeset ljudi; tiste po
stelje, ki so bile v času letova
nja otrok dvonadstropne, so 
sedaj »priredili« in tako lahko 
v njih sedaj letujejo družine. 

»Vedemo se tržno!« 
v Baski smo srečali Staneta 

Klančnika, direktorja Centra 
interesnih dejavnosti, ki je 
o stanju Doma v Baski in o re
lacijah med CID in celjsko ob
čino, povedal: 

»Pri položaju CID glede ob
činskega proračima in glede 
klasike Celjskega doma v Ba
ski smo v zelo zapletenem po
ložaju, kar nas sili v to, da se 
znajdemo, kot pač vemo in 
znamo. Občinske strukture 
nam dajejo vsak mesec manj 
sredstev za materialne stroške 
in amortizacijo in skoraj nič za 
investicijska sredstva. CID je 
torej v položaju, ko se moramo 
profitno, tržno obnašati. Po 
drugi strani pa imamo zaveza
ne roke, omejeni smo s soglasji 
Sekreteriata za družbene de
javnosti. Ne glede na politične 

odločitve bi pri upravljanju 
z Domom želeli imeti večjo 
svobodo odločanja v smislu 
podjetništva; če smo že brez 
proračunskih sredstev. Opozo
ril bi tudi na odlok izpred let, 
ko je inšpekcija ugotovila, da 
Dom ne ustreza normativom. 
Od takrat obstaja nek projekt 
sanacije, ki pa ni bila končana 
nikoli, saj se je v Celju denar 
menda porabil za nek športni 
objekt. Verjetno denarja za 
končanje te sanacije tudi niko
li več ne bo. Zato bomo morali 
najbrž sami poiskati možnosti 
financiranja. In, kar tiče naše
ga položaja, še to: izjaviti mo
ram, da za investicijsko vzdr
ževalna dela za objekt v Baski 
že dve leti nismo dobili niti 
tolarja, da se že kar nekaj časa 
pogovarjamo o sanaciji strehe, 
ki jo je dokončno načelo neur
je ob novem letu. 

Ve se, da je kolonija socialni 
program in da z njo ne moreš 
dosegati tržne koristi.« 

In kakšno prihodnost vidi 
Stane Klančnik za Celjski dom 
v Baski? 

»Dve leti sta že skoraj mimo 
in moram reči, da smo kar pre
cej denarja porabili za mini
malno vzdrževanje in temelji
to očiščevalno akcijo Celjske
ga doma, pri čemer nam je po
magala tudi celjska Komuna
la. Slo je za profesionalno de
lo, ne za kakšno delo iz užitka. 
Ta akcija nas je stala okoli 200 
tisočakov, kar seveda tudi za 
nas ni malo. 

Celjski dom je v bližini sko
raj praznih hotelov in mi ne 
moremo zganjati turizma; pr
vič ne zaradi hotelov, drugič 
pa zaradi negotovega stanja 
ob dogovarjanju glede delitve
ne bilance. Za Dom sam pa je 
vsekakor bolje, če je vsaj pole
ti odprt. 

Razen tega pa je objekt sam 
prirejen organizaciji kolonij 
oziroma letovanja otrok. To je 
klasika, ampak, dokler se ne 
pKivme zaupanje staršev v Ba-
ško, dokler se v občini Celje 
ponovno ne formira nek soci
alni program, ki se mu reče 
letovanje otrok v Baski, bomo 
mi morali izvajati program 
družinskega letovanja in pa ta 
program razširjati na gostova
nja ekip, tabore računalništva, 
letovanja plesnih skupin... 
Sicer pa se dogovarjamo še 
z nekaterimi zasebniki, ki po
krivajo interesne dejavnosti za 
otroško in mladinsko popula
cijo in verjetno se bodo tovrst
na letovanja drugo leto že pri
čela. 

Kar tiče celjskega doma kot 
ambicije CID - dokler bomo 
imeli vsaj toliko možnosti kot 
jih imamo danes, zagotavljam, 
da bodo otroci ponovno leto
vali tukaj. In sicer iz čisto pre
prostega razloga: ker je to ver
jetno eden najbolj ugodnih 
krajev za letovanje otrok na 
morju. Mislim, da bi moralo 
imeti Celje interes za to, da bi 
Baska zaživela tako, kot je ži
vela pred leti.« 

Dom strahov? 
Slavko Jezovšek je upravnik 

in ekonom celjskega doma 
v Baski. Dela mu že vse od 
junija, ko je v Baško prišel, ni 
zmanjkalo. Prišel je s skupino 
čistilk in kuhinjskih delavcev, 
ki skrbijo za družine, ki tre
nutno letujejo v Baski. 

»Trenutno opravljamo delo 
za sedemdeset ljudi, družin, ki 
letujejo v našem domu. Fizič
no stanje samega Doma je za
radi prekinitev programa, ki 
se je prej odvijal v Baski (kolo
nije) slabo. Ogromno bi morali 
popraviti; v slabem stanju je, 
recimo, gospodarski del; tisti, 
v katerem so bili nekoč peda
goški vodja, zdravnik in vzgo
jitelji. Ta del bi se moral, če bi 
hoteli, da bodo tu še kdaj leto
vali otroci, obnoviti. Ce bi ob

čina, ki ima to v lasti, imela 
malo več posluha za dokonča
nje projekta sanacije - še pose
bej kopalnic in stranišč, ki so 
v slabem stanju - bi bilo v Do
mu spet mogoče letovati. 

Del, v katerem so bili dečki 
in deklice, ko so bili tukaj še 
otroci, pa je v dokaj dobrem 
stanju, saj je bil prenovljen že 
pred nekaj leti. 

Nujno bi bilo treba narediti 
tudi ostrešje nad sobami, v ka
terih prebivajo otroci. Strop, 
ki je na nekaterih mestih zara
di nedokončane zamenjave 
opeke moker, bo pričel počasi 
odpadati. V dogovoru z občino 
smo, da to storimo že v mesecu 
septembru. 

Če bi k delu resno pristopili 
in če bi občina imela malo več 
posluha, bi lahko prigospoda-
rili vsaj pozitivno ničlo. Med 
ljudmi je za letovanje v Celj
skem domu v Baski namreč 
ogromno zanimanja. 

Letos smo kot CID poskrbe
li, da smo v Baško pripeljali 
ekipo osmih, devetih ljudi in 
delali smo štirinajst dni. Tako 
smo Dom vsaj za silo uredili. 
Prej, lani, po vojni, ko je bil 
dom nekaj časa popolnoma za
prt, se je za ta Dom že govori
lo, da je Dom strahov.« 

Anketa 
In kaj o Baski in o Celjskem 

domu menijo Celjani, ki so se 
odločili, da bodo letos tam le
tovali? 

Alen Hasenbegovič, 12 let, 
iz Celja: »V Baski sem že en 
mesec, saj moja mama dela tu

kaj kot kuharica. Tukaj mi je 
všeč, samo žal mi je, ker moji 
prijatelji kar naprej odhajajo 
domov. 

Baska je malo mesto, na pla
ži je zelo lepo. Tudi v Domu, 
kjer stanujem, mi je zelo všeč, 
ampak mislim, da bi ga morali 
malo bolje urediti. Letos sem 
prišel prvič.« 

Zarja Lednik, učiteljica iz 
Celja: »Tu je lepo, okolje je 
lepo, plaža je blizu. Peščena je, 
z njo smo zadovoljni. 

Urejenost celjskega Doma 
pa je zelo zelo slaba. Dom pro

pada, za obnovo ni denarja; 
najbrž zato, ker se ne ve, kaj 
bo s tem Domom v bodoče. Za
to ga tudi ne urejujejo tako, 
kot bi bilo potrebno. 

Po poklicu sem učiteljica m 
upam, da bo še kdaj možnost, 
da bodo tu letovali otroci. 

Okolje je lepo, pa tudi preda
leč ni, tako da mislim, da se 
starši svojih otrok ne bi bali 
poslati sem. Mislim, da so tu 
idealni pogoji za šolo v naravi. 

Oskrba v Domu je zelo v re
du. Hrana je dobra, ljudje so 
prijazni. Največ pa pomeni to, 
ker je cena letovanja tukaj (25 
DEM) zelo ugodna.« 

Alenka Milenkovič, učitelji
ca iz Celja: »Tukaj je lepo. Ba
ško poznam že od prej, saj sem 
že kot otrok sem hodila v kolo
nijo. Potem je bil tukaj pred 
tremi leti tudi sin. Plaža je zelo 
lepa, tudi kraj je zelo slikovit. 

Dom pa je potreben obnove; 
zlasti streho bi bilo treba po
praviti. Skoda je, da propada, 
saj je bilo vanj vloženo že veli
ko časa in dela. Razen tega pa 
je to objekt, ki je med Celjani 
zelo znan in priljubljen. 

Z oskrbo sem zadovoljna, 
pogrešam pa to, da ni možno 
nabaviti pijače. To sem že po
vedala upravniku, vendar pa 
je rekel, da pijače ne morejo 
nabaviti, ker se bojijo občine.« 

Alenka Leskošek, 18 let, iz 
Celja: »Tukaj sem prvič. Zelo 
mi je všeč. Prej smo vedno 
kampirali, letos sem prišla pr
vič letovat. MisUm, da je Dom 
nujno potreben obnove; tako 
zunaj, kjer je prostor zelo iz
koriščen, kot znotraj. Sobe bi 
morale biti bolj prijetne.« 

»Kot bi bii moi . . .« 
Za Celjski dom pozimi skrbi 

družina Hrabrič. Dinko smo 
obiskali v njeni hišici na Zvo-
nimirovi ulici v Baski, kjer živi 
skupaj z možem Ivanom. 

»Mislim, da se je pričel Dom 
graditi 54. leta. Takrat smo 
v korist Celjskega doma dali 
tudi kakšnih dvajset kvadra
tov zemlje od našega vinogra
da. Izgradil se je Dom, vanj so 
pričeli prihajati otroci. Jaz 
imam ves čas; od prvega dne, 
ko se je dom odprl, pa do da
nes, ključe tega doma. Moram 
vam povedati, da mi je tako 
ljub kot da je to moja hiša. 

Veste, pozimi, ko piha burja, 
tu vsakdo gleda, da mu ne od
nese strehe ali česa ne podre. 
Mene to ni nikoli motilo. Mož 
me je vedno spraševal: >Kam 
hodiš, ti nora Dinka, v takšni 
burji?< >Kaj pa ti veš,< sem mu 
odgovorila, >pogledati moram 
iti v Dom.< In do danes sem 
spoznala že mnogo upravni
kov, ki so se dostikrat zame
njali. Vse sem poznala in vsi so 
bili dobri. 

Toliko jih že poznam, da 
lahko rečem, da so Slovenci 
zelo dobri ljudje. Tam, v Do
mu, delajo z veseljem. 

Zdaj, v zadnjem času, ko so 
me vprašali, kaj so mi dolžni, 
sem rekla: >Nič ne potrebujem. 
Jaz imam rada ta Dom.< Potem 
so mi rekli, da se lahko poleti 
tam hranimo. >Ne,< sem rekla, 
>ne bomo odhajali dol.< Potem 
smo se dogovorili, da dajo štiri 
kosila vsak dan moji hčerki, ki 
dela in nima časa, da bi skuha
la. Tako dobiva poleti štiri ko
sila. 

Vidim, da je v tem Domu 
red. Upravniki so dobri ljudje. 
Ničesar ne vržejo stran; tudi 
poslednjo drobtinico kruha 
shranijo, pa četudi za kokoši. 

Skratka, rada jih imam in 
rada pazim na njihov Dom.« 

Tako torej Dinka Hrabrič, 
ki ji ni vseeno, kaj se bo s Celj
skim domom zgodilo. Kaj pa 

mi, Celjani, Slovenci? Po stari 
navadi. Če se že ne prepiramo 
s Hrvati, se pač sami med se
boj . . . Dom v Baski pa bo pro

padel, če ne bo dočakal novih 
vsebin in nekaj več razumeva
nja s strani, ki jim ne bi smelo 
biti vseeno. In najbrž bo mini
lo še kar nekaj časa do takrat, 
ko bodo otroci, ki ga bodo po 
desetih dneh letovanja zapuš
čali, zapeli tako kot nekoč. 
»Oj, ti naša Baska, t i . . . « . 

NINA M. SEDLAR 

Stane Klančnik: »Znajdemc 
se, kot pač vemo in znamo...« 

Slavko Jezovšek: »Letos smo 
Dom vsaj toliko uredili, da mu 
ne pravijo več Dom strahov«. 

Dinka Hrabrič, ki za celjski 
Dom v Baski skrbi čez zimo: 
»Celjski dom mi je ljub tako, 
kot da bi bila to moja hiša«. 

Kdaj bo celjski Dom v Baski spet poln otrok? 
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Mladi slikarji razstavljajo 
Prejšnji teden so v galeriji Kulturnega 

centra Ivan Napotnik odprli razstavo IV-
. slikarske kolonije diplomantov Akade
mije za likovno umetnost Ljubljana. 
Predstavljena so najboljša dela udele
žencev letošnje slikarske kolonije, ki je 
bila konec junija na Velenjskem gradu. 

V velenjski galeriji kolonijo priprav
ljajo že četrto leto, odprta pa je izključno 
za absolvente slikarstva in slušatelje 
specialke za slikarstvo na Akademiji za 
likovno umetnost. Letos so se kolonije 
udeležili le štirje mladi umetniki. 

Žirija, ki so jo sestavljali umetnostni 
zgodovinarki in galeristki Kornelija 
Križnic in Milena Koren Božiček ter pro

fesor ALU Gustav Gnamuš, je prvo od
kupno nagrado podelila slušatelju dru
gega letnika specialke Gregorju Kokalju, 
drugo nagrado (samostojna razstava 
v prihodnjem letu) pa absolventu Branku 
Korezu. Vsak umetnik je galeriji podaril 
eno delo. 

Vodja galerije Milena Koren Božiček 
je povedala, da se tudi pri letošnjih ude
ležencih kolonije čuti vpliv velenjskega 
okolja, vpliv industrijskega mesta. »To 

kaže na izjemno prilagodljivost umetni
kov, na neobremenjenost s preteklostjo 
in z »umetnostno izmo«. Presledek med 
akademijsko pridobljenim znanjem in 
intuitivno širino še ni povsod jasen, ven
dar z drznostjo lastne kreativnosti pone
kod že nakazujejo nove smeri,« je pove
dala Korenova. Dodala je, da je namen 
slikarske kolonije odpreti vrata mladim 
umetnikom in jim pomagati pri uveljav
ljanju v slovenskem kultumo-umetnost-

nem prostoru. Korenova je poudarila, da 
je v Velenju čutiti pomanjkanje umetni
kov. »Imamo močno tehnično inteligen
co, primanjkuje pa humanistov. Na ta 
način skušamo Velenjčanom približati 
slovensko sodobno umetnost,« je dodala. 

Razstava IV. slikarske kolonije bo 
v galeriji Kulturnega centra odprta do 
8. septembra. 

MIMI PODKRIŽNIK 
Foto: ALJOŠA VIDETIČ 

V Kulturnem centru Ivan Napotnik so že 
pripravili program prireditev za nasled
njo sezono. Pripravili bodo slikarske, ki
parske, grafične in druge razstave... Po 
besedah galeristke Milene Koren Boži
ček bo najbolj zanimiva razstava kiparja 
Petra Črneta, razstava Klavdija Tutte, 
razstavljal bo tudi dobitnik druge nagra
de lanskoletne slikarske kolonije Silve
ster Plotajs. 

Prvonagrajeno Kokaljevo delo pred očmi obiskovalcev. 

Desetič Družina 
poje 

Zadnjo nedeljo v avgustu bo 
v Andražu nad Polzelo deseta, 
jubilejna prireditev Družina 
poie. 

Ze nekaj časa jo pripravljajo 
pod okriljem krajevne skup
nosti, bo pa kot doslej na igriš
ču domačega Partizana, ki so 
ga pred kratkim obnovili, mu 
naredili asfaltno prevleko in 
ga napravili primernega tudi 
za takšne prireditve. Za letoš
njo prireditev je prijavljenih 
okrog 20 družin, ki bodo prišle 
iz Brez nad Laškim, Trebnega, 
Pameč pri Slovenj Gradcu, 
Rogaške Slatine, Kopra, Fran-
kolovega. Slovenj Gradca, 
Metlike, Zibike, Črne na Ko
roškem, Podlehnika, Blance 
pri Sevnici, Ljubljane, Gorice 
in Vidma v Italiji, Gornjega 
Senika na Madžarskem, Gali
cije in Globasnice na Avstrij
skem ter seveda iz Andraža. 

Slavko Pižom, ki skrbi za 
kulturni del prireditve, nam je 
povedal, da bodo ob tej prilož
nosti izdali posebno brošuro, 
v kateri bodo pomembne slo
venske osebnosti, ki so se ude
leževale prireditev in sponzor
ji. Pred prireditvijo bo sreča
nje med slovenskim kulturnim 
ministrom in predstavniki 
kulturnega življenja zamej
skih Slovencev občine in kraja 
ter članov organizacijskega 
odbora. 

V Andražu pričakujejo več 
kot dva tisoč ljubiteljev izvir
ne domače pesmi. Po nastopu 
vseh družin bo družabno sre
čanje. 

T. TAVČAR 

Velenjski grad vabi 
Velenjski grad je privlačna 

turistična točka, ki jo obišče 
veliko radovednih turistov. Te 
privablja zanimiv muzej. Juni
ja so z odprtjem starinsko 
opremljene trgb\'ine in gostil
ne popestrili ponudbo. 

V trgovini prodajajo »bon
bone na šaflice« in druge mu
zejske spominke. Gostilna slu
ži grajski okrepčevalnici. 
Oprema na novo odprtih ob
jektov izhaja iz začetka tega 
stoletja in je dediščina Šaleške 
doline. »Veliko opreme smo 
našli v starih šaleških gostil
nah in podeželskih trgovini
cah. Nekaj smo je odkupili, 
nekaj smo jo dobili v dar, veli
ko pohištva smo rešili pred se
kiro,« pravi Jože Hudales, vo
dja velenjskega muzeja. 

Trgovina, opremljena s sta
ro blagajno, s staro tehtnico in 
mericami... obuja spomin na 
stare podeželske in trške trgo
vine. Gostilno krasi staro po
hištvo, starinska peč, gra
mofon . . . 

Velenjski muzej pripravlja 
tudi vrsto drugih prireditev. 
Tako se je v nedeljo v Skalah 
začel osemdnevni raziskovalni 
tabor, kjer sodeluje 80 men
torjev, študentov in dijakov. 
Preučujejo predvsem zgodo
vinske, etnološke in arheolo

ške znamenitosti Šaleške do
line. 

»V začetku tedna smo na 
gradu začeli izkopavati 700 let 
star vodnjak. Izkopavanje, ki 
bo trajalo približno tri mesece, 
je eden redkih primerov izko
pavanja z vodo napolnjenih 
vodnjakov. Današnja globina 
vodnjaka je 9 metrov, zgodo
vinski viri pričajo, da je vod
njak globok 26 metrov. Skoraj 
logično je, da je nekaj notri!« 
sta povedala Jože Hudales in 
zgodovinar Tone Ravnikar. Pri 
izkopavanju pomaga študent
ka arheologije Daniela Briš-
nik, za varstvo skrbi sponzor 
in izvajalec RLV, ki je izčrpal 
vodo in priskrbel dihalne apa
rate, stroje, elektriko... V ve
lenjskem rudniku bodo izurili 
skupino, ki bo vodila tudi iz
kopavanja drugih vodnjakov, 
ki so neizkoriščeni, a v tej suši 
zelo potrebni. Pobudo je dala 
Ljubljanska banka Velenje. 

»Predvidevamo, da bomo 
v teh 18 metrih (razlika med 
sedanjo in resnično globino) 
našli stvari, ki so arheološko 
zelo zanimive. Pričakujemo iz
delke iz kovine, lončenino...« 
pravita Hudales in Ravnikar. 
O vodnjaku govorijo tudi 
zgodbice o izgubljenih srebr
nih pladnjih, o srebrnem pri
boru, ki je pred stotimi leti pa
del v vodnjak, o truplih iz leta 

1945 . . . »Potrebna je skepsa. 
Morda bo notri samo blato, 
a upajmo, da ne bo tako!« me
ni Ravnikar. 

MIMI PODKRIŽNIK 
Foto: ALJOŠA VIDETIČ 

Zanimiva trgovinica vabi k ogledu in nakupu. 

Taksisti v 
gledališču 

o tem, da je bila vselej kul
tura tista, ki je ohranjala in 
vzdrževala nacionalno identi
teto seveda ne gre dvomiti. 
Prav tako nam je vsem skupaj 
bolj ali manj jasno, da projek
ta osamosvojitve brez kultur
nikov v prvi vrsti nikoli ne bi 
niti bilo. Kaj šele, da bi se 
končno udejanil. Kakorkoli. 
Kultura je svoje naredila in 
čas je bil, da se umakne, da se 
sestopi s pozicij, ki si jih je 
prihranila. To je nenazadnje 
tudi storila. Umaknila se je 
v podstrešne sobice, v kanalč-
ke, v prostore skratka, kamor 
»ne-kulturno« oko nima vpo
gleda. Zapustila je tudi pri
marne kulture in kulturniške 
institucije, kakršne sc denimo 
gledališča. Ko boste septem
bra obiskali prvo premiero 
v celjskem gledališču boste 
bodisi prijetno bodisi neprijet
no presenečeni. Ker na premi
eri razen kritikov, ki so tam 
bolj po službeni dolžnosti kot 
iz kakih povsem zasebnih po
bud, »velikih« kulturnikov ne 
boste srečali. Nasprotno. Če 
boste slučajno sedli na balkon, 
boste imeli priložnosti opazo-
va ti urejeno plešo bivšega tak
sista in sedanjega gostilničar
ja, ki s soprogo v prvi vrsti 
z zanimanjem spremlja doga
janje na odru. Če si boste vzeli 
malce več časa, če boste mal
ček bolj napeli oči, se bo vaš 
pogled ustavil na hrbtih profe
sorja in profesorice, ki si na 
vse kriplje prizadevata pro
dreti v umetniške kroge okrog 
gledališča, mogoče boste imeli 
srečo in boste med obrazi, ki se 
kar ne morejo ločiti od zgodbe, 
ki se odvija pred njihovimi oč
mi, na odru skratka, spoznali 
tudi kakšnega odcvetelega 
športnika, ki se je čez noč za
čel ukvarjati z gledališčem in 
v ta namen postal celo stro
kovnjak. In tako dalje. Hočem 
skratka reči, da je gledališče 
postalo prostor, kjer se različ
ni ljudje različnih profilov 
med seboj srečujejo, spozna
vajo in družijo sploh. Da se je 
funkcija gledališča devetdese
tih v marsičem spremenila, da 
je gledališče zamenjalo tisto 
»ozkokrožno« vlogo, ki jo je 
skozi leta in desetletja igralo, 
za ^iroko, tako imenovano 
»družimo se, imejmo se radi in 
lepo nam bo!« vlogo. 

Kultura je skratka postala 
stvar prestiža, stvar družbene 

diferenciacije. Tisti, ki da ne
kaj nase, bo šel v gledališče, na 
premiero, bo pozdravil gospo
da župana, gospoda ravnate
lja, po možnosti še njegovega 
sina, in bo potem prijateljem 
pripovedoval, češ kako dobra 
je ta predstava, da je to treba 
absolutno in definitivno vide
ti, da je bila, no kako ji je že 
ime, no tista, saj ni važno, pač 
igralka, tako biriljantna, da že 
dolgo ne, da je na predstavi 
srečal celo gospoda župana, ki 
je bil ves prijazen, itd. Ni pa 
srečal nobenega pomembnega 
kulturnika, ker animatorji pač 
ne štejejo. In res. Ta možakar 
ima povsem prav. Kulturnikov 
na takšnih mitingih, kijih lah
ko imenujemo tudi predstava, 
ne boste našli iz preprostega 
razloga, ker vsak kulturnik, ki 
da nekaj nase, se takšnih mi
tingov ne bo udeleževal. Razen 
po službeni dolžnosti, ker kri
tika pač mora biti spisana. 

Tak pojav bi lahko v prepro
stem jeziku poimenovali tudi 
nasilno ohranjanje moderni
stičnih obrazcev; če je postmo-
dernizem proces družbene de-
diferenciacije, potem je mo
dernizem preprosto diferenci
acija. Oziroma drugače; ne le, 
da je postmodemizem v takem 
primeru presežen, prišlo je do 
revi talizacije modernis tičnih 
vrednot. V skladu z logiko mo
dernizma, tistega po postmo-
demizmu, preseženega post-
modemizma torej, postajajo 
tudi gledališke predstave zno
va zbirališče družbenih elit oz. 
tistih, ki si to bodisi domišljajo 
bodisi bi to radi bili. Ne glede 
na ceno, ki jo morajo za to 
plačati. Ampak, nič zato. Post-
postmodemizetn, skratka. Če 
seje modernizem zgodil v lite
raturi, postmodemizem v ar
hitekturi, potem se je pospost-
modernizem zgodil v gledališ
ču. Pravzaprav okrog njega. 

Piše: Tadej Čater 

DELO 
v s r e d i š č u 

d o g a j a n j 
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Učitelj zaljubljen v Talijo 
Upokojeni učitelj F e r U o Žagar Je uveljavljen režiser IJutisklh Iger 

Ferdo Žagar je upokojeni 
učitelj, ki je iz rojstnih Sešč 
preko mnogih krajev in šol 
prispel do Planine. Zanj je 
značilno dvoje: kjerkoli se je 
za nekaj let ustavil, je učil 
otroke in režiral pretežno 
ljudske igre. Tako je povsod 
pustil korenine, ki se jih mnogi 
radi s hvaležnostjo spomi
njajo. 

»V Šentrupertu v laški obči
ni smo igrali kar v razredu, ker 
ni bilo dvorane,« se spominja 
Ferdo Žagar, ki smo ga obi
skali v gasilskem domu na 
Planini pri Sevnici. »V Jurklo-
štru in Slivnici smo že igrali 
v dvoranah, kar je bilo boljše 
za pripravo igre. Zadnja šol
ska postaja je bila na Planini, 
kajti potem sem šel v službo na 
občino v Šentjur, kjer pa ni
sem nič režiral. Spominjam se 
zelo uspešne igre Scapinove 
zvijače, ki smo jo pripraviU na 
Planini leta 1978. Sploh je za 
Planino značilno, da je ob vsa
kem pomembnem gasilskem 

jubileju pripravila tudi dram
sko delo.« 

Tako so gasilci na" Planini že 
leta 1938 na trgu v kraju igrali 
ljudsko igro Za staro pravdo, 
ki so jo ponovili leta 1967, ko 
jo je že režiral Ferdo Žagar. 
Dramskega dela so se lotili tu
di letos na pobudo predsedni
ka GD Planina Riharda Sto-
pinška. 

»Domači gasilci so proslavi
li 100 letnico in naštudirali 
smo igro Josipa Jurčiča Do
men. V začetku sem malo okle
val, potem pa smo zagrabili 
s polno volje in žara ter na 
premieri doživeli lep uspeh. 
Čestitalo nam je preko 500 
gledalcev, ki so prišli iz mno
gih krajev iz doline. 

Pri igri je sodelovalo 21 
igralcev, ki so tudi vsi člani 
gasilskega društva. »Stroškov 
smo imeli sorazmerno malo, 
saj smo večino del opravili sa
mi,« pripoveduje Žagar. »Ku
lise smo zbili in porisali sami, 
kostume smo nabrali v doma
čih omarah, razsvetljavo so 
nam posodili v društvu Šen
tvid pri Planini. Vaje smo ime
li v gasilskem domu, predstavo 
pa smo odigrali na prostem pri 
Tajfimu. Po počitnicah jo bo
mo še ponovili, saj je zanjo ve
liko zanimanje. Igralci so bili 
tudi usposobljeni za menjavo 

kulis, medtem pa je igral har
monikar.« 

Na Planini želijo v bodoče 
ljudsko igro na prostem pri
praviti vsako leto in to naj bi 
postala ena izmed privlačnosti 
tega kraja. »Dvorane nimamo 
in igrati moramo na prostem, 
kar pa je za naš kraj tradicija. 
Zakaj ne bi igra na prostem 
postala zaščitni znak našega 
kraja?« Tako razmišlja Ferdo 
Žagar, ki je ob vsem tem bil 
tudi leto dni predsednik gasil
skega društva. V Domnu je tu
di igral. »Vzel sem manjšo vlo
go Spilkovega Jože. To je tež
ko, ker moraš skrbeti za več 
stvari, vendar ni šlo drugače.« 

In še eno željo ima Ferdo 
Žagar: »Ljudsko igro smo 
v zadnjih letih zanemarili, lju
dje pa jo imajo radi. Razumejo 
jo! Saj ne gre za visoko umet
nost, vendar dajmo ljudem ti
sto, kar imajo radi. Na Planini 
bomo sledili tradiciji.« 

TONE VRABL 

Avdicija za Plesno abecedo 
V teh dneh se zaključujejo priprave za novo plesno predstavo 

Smeško med črkami ali Plesna abeceda, ki jo bodo v novi sezoni 
pod koreografskim in režijskim vodstvom Igona Jelena na oder 
postavili v Studiu za ples Celje. 

Nova plesna predstava, za katero je glasbo napisal Jani 
Golob, songe pa bo prepevala Neca Falk, je po besedah Igorja. 
Jelena hov otroški projekt, ki bo na odrskih deskah ostajal tudil 
prihodnjo sezono. V ponedeljek in torek med 17. in 19,30. uro pa j 
pripravlja Studio za ples v svojih prostorih v dvorani Golovecj 
avdicijo za mlade plesalce in igralce med desetim in osemnaj- j 
stim letom, ki bi želeli sodelovati v plesni predstavi. ] 

IS 

Sostanovailca, ZDA, 1992 
thriller 
Režija: Barbet Schroeder (Barfly); igrajo: Bridget Fonda, 
Jennifer Jason Leigh, Steven Weber, Peter Friedman, 
Stephen Tobolowsky 

Pogodbo potrdita prisr
čen nasmeh in vprašanje: 
»Kdaj se lahko vseliš?« Pis
na pogodba med tema dve
ma mladima ženskama ne 
pride v poštev: pogoji naje
ma stanovanja so taki, da 
je lahko na najemni pogod
bi samo ime Allison Jones. 
Hedra Carlson sprejme ne
ogibno anonimnost, vendar 
postavi nekaj svojih po
gojev. 

Fihn Sostanovalka je 
psihološka srhljivka o dveh 
ženskah, ki skleneta poseb
no pogodbo, da bi druga 
drugi pomagali preživeti 
v pogosto strašljivih newy-
orških kanjonih - pogodbo, 
ki jo zelo hitro razdrta na 
najstrašnejši način. Glavni 
vlogi igrata B. Fonda kot 
Allie Jones, specialistka za 
softvvare, in J.J. Leigh kot 
Hedy Carlson, ki ne vstopi 
samo v Alliejino stanova
nje, ampak tudi v njeno 
življenje. 

Na začetku filma je Allie 
v težki čustveni krizi: pre
kinila je razmerje s svojim 
fantom Samom, vendar 
resno razmišlja, da bi ga 
poklicala nazaj. Strah jo je 
biti sama, Hedy pa za to 
pokaže veliko razumeva
nja. Njuno prvo srečanje 
določi njun odnos: Allie 
potrebuje tolažbo, Hedy pa 
občutek, da jo nekdo potre
buje. Življenje z Allie daje 
Hedy občutek popolnosti. 
Od smrti svoje sestre dvoj
čice naprej se je Hedy po
čutila kot košček, ki je od
trgan od celote. Elegantna 
in živahna Allie je na prvi 
pogled vse tisto, kar bi ra
da postala vase zaprta He-
dy. Kmalu si zaupata zelo 

osebne stvari, začneta si 
posojati obleke in parfume, 
skupaj hodita nakupovat 
in skupaj kuhata. Hedy 
v stanovanje prinese psič
ka, da bi sostanovalki po
magala, da ne bi mislila na 
Sama. Ko Allie ena od 
strank daje v nič, se Hedy 
tako potegne zanjo, da je že 
kar strašljivo. Kaže, da He-
dy ve za vse Alliejine po
trebe in jih izpolnjuje, koli
kor se da; po drugi strani 
pa Allie niti približno ne 
spozna globine in razsež
nosti Hedyjinih potreb - vse 
dokler si Hedy ne postriže 
in pobarva las tako kot Al
lie, da bi na nek način po
stali dvojčici. Občutljivo 
sožitje dveh žensk se pretr
ga, ko se Allie pobota s fan
tom. Še preden se je vselila, 
je Hedy čutila, da Allie, če 
se bo pobotala s Samom, ne 
bo več potrebovala njene 
zaščite in tolažbe. Hedy je 
verjela Allie, ko je rekla, da 
se s Samom ne bosta pobo
tala. Zato se sedaj počuti 
prevarano in že spet nepo
polno. Ko Hedy prevzema 
vedno več osebnostnih 
lastnosti svoje sostanoval
ke, se Allie počuti vedno 
bolj neprijetno, začne poiz
vedovati in odkrije, da je 
»Hedra Carlson« v resnici 
čisto druga oseba. Svoje te
žave zaupa sosedu Graha-
mu, ki ji da nedvoumen na
svet: ali naj prekine pogod
bo ali pa pokliče policijo 
- Hedy bi lahko bila nevar
na. Nevarna ali ne, pogod
ba je pogodba in pogoji po
godbe - izgovorjeni ali za
molčani - vodijo Allie in 
Hedy v spopad, ki ga bo 
preživela samo ena. 

Podobe Lašicega 
Kar v dveh priložnostnih li

kovnih razstaviščih v Laškem 
potekata razstavi, ki prikazu
jeta znamenitosti in kulturno 
dediščino mesta in to skozi fo
tografijo oz. reprodukcijo po
dob Laškega skozi čas. 

V avli laškega dvorca je raz
stavljenih več vedut, ki so bile 
narejene v preteklih stoletjih. 
Reproducirane risbe, grafike 
in slike prikazujejo značilne 
perspektive mesta in njegove
ga razvoja predvsem z vidika 
arhitekture in urbanistične 
zasnove. Laško je naselbina, ki 
je imela svoje prve prebivalce 
že v prazgodovini, močnejši 
razvoj pa se je pričel s priho
dom Rimljanov, ki so še dolgo 
po prihodu slovanskega živi j a 
ohranili svojo kulturo, njihova 
prisotnost pa je tudi dala ime 
naselju (Lahi). Svojo značilno 
podobo je kraj dobil v poznem 
srednjem veku z gradom Ta
bor na vzpetini, romansko-
gotsko cerkvijo sv. Martina ter 
pozneje v 16. stoletju z Weixel-
bergerjevim dvorcem, ter da
našnjim sedežem okraja, dvor
cem iz 17. stoletja, katerega 
prvotni lastnik je bil Ivan Vaj-
kard Vetter LiUjski. Naselje je 
imelo v razUčnih obdobjih tu
di tri špitale, nekdanji trški je 
danes prenovljen v hotel. Po
leg vseh reprezentativnih ob
jektov pa je kraj dobil svojo 
značilno podobo še z mnogimi 
manjšimi kmečkimi in meš
čanskimi hišami, ki so prav ta
ko prikazane na vedutah. 

V Zdravilišču Laško pa je 
fotografska razstava, ki prika
zuje nekoliko drugačen pogled 

na mesto in njegove motive od 
prej omenjenih slik. Gre za 
posnetke, v katerih so zajete 
naravne lepote, ki jih je mogo
če najti v razgibani krajini ali 
pa za fotografije posamičnih 
kulturnih in umetnostnih spo
menikov, ki jih v mestu ni 
malo. 

Obe ra2:stavi, ločeni in vsaka 
s svojo vsebino, skupaj tvorita 
celovit in avtentičen prikaz 
podob Laškega. 

BORIS GORUPIČ 

Poletna likovna 
šola 

V steklarski šoli v Rogaški 
Slatini se je v petek pričela 
Poletna likovna šola, ki jo je 
pripravila Zveza kulturnih or
ganizacij Slovenije. 

Šola bo trajala do konca av
gusta, pod vodstvom akadem
skega slikarja Toneta Račkega 
pa nameravajo seznaniti ude
ležence z osnovami likovnega 
izražanja in opazovanja, izbire 
in reduciranja motiva na la
sten koncept. 

Poudarek letošnje poletne 
šole, ki je razdeljena na začet
ni in nadaljevalni del (prva 
skupina bo delala od v tem 
tednu, druga pa v nadaljeva
nju) bo na risbi. Udeleženci se 
bodo seznanili z različnimi 
metodami risanja (realističen 
pristop, hitro risanje, kompo
zicija, perspektiva . . . ) . Nato 
bodo udeležencem Poletne li
kovne šole v ateljeju prikazali 
še delo z modelom. A. K. 

Plesalci v Piranu 
v Piranu se danes (v četrtek) zaključuje 5. Plesna kolonija, ki jo je pripravil Plesni teater Igen 

Studia za ples iz Celja. 
V koloniji sodeluje 45 plesalk iz vse Slovenije, največ pa je mladih Celjank. Vsakodnevne vaje 

sodobne plesne tehnike in baleta ter plesno-gledališko delavnico sta od 12. avgusta naprej vodila 
plesna pedagoga Koprčanka Tanja Skok in Celjan Igor Jelen, za likovno delavnico je skrbela 
Tjaša Senica, tečaj italijanščine in španščine pa je vodila Suzana Družina. Ob vsem tem je 
ostajalo še dovolj časa za družabne in zabavne prireditve, mlade plesalke (na posnetku) pa so na 
Tartinijevem trgu in po ulicah Pirana s svojimi nastopi poživljale turistični utrip slovenskega 
obmorskega bisera. IS 

PRIREDITVE 
Na celjskem Starem gradu bo Slovensko ljudsko gledališče 
skupaj s Festivalom Ljubljana in Svetovnim slovenskim kon
gresom zaradi izjemnega zanimanja ponovilo predstavo Her
man Celjski, avtorja Antona Novačana. Predstave bodo: v četr
tek, 26. avgusta ob 20.30 v okviru 41. mednarodnega poletnega 
festivala Ljubljana, za katero je nekaj kart še na voljo, ter 
v petek, 27. in soboto, 28. avgusta ob 20. uri, ko bosta predstavi 
za izven. Avtobusi bodo s postaje na Glaziji vozili brezplačno, 
pol ure pred pričetkom vsake predstave. 

V Kristalni dvorani v Rogaški Slatini bo v soboto ob 20.30 
koncert New swing quarteta, v torek ob isti uri pa koncert 
samospevov in opernih arij v izvedbi basista Franca Javornika 
in pianista Marjana Fajdige. 

V Muzeju grafične umetnosti v Rogaški Slatini je do 5. septem
bra na ogled razstava del z mednarodnega grafičnega bienala. 
Predstavlja se 17 italijanskih grafikov. 
V razstavnem salonu Zdravilišča Rogaška Slatina danes in jutri 
še razstavlja slike Piero Conestabo. 
V avli Zdravilišča Laško si lahko do konca avgusta ogledate 
razstavo fotografij s podobami Laškega. 
V hotelu Vesna v Topolšici bo do konca avgusta odprta razstava 
slik Janka Kastelica iz Sežane. 
V avli Zdravstvenega doma v Celju je do konca avgusta na ogled 
samostojna razstava slik Oskarja Rotovnika. 
V Osrednji knjižnici v Celju je do konca avgusta na ogled 
razstava Gornji Grad na starih fotografijah. 

Celje: Union do 25.8. ob 18. in 20.30 Sramota - angleški film; 
Mali Union do 23.8. ob 19. uri Ocvrti zeleni paradižniki - ameri
ški film, od 24.8. ob 19. uri Havana — ameriški film; Metropol do 
22.8. ob 18.30 in 20.30 Sostanovalka - ameriški film; od 23.8. ob 
18.30 in 20.30 Ostanite še naprej z nami - ameriški film. V let
nem kinu bodo 19.8. ob 21.30 vrteli ameriški film Od tod do raja 
- ameriški film, od 20. do 22.8. ob 21.30 pa ameriški film 
- Ostanite še naprej z nami. 
Kino Žalec 20. in 22.8. Driblerja pod košema — ameriški film. 

V Kristalni dvorani v Rogaški Slatini bo jutri, v petek ob 20.30 
večer slovenske folklore v izvedbi Akademske folklorne skupine 
Študent iz Maribora. 

Potujoča razstava z Dunaja 
Pred Muzejem novejše zgodovine bodo jutri, v petek ob 11. uri 

odprli potujočo razstavo, s katero bo v Celju gostoval Tehniški 
muzej z Dunaja.p Razstava, ki je postavljena kar v mobilnem 
avtobusu, nosi naslov »Voda«, ogledati pa si jo bo mogoče do 
torka, 24. avgusta. Nato se seli še v druge slovenske kraje, 
najprej pa v Rogaško Slatino, kjer bo na ogled od srede 25. do 
29. avgusta. Gostovali pa bodo še v Ljubljani, Ruju, Murski 
Soboti in sredi septembra gostovanja zaključili v Mariboru. 

MOJCA MAROT 
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Govorica starega 
Na obisku url celjskem reslavratorju Tonetu Arnolu 

če bi spregovorilo staro po
hištvo in zidovi mnogih cerk
va, potem bi odkrili Toneta 
Arnola, umetnika iz Celja, ki 
sodi med redke restavratorje 
na Slovenskem. Ker v svetu 
posvečajo restavTiranju stilne
ga pohištva veliko pozornost, 
pri nas pa se ta dejaMiost šele 
uveljavlja, smo ga obiskali in 
se prepričali o umetniški moči 
njegovih izdelkov. 

V prvi vrsti se ukvarja z re-
stavriranjem stihiega pohi
štva, poleg tega pa izdeluje tu
di celo vrsto lesenih predme
tov, od rezbarskih izdelkov do 
rezanih okvirjev, ki so bili mo
demi pred stotimi leti. S tem 
delom se ukvarja že od leta 
1975. Delati je začel daritvene 
mize po cerkvah, najlepše pa 
so v Radmirju, Solčavi, Vele
nju in na Prihovi. Pred tem je 
bil petnajst let v prosveti, poz
neje pa mu je delo vzelo toliko 
časa, da ni več zmogel obojega, 
šole in restavratorstva. Tako 
se je odločil za obrt in prvega 
avgusta je postal tudi samo
stojni kulturni delavec. Ni mu 
šlo vedno vse kot po maslu, 
a je našel poti iz hudih dni. 
Ljudje mu prinašajo v glav
nem stilno pohištvo, od stolov, 
miz, raznih komod in vitrin, ki 
so v zelo slabem stanju. Pa tu
di stare blondel okvirje, kjer je 
osnova lesena, omamen tika pa 
je ulita. 

»Manjkajoče dele je potreb
no na novo narediti, omamen-
tiko pa dodelati, kar je seveda 
dolgotrajen proces,« je pove
dal Amol. Poudaril je tudi, da 

ljudje premalo poznajo svoje 
stare predmete in skoraj nič ne 
vedo o obdobju, iz katerega je 
predmet. Velikokrat pa gre tu
di za zelo stare, vredne pred

mete, zlasti vitrine, mize in 
stole, pa tudi poslikane go
renjske skrinje, kjer je potreb
no popraviti omamentiko in jo 
obnoviti ter poslikati, da skri

nja dobi svojo prvotno obliko. 
Velik problem pa se pojavlja 
pri nabavi materiala, saj se pri 
nas dobi samo lepilo, ostalo pa 
je potrebno kupiti v Avstriji, 
od šelakov, zlata v lističih, do 
metala za obnovo okvirjev. 

Amol meni, da postaja to 
delo vedno bolj cenjeno pii 
nas, kajti ljudi, ki bi se s tem 
ukvarjali pri nas ni veliko. Pri 
obnovi starega pohištva si je 
potrebno vzeti čas, biti vztra
jen pri delu in se marsičemu 
tudi odreči. »K meni prihajajo 
ljudje iz vseh koncev Slovenije 
in mislim, da sem edini zaseb
ni restavrator na Štajerskem,« 
je povedal Amol. Pristavil je 
še, da se pripravlja oživitev te 
dejavnosti, saj obstaja interes 
za ustanovitev šole za rezbar-
stvo in vmietno mizarstvo. Želi 
si, da bi se družinska tradicija 
nadaljevala, zato je svojega si
na že navdušil nad restavra-
torstvom. Pravi, da bi bila ve
lika škoda, če vsega tega zna
nja ne bi prenesel na nekoga, 
ki bi nadaljeval delo. Za v pri
hodnje pa pravi, da bo pri tem 
delu še naprej vztrajal, ker je 
škoda, da se stvari, ki jih ima
mo v Sloveniji ne bi rešilo. 
Obenem pa pripravlja pro
gram, da bi začel delati svoje 
izvirne stvari, od svečnikov do 
okvirjev, namenjenih za dari
la. Umetnikova življenjska pot 
se nadaljuje, med nami pa 
ostaja njegovo delo, veliko 
energije in znanja, predvsem 
pa neskončna volja do resta
vratorstva. 

SERGEJA MITIČ 

Živ-žav v Savinji 
Savinja tudi letos privablja 

kopalce. Čeprav je med njimi 
le malo odraslih, je živ-žav 
precejšen. Otroci, ki jih nizka 
voda in opozorila pristojnih 
služb, da voda ni primema za 
kopanje, ne motijo, uživajo 
v tej poletni vročini v hladni 
vodi. Izmišljajo si razne igre in 
tako napolnjujejo hitro se izte
kajoče počitniške dneve. Mno
gi starejši pa s hrepenenjem 
mislijo na tista leta, ko je bila 
Savinja še tako vodnata in či
sta, da so se z veseljem v njej 
kopali tudi sami. 

T.TAVČAR 

V Tripexovem Mericurju ugodne cene 
v petek je celjsko trgovsko podjetje Tripex, ki ga vodi Ivan Drolc, odprlo v prostorih celjske 

Gale na Mariborski cesti novo prodajalno Merkur. Kupcem nudijo izjemno pestro izbiro gospo
dinjskih aparatov, bele tehnike, akustike, naprodaj pa so tudi kolesa, motoma kolesa in avtomo
bili. V Merkurju boste našli avtomobile, gospodinjske aparate in akustiko najrazličnejših sve
tovno znanih proizvajalcev. Tripex, ki je imel manjšo trgovino, in jo še ima, v bližini bivšega LIK 
Savinje, je bil že v minulih letih med kupci znan in obiskan predvsem zaradi izjemno ugodnih cen 
bele tehnike in akustike. Tudi v novi prodajalni Merkur nameravajo ta sloves obdržati. Trgovina 
Merkur je obenem izjemno pregledno urejena, v njej pa so prodajalci, ki znajo kupcem tudi 
prijazno svetovati. 

Slovesnost v samostanu 
v samostanu sester Klaris v Nazarjah so prejšnjo 

sredo s slavnostno mašo obeležili 800-letnico rojstva 
sv. Klare, svetnice, po katere izročilu se ravnajo sestre 
v Nazarjah. Na slavnostni maši so sodelovali vsi slo
venski škofje, maševal pa je nadškof Alojzij Šuštar. 
Poleg uglednih slovenskih političnih predstavnikov se 
je maše udeležilo tudi veliko domačinov. Slovesnost 
v Nazarjah sodi v sklop Klarinega leta, ki ga bodo 
proslavljali do oktobra prihodnjega leta po celem 
svetu. 

U.S. 

Nov bazen v Velenju? 
Velenjski bazen bodo zaradi neustreznosti podrli, na njego

vem mestu pa zgradili novega. Stari bazen so postavili že pred 
22 leti, zato ne ustreza sedanjim normativom, poleg tega pa so 
preveliki stroški sanacije in vzdrževanja. Samo letos bi za 
ureditev bazena potrebovali 2 milijona tolarjev. Poleg vseh 
težav se upravljalci velenjskega bazena srečujejo tudi s preve
liko porabo vode, zato razmišljanja o gradnji novega bazena 
niso odveč. 
M. P. 

Prenova stare 
Dečifove ceste 

Delavci poslovne enote 
CE-KA javnega podjetja Ko
munala Celje so pred dnevi 
začeli s temeljito prenovo 
dela Stare Dečkove ceste. 
Rekonstrukcija, ki po pre
dračunu velja 4,5 milijona 
tolarjev, bo zaključena v pr
vih dneh septembra, do za
četka 26. Mednarodnega 
obrtnega sejma. 

Stara Dečkova cesta je bi
la v zadnjem času že tako 
poškodovana in neurejena, 

da je v precejšnji meri pred
stavljala nevarnost za udele
žence v prometu. Zdajšnja 
rekonstrukcija dela ulice od 
križišča z Mariborsko do 
vstopa na športni poligon 
celjske vojašnice zajema 
ureditev dvopasovnega ce
stišča, obeh pločnikov in 
javne razsvetljave, delavci 
pa bodo menjali tudi nekate
re dotrajane komunalne 
vode. 

IS 

Holcarija 
v Vitanju 

Turistično društvo Vi
tanje bo konec tedna pri
pravilo že 5. holcarijo. 
Letos so jo zaradi obsež
nega programa razširili 
na tri dni. Tako se bodo 
od petka do nedelje zvr
stile številne prireditve. 

V petek bodo odprli 
razstavo Vitanje skozi 
čas, v soboto pa bodo naj
prej prikazali gozdarske 
veščine nato pa bo zabav
na prireditev Vitanjčani 
se predstavljajo z glasbo, 
petjem in humorjem. 
V nedeljo se bodo holcarji 
predstavili v povorki, na
to bo nastopil pihalni or
kester iz Ljubečne ter 
mažoretke, prikazali pa 
bodo tudi kmečka opra
vila in domačo obrt ter 
pripravili kulinarično 
razstavo. Podelili bodo 
tudi priznanje za najlepši 
balkon in izbrali miss 
holcarije, obiskovalci pa 
se bodo lahko udeležili 
družabnega tekmovanja 
v holcarskih delih. 

TANJA SLEMENJAK 

Predstavljamo še en posnetek za vzor in primer, kako naj 
izgleda Foto life. Aleš Mikša iz Celja je fotografijo posnel na 
neki prireditvi in prav gotovo bo tudi vam na kakšni od tisoče
rih veselic »ratalo« napraviti kaj podobnega. Poizkusite. 
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Odgovori molčečil i grobov 
pokopališče poti Donačko goro razburja krajane 

Pokopališča nam veliko po
vedo o preteklosti in sedanjo
sti ljudi, ki tam počivajo oziro
ma skrbijo za počivališča umr
lih svojcev. Urejenost pokopa
lišča in grobov je zato tudi po
doba kulture in sociale kraja 
(pa še česa), kjer se pokopališ
če nahaja. 

Eno tako zgovornih pokopa
lišč je tudi v Svetem Juriju pod 
Donačko goro, v okolju, ki je 
od nekdaj veljalo za najslabše 
razviti del šmarske občine. Od 
tam smo v uredništvo dobili 
tudi sporočilo, da je pokopa
lišče v Svetem Juriju zanemar
jeno in neurejeno. Ljudem se 
namreč ne zdi prav, da morajo 
za letno najemnino družinske
ga groba plačati krajevni 
skupnosti Donačka Gora po 
deset tisoč tolarjev ali sedem 
tisoč za enojni grob, pa je po
kopališče poraščeno s pleve
lom. Neurejene so tudi poti do 
nekaterih grobov, sploh pa ni 
poskrbljeno za redne odvoze 
gomile odpadkov. Tudi vode 
na pokopališču ni, tako da mo
rajo ponjo k precej odmaknje
nemu naravnemu izviru. 

Informacijo, ki smo jo dobi
li, smo preverili na kraju sa
mem. Pokopališče v Svetem 
Juriju, ki je zadnji dom pokoj
nikov iz zaselkov Žahenberc, 
Tlake, Donačka Gora in Sveti 
Jurij, je res v slabem stanju. 
Kar nekako ne sodi v nepo
sredno okolje idilične cerkvi
ce, postavljene že v davnem le
tu 1658 in v kasnejših obdob
jih dograjene ter temeljito ob
novljene v letih 1989/1990. 
Cerkev Svetega Jurija je pred 
tremi leti dobila novo, a še 
vedno zgodovinsko identično 
podobo svoje notranjščine in 
zunanjščine. Obnovili so tudi 
majhno mrliško vežico, prislo-
njeno k cerkvi, ki pa zelo red
ko služi namenu. V teh krajih 
namreč še vedno velja za spo
dobno, da pokojnik leži do po
kopa v domači hiši. 

Med kratkim sprehodom po 
pokopališču smo videli, da so 
poti do grobov in med grobovi 

polne plevela in visoke trave. 
Pot do grobov, ki se nahajajo 
na s travo poraščeni strmini, je 
tudi nevarna, zlasti takrat, ko 
sta trava in zemlja mokri, zato 
bi bilo za lažji dostop treba 
v zemljo položiti vsaj nekaj 
plošč (stopničk). Vodo, ki je na 
pokopališču ni, smo že omeni
li, ob pogledu na velik prazen 
kontejner in na kup razkraja-
jočih se odpadkov ob njem pa 
nismo našli prav nobenega 
možnega opravičila za takšno 
stanje. Zato smo šli po odgo
vore k najbližji kmetiji, k Be-
letovim. 

V pogovoru s Francem Bele-
tom smo izvedeli, da je infor
macija o višini najemnine za 
grobove točna. Povedal nam je 
tudi, da se ljudje najpogosteje 
pritožujejo nad vodo, ki je na 
pokopališču ni, in da bi bila 
tovrstna investicija za krajev
no skupnost, ki je, kar denarja 
tiče, revna skoraj tako kot kot 
cerkvena miš, prehud zalogaj. 
Je enako nerealna tudi investi
cija v nabrušeno koso in moti-

ko, da bi bil pogled na poko
pališke poti prijaznejši, vpra
šamo in dobimo odgovor: 

»Pokopališče nima oskrbni
ka, ki bil zadolžen za red in 
izgled, zato je podoba takšna, 
kakršna je. Bilo pa bi še veliko 
slabše, če bi jaz sam ne šel vsaj 
enkrat na mesec pokosit travo. 
To počnem prostovoljno, am
pak trava in razraščen plevel 
nista edini problem izgleda 
pokopališča. Ljudje so vseh 
vrst, in tako se dogaja, da me
čejo odpadke kjer koli se jim 
zljubi. Jaz pa nimam pravice, 
da bi jih opozarjal na red, saj 
je zamera hitro tu. Nekateri 
puščajo odpadke na poteh in 
ob grobovih, ker se jim ne ljubi 
stopiti do kontejnerja. Sami 
tudi po pokopu svojca sežigajo 
posušene vence na grobu, žic 
in drugega, kar ni gorljivo, pa 
potem ne odstranijo. Seveda to 
ne velja za vse poprek. Res pa 
je tudi, da so odvozi kontej
nerja oziroma odpadkov zelo 
neredni. Ko je že zvrhano 
poln, ljudem ne preostane dru
gega, kot da odpadke odvržejo 
ob njem. Seveda potem spet ni 
nikogar, ki bi ta kup odpadkov 
spravil v kontejner potem, ko 
krajevna skupnost poskrbi za 

njegovo izpraznitev.« Po tem, 
kar smo videli in izvedeli, lah
ko zaključimo, da je nejevolja 
krajanov Donačke Gore upra
vičena. Deset oziroma sedem 
tisočakov letno za grob ni tako 
malo, da ne bi bili upravičeni 
vsaj do lepšega izgleda poko
pališča, če so že investicije 
v posodobitve zaradi denarnih 
zadreg krajevne skupnosti 
v tem času nemogoče. Najbrž 
bi se v kraju dalo najti koga, ki 
bi bil za skromno mesečno 
plačilo pripravljen prevzeti 
naloge in odgovornosti poko
pališkega oskrbnika. Tudi 
ureditev dostopa do nekaterih 
grobov ne more biti poseg, ki 
bi bil za krajevno skupnost 
preveliko finančno breme. 
Manjka torej le dobra volja. 
Seveda pa ta nima prav nobe
ne zveze s samimi grobovi. Ob 
lepo urejenih in negovanih jih 
je namreč veliko takšnih, ki so 
že davno opuščeni in ki nase 
opozarjajo le s križi in propa
dajočimi nagrobnimi spome
niki, ki štrlijo iz visoke trave. 
Pa ne mislimo na tiste z vkle
sanimi letnicami iz začetka 
prejšnjega stoletja. 

MARJELA AGREŽ 
Foto: EDI MASNEC 

Pokopališče m grobovi: od koga pozabljeni' Gomila odpadkov ob praznem kontejnerju. 

Franc Bele: »K temu naravnemu izviru, ki nikoli ne presahne, 
hodijo ljudje s pokopališče po vodo, sem vodimo kmetje tudi 
napajat živino. V sušnih časih je takšen izvir za nas pravo 
bogastvo.« 

Tudi zelja bo manj 
Suša pač ne izbira poljščin, da bi ene prizadela bolj kot druge. 

Odvisno je od tega, koliko je kaka rastlina odporna, vendar je 
sedaj suša že tako dolgotrajna, da so prizadete vse. 

Tudi zelja bo letos v Savinjski dolini namesto pričakovanih 
900 le od 700 do 800 ton. V dolini se s pridelavo zelja ukvarja 
kar precej kmetov, največ pa na področju braslovške zadruge. 
Zelje pridelujejo v glavnem za kamniško Eto in šempetrsko 
kisamo. Nekaj zgodnjega zelja so že oddali, pozno pa bo moralo 
počakati do pozne jeseni. Pridelovalci upajo, da bo vendarle kaj 
dežja, ki bi vsaj pri poznih sortah še lahko omilil posledice suše 
in bolezni, ki letos tudi delajo precej škode. Na sliki: Pri Cre-
niošnikovih pri spravilu zgodnje sorte zelja za solato. 

T. TAVČAR 

Učili so se angleščine 
V Bohinjski Bistrici so prejšnjo soboto 

zaključili enotedensko poletno šolo an
gleščine, ki se jo je v organizaciji OŠ 
Vera Šlander s Polzele udeležilo 28 pol-
zelskih osnovnošolcev, precej med njimi 
tudi takšnih, ki angleškega jezika še ni
majo v rednem učnem programu. 

Vsakodnevni pouk od 9.-13. ure so 
imeli učenci v OŠ Bohinjska Bistrica, 
znanje pa so ob popoldnevih in večerih 
utrjevali skozi igro. Šolo je že drugič 

zapored, prvič so jo namreč lani organi
zirali v domačem kraju, uspešno vodila 
Alenka Marovt. Gost šole je bil tudi an
gleški učitelj Peter Montgomery. 

V šoli, ki so jo ob pomoči številnih 
pokroviteljev financirali tudi starši, so se 
otroci veliko naučili, hkrati pa doživeli 
še marsikaj lepega in nepozabnega. Ra
zen kopanja se jim je najbolj vtisnil 
v spomin pohod ob Bohinjskem jezeru, 
pa iskanje zaklada, ki je bilo toliko te-

žavnejše, ker so jim krave pojedle navo
dila . . . 

Ob zaključku so v Bohinjski Bistrici 
organizatorji skupaj z otroci pripravili 
piknik za starše in prikaz večine tistega, 
česar so se otroci v tednu dni naučili. 

Na sliki: Razen angleščine so se otroci 
pod vodstvom Nanike Cvikl učili tudi 
plesa in takole zaplesali na zaključni pri
reditvi v kampu Danica v Bohinjski Bi
strici. 
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Zastave pa nam niso uitradii 
Na obisku pri tabornikih v Kokariah 

Kakšnih trideset zelenih in 
modrih šotorov je v krogu raz
porejenih na prijetni jasi v Ko-
karjah nad Nazarjami. Vhodi 
so po stari taborniški šegi obr
njeni proti visokemu jamboru, 
na katerem plapola taborniška 
zastava. Na središču tabora še 
vedno tli večni ogenj, devetde
set mladih tabornikov iz dveh 
rodov pa pravkar ureja šotore 
in njihovo okolico. 

Predirljiv žvižg piščali na
pove naš prihod in v nekaj 
kratkih trenutkih se fantje in 
dekleta brez godrnjanja zbero 
na zbornem mestu pred vodjo 
tabora. Red in urejenost v ta
boru ter poslušnost otrok na
pravijo na obiskovalca vtis 
strogosti in skoraj vojaške dis
cipline, vendar je kmalu mo
goče začutiti obilo sproščeno
sti in prijateljstva v njihovem 
krogu. Sproščen smeh in pe
sem, ki se razlegata po jasi, in 
zadovoljni obrazi povsod, 
slednje samo še potrjujejo. 

Rod druge grupe odredov iz 
Celja, ki vsako leto vsaj deset 
dni preživi v taboru v Zadreč-
ki dolini, je letos drugič zapo
red letoval skupaj s prijatelji 
iz rodu izpod zelenih Dobro-
velj Letuš-Braslovče. In tako 
kot se za prave tabornike spo
dobi, so ohranjali veliko šeg in 
navad. 

Vodnica Melita je skrbela za 
osem medvedkov in čebelic. 
»Urejala sem vodov kotiček 
v gozdu, kjer smo se redno po
govarjali o taborniških vešči

nah, naučili pa smo se tudi no
vih spretnosti. Z ostalimi ta
borniki smo hodili na različne 
raziskovalne poti, skupaj smo 
urejali vodove kronike, vre
menske koledarje in stenčase. 
Spoznali smo pravila ravnanja 
na prostem, kuhali smo čaje iz 
naravnih zelišč, barvali smo 
tkanine z naravnimi barvili, 
zvečer pa smo imeli indijanski 
večer. Ob lepem vremenu smo 
se kopali v Dreti, vod Srnic pa 
je izdal celo svoj časopis, v ka
terem so opisaU vsa svoja do
živetja na taborjenju.« 

Taborniki, ki so bili letos 
prvič na taborjenju, so preži
veli tudi taborniški krst, kjer 
so jim starejši taborniki po 
starih šegah pgdelili taborni
ška imena. Praznovali so rojst
ne dneve, pa tudi pravo veliko 
taborniško poroko. »Ker sta 
bila ženin in nevesta iz različ
nih rodov, so ženinu postavili 
šrango. Odgovarjati je moral 
na različna vprašanja, pa še 
nevesto so mu povrhu ukrad
li,« pripovedujejo priče. 

K sreči pa jim niso ukradli 
zastave, kljub temu, da je kra
ja bila napovedana. Straže, ki 
so jih vsako noč postavili, so 
zares uspešno opravljale svoje 
delo. 

Vsak dan pa se je v taboru 
oglašal tudi taborniški radio 
Kokr-je-pa-je, na frekvencah 
vsak dan drugače. Vodil ga je 
Primož Brinovec, vsak dan pa 
so prinašali dnevne novice iz 
tabora, vremensko napoved. 

čestitke in pozdrave, male 
oglase, ženitne ponudbe in ne
pogrešljivi horoskop. 

Za vseh devetdeset lačnih 
želodcev je skrbela priljublje
na kuharica Cveta Založnik, 
ki je v taboru uživala prav po
seben status rezervne mamice. 

Rod druge grupe odredov iz 
Celja je eden redkih v Sloveni
ji, ki ima svoj lasten tabor. Se

veda ga ne uporabljajo samo 
njihovi taborniki. »Letos smo 
na rodovi upravi sklenili, da 
ga damo tudi v najem. Pri nas 
so že letovali smučarski akro
bati iz kluba Mont Celje, ple
salci plesne šole, pričakujemo 
pa še nogometaše-pionirje iz 
Smartnega ob Paki, tabornike 
iz Ljubljane in judoiste Marja
na Fabjana,« pove Peter 
Mlinar-Kekec. 

Za tabomištvo pa je letos 
pokazalo presenetljivo veliko 
zanimanje tudi precej staršev, 
ki so mlade nadobudneže v ne
deljo obiskali. »Takšnega obi
ska staršev, ki se je prelevil 
v pravcato družinsko srečanje, 
sploh nismo pričakovali,« pra
vi Bojan Teržan-Puyo. »To je 
za nas dobra šola za naprej in 
upamo, da bodo takšna nedelj
ska srečanja staršev in otrok 

postala tradicionalna. Radi bi 
pripravili še več podobnih pi
knikov, športnih iger in po
dobno, da bi staršem predsta
vili, kaj pri nas sploh počne
mo. En dan v letu je premalo. 
Hkrati pa vabimo v naše vrste 
vse tiste, ki imajo naravo radi 
in ki bi nam bili pripravljeni 
pomagati pri delu.« 

GRETA SENiC 

Najbolj veselo je na taborenjih seveda s kitaro in pesmijo ob tabornem ognju. 

Tabornik mora znati skoraj vse, razen zabavnih in prijetnih opravil tudi manj prijetna. Tudi za lenarjenje in sprostitev je med taborjenjem časa dovolj. \ 

Gradbišče na Ljubnem 
Takole je videti Ljubno dve leti in pol po katastrofalni poplavi. Ljudje se v kraj prebijajo po 

komaj prevozni cesti, speljani tik nad Savinjo, oba mostova pa sta za promet zaprta. 
Delavci Primorja že dlje časa intenzivno gradijo obvoznico mimo Ljubnega, kasneje pa naj bi 

p>opravili še nekaj več kot kilometer ceste proti Lučam. Vsaj na začetku Ljubno deluje kot veliko 
gradbišče, domačini pa upajo, da bodo delavci čimprej končali in končno omogočili normalen 
prihod v nekdaj zelo lep turistični kraj v Zgornji Savinjski dolini. 

U.S., Foto: EDI MASNEC 

Nov hotel v Logarski dolini 
Pod posnetek bi lahko zapisali, da turist v Logarski dolini na karti išče, kje stoji Planinski 

dom, nekdaj last celjskega Izletnika. 
Od doma daleč naokoli ni ostalo ničesar, odkupila ga je namreč skupina domačinov, ki so se 

odločili, da bodo namesto starega, ponekod že gnilega doma postavili popolnoma nov, sodoben 
hotel. Sicer gradbišče malce neugledno deluje, sploh v času, ko je Logarska dolina polna 
obiskovalcev, vendar je to najbrž edina prava pot za bogatejšo in bolj kakovostno turistično 
ponudbo »bisera med alpskimi dolinami«. 

„ .̂ ^ U. S., Foto: EDI MASNEC 
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Postaja v Mozirju lio 
v Javnem podjetju Komu

nala v Mozirju ne vidijo več 
težav za odprtje nove avtobus
ne postaje, ki med krajani 
povzroča kar veliko govoric in 
negodovanja. 

Po mnenju krajanov je na 
postaji veliko napak, pred
vsem pa so razburile duhove 
govorice o neuspelem tehnič
nem prevzemu. 

»Prejšnji teden smo uspeli 
odpraviti nekatere manjše po
manjkljivosti, predvsem razši
ritev dovoza, ureditev kanali
zacije in pripravo tehnične do
kumentacije. Sedaj le še čaka
mo na odločbo o uspešno 
opravljenem tehničnem pre
gledu, predvidoma naj bi jo 
prejeli ta teden. Potem bo od
prtje avtobusne postaje le še 
vprašanje priprave na sloves
nost,« je pojasnil namestnik 
direktorja JP Komimala Rudi 
Hramec. 

»Glede postaje in nasploh 

gradenj ]e tako, da včasih 
praksa pokaže drugače, če
prav je objekt narejen po pro
jektu. Kolikor vem, so lokah 
v spodnjem delu postaje ureje
ni. Tam bodo gostinski lokal, 
trgovina z mešamm blagom m 
prometna pisarna. Zgoraj ne
kaj prostorov se m prodanih, 
zato finančna konstrukcija 
postaje še m zaprta.« 

V JP nameravajo povečati 
aktivnosti za prodajo prosto
rov, še največ zapletov pa je 
s Skladom stavbnih zemljišč, 
ki naj bi po pogodbi sofinanci
ral zunanjo ureditev. V skladu 
je v tem času pnšlo do spre
memb, nov upravni odbor pa 
se glede postaje še ni odločil. 
»Posebej se bomo pogovarjali 
z občino in krajevno skupnost
jo, da bi skupaj poiskali vir, 
nekaj sredstev pa bomo pri
spevali tudi v podjetju. Pri av
tobusni postaji je potrebno po
udariti, da smo v Javnem po
djetju Komunala določeni le 

kot nosilci investicije, kar smo 
po oceni mnogih v izvedbenem 
smislu dobro izpeljali. Za ka
kovost del ne sprejemamo 
očitkov. Celotna vrednost in
vesticije je približno milijon 
mark,« je omenil Hramec. 

Trenutno se Mozirjani uk
varjajo še z namestitvijo sema
forja, saj se je križišče ob avto
busni postaji izkazalo za 
izredno nevarno. »Pri Repu
bliški upravi za ceste smo 
sprožili vse potrebne aktivno
sti. Sedaj naj bi opravili štetje 
prometa. Tudi v občmski 
skupščmi smo že opozarjali, 
da bi bil semafor nujno potre
ben, saj je to križišče ključne
ga pomena tudi za Savinjski 
gaj, kamor letno prihaja več 
deset tisoč gostov. Zal ta cesta 
ne sodi v naše področje, zato 
sami ne moremo nič odločiti.« 

»Gradnja postaje je zelo 
zahtevno delo, saj je poseben 
tip objekta. V tem trenutku 
lahko rečemo, da je lepo nare
jena, da funkcionira. Sedaj 
morcmio zaključiti finančno 
konstrukcijo, za kar se trudi
mo na vse načine, da bi končno 
poplačali vse, ki so sodelovali 
pri gradnji postaje. Drugače 
za odprtje postaje ni več ovir,« 
je povedal Rudi Hramec. 

U R Š K A S E L I S N I K 
Foto: A L J O Š A VIDETIČ 

Čaščenie na Proseniškem 
V nedeljo, 22. avgusta, bo pri Leljakovi kapelici na 

Proseniškem vsakoletno »Čaščenje žalostne matere 
božje«. Po obredu, ki ga bosta vodila gospoda dekan iz 
Šentjurja in župnik iz cerkve Sv. Duha v Celju, bo za 
zabavo igral ansambel Celjskih 5. 

Pastirji v očeii Šmiiieianov 
Zgomjesavinjske tradici

onalne prireditve se počasi 
bližajo koncu. Tokratno so
boto bodo popestrili v Šmi-
helu nad Mozirjem s prika
zom nekdanje ovčereje. 

Šmihel je idilična gorska 
vasica, ki se razprostira na 
850 metrih nadmorske viši
ne. Ideja o prikazu ovčereje 
se je v kraju rodila že pred 
17. leti, ko so začeli ugotav
ljati, da reja ovac počasi izu
mira. Z ovčarskim prazni
kom so v Šmihelu želeli 
spodbuditi rejce. Vsa leta 
doslej so vsaj okvirno pri
pravljali podoben program, 
letos pa so za ovčarski praz
nik v Šmihelu pripravili kup 
novosti, oziroma so »se 
spomnili še nekaj drugega«, 
kot je povedal eden izmed 
organizatorjev. 

V Šmihelu nad Mozirjem 
se bo v soboto, 21. avgusta ob 
16. uri pričel prikaz nekda
njega življenja pastirjev, 
šmihelani bodo poskušali 
točno predstaviti, kako so ži
veli in kaj vse so nekdaj po
čeli pastirji v planini. Tako 
bodo pripravili identično 
okolje, prikazali pastirska 
dela in njihovo kolibo. Poleg 
tega bodo prikazali še pa
stirsko hrano, kako so kuhali 
in kaj so jim prinesli drugi. 

Ob tem pastirskem življe
nju bodo v Šmihelu prikazali 
še striženje ovc, zraven sodi 

še seveda pranje, preja in kr-
tačenje volne, posebej pa se 
bo s svojimi dobrotami pred
stavil še aktiv kmečkih 
žensk. Šmihelani pravijo, da 
so se za letošnji Ovčarski 
praznik posebej dobro pri

pravili in da bodo storili vse, 
da bo njihov praznik res za
nimiv za obiskovalce in vse, 
ki želijo podrobneje spoznati 
nekdanje življenje pastirjev 
v gorah. 

U. S. 

Krompir velikan 
Mesec avgust je mesec kmetov in vrtičkarjev. Le-ti imajo 

v tem času veliko dela, kajti začenja se pobiranje sadja in 
poljskih pridelkov. Tako se je pobiranja krompirja lotil tudi 
samski upokojenec Ivan Ograjšek z Lopate. Na svojem trideset 
arov velikem vrtu je izkopal okoli 300 kg krompirja. Najbolj je 
zanimivo to, da je krompir izredno velik in težak. Največji 
krompir je prinesel na Novi tednik. Krompir velikan ga je tako 
presenetil, da ga je kar pozabil stehtati! Pa je pri njem ob 
velikosti in teži zanimiva tudi obUka. 

M. P.. Foto: ALJOŠA VIDETIČ 

Kot pred poi stoletja 
Pred 50. leti so orgle 

v cerkvi na Olimju naznani
le, da stopata na novo živ
ljenjsko pot Anton in Eliza
beta Cvetko. S konji ju je na 
okrašenem vozu pripeljal 
Rudi Jurjevec, takrat 14-let
ni fantič. 

Zadnjo nedeljo sta Anton 
in Elizabeta spet stopila 
pred oltar na Olimju ter naz
nanila zlato poroko. Šofer je 
bil tudi tokrat Rudi, ki je ko
nje zamenjal z avtomobilom. 
Tokrat je bilo lepše, saj je 
prišlo na svatbo vseh pet 
otrok, pa tudi 9 vnukov. Am
pak spomini na mladostne 
dni so pa nekaj nepozab
nega. 

»Do odločitve, da se vza
me va, je prišlo na Imenski 

gorci ob pušn šanku. K nje
nim, bratu in sestri sem šel 
vzet mero za čevlje, saj so 
otroci šli k birmi, jaz pa sem 
bil čevljar. Ona pa se je šla 
potepat in naključje je hote
lo, da sva se srečala, in tam 
nekoliko dlje zadržala. Po
tem pa so prišli otroci. De
narja ni bilo, materiala tudi 
ne pravega in pustil sem obrt 
ter se zaposlil v komunalnem 
podjetju v Rogaški Slatini. 
Ena želja se mi v življenju ni 
izpolnila, in sicer, da bi si 
kupil motor. Vedno sem ho
dil peš ali se peljal s kole
som. Enkrat sem v Imenu 
srečal avtobus, ki je tako kot 
jaz peljal v Celje. In ko sem 
s kolesom prišel na cilj, se je 
pripeljal tudi taisti avtobus 

iz Imenega in s šoferjem sva 
si podala roki. Včasih je šo
fer sam kasiral, pa slabe ce
ste so bile. 

Največje veselje za otroke 
je bilo, ko sem iz podobnega 
potovanja prinesel svežo 
zemljo. KJjub obrti oziroma 
redni službi, je bilo malo 
kruha. Žena je gospodinjila 
in vse življenje sva si ustvar
jala dom, ki nama ga je en
krat močno poškodoval po
tres. Ker se z motorjem sedaj 
tudi ne morem več voziti, če
tudi bi si ga lahko privoščila, 
pa najina največja želja 
ostaja zdravje,« pripoveduje 
v imenu zakoncev Cvetko 
- Ivan. 

EDI MASNEC 

V spomin 

Tone Knez 

Na šmihelskem pokopa
lišču pri Novem mestu je 
svež grob. Vsa kulturna 
Dolenjska se je poklonila 
spominu Toneta Kneza, vo
dje arheološkega oddelka 
Dolenjskega muzeja. Izgu
bili so misleca, znanstveni
ka in garača, ki je njihovo 
pokrajino in metropolo ne
izbrisno vrisal v svetovno 
karto najimenitnejših ar
heoloških biserov. 

V žari so izročili zemlji 
pepel človeka, ki je zgodo
vinski vedi ogromno dal. 
Ni bilo srečno naključje le 
zanj, da ga je življenje pri
peljalo v ta slikovit gričev

nat svet, ki je v svojih ne-
drih skrival Nekropolo 
drevnega ilirskega ljudstva 
in bogata najdišča poznej
ših civilizacij - srečno je tu
di naključje, da se je temu 
delu posvetil prav on. Bilje 
dovolj ognjevito zvedav, da 
ni odnehal, dokler ni bila 
razjasnjena vsaka razjasn-
Ijiva podrobnost, dovolj 
izobražen in moder, da je 
bil tej nalogi kos kot le ma
lokdo - dovolj zgovornega 
in veščega peresa, da so 
njegova vzburljiva »poto
vanja« k mladim civilizaci
jam podoživljale stotine 
kolegov in študentov ter na 
tisoče vedoželjnih ljudi, ki 
jih ne privlači samo jutriš
nji, marveč včerajšnji dan. 
V njegovem žarnem grobu 
ni dragotin, lepotičja in 
bridkega orožja. Vse kar je 
bilo njegovega, je ostalo tu, 
na ogled in rabo, kot okost
ja ljudi iz davnin in njihovo 
imetje. Vse to je v muzej

skih vitrinah, v knjigah in 
razpravah. Kdo drug, če ne 
on, bi tako dobro vedel, da 
o človeku ne veš skoraj nič, 
če ne poznaš njegove 
ustvarjalnosti. 

Devet knjižnih del, dese
ta bo posthumna; nad 60 
razprav v strokovnih pu
blikacijah, čez 200 poljud
noznanstvenih člankov, 22 
strokovnih razstav, dopis
no članstvo arheološkega 
instituta Nemčije, častni 
znak deželne vlade Gornje 
Avstrije, diploma in brona
sta plaketa Zveze arheolo
ških društev Jugoslavije, 
Trdinova nagrada Dolenj
ske so, ob nmožici drugih, 
poglavitni dosežki na nje
govi 63 letni življenjski in 
39 letni znanstveni poti. 

Toneta Kneza, ki mu je 
šele bolezen nekoliko okr
nila živahnost, bodo pogre
šala pobočja Huma in stis
njene laške ulice, laške šol
ske učilnice in hodniki, di

jaški »vagon« opoldanske
ga vlaka in celjska gimna
zijska srenja. Ostanki ste
brišča Heraklejevega 
templja nad celjskim mest
nim parkom so nema priča 
njegove odločitve, da se je 
posvetil najranejšim priče
vanjem človeške zgodovi
ne. Vseučiliščna Ljubljana 
mu je to omogočila in kdo 
ve, kaj je z njegovimi prvi
mi raziskavami in najdba
mi v bosanskem Bihaču, 
kjer je v želji po ustvarjal
nem delu bil v času, ko 
v domovini ni našel ustrez
ne zaposlitve. 

Vse do zadnjih dni se je 
v uricah, ko se je iztrgal 
delu, vračal v rodno Laško, 
ki bi brez njegovega pri
spevka o arheoloških najd
bah in najstarejši zgodovi
ni kraja bilo osiromašeno 
za enoten snopič zbranih 
pričevanj o večtisočletni 
civilizacijski in kulturni 
dediščini kraja. Vračal se je 
pod rodni krov, k materi, ki 
jo je globoko spoštoval, 
k prijateljem, ki so mu bili 
dragi, na brucovanja laške
ga akademskega kluba, ki 
ga je ustanovil. Bil je hud, 
kadar je v Laškem šlo kaj 
narobe, a rade volje poma
gal, razlagal, pripovedoval. 
Ne samo o Keltih in Rim
ljanih — tudi anekdote o la
ških sodobnih posebnežih 
in veljakih je muhasto 
oživljal in dopolnjeval. 

Veliko je še imel v načr
tih, kar bi še rad naredil. 
Veselil se je dela pri ponov
ni postavitvi arheološkega 
dela laške muzejske zbirke 
- ko bo imel malo več časa ?! 
Šele pred kratkim je za la
ško muzejsko zbirko prine
sel vsa svoja dela, da bo 
v rodnem kraju, ko njega 
ne bo več, še kaj ostalo za 
njim. Kot bi slutil. 

Ne okrasje in ne orožje 
v njej, veliko duhovnega 
bogastva je ostalo tostran 
gomile Toneta Kneza. 

JURE KRAŠOVEC 



14 

Nesrečno darilo 
stare gospe 

Devetinsedemdesetletna 
Kristina Ranšek živi že tride
set let v dvosobnem stanova
nju v Trubarjevi ulici številka 
22. Njenemu zdaj že pokojne
mu možu, ki je bil po poklicu 
strojevodja, ga je bilo dodelilo 
ŽTP Ljubljana. Gospa Kristi
na je vse do začetka lanskega 
leta živela v prepričanju, da ji 
leta, ki so ji še namenjena, ne 
bodo prinesla nobenih hujših 
problemov. Ima prijeten dom, 
pokojnina po možu v višini 
slabih 45 tisoč tolarjev pa je 
tudi dovolj za vsakdanje živ
ljenje, saj je vajena skromno 
živeti. Da se ji le zdravje ne bi 
obrnilo na slabše, je zadnje ča
se vedno bolj razmišljala. 

Ker so ji zlasti noge slabo 
služile, je imela zadnja leta 
vedno ob sebi kakšno žensko 
oziroma dekle (nekaj časa tudi 
vnukinjo), ki ji je pomagalo in 
skrbelo zanjo. Treba je bilo 
vsak dan v trgovino, pa tudi za 
kuho ter čiščenje stanovanja , 
Kristina ni bila več pri pravih 
močeh. In še veliko srečo je 
imela s temi svojimi sostano
valkami oziroma pomočnica
mi, saj so ji bile te ženske tudi 
prijetne družabnice. Pravza
prav se je gospa ICristina naj
bolj bala samote. Hčerka, ki 
živi v Ljubljani in ima tam 
svojo družino, jo lahko obi
skuje le občasno. 

Koncem leta 1991, ko je sto
pil v veljavo zakon, ki nosil
cem stanovanjske pravice 
omogoča nakup družbenih 
stanovanj po ugodnih pogojih, 
si gospa Kristina z njim ni de
lala skrbi. Za ta zakon takrat 
pravzaprav sploh vedela ni, 
hčerki, ki z materinim stano
vanjem ni imela nobenih raču
nov in račimic, pa se ni zdelo 
vredno, da bi mamo prezgodaj 
vznemirjala s stvarmi, ki jih 
•tudi razumela ne bi prav do
bro. Za to sta na voljo še celi 
dve leti, je razmišljala hčerka 
Zorica Ranšek-Kralj iz Ljub
ljane. Seveda se ji takrat še 
sanjalo ni, da bi se utegnil po
javiti nekdo, ki bi zadeve z na
kupom maminega stanovanja 
urejal po svoje, na svoj način 
in za svoj račun. 

Toda, zgodilo se je, da je 
Kristina Ranšek danes brez 
stanovanja. V stanovanju na 
Trubarjevi 22 srre razpolagati 
z eno sobo, živela pa naj bi 
z moškim, starim manj kot šti
rideset let, tujcem, ki ga je 
spoznala predlanskega no
vembra. Moški, ki je, skupaj 
s svojo prijateljico, danes last
nik »njenega« stanovanja, ima 
v rokah vse potrebne papirje, 
ki so mu omogočili lastništvo. 
Lastninska pravica je že 
vknjižena, plačan je davek, 
opravljena je sprememba stal
nega prebivališča. Novi last
nik stanovanja se lahko kadar 
koli vseli in Kristini dodeli 
mesto, ki ji po novem pripada. 
Eno sobico in souporabo... 
Kako se je to lahko zgodilo? 

Nepričakovani obisk 
Ko smo te dni obiskali Kri

stino Ranšek, je bila pri njej 
njena hčerka, ki nas je o zaple
tih z maminim stanovanjem 
tudi obvestila. Po njenem pri
povedovanju in prepričanju 
gre za svoje vrste goljufijo, te
melječo na zlorabi starkinega 
psihofizičnega zdravja. Kristi
na Ranšek je (po svojem za
stopniku) na začetku lanskega 
leta na Temeljnem sodišču 
v Celju vložila tožbo, s katero 
namerava dokazati, da je šlo 
pri vsej zadevi za goljufijo ter 
s tem doseči razveljavitev po
godbe zaradi katere je zdaj ob 

svoj dom tn spokoj. Takole je 
pripovedovala: 

»Novembra leta 1991 sta na 
moja vrata pozvonila nek mo
ški in neka ženska, ki sta se 
želela z mano pogovarjati. Ta
koj sta mi povedala, da kupu
jeta stanovanje in da bi najraje 
kupila mojega, če sem le za to. 
Tega moškega zagotovo nisem 
pred tem nikoli prej videla, 
ženska pa mi je rekla, da jo 
moram poznati, saj se je pri 
meni enkrat že oglasila, ko je 
iskala čistilko oziroma mojo 
prejšnjo sostanovalko Sonjo. 
Zame sta bila to popolna tuj
ca, ampak dva zelo prijazna 
človeka. Oba sta morala dobro 
vedeti, da sem bila prav v ti
stem času sama. Ponudila sta 
mi vsestransko pomoč in skrb 
zame, če jima omogočim na
kup stanovanja. Takrat je bilo 
govora o tem, da bosta onadva 
skrbela zame dokler bom živa, 
po moji smrti pa mi je čisto 
vseeno, kdo bo v tem stanova
nju živel, sem jima govorila. 
Zagotovo pa se nismo pogo
varjali o tem, da bi onadva 
z mano stalno živela. Bilo je 
govora le o tem, da mi bosta 
prinašala hrano iz trgovine in 
mi po potrebi pomagala ter mi 
s tem občasno delala družbo. 
Resda sem že v osemdesetem 
letu, ampak toliko neumna pa 
le nisem, da bi pristala na to, 
da bi z mano ves čas živel mlad 
moški ali celo par, ki bi mi 
z nakupom mojega stanovanja 
dodelil eno samo sobico. Ves 
čas je bilo torej govora o sta
nju po moji smrti, ko bo stano
vanje prazno. Pa še tako vesela 
sem bila, da sem srečala dva 
tako prijetna človeka! Tistega 
dne smo se tudi dogovorili, da 
se bosta na celjski železnici 
v mojem imenu pozanimala 
o možnostih in pogojih odkupa 
stanovanja. Že naslednji dan 
sta bila spet pri meni s kupo
prodajno pogodbo v rokah. Na 
obrazcu so bih že vneseni vsi 
potrebni podatki, vključno 
s ceno stanovanja. Ker jaz ta
krat nisem imela tolikšne vso
te denarja, sta mi takoj ponu
dila posojilo. Nakup stanova
nja sta mi potem omogočila 
s tem, da mi je on posodil 200 
tisoč tolarjev ona pa sto tisoč. 
Jaz sem, seveda, kupoprodaj
no pogodbo podpisala in jima 
bila hvaležna, ker sta mi s svo
jo dobroto delala takšne uslu
ge. Naivna kot sem, sem verje
la, da delata le v moje dobro, 
stanovanje pa jima bo po moji 
smrti tudi prav prišlo, sem si 
mislila... Joj, kaj sem sto
rila!... 

Usodna izjava 
Hčerka Zorica, ki materi ves 

čas našega obiska pomaga pri 
opisovanju dogajanj, pokaže 
kopijo kupoprodajne pogodbe 
in vse ostale dokumente v zve
zi z lastništvom, ki je po nje
nem trdnem prepričanju neve
ljavno. Dvosobno stanovanje 
v izmeri 50 kvadratnih metrov 

je po kupoprodajni pogodbi 
vredno 766.840 tolarjev, želez
nica pa je upravičencem do 
odkupa stanovanj ponudila še 
to dodatno ugodnost, da je 
znižala ceno za 60 odstotkov 
v primeru plačila v enkratnem 
znesku. Torej je cena Kristini-
nega dvosobnega stanovanja 
v bistvu znašala okoli 300 tiso
čakov ali prav toliko, kolikor 
sta ji On in Ona posodila. 
Zgodbo nadaljuje hčerka Zo
rica: 

»On je moral dobro vedeti, 
da v tem stanovanju živi star
ka, ki je bila prav v tistem času 
čisto sama. Imel je namreč do
volj možnosti za vsakodnevno 
opazovanje situacije. Prepri-
'čana sem, da je bil njegov na
črt naštudiran do potankosti, 
jaz pa o vsem tem nisem imela 
pojma, da bi preprečila mate
rino nesrečo. Vse se je dogajalo 
izredno hitro. Že 11. novembra 
je mama podpisala usodno iz
javo, ki je bila del njunega na
črta. Mama je izredno naivna 
osebnost, verjame vsakomur, 
ki ji postreže s prijazno bese
do, zanjo so vsi ljudje dobri, 
pošteni. V takšnem prepriča
nju je napisala tudi izjavo ozi
roma narek, ki ga je tudi pod
pisala. Na osnovi te izjave je 
mama zdaj brez stanovanjske^ 

pravice, njeno zdravstveno 
stanje pa je iz tedna v teden 
slabše. Samo tablete jo še drži
jo pokonci, ko se zaveda, kaj je 
storila...« 

Poštena Slovenka 
Po kupoprodajni pogodbi, 

sklenjeni med ŽG Ljubljana in 
Kristino Ranšek, naj bi lastni
ca stanovanja na Trubarjevi 
22 v Celju postala Kristina 
Ranšek. Zal se to ni zgodilo. 
Denar, s katerim je stanovanje 
kupila, si je namreč sposodila. 
Ko sta jo 11. novembra predla
ni On in Ona obiskala, sta ji, 
kot sama pravi, narekovala 
besedilo, s katerim je Kristina 
Ranšek izjavila, da je od Njiju 
prejela denar, posojilo za na
kup stanovanja ŽG Ljubljana. 
»Ker sem poštena Slovenka 
z majhno pokojnino, izjav
ljam, da ta dva človeka že vsa 
leta lepo skrbita zame in mi 
zaupata tako veliko vsoto de
narja. To stanovanje jima bom 
podarila jaz, takoj ko sklenem 
kupoprodajno pogodbo 
z ZTP. . . Zato prosim sodišče, 
da verjame v mojo poštenost in 
naj upošteva mojo voljo in od
ločitev s to izjavo, katero jaz 
lastnoročno podpišem,« je za
pisano v izjavi. Sledijo trije 
podpisi: na eni strani podpis 
posojiloprejemnice in daroval-
ke (pozneje izročevalke) sta
novanja Kristine Ranšek, na 
drugi strani podpisa obeh po
sojilodajalcev oziroma obdar-
jencev, kasnejših prevzemni
kov. Kako se je kaj takega 
sploh lahko zgodilo! 

Kristinina hčerka pravi: 
»Mama je takrat živela v trd
nem prepričanju, da ji ta dva 
človeka hočeta samo dobro, 
zato o kakšni možni prevari 
sploh ni razmišljala. Sicer pa 
je takšno dejanje zanjo prav 
tipično. Ko je pred leti umrl 
moj oče oziroma njen mož, se 
na zapuščinski razpravi, ko 

mene ni bilo zraven, sploh ni 
spomnila name. Kot možne 
dediče je navedla vse druge 
osebe, le mene ne. Potem se je 
zaradi tega sekirala, čeprav či
sto brez potrebe.« Gospa Kri
stina je na to dodala: »Saj ni
sem vedela, kaj pišem, sploh 
nisem zraven nič razmišljala. 
Pisala sem pač to, kar sta mi 
narekovala, in verjela sem, da 
mora biti tako napisano. 
Onadva že vesta, kako je naj
bolje, da bo dobro za vse, sem 
si mislila. S sabo sta prinesla 
še pijačo, in res sem je takrat 
nekaj popila. Vse je izgledalo 
tako lepo...« 

Podpis v avtomobilu 
»Čez teden dni, 18. novem

bra, sta prišla po mamo. Z av
tomobilom sta jo peljala na
ravnost pred stavbo celjskega 
sodišča. Mama je ostala v avtu 
in čakala na neko žensko, 
menda uslužbenko sodišča, ki 
ji je ponudila v podpis neko 
listino. Mama je, seveda, ne da 
bi ji kdo besedilo dokumenta 
prebral, podpisala. Saj ni mo
gla vedeti, da gre za njej škod
ljivo pogodbo, sestavljeno na 
osnovi kupoprodajne pogodbe 
in tiste mamine nesrečne izja
ve,« je povedala Kristinina 
hčerka. In kaj piše v izročilni 
pogodbi? Po tem dokumentu 
Kristina Ranšek izroča in pre
pušča v last svoje stanovanje. 
Kot je razvidno iz besedila, je 
Kristina Ranšek bolehna star
ka s pokojnino, ki ji ne zadoš
ča za normalno preživljanje. 
Ker torej nima nobenih mož
nosti, da bi sposojeni denar vr
nila, se odloča, da posojiloda
jalcema stanovanje izroči. Po
godba na koncu še dovoljuje 
vknjižbo lastninske pravice na 
dve osebi. Zanimiv je tudi zad
nji del pogodbe, kjer je zapisa
no, da »sta prevzemnika sta
novanja že zdaj skrbela za 
izročevalko, sedaj, ko bosta 
tam tudi bivala, pa bo izroče-
valka ostala še naprej v stano
vanju, in sicer bo ob<h^ala eno 
sobo brezplačno, prevzemnika 
pa ji bosta tudi v slučaju bo
lezni nudila nego in oskr
bo . . . « Zadeva je bila torej 
s tem zapečatena in pravno ve
ljavna. 

Ker pa je Kristina Ranšek 
novega lastnika pozneje ovira
la (in ga še vedno ovira) pri 
vstopu v stanovanje (med dru
gim je zamenjala ključavnico), 
jo je on tožil zaradi motenja 
posesti. In je spor dobil, tudi 
na drugi stopnji, ko se je Kri
stina Ranšek na sklep sodišča 
prve stopnje pritožila. Prejšnji 
teden je novi lastnik prišel 
v spremstvu policista, po nalo
gu sodišča, kot je izjavil. Kri

stino je ob tej priložnosti 
opomnil, da je iz dokumentov, 
ki jih ima na razpolago, raz
vidno, da je zadeva zanjo iz
gubljena in da mora lastniku 
izročiti ključe stanovanja. 
Kristini Ranšek zdaj ne poma
ga niti tožba, ki jo je maja lani 
vložila pri Temeljnem sodišču 
in s katero hoče dokazati, da je 
bila grdo izigrana. S tem naj bi 
dosegla razveljavitev izročilne 
pogodbe, po kateri je na stara 
leta postala nekakšna podna
jemnica v skromni sobici 
v stanovanju, kjer je razmero
ma srečno živela polnih tride
set let. Sodni mlini pač meljejo 
počasi in nekaterim zadevam 
je treba dati prednost. Takš
nim, ko gre za motenje posesti, 
zagotovo. Ampak tudi čakanje 
na ponovno sodno obravnavo 
je za Kristino Ranšek zdaj iz 
dneva v dan bolj mučno. Zori
ca Ranšek-Kralj je prepričana, 
da bo sodišče odločilo materi 
v prid. »Spoznalo bo, da gre za 
navadno goljufijo, zaradi ka
tere mama zdaj trpi in dodat
no boleha. Ženska, ki naj bi po 
novem (skupaj z novim solast
nikom) stanovala v maminem 
stanovanju, je bila celo tako 
predrzna, da je v banki pona
redila mamin podpis, ko ji je 
devize na njeni devizni knjiži
ci prenesla na tolarsko knjiži
co. Da gre za poneverbo, so mi 
v banki tudi potrdili,« pravi. 
Skrbi jo za materino zdravje 
in pokaže strokovno mnenje 
nevropsihiatra, napisano mar
ca letos. V tem mnenju, med 
drugim piše, da gre pri Kristi
ni Ranšek za depresivno stanje 
in da se bolnica samoobtožuje 
za dejanje, ki ga je storila 
v stanju lahkomiselne prepri
čanosti in sugestibilnosti. Ne-
vropsihiater nadalje navaja, 
da »gre pri bolnici za zaupljivo 
in predano osebnost, obrnjeno 
k ljudem, rahlo sugestibilno, 
s starostjo pa je bolnica posta
jala še bolj dovzetna za razne 
vplive, težko je ohranjala av
tonomnost svojega mišljenja, 
odločanja, hotenja in reagi
ranja . . . « 

Zgodbe... 
To je zgodba Kristine Ran

šek. Koliko je še takšnih in po
dobnih zgodb, v katerih nasto
pajo ostareli ljudje in ki jih 
sploh ne poznamo? Koliko bo 
še novih in koliko nikoli raz
kritih zgodb? Zaradi takšnih 
vprašanj smo se odločili za ob
javo današnje zgodbe, ki je ža
lostna, ne glede na to, na kate
ri strani sta pravica in resnica. 
O slednjem je poklicano razso
jati edinole sodišče. V tej 
zgodbi gotovo. 

MARJELA AGREŽ 

Bo tudi ona kot Kristina? 
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• v ponedeljek, 9. avgusta 
zvečer je za policijsko in
tervencijo zaprosila mama 
Darja, ki jo je pretresel po
gled na njenega enajstlet
nega sina. Na dvorišču 
pred bloki naj bi ga napa
del nek moški. Zadeva pa 
je bila takšna, da se je mu-
larija na dvorišču obmeta
vala s slivami, eden od teh 
metkov pa je zadel mimo
idočega občana. Ta je hotel 
izvedeti, čigav naboj ga je 
zadel, in ker ni hotel nihče 
izdati te vojne skrivnosti, 
je možakar zgrabil prav 
Darjinega sinka, ki ni hotel 
biti izdajalec. 

• Občanka iz Štor je v to
rek, 10. avgusta zvečer, 
sporočila, da njen sosed 
v pijanskem zanosu vpije 
na lastno mater in da z njo 
celo fizično obračunava. 
Ko so na kraj domnevnega 
nasilja prišli policisti, so po 
zbranih informacijah ugo
tovili, da javni red in mir 
nista bila kršena. Ivana, ki 
naj bi mamo tepel, ni bilo 
več doma, za mame pa se 
ve, da so večne zaščitnice 
svojih sinov. 

• Nada iz Celja je v torek 
sporočila, da jo je v nekem 
stanovanju napadla Ivica. 
Razkačena Amazonka naj 
bi ji pri tem izpulila šop las 
in ji zlomila zob. Ja, za mo
ške se splača borit, tudi 
s silo, če je treba. 

• V sredo, četrt čez polnoč, 
je Jožica iz Ulice 29. no
vembra sporočila, da na 
hodniku stanovanjskega 
bloka neznane osebe vpije
jo. Ob prihodu policistov 
sta bila javni red in mir 
vsak na svojem mestu. 

• Štefan iz Škapinove je 
v noči na sredo sporočil, da 
v stanovanju nad njim na
vijajo muziko. Nad Štefa
nom je bil Goran s svojo 
druščino, ki je muziko od
vila in Štefanu spati pu
stila. 

• V četrtek popoldne je za 
policijsko intervenciĵ o za
prosila mama Hedvika, ker 
naj bi jo z nožem napadel 
njen lastni sin. Ko je pri
spela policijska patrulja, je 
napadalec že odšel domov 
v Grobelno. Mama in sin 
naj bi se sprla zaradi 
— hrane. 

• V soboto, dvajset minut 
čez polnoč, so policisti 
sprejeli obvestilo, da v bi-
stroju Stržek v Podjavor-
škovi gostje razgrajajo. Res 
je bilo v lokalu okoli dvaj
set pijanih osebkov, ki pa 
javnega reda in miru niso 
ogrožali. Kazen pa bo dole
tela Stržkovo strežno oseb
je, ki je dotakalo alkohol že 
alkoholiziranim osebam in 
ki je krepko prekoračilo 
zapiralni čas. 

• V soboto so z Lipe nad 
Štorami sporočili, da se 
v domačem okolju tepeta 
dva brata in razbijata po 
stanovanju. Zadeva je bila 
tako vroča, da je Jože šel 
v napad celo z vilami. Sledi 
kazenska ovadba. 

• Zvonko iz Zagrada je 
v nedeljo okoli dveh zjutraj 
sporočil, da imajo v sosed
nji hiši »hausbal«. Potem se 
je izkazalo, da so Zvonkovi 
sosedje praznovali rojstni 
dan in da javni red in mir 
pri tem sploh nista bila kr
šena. Nekateri pač ne pre
nesejo hišnih zabav. 

M. A. 

Boli smo varni 
SpoUbuUnl dosežki ¥ celjski policijski postaji 

Polletje je že dovolj dolgo 
obdobje, ko so mogoče primer
jave ter ocene na raznih po
dročjih naše vsakdanje uspeš
nosti ali neuspešnosti. Tudi na 
področjih policijskega dela, 
kjer se najbolj tipično odraža
jo človeške slabosti oziroma 
njih posledice. 

Tu mislimo predvsem na ra
zlična področja varnosti, saj 
pravimo, da je naše življenje 
vse manj varno in vedno bolj 
ogroženo, kljub prizadeva
njem za izboljšanje stanja. 
O tem, kako je z našo varnost
jo, smo se pogovarjali z Iva
nom Žaberlom, komandirjem 
Policijske postaje Celje. 

Kakšno je v občini Celje sta
nje na področju kaznivih de
janj, če letošnje prvo polletje 
primerjate z lanskim. Kakšen 
je tovrstni delež občine Celje 
v celjski regiji? 

Spodbuden je podatek, da se 
je število kaznivih dejanj v ob
čini v tem letošnjem obdobju 
zmanjšalo kar za dobro četrti
no, delež občine v regiji pa je 
skoraj tretjinski. Ob tem je 
treba poudariti, da je padec 
kaznivih dejanj predvsem pri 
premoženjskih deliktih. 

Se tudi stanje na področju 
raziskanosti kaznivih dejanj 
izboljšuje? 

Se. Od dobrih šest sto kazni
vih dejanj v letošnjih šestih 
mesecih, smo jih uspešno razi
skali v dobrih 57 odstotkih, 
s tem pa je letošnja raziska
nost boljša za 11 odstotkov. 

Čemu pripisujete tako obču
ten upad kaznivih dejanj? 

Našemu zelo načrtnemu 
preventivnemu delu. To pome
ni 24-urno dnevno opazovanje 
v celjskem mestnem jedru, 
stalno prisotnost v dveh tre
nutno najbolj tovrstno ogrože
nih predelih, na Hudinji in 
v Novi vasi, lotili pa smo se 
tudi novih oblik preventivne
ga dela. To so civilni opazoval
ci terena, prikrite policijske 
zasede, akcijsko delo kot so 

poostreni nadzori na tržnici, 
avtomobilskem sejmu, v loka
lih in na podobnih mestih, kjer 
se najpogosteje zadržujejo že-
parji, preprodajalci, trgovci 
z mamili ipd. Skratka, pojav
ljamo se predvsem tam, kjer so 
zgostitve kaznivih dejanj in 
takšen teren poostreno nadzo
rujemo tako dolgo, dokler se 
stanje ne umiri. Zadnje čase 
sta na udaru predvsem Ope-
karniška in Milčinskega ulica. 

Glede na vse bolj polne stra
ni časopisnih kronik bi človek 
lahko sklepal, da je stanje, 
prav nasprotno... ' 

No, niso vsa kazniva dejanja 
v upadanju. V porastu so na-
primer žepne tatvine, precej 
več je goljufij, preprečitev 
uradnih dejanj uradnim ose
bam. Pri goljufijah gre tudi za 
nove, prefinjene oblike, kot so 
razne igre na srečo, za kateri
mi stojijo cela podjetja. Za
skrbljujoč pa je predvsem po
rast kaznivih dejanj z elementi 
nasilja. Sicer pa ocenjujem, da 
je to stanje na področju krimi
nalitete, glede na sedanje go
spodarske in politične razme
re, zelo ugodno. 

Kaj pa gospodarski kri
minal? 

Tu smo še vedno premalo 
učinkoviti, sicer pa pri tem 
pravnem in poslovnem neredu 
dostikrat ni jasno, kaj sploh je 
kaznivo dejanje. 

Kako je v občini Celje z jav
nim redom in mirom? 

S tem, ko ugotavljamo, da je 
število kršitev na lanski ravni. 

ocenjujemo, da je situacija ze
lo ugodna. Sploh pa je stanje 
v naši občini ugodno, če ga 
primerjamo z regijo. Primer: 
V regiji pride ena kršitev na 
vsakega 50. prebivalca, v celj
ski občini na vsakega 79, v ob
čini Slovenske Konjice pa že 
na vsakega 33. prebivalca. 
V naši občini so nekoliko v ra
sti pretepi, drzno vedenje in 
klateštvo, velik porast pa je 
pri točenju alkohola mladolet
nim in vinjenim osebam. Na 
tem področju smo zelo poo
strili nadzor v lokalih. Za ra
zliko od dosedanje prakse pa 
bomo v bodoče ukrepali zoper 
lastnike lokalov oziroma od
govorne pravne osebe in ne 
zgolj zoper strežno osebje. Tu
di v primerih pretepov, ko 
lastnik opusti nadzor nad svo
jim lokalom. Letos smo tudi 
precej bolj milostni kar tiče 
pridržanj zaradi kršitev zaradi 
vinjenosti. Najpogosteje takš
nega kršilca odpeljemo do
mov, v domačo oskrbo. 

Za področje prometne var
nosti pa nam najbrž ne morete 
postreči s spodbudnimi oce
nami . . . 

To stanje je, v primerjavi 
z lanskim, slabše. V lanskem 
prvem polletju je na cestah 
celjske občine umrlo 7 ljudi, 
letos 8. Hudo telesno poškodo
vanih je bilo lani v tem času 
98, letos 101. Sicer pa namera
vamo naše preventivno in nad
zorno delo na področju prome
ta vse bolj usmerjati na tista 
mesta, kjer je ogroženost naj
večja. Trenutno je najbolj pro
blematična lokalna cesta Ce-
Ije-Šmartno. Statični promet 
v celjskem mestnem jedru pa 
bo sčasoma prevzela občinska 
straža. Mi se bomo umaknili iz 
centra, ker je statični promet 
za nas sekundarnega pomena. 
Na naši policijski postaji oce
njujemo, da smo represivno 
delo razvili že skoraj do mak
simuma, kar pomeni, da se 
zgolj z ukrepanjem zoper kr
šilce sedanje stanje ne bo iz
boljšalo. Tu se morajo bolj ak
tivno vključiti še drugi subjek
ti, ki lahko, vsaj na svoj način, 
pripomorejo k izboljšanju za
skrbljujočega stanja. Sama 
policija prometa ne bo rešila. 

MARJELA AGREŽ 

Nezgoda v Glinu 
Minuli četrtek popoldne se 

je pripetila delovna nezgoda 
v Glinu v Nazarjah, ko se je 
hudo telesno poškodoval 24-
letni delavec, razrezovalec Jo
že Moličnik iz Luč. Do nezgo
de je prišlo pri razrezovanju 
ivemih plošč na dolžinski 
krožni žagi. Moličnik se je hu
do poškodoval po prstih na 
roki. 

Nesreča v gorah 
Pri plezanju na Mrzli gori 

v Logarski dolini se je minulo 
soboto okoli 15. ure ponesrečil 
Karel Geršak (46) iz Gotovelj. 
Gorski reševalci so ponesre
čenca, ki je padel dvajset me
trov v globino in si pri tem 
zlomil roko in nogo, s helikop
terjem odpeljali v ljubljanski 
UKC. 

Eksplozija 
v Podčetrtku 

v ponedeljek, 16. avgusta, so 
policisti in kriminalisti celjske 
UNZ opravili ogled po manjši 
eksploziji, do katere je prišlo 
okoli pol druge ure zjutraj na 
leseni baraki blizu kopališča 
v Podčetrtku. Eksplozija je 
povzročila za okoli 150 tisoč 
tolarjev gmotne škode, člove
ških življenj pa ni ogrozila. 
Vzrok eksplozije še ugotav
ljajo. 

mini KRIMIČI 
OIcradii prodajailco 

Neznani storilec je v torek, 
10. avgusta popoldne, izkori
stil krajšo odsotnost prodajal
ke v Leni v Levcu in iz njene 
torbice ukradel denarnico, 
v kateri je bilo 40 tisoč tolarjev 
gotovine, izpolnjeni čeki 
v vrednosti 100 tisoč tolarjev 
in osebni dokumenti oškodo-
vanke. Celjski policisti so po
tem prijeli štiri mladoletne 
osumljence, katerim so ukra
dene stvari zasegli. 

Ošicodovana Savinja 
v noči na 12. avgust je nez

nani storilec vlomil v proda
jalno TDO Savinja v Nazarjah. 
Vlomil je skozi vhodna vrata 
in tako prišel v notranjost, 
kjer je vlomil tudi v registrsko 
blagajno. Ukradel je nekaj 
menjalnega denarja ter večjo 
količino cigaret. S tem je TDO 
Savinja oškodoval za 460 tisoč 
tolarjev. 

Cigarete in 
sladicarije 

V času od 11. do 12. avgusta 
je neznanec vlomil skozi okno 
bifeja na Lopati pri Celju, last 
Andreja Tkavca iz Šempetra. 
Odnesel je cigarete in slaščice 
ter lastnika oškodoval za okoli 
25 tisoč tolarjev. 

Posicus posilstva 
Ko se je osemnajstletni Mi

lan, doma iz šentjurske občine, 
minuli petek okoli 15. ure vra
čal iz službe domov, je med 
potjo napadel osemnajstletno 
žensko z namenom, da jo spol
no zlorabi. V tej nameri jo je 
davil in ji zatiskal usta, da bi 
jo utišal ter ji tudi grozil. Ker 
se mu je oškodovanka upirala, 
mu posilstvo ni uspelo. Osum
ljenega storilca so policisti in 
kriminalisti kmalu prijeli ter 
ga privedli k preiskovalni sod
nici celjskega Temeljnega so
dišča. 

Zabava v Cerovcu 
v Cerovcu pod Bočem so se 

v ponedeljek, 16. avgusta okoli 
23. ure, privoščili nevsakdanjo 
zabavo. Po obvestilu občanov, 
so policisti odšli na kraj doga-
'janja in ugotovili, da so nezna
ni storilci pri tamkajšnji kape
lici streljali z avtomatskim 
orožjem in izstrelili najmanj 
dvajset nabojev. Na tem kraju 
so domačini opazili dva o.seb-
na avtomobila, rdeč jugo ko
ral, ki je odpeljal v smeri Ce-
rovca, in vozilo zastava 750, ki 
se je odpeljalo proti Svetemu 
Florjanu. 

M. A. 

Pogin rib 
v ponedeljek, 9. avgusta popoldne, so občani opazili, da 

so v Savinji, na njenem levem bregu, na razdalji okoli 
dveh kilometrov iz smeri Laškega proti Rimskim Topli
cam, poginile ribe, od dva do tri tisoč mren ter nekaj 
podusti in klenov. Gmotna škoda in vzrok pogina še niso 
znani. 

Požar v Cinkarni 
v celjski Cinkarni, PE Metalurgija, je v torek, 10. avgusta 

ob 18.15 uri izbruhnil požar. 
Do požara naj bi prišlo potem, ko se je ustavil elektromo

tor, ki poganja ventilator segretega zraka za sušenje ferosul-
fata. Pri zvišani temperaturi nakopičenega zraka se je vžgalo 
osem gumijastih cevi, od tam pa se je ogenj razširil na tran
sportni jašek, kjer se je vžgal gumijasti transportni trak. 

V preiskavi, ki je stekla, je bilo ugotovljeno, da je nastala 
škoda v višini okoli 10 milijonov tolarjev, naslednji dan 
preiskave pa je pokazal, da na elektromotorju sploh ni prišlo 
do okvare, ampak da je nekdo izklopil. Preiskava se zdaj 
nadaljuje v smeri ugotovitve odgovornosti za požar oziroma 
nastalo škodo. 

PROMETNE NfZGODE 
Smrtna v Veienju 

Na Foitovi cesti v Velenju se 
je v torek, 10. avgusta popold
ne, pripetila nezgoda v kateri 
je ena oseba umrla ena pa utr
pela hude telesne poškodbe. 

Ludvik Podjavoršek (26) iz 
Metleč je vozil osebni avtomo
bil iz smeri Šoštanja proti Ve
lenju. V tem času sta izven 
prehoda za pešce prečkali Fo-
itovo cesto peški, 64-letna Sla-
vica Toporiš in šestletna dekli
ca D.Š Voznik avtomobila je, 
ko ju je zagledal na cesti, pri
čel močno. zavirati, a ju je 
kljub temu zadel s sprednjim 
levim delom vozila. Slavica 
Toporišič je utrpela tako hude 
telesne poškodbe, da je umrla 
že med prevozom v velenjski 
zdravstveni dom, deklica pa je 
preživela. 

Mopedist v avto 
V Rogaški Slatini se je v sre

do, 11. avgusta popoldne, pri
petila nezgoda, v kateri se je 
ena oseba hudo telesno poško
dovala, na vozilih pa je škode 
za okoli 50 tisoč tolariev. 

Petnajstletni S.G. iz Roga
ške Slatine je vozil kolo z mo
torjem po mestni ulici v Roga
ški Slatini. Pri stanovanjskem 
bloku Žibemik 25 je zapeljal 
na levo stran vozišča in trčil 
v osebni avtomobil, ki je ga iz 
nasprotne smeri vozil Borut 
Podgomik (36) iz Rogaške Sla
tine. Pri padcu je voznik kole
sa z motorjem utrpel hude te
lesne poškodbe. 

Trčenje v Jagnjenici 
Na regionalni cesti v naselju 

Jagnjenica se je v četrtek, 
12. avgusta dopoldne, pripeti
la nezgoda, v kateri je bil en 
udeleženec hudo telesno po
škodovan. 

Terezija Strniša (19) iz 
Svibnega je vozila neregistri
ran osebni avtomobil po regi
onalni cesti iz smeri Radeč 
proti Sopoti. V naselju Jagnje
nica je v desnem nepregled
nem ovinku zapeljala v levo in 
trčila v nasproti vozeči osebni 
avtomobil, ki ga je vozil 30-
letni Igor Zakonjšek iz Radeč. 
Pri trčenju je bil sopotnik 
v neregistriranem vozilu, štiri
letni B.K., hudo telesno poško
dovan. Z reševalnim vozilom 
so ga odpeljali v trboveljsko 
bolnišnico, od tam pa v UKC 
v Ljubljani. 

Čez pločnii( v vogal 
Na Celjski cesti v Rogaški 

Slatini se je v petek, 13. avgu
sta popoldne, pripetila nezgo
da, v kateri je bila ena oseba 
hudo telesno poškodovana, 
gmotna škoda pa znaša okoli 
180 tisoč tolarjev. 

Robert Martinčič (24) iz 
Spodnjega Sečovega je vozil 
osebni avtomobil proti centru 
Rogaške Slatine. Pri kurilnici 

Zdravilišča ga je v desnem ne
preglednem ovinku zaneslo na 
levo stran čez pločnik, kjer je 
zadel vogal pralnice in pri tem 
utrpel hude telesne poškodbe. 

Nezgoda v Medlogu 
Na lokalni cesti v Medlogu 

pri Celju se je v soboto, 14. av
gusta ponoči, pripetila nezgo
da, v kateri sta bila dva udele
ženca hudo telesno poškodo
vana, gmotna škoda pa znaša 
približno 30 tisoč tolariev. 

Sedemnajstletni A.L. in leto 
dni mlajši R.T., oba iz Celja, 
sta se, vsak na svojem kolesu 
z motorjem, peljala vzporedno 
iz smeri Babnega proti Zaloški 
Gorici. V Medlogu sta se 
v dvojnem ovinku s krmili vo
zil zapletla, izgubila oblast 
nad voziloma in padla po ce
stišču. 

izgubil oblast nad 
vozilom 

Na lokalni cesti, izven nase
lja Loče pri Celju, se je v nede
ljo, 15. avgusta zvečer, pripeti
la nezgoda, v kateri se je hudo 
telesno poškodoval kolesar. 

Štefan Kovač (74) iz Lopate 
pri Celju je vozil kolo iz smeri 
Smartnega v Rožni dolini pro
ti Dobrovi. Med vožnjo po 
klancu navzdol je na maka
damskem vozišču izgubil 
oblast nad vozilom in padel. 

Otrok na cesto 
V naselju Šentjur se je v po

nedeljek, 16. avgusta popold
ne, pripetila nezgoda, v kateri 
je hude telesne poškodbe utr
pel otrok. 

Simona Žerak (20) iz Šent
jurja je vozila osebni avtomo
bil po Ulici Leona Dobrotin-
ška. V bližini zdravstvenega 
doma je z njene leve strani pri
tekel na cesto šestletni otrok, 
ki je trčil v levo stransko ogle
dalo in vrata avtomobila, pa
del po vozišču in se hudo po
škodoval. 

Čez avto na cesto 
Na regionalni cesti v Ljub

nem ob Savinji se je v ponede
ljek, 16. avgusta popoldne, 
pripetila nezgoda, v kateri je 
bila ena oseba hudo telesno 
poškodovana. 

Jure G. (16) iz Podtera je 
vozil motorno kolo iz smeri 
Radmirja proti Ljubnem. Pe
ljal je za osebnim avtomobi
lom, ki ga je vozila 28-letna 
Mira Kolenc iz Radmirja. 
V Ljubnem je Kolenčeva 
s smerokazom nakazala, da bo 
zavila v levo, voznik motorne
ga kolesa pa je to prepozno 
opazil. Zaletel se je v zadnji 
del avtomobila, nato pa ga je 
vrglo preko avtomobila nazaj 
na vozišče. 

M. A. 
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Steklar na vrh, drugi v sredino 
y nedeljo zsičetek nogometnega prvenstva v prvi In drugI llgl 

Nogometaši Olimpije in Pu-
blikuma so včeraj odigrali prvi 
tekmi evropskih pokalov, 
v nedeljo pa se bosta začeli 
državni prvenstvi v prvi in 
drugi ligi. Tretjeligaši in MNZ 
Celje (brez Odreda in CR Kr
škega, vendar z Elkrojem, Us
njarjem in Laškim) bodo štar-
tali 28. avgusta, zaključni del 
pokalnega prvenstva pa 
22. septembra in z dvema tek
mama šele od vključno četrtfi-
nala naprej. 

Publikum računa na uvrsti
tev v zgornji del lestvice, tre
ner Zavrl pa cilja na 6. mesto. 
»Če se bo pokazalo, da lahko 
posežemo še višje, se bomo po
zimi še okrepili. Igrali bomo 
po sistemu 3-5-2, a precej dru
gače kot lani. Bojim se, da za
radi nastopov v Evropi ne bi 
imeli težav v prvenstvu. Ima
mo zelo solidno domače jedro 
mladih igralcev, ki naj bi do
zoreli v prihodnjih dveh sezo
nah,« je celjski strateg minuli 

petek govoril ljubljanskim no
vinarjem, medtem ko celjski 
nismo bili deležni povabila na 
predstavitev načrtov za sezono 
1993/94. 

Rudar bo zaradi zamude pri 
prenovi velenjskega štadiona 
štartal v Šmartnem ob Paki, 
nekaj dni pred začetkom pr
venstva pa je ostal še brez ka
pe tana Cvikla, ki je okrepil 
novega turškega prvoligaša 
Zeytinbumuspor iz Carigrada 
in že na prvi tekmi dosegel gol. 

Trenerja Kostanjška tako čaka 
najbolj zahtevna sezona, a se 
tudi ob izgubi najboljšega 
igralca ne odpoveduje boju za 
sredino lestvice. Vrzel bodo 
v Velenju zapolnili s spreme
njenim konceptom igre, novost 
pa naj bi v celoti zaživela šele 
čez dva tedna. 

Steklar se je po štirih letih 
vrnil med drugoligaše in vsaj 
na prvi pogled potrjuje tezo, 
da je po vsakem izpadu moč
nejši. Z okrepitvami je poleg 
Avtobuma največji favorit za 
napredovanje, odhod Valeka 
pa je minil povsem neboleče, 
saj je v spomladanskem delu 
prvenstvu igral daleč pod svo
jimi zmožnostmi. Največja te
žava je še vedno slabo igrišče: 
rezervna varianta je zdaj Ro
gatec (v Šmarje se je začasno 
preselil Šentjur), obljubam 
o gradnji novega centra je zra-

^sla že dolga brada, nov dan za 
začetek pa je 15. september. 

Era Šmartno v izenačeni ligi 
umirjeno načrtuje sredino le

stvice, v najboljšem primeru 
pa uvrstitev okoli 5. mesta. 
Trener Vugrinec je imel v zad
njih tednih težave s poškodba
mi, igralci pa s prilagajanjem 
na pospešen ritem treningov. 
Po manjši krizi in dveh sezo
nah v celjski podzvezi se klub 
spet vzpenja, dolgoročni cilj 
pa je seveda vrnitev na stare 
položaje. 

Dravinja si je status drugo-
ligaša podaljšala šele v zadnji 
minuti lanskega prvenstva, ob 
številnih novostih (lastništvo 
nad prvim moštvom, pogodbe, 
funkcija direktorja, namesto 
rdečih modro-čmi dresi) pa 
pričakuje uvrstitev v sredino 
lestvice. Povratnika iz Publi-
kuma Jelenko in Kraševec bi 
lahko bila celo najbolj udarni 
napadalni tandem druge lige 
a sta oba zelo nepredvidljiva 
Slabost ekipe je zvezna vrsta 
naslednik mladinskega repre-
zentanta Cugmasa pa naj bi 
bil komaj 17-letni Ribič. 

ŽELJKO ZULE 

Robert Kraševec (levo} bo udarni mož Dravinje, Tonči Grobelšek (15) pa Ere Šmartno. 

Spet stavnica 
Polovica sodelujočih je za 

fotografijo Edija Masneca na
povedala, da se žoga skriva za 
eijico, pravilen odgovor pa je 
bila številka dve, kar je zapi
salo 25 udeležencev 7. kola. 

Nagrajenci: Branko Demu-
lovec iz Vranskega (5000 to
larjev), Tereza Ivanušič iz 
Smartnega v Rožni dolini 
(3000 tolarjev) in Mitja Kovač 
iz Škofje vasi (2000 tolarjev). 

Po poletnem premoru je 
zdaj znova na vrsti športna 
napoved. Zmaga domačih je 
tip ena, neodločeno tip nič in 
zmaga gostov tip dva. Pri vsa
kem paru obkrožite le po en 
tip. 

Za sodelovanje bomo upo
števali kupone s poštnim ži
gom sobote, 21. avgusta, ali če 
bodo v soboto najkasneje do 
12. ure oddani v nabiralnik pri 
vhodu v našo stavbo. Naslov: 
Novi tednik. Trg V. kongresa 
3a, 63000 Celje, s pripisom 
Golding loto. 

Sobota, 21-8. 
Košarka 

Zreče: Rogla-Šentjur (19), 
Podčetrtek: Podčetrtek-ŽKK 
Maribor (1. kolo kvalifikacij 
pokala Slovenije, 18). 

Streljanje 
Rečica pri Laškem: pokal 

Rečice 93 v streljanju z voja
ško puško (od 8.ure). 

Nedelja, 22.8. 
Hokej na ledu 

Bled: Celje-KAC (letna liga, 
20). 

Nogomet 
Celje: Publikum-Prrmorje, 

Nova Gorica: Gorica-Rudar 
(1. kolo SNL); Šmartno ob Pa
ki: Era Šmartno-Dravinja, 
Rogaška Slatina: Steklar-Naf-
ta (1. kolo II. SNL, vse 16.30). 

Zmaga proti Odenseju: 1000 mark 
Na Skalni kleti je bila včeraj popoldne prva tekma predkola pokala pokalnih zmagovalcev med 

Publikumom in Odensejem, ki je v torek na celjskem štadionu opravil lažji trening (na sliki). 
Danci so bili optimistično razpoloženi in pričakujejo uvrstitev v l.kolo, celjski nogometaši pa bi 
bili v primeru popolnega uspeha (povratna tekma bo 1. septembra) nagrajeni vsak s po tisoč 
markami, medtem ko so si za uvrstitev v Evropo razdelili petdesetkrat večjo vsoto. 

Foto: ALJOŠA VIDETIČ 

Kmalu ledena dvorana 
Drsališče v Mestnem parku v Celju že nekaj tednov spreminja podobo in do nove sezone 

(hokejsko prvenstvo se bo začelo 17. septembra) bo zgrajena dvorana za 2 tisoč ljudi. Prenovljen 
je tudi del ograde ob igrišču, zaradi manjše zamude pri delih pa bo led pripravljen šele konec 
meseca. 

Foto: ALJOŠA VIDETIČ 
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Veličastna predpremiera 
Turnir rokometnih prvakov v Golovcu - Celjani se brusijo za Pelister 

Pred leti je Turnir za na
grado mesta Celja privabil 
kakovostna moštva iz bivše 
Jugoslavije in tujine, tako 
uglednih klubskih ekip kot 
bodo od jutri do nedelje so
delovale na Turnirju držav
nih prvakov pa hkrati v na
šem mestu še ni bilo. Cilj 
vodstva Celja Pivovarne La
ško je namreč prevzeti pri
mat dobojskemu turnirju pr
vakov, ki je bil v koledarju 
IHF in ga zaradi znanih ra
zlogov tam več ne bo. 

Dvakratni evropski prvak 
Badel 1862 Zagreb ni po
trebno posebej predstavljati, 

saj asov v njem kar mrgoli: 
Puc, Čavar, Peribonio, Gu-
delj, Kljajič, Tomljanovič, 
Obrvan... Lani je Zagreb 
v 1. kolu pokala prvakov pu
stil skalp v Celju in v povrat

ni tekmi na domačem igrišču 
zmagal kar z razliko devetih 
golov. V nedeljo se je prija
teljska tekma na Rogli kon
čala s 27:25 v korist čete 
Zdravka Zovka, ki je pogre
šal poškodovana Obrvana in 
Tomljanoviča, Josip Šojat pa 
je bil brez Šerbca, ki ga muči 

vnetje mišice, ter vojakov 
Tomšiča in Ocvirka. Zagreb 
v letošnji sezoni cilja na tret

ji zaporedni naslov najbolj
šega v Evropi. 

Največji uspeh madžar
skega prvaka Fotexa Vesz-
prema je zmaga v pokalu po
kalnih zmagovalcev leta 92. 
Sicer pa so rokometaši iz 
Veszprema, ki leži nedaleč 
od Blatnega jezera, po letu 
1981 bili štirikrat državni 
prvaki, šestkrat podprvaki, 
tolikokrat pa tudi državni 
pokalni prvaki. Pet igralcev 
se je udeležilo 01 v Barcelo
ni, poleg naturaliziranih Ru
sov Zubjuka in Žitnikova iz
stopajo Perger, Sotonyi, 
Eles, Gyurka, Csoknyai in 
Pasztor. Sobotna tekma Pi-

vovrana Laško-Veszprem 
zna biti ponovitev nedavne 
kvalifikacijske reprezen
tančne tekme. 

Francoski prvak Usam Ni-
mes 30 je najboljša ekipa dr
žave, ki je na letošnjem SP 
na Švedskem osvojila srebr
no medaljo. Najboljši doma
či igralec je postavni Latho-

ud, ki preti z desno roko, tuj
ca pa sta levičarja, hrvaška 
reprezentanta Saračevič na 
mestu zunanjega napadalca 
in na krilu Smajlagič. 
V otvoritveni tekmi turnirja 
bodo poskušali presenetiti 
kar evropske pr\'̂ ake. 

Na čelu avstrijskega prva

ka West Wiena je sloviti tre
ner Vinko Kandija, ki ima na 
razpolago kar osem državnih 
reprezentantov. Kljub temu 
bo vsako mesto Dunajčanov 
višje od petega štelo za pre
senečenje. Rating tega tur
nirja z nagradnim skladom 
več kot 10 tisoč mark je pač 
visok! 

Švicarska Amicitia iz Zii-
richa je edino moštvo na tur
nirju, ki ni aktualni prvak 
države (Borba iz Luzerna). 
Ima dva tujca, Madžara Ko-
vacsa, ter Slovenca Banfra, 
ki bo po dveh letih prvič zai
gral proti Zagrebu, s katerim 
je osvojil dve evropski kroni. 
Cilji Amicitie so jasni: na 
treh tekmah osvojiti vsaj 
točko. 

Povsem drugače je s Celja
ni, gostitelji turnirja, ki želi
jo že na začetku sezone z od-
me\Tiim rezultatom vcepiti 
strah v kosti nasprotniku-
( - o m ) v pokalu prvakov. Za

vedati pa se morajo dejstva, 
da so proti Zagrebu vedno 
igrali dobro, realno dosti 
slabše ekipe pa so jim zada
jale velike težave ali jih celo 

premagovale. Tri tekme 
z močnimi nasprotniki bodo 
zato izjemen test, ob kate
rem pa bodo lahko na svoj 
račun prišli gledalci, ki so 
znova presneto lačni vrhun
skega rokometa. 

DEAN ŠUSTER 

Vstopnica za ogled celotnega 
turnirja velja tisoč tolarjev, 
za tekme enega dneva 500 in 
za posamezne tekme 300 to
larjev. 

Tekme bo vodilo osem sodni
ških parov: Klucso-Le-
krinszki (Madž), Jeglič-Jug, 
Čeak-Jovanovič, Stoeger-
Gramc, Kalin-Korič, Pova-
lej-Melanšek, Repenšek-Po-
žežnik in Tomič-Skubic. 

Skupina A: Zagreb, Amici
tia, Nimes; skupina B: Vesz-
prem, W êst Wien, Celje Pi
vovarna Laško. Spored - pe
tek: Zagreb-Nimes (18), Pi
vovarna Laško-West Wien 
(19.30); sobota: Veszprem-
West Wien (10), Amicitia-
Nimes (11.30), Pivovarna 
Laško-Veszprem (18), Za
greb-Amicitia (19.30), nede
lja: tekme za 5.,3. in 1. mesto 
(8.30, 10, 11.30). 

Kocuvan 
- odlično 

v ponedeljek in torek je 
na SP v Stuttgartu celjski 
tekač Miro Kocuvan odlič
no nastopil v kvalifikacijah 
in polfinalu teka na 400 
metrov z ovirami. V uvod
nem nastopu je v svoji sku
pini osvojil četrto mesto 
z osebnim rekordom 49,73 
in se po času uvrstil v polf i-
nale 24 tekmovalcev. Dan 
kasneje je Kocuvan v tretji 
poLfinalni skupini tekel na 
osmi progi, kar pa ga ni 
oviralo, saj je še enkrat iz
boljšal svoj najboljši rezul
tat, ki je sedaj 49,71. Na cilj 
teka, v katerem je zmagal 
svetovni rekorder Ameri
čan Young, je pritekel kot 
osmi, skupno pa je dosegel 
20. rezultat in s tem popol
noma upravičil svoj na
stop. 

Splltčan na Polzeli 
Košarkarski prvdligaši nadaljujejo s pripravami. Roga

ška (dokončno brez Viranta, Cerarja in Kalingerja) se je 
pripravljala v Črni, Comet na RogU, novi prvoligaš Pol
zela pa na Lisci. Polzelani bodo v novi sezoni igrali brez 
kapetana Tumška (prenehal z igranjem) in Cenclja (odšel 
v Avstrijo), na prvi stopnji pa je bila zavrnjena registra
cija Govca. Dodatne težave povzroča hudo vnetje ledvic 
Petranoviča, dobili pa so drugega tujca: Stegiča (206 cm), 
ki je lani igral za Dalmacijavino iz Splita. 

DOSEDANJA SREČANJA 
Nogomet 
Publikum-Primorje 6 1 5 0 5:3 
Celje 3 1 2 0 5:3 
Ajdovščina 3 0 3 0 0:0 
1976/77: 1:1, 0:0; 1983/84: 1:1, 0:0; 1991/92: 3:1, 0:0. 
Gorica-Rudar 24 7 6 11 41:42 
Nova Gorica . 12 6 6 O 28:13 
Velenje 12 1 O 11 13:29 
1962/63: 4:3, 1:4; 1965/66: 0:0, 1:2; 1983/84: 4:4, 1:2; 
1984/85: 6:0, 0:1; 1985/86: 1:0, 0:2; 1986/87: 3:1, 0:1; 
1987/88: 3:0, 0:1; 1988/89: 1:1, 3:0; 1989/90: 1:1, 0:5; 
1990/91: 1:1, 3:4; 1991/92: 1:1, 3:4; 1992/93: 3:1, 1:3. 
Steklar-Nafta 16 9 3 4 24:16 
Rogaška Slatina 8 6 1 1 19:6 
Lendava 8 3 2 3 5:10 
1983/84: 0:0, 0:3; 1984/85: 2:1, 2:0; 1985/86: 1:0, 0:3; 
1986/87: 3:0, 0:0; 1988/89: 7:0, 0:3; 1990/91: 3:1, 2:1; 
1991/92: 1:4, 1:0; 1992/93: 2:0, 0:0. 
Era Šmartno-Dravinja 26 11 8 7 51:32 
Šmartno ob Paki: 13 7 5 1 34:10 
Slovenske Konjice: 13 4 3 6 17:22 
1970/71: 3:0, 0:3; 1972/73: 8:0, 2:2; 1974/75: 3:0, 4:1; 
1977/78: 4:0, 0:1; 1978/79: 1:1, 0:3, 0:0, 0:2; 1979/80: 7:1, 
3:1; 1985/86: 3:2, 2:2; 1986/87: 2:1, 1:1; 1987/88: 2:1, 2:2; 
1988/89: 1:0, 0:1; 1989/90: 0:2, 0:2, 1992/93: 2:2, 1:1. 

Nogomet 

Pokal MNZ Celje 
Polfinale: Era Šmartno-Pa-

pirničar 4:2 (0:0, 0:0) po 11-m; 
strelci: Grobelšek, Delameja, 
Irman, Žurej za domače, Kir-
biš, Tutič za goste; Hrastnik-
Dravinja 0:2 (0:2); strelec: 
Kraševec 2; finale - v Celju: 
Era Šmartno-Dravinja 3:1 
(2:1); strelci: Zurej 2, Irman za 
Ero Šmartno, Ribič za Dravi-
njo. V zaključni del slovenske
ga pokala se je uvrstila Era 
Šmartno. Žreb l.kola bo 3. 
septembra, tekme pa 22. sep
tembra. 

Priiateljske tekme 
Publikum-Dravinja 1:4 

(0:2); strelci: Valek za domače, 
B. Hrovat, Kuk, Kraševec, To-
pič za goste; Rudar (V)-Tikveš 
0:0; Rudar (V)-Primorje 4:0 
(0:0); strelci: Spasojevič 2, Šo-
star, Vidovič; Steklar-Svobo-
da (B) 6:2 (5:1); strelci: Kukič 
in Zdovc 2, Turnšek, Bevc. 

Vaterpolo 

Pokal Slovenije 
Ljubljana - polfinale: Nep-

tun-Triglav 2:12 (0:3, 0:5, 1:3, 
strelca: Zunanc. Glavan. 
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Katera bo 
Miss Celja 

Jutri zvečer bomo dobili le
tošnjo Miss Celja. Prireditev, 
ki se bo pričela ob dvajsetih 
v dvorani hotela Toplice Do
brna, bo poleg mišice in obeh 
spremljevalk določila tudi tri 
kandidatke, ki se bodo sep
tembra potegovale za Miss 
Slovenije. Lahko se zgodi, da 
bodo to kar prve tri na izboru 
za Miss Celja. 

Prav mogoče pa je, da bo 
katera izmed teh treh uvršče
na nekoliko nižje. Namreč, 
pravila organizatorjev, ki bdi
jo nad izborom najlepše v tej 
deželi, so pač takšna, da mora 
imeti kandidatka (za njihov 
show) aprila dopolnjenih se
demnajst let. In tu se zalomi 
pri štirih naših finalistkah. 
Kar seveda ni nič tragičnega. 
Zato bo tekmovanje na Dobrni 
še bolj atraktivno. 

Sicer pa je prejšnji teden 
prišlo do majhne spremembe: 
Romano Cesnik iz Celja je za
radi lažje oblike neresnosti za
menjala prva »rezerva« Narci
sa Sušnik iz Kranja, ki tako 
manjka na skupinski sliki. Kot 
nam zagotavlja Inge, prva da
ma agencije Vecronia iz Celja, 
se je mlada Kranjčanka hitro 
vklopila v trening hoje, občut
ka in raztegovanja ust do na
smeha. 

Še novička iz zakulisja: 
punce so pomerile vse, kar se 
pač tekstilnega pomeriti da. 
Sicer pa se bo deset finalistk 
najprej sprehodilo v dnevnih 

oblekah (Fiori), nato v večerni 
garderobi (Zlati D) in nazad
nje še v kopalkah (Miroteks). 

Vmes se bodo trudili Tomaž 
Domicelj s skupino Triglav, 
Jan Plestenjak, ki je po med-

spolovskih bitkah pristal na 
akustiki in Oliver Tvvist, ki bo
do žur začeli in po koncu spek-
takla še za žur poskrbeli. Pri
reditev bosta vodila Ida Baš in 
Theo Bostič. 

Letališka pista v hotelu To
plice Dobrna bo v obliki črke 
T. Kar pomeni, da so punce 
kondicijsko prav dobro pri
pravljene. Za vsak primer jim 
je čeveljčke podaril butik 
Obuti maček. Frizure pa so 
podpisali v frizerstvu Boža. 
Skratka, manjkajo še modni 
dodatki in kakšen usnjen izde
lek za hladnejše počutje (Iva, 
Celje). Prve tri bodo kot vsi 
zmagovalci okičene z zlatom 
(Zlatarstvo Kragl). Miss Celja 
pa čaka še izziv »tega tisočlet
ja«. Namreč hotel Toplice Do
brna oz. dvorana, v kateri bo 
prireditev, bo najlepši na voljo 
do leta 2000. Za poročno slo
vesnost, seveda. Kar je v teh 
koruzniških časih že redkost. 

Milan Kučan o glasbi 
Vesela sem, da ima naša oddaja 

Glasba je življenje kljub poletju in po
čitnicam toliko poslušalcev. Kako to 
vem? Vsak teden nas kar zasipate 
s pravilnimi odgovori na naše nagrad
no vprašanje SOLA. 

Nezadržno se bliža konec avgusta in 

seveda tudi naše finalno žrebanje, ki 
bo nekomu dopust še podaljšalo in to 
kar v Španiji. Danes pa objavljamo 
nagrajence tega tedna: uro SOLA dobi 
Ivan Kogelnik iz Raven na Koroškem; 
po dve majici SOLA pa: Marija Štibelj 
iz Brezij, Katja Dolar iz Šempetra 
v Savinjski dolini, Maja Ivanič iz Dra

ga tuša in Igor Kovačevič iz Maribora. 
Čestitamo! 

Tik pred dopustom pa nam je uspelo 
povabiti v studio predsednika Milana 
Kučana, ki pravi, da bo svoj dopust 
preživel v gojzarjih. Pred kratkim je 
gospod Kučan splezal v severni tri
glavski steni kar precej težko smer. 
Alpinisti trdijo, da kadar jih je strah, 
radi zapojejo. Predsednik Kučan pa je 
dodal, da ga je bilo tako strah, da še 
peti ni mogel. 

Nekaj ne preveč usodnih zmot izpod 
peresa Toneta Fornezzija-Tofa: Glas-
beno-politična zmota je, če misliš, da 
je bil Tito Gobbi maršal Tito, ki je šel 
po gobe. Glasbeno-zgodovinska zmota 
pa je, če misliš, da je Ludwig van Beet
hoven izumil beton. 

Čim več sonca in veselja in čim manj 
zmot, vam želi vaša ^ 

SIMONA H2O 

RADIJSKI SPORED 
od 19. do 25. avgusta 

R A D I O C E L J E 

četrtek, 19.8.: 5.40 Jutranji program, 6.00 Poročilo OKC Celje,6.30 
Poročilo OKC Maribor 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika (RaS), 
7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 
Poročilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 9.05 Pokličite in vprašajte, 10.00 
Novice, 10.15 Minute za zdravje, 10.30 Mali O, 11.05 Glasbeni center 
predstavlja, 12.00 Novice, 12.10 Tečajnica, 13.00 Danes do 13-tih (pre
nos RaS), 13.30 Turistični kažipot, 14.00 Jack Pot, 15.00 Zvočna raz
glednica, 15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaS), 16.15 Deutsche Welle 
novice, 17.00 Kronika, osmrtnice, 17.30 Disco glasba, 18.30 BBC novice, 
19.00 Zaključek sporeda. 

Petek, 20.8.: 5.40 Jutranji program, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 
Poročilo OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika 
(RaS), 7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 
8.25 Poročilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 10.00 Novice, 10.15 Filmski 
sprehodi, 10.30 Petkove štengce, 12.00 Novice, 12.10 Tečajnica, 13.00 
Danes do 13-tih (prenos RaS), 13.30 Šport ob koncu tedna, 14.00 Jack 
Pot, 15.00 Zvočna razglednica, 15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaS), 
16.00 Deutsche VVelle novice, 17.00 Kronika, osmrtnice, 17.30 Vroči CE 
(Bojan Krajnc), 18.30 BBC novice, 19.00 Zaključek sporeda. 

Sobota, 21.8.: 5.40 Jutranji program, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.45 
Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika (prenos RaS), 7.20 Tečajnica, 
7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.45 Kam danes, 10.00 
Novice, 10.15 študentski servis, 12.00 Novice, 12.10 Teen-val, 13.00 
Danes do 13-tih (prenos RaS), 14.00 Jack Pot, 14.05 Glasba je življenje, 
15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaS), 16.00 Čestitke in pozdravi, 17.00 
Kronika, osmrtnice, 17.30 Vročih 20, 19.30 Večerni program - o ženski 
urejenosti, koktajl želja, časovni stroj, 23.00 Zaključek sporeda. 

Nedelja, 22.8.: 8.00 Začetek programa, 8.05 Poročila, 8.30 Verska 
oddaja (Luč sveti v temi), 9.00 Horoskop, 9.10 Inšpektor Martinček. 10.00 
Novice, 10.30 Nedeljski gost, 12.00 Time out za šport, 12.30 Iz domačih 
logov (Jure Krašovec), 13.00 Novice, 13.05 Čestitke in pozdravi. 

Ponedeljek, 23.8.: 5.40 Jutranji program, 6.00 Poročilo OKC Celje, 
6.30 Poročilo OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika 
(RaS), 7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 
8.25,Poročilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 9.15 Za lepše okolje, 10.00 
Novice, 10.30 Športno dopoldne, 12.00 Novice, 12.10 Tečajnica, 13.00 
Danes do 13-tih (prenos RaS), 14.00 Jack Pot, 15.00 Zvočna razgled
nica, 15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaS), 16.15 Deutsche VVelle 
novice, 17.00 Kronika, osmrtnice, 17.30 Domača glasba (Tone VrabI), 
18.30 BBC novice, 19.00 Zaključek sporeda. 

Torek, 24.8.: 5.40 Jutranji program, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 
Poročilo OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika 
(RaS), 7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 
8.25 Poročilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 10.00 Novice, 12.00 Novice, 
12.10 Tečajnica, 13.00 Danes do 13-tih (prenos RaS), 14.00 Jack Pot, 
15.00 Zvočna razglednica, 15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaS), 16.15 
Deutsche VVelle novice, 16.25 Inšpektor Martinček, 17.00 Kronika, osmrt
nice, 17.30 Zimzelene melodije, 18.30 BBC Novice, 19.00 Zaključek 
sporeda. 

Sreda, 25.8.: 5.40 Jutranji program, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 
Poročilo OKC Mahbor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika 
(RaS), 7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 
8.25 Poročilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 9.00 Radio Celje se skriva, 
poiščite nas, 10.00 Novice, 10.15 S knjižnega trga, 12.00 Novice, 12.10 
Tečajnica, 13.00 Danes do 13-tih (prenos RaS), 14.00 Jack Pot, 15.00 
Zvočna razglednica, 15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaS), 16.15 
Deutsche VVelle novice, 17.00 Kronika, osmrtnice, 17.30 Pop loto, 18.00 
Brane Rončel na Radiu Celje, 18.30 BBC novice, 19.00 Zaključek 
sporeda. 

Radio Celje oddaja od 5.40 do 19.00 od ponedeljka do petka, ob 
sobotah do 22.00 ure, ob nedeljah pa od 8.00 do približno 17.00 ure, 
na UKV frekvencah 95,1, 95,9 in 100,3 MHz stereo. 

Glavni in odgovorni urednik: Mitja Umnik 
Pomočnik odgovornega urednika: Robert Gorjanc 

Uredništvo: Nataša Gcrkeš, Nada Kumer, Vesna Lejič, Mateja 
Podjed, Janez Vedenik, Tone VrabI 

Glasbeni urednik: Stane Špegel 
Vodja tehnike: Bojan Pišek 

Naslov uredništva: Radio Celje, Trg V. kongresa 3a, Celje. 
Telefon 29-431. Fax: 441-032 

Studio: 441-310, 441-510 
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Izkoristili smo praznino 
športni urednik Želiko Zule o športnih večerih 

Željko Zule je že približno 
dve leti in pol športni urednik 
na Radiu Celje in v Novem 
tedniku. Prej je delal v športni 
redakciji časnika Delo in krat
ko obdobje tudi na Radiu 
Šmarje. 

Zastavil si je zelo ambici
ozen program, katerega ogro
dje so neposredni prenosi 
športnih dogodkov rn večerni 
športni program. Pri priprav
ljanju oddaj pa mu ga poma-

§ata stalna sodelavca Dean 
uster in Bernarda Stojan. 
Zakaj si se odločil za šport

ne večere? 
Z razpadom Jugoslavije je 

tudi Radio Slovenija opustil 
svoje športne sobote. Tako je 
nastal prazen prostor in odlo
čili smo se, da športne sobote 
naredimo sami. Poleg tega se 
na nacionalnem programu in 
v tisku zelo malo pozornosti 
posveča športnikom in ekipam 
iz naše regije. Tako je nastala 
priložnost za neposredno 
spremljanje in takojšnje ob
veščanje o ligaških srečanjih. 

Kakšen je bil odziv? 
Dober. V športnih večerih so 

t̂udi klubi videli priložnost za 
večji medijski preboj. Seveda 
pa je bil odziv pomemben 
predvsem za nas, za potrditev 
našega športnega programa, ki 
je v letu in pol iz ene narasel 
na štiri ure tedensko. Odziv 
poslušalcev, vsaj sodeč po kli
cih, ko poslušalci sprašujejo za 
rezultate tn druge športne in
formacije, je bil tak, da smo 
lahko sklepali, da so športne 
večere sprejeli in brez njih 
pravzaprav ne morejo več. 
Končno, so športni večeri na
leteli tudi na odziv sponzorjev, 
saj imajo svojega pokrovitelja 

oziroma so »prodani«. Seveda 
bi mnogi radi bili »v prenosu 
in v javljanjih«, vendar pa to 
ni mogoče, kajti športne do
godke izbiramo po pomemb
nosti. 

Si se morda bal, da bi ti pro
jekt propadel? Gleda na vse
binske, tehnične, kadrovske in 
finančne vidike je šlo za precej 
zahtevno in tvegano nalogo. 

Niti ne. V športnem uredni
štvu smo utečena ekipa, dobro 
poznamo razmere v športu na 
Celjskem in tudi nasploh. Do
bro smo založeni s podatki, ki 
so lahko zanimivi za poslu
šalce. 

Kakšni bodo športni večeri 
v novi sezoni? 

Približno tako kot sedaj. 
Vselej ob sobotah, ko bomo 
prenašali rokometne in košar
karske tekme, ob pomembnej
ših dogodkih in srečanjih pa 
tudi ob sredah. Če pa bo večer
ni program vsak dan, pa bo 
seveda tudi veliko prostora za 

aktualna javljanja s športnih 
dogodkov, ki bodo druge 
dneve. 

Kaj pa športne nedelje in 
prenosi nogometnih srečanj 
Publikuma? 

Ne, športnih nedelj ne bo. 
Na Radiu Slovenija bodo imeli 
nogometne prenose z vseh sre
čanj prve državne lige, z last
nim nedeljskim športnim pro
gramom pa jim ne moremo biti 
konkurenčni. 

Kakšne možnosti napovedu
ješ Pivovarni, Publikumu in 
hokejistom Celja, za katerih 
nastope bo med ljubitelji špor
ta v novi sezoni največ zani
manja. 

Celje Pivovarna Laško bi 
morala zmagati v predkolu in 
prvem kolu evropskih držav
nih prvakov, v državnem pr
venstvu je seveda absolutni fa
vorit. Nogometaši bi se lahko 
v državnem prvenstvu uvrstili 
med 4. in 10. mestom. Za hoke
jiste pa je težko napovedovati: 
med ambicioznimi projekti in 
realizacijo je doslej bil razko
rak. Sicer pa, bomo videli... 
tn slišali. 
ROBERT GORJANC 

Šport na radiu 
PETEK, 20.8.: 13.30 - Šport 

ob koncu tedna. 
SOBOTA, 21.8.: 18.00 - Šport
na sobota (do 22.00): prenos 
rokometne tekme Pivovarna 
Laško-Veszprem, pred začet
kom nogometnega prvenstva 
in letne lige v hokeju na ledu. 
Vmes lestvica 20 vročih. 
NEDELJA, 22.8.: 12.00 - Ti-
me-out za šport. 
PONEDELJEK, 23.8.: 10.30 
- Športno dopoldne (do 11.30). 

Petek, 20. avgusta, 19.30 

VROČI CE: Izbor mIss Celja 
Radio Celje bo tokrat gostoval na Dobrni, kjer bo zaključna 

prireditev za izbor miss Celja v oddaji Vroči CE, ki jo vodi Bojan 
Krajnc in poleti nadomešča oddajo Rumeni CE. Predtekmova-
nja so se končala, deset finalistk se bo potegovalo za naziv 
najlepšega dekleta na Celjskem za leto 1993. 
Sobota, 21. avgusta, 19.30 

ŠPORTNA SOBOTA 
v Celju se bo začel turnir rokometnih prvakov, na katerem bo 

poleg domače Celje Pivovarne Laško gostovalo še nekaj znanih 
evropskih ekip. Ob neposrednem prenosu rokometnega srečanja 
domače ekipe bo športni urednik Željo Zule s sodelavci pripra
vil tudi prispevke pred začetkom državnega nogometnega 
prvenstva, ob poročilih iz svetovnega atletskega prvenstva 
v Stuttgartu pa bodo poslušalci seznanjeni tudi z drugimi aktu
alnimi športnimi dogodki. 

Nedelja, 22. avgusta, 9.10 

INŠPEKTOR MARTINČEK 
Zdaj že slavni detektiv, za katerega izkušnje se zanima sam 

Sherlock Holmes bo poslušalcem Radia Celje ponudil nov 
zapleten primer, ki ga mogoče razrešiti le z veliko logike in 
poguma. Najuspešnejšega detektiva bo inšpektor Martinček 
povabil na pogovor, da bi se prepričal, če je up za njegovega 
pomočnika, še prej pa ga bo nagradil s sončnimi očali, brez 
katerih v tej vročini ni mogoče opravljati detektivskih nalog. 
Ponedeljek, 23. avgusta, 17.30 

VRTIUAK POLK IN VALČKOV 
v redni glasbeno-razvedrilni oddaji boste lahko slišali nekaj 

novih domačih skladb, ki bodo morda že kmalu postale uspeš
nice. Poleg lestvice, ki jo s svojimi glasovi sestavljajo poslušalci 
sami, pa bo avtor oddaje Tone Vrabl nanizal še vrsto zanimivo
sti iz sveta domače glasbe. 
Torek, 24. avgusta, 6.45 

HOROSKOP 
Kaj vam za danes napovedujejo zvezde? Če verjamete napo

vedim, potem se morate prebuditi do te rubrike, ki je razen 
v nedeljo (ob 9.00) na sporedu vsak dan v našem jutranjem 
programu. 
Sreda, 25. avgusta, 8.25 

POROČILO OKC CEUE 
v redni informativni rubriki od ponedeljka do petka nam 

celjski policisti posredujejo novice, ki jih neradi slišimo: pro
metne nezgode, vlomi, kraje, umori, samomori itn. Žal je tudi to, 
t.i. črna kronika del našega vsakdanjika. Upajmo, da bo ta dan 
čim manj neprijetnih novic. 

• SEUMI - Začenja se sezona 
sejmov. Poleg celjskega, ki se 
mu bomo seveda temeljito po
svetili in temu primerno tudi 
podredili programsko shemo 
(več o tem v prihodnji številki) 
sta pred vrati še dva pomemb
na sejma. V soboto se v Gornji 
Radgoni začen j a 31. Kmetij -
sko-živilski sejem, ki sodi med 
naše največje sejme, konec av
gusta pa se bo v Ljubljani za
čel tradicionalni mednarodni 
vinski sejem, ki velja za enega 
najbolj cenjenih tovrstnih sej
mov v Evropi. Oba sejma bo 
»programsko obiskal« tudi 
Radio Celje. 
• SKRIVANJE SE NADA
LJUJE - Počasi se bliža konec 
naše poletne programske she
me, zato se v uredništvu vse 
bolj ukvarjamo z analizo no
vosti, ki smo jih uvedli v času 
kislih kumaric. Eno je gotovo, 
z akcijo Radio Celje se skriva, 
poiščite nas bomo zagotovo 
nadaljevali. Obetajo pa se ji 
nekatere spremembe in dodat
ki, ob prepričanju, da bo po
tem za poslušalce še bolj zani
mivo. 
• HUMOR - V uredništvu si 
prizadevamo, da bi v naš pro
gram vnesli več šaljivih in sa
tiričnih vsebin. Glede na to, da 
Slovenci ne veljamo za posebej 
velike šaljivce in smo po tej 
plati bolj podobni hladnim 
Skandinavcem, je pred nami 
zelo težka naloga. Na primer, 
kako na radiu ustvariti kakš
nega celjskega Bennva Hilla 
ali pa kakšno skupino, ki bila 
podobno zabavna kot Moped 
Show. V lovu na tiste, ki bi 
lahko zabavali Celjane, imamo 
v rokavu nekaj adutov, ampak 
o tem šele, če se bo stvar po
srečila. 

Hiosočimoči 
Spoštovani bralci! 

Postanite naš(a) naročnik(ca) - vsaj 6 mesecev - morda 
boste prav Vi postali dobitnik barvnega televizorja z 

videorekorderjem, 
ki ga bomo podelili 10 tisočemu naročniku. Čisto blizu te 
številke smo, kako blizu, naj ostane skrivnost. Če ne boste 
imeli sreče lahko postanete doživljenjski naročnik Novega 

tednika - če pa tudi tu ne bo sreče, boste kot naročnik 
Novega tednika zagotovo prejeli največ, kar Vam lahko nudi 

katerikoli časopis v Sloveniji. 

In kaj nudimo naročnikom? 

* mesečno plačevanje naročnine s položnicami, kijih 
pošljemo na dom 

* letno izide 52 številkNovega tednika, naročniki jih plačajo 
le47 

* naročniki brezplačno prejemajo mesečnik Tednikova 
petica, torej še 12 številk časopisa, namenjenega domu, 

družini,prostemu času, hobijem in razvedrilu. Petica izhaja 
na 16 straneh, v barvah 

* naročniki brezplačno prejmejo vse posebne izdaje Novega 
tednika, revije v barvah, namenjene posebnim akcijam kot so 
šport, kultura, sejmi, itd., kar je v povprečju še 6 časopisov 

letno 
* naročniki imajo pravico do enega brezplačnega malega 
oglasa letno in popust za čestitko po željah na Radiu Celje. 

IN KAKŠEN PRIHRANEK JE TO?! 

Skupni prihranek, ki si ga zagotovite z naročilom na Novi 
tednik je tako neverjetnih 2.400 tolarjev letno. 

Če pa sodelujete še v nagradnih akcijah in imate srečo, se 
skupni prihranek lahko tudi nekajkratno pomnoži. Morda se 

odločite, da Vas Novi tednik pričaka pri Vas doma vsak 
četrtek. Vtem primeru izpolnite priloženo naročilnico in jo 

pošljite na naslov: 
NT&RC, Trg V. kongresa 3a, 63000 CEUE. 

Nepozabite-
NOVl TEDNIK NAGRAJUJE ZA ZVESTOBO. 



Dan z Garijem 
Kasparovom 

y Rovinju se svetovni šahovsiii prvaii pripravila na Uvobol 
z Izzivalcem NIgeiom Shortom 

v znanem istrskem mestecu 
Rovinj znajo skoraj vsako leto 
poskrbeti za presenečenja. 
Med njimi so tudi šte\ilne zna
ne osebnosti, od estradnih 
umetnikov do najbolj znanih 
športnikov. Predolg je spisek 
znanih ljudi, ki so obiskali Ro
vinj, tam živeli po nekaj ted
nov in se vedno znova vTačali. 
Rovinj je očaral Rudija Carrel-
la, znanega televizijskega 
zvezdnika, vrsto najbolj zna
nih filmskih igralcev od 
Omarja Sharifa do Franca Ne-
ra, v teh dneh pa tam preživlja 
dopust eden izmed legendar
nih italijanskih nogometašev, 
Rossi. Zvezda številka ena pa 
je prav gotovo ta hip po mno
gih uradnih in neuradnih ver
zijah strokovnjakov iz šahov
skega sveta, tridesetletni sve
tovni šahovski prvak, Gari 
Kasparov. 

V Rovinju se pripravlja na 
dvoboj z izzivalcem, Angležem 
Nigelom Shortom. Dvoboj bo 
septembra v Londonu z na
gradnim skladom, kakršnega 
doslej še ni bilo. Gre za astro
nomsko vsoto 2,5 milijona do
larjev. Ni čudno, da se v teh 
dneh v Rovinju zbira smetana 
ljudi z vsega sveta, ki imajo 
kaj pod palcem. Razume se, da 
je Kasparov pripravil tudi no
vinarsko konferenco, na kateri 
so bili novinarji večine največ
jih novinarskih hiš vsega sve
ta. Kaj to pomeni za promocijo 
samega Rovinj a, ni treba pose
bej poudarjati. Po končani ti

skovni konferenci je Kasparov 
hotel imeti mir in se ni želel 
več pogovarjati z nobenim no
vinarjem. 

Ekipe časopisnih, radijskih 
in televizijskih družb so ga za
sledovale in na vsak način ho
tele dobiti od njega vsaj kakš
no izjavo. To jim ni uspelo, 
uspelo pa je Novemu tedniku 
in Radiu Celje. Predvsem po 
zaslugi Sandra Rudana, člove
ka, ki je v rovinjskem Jadran 
turistu direktor za menage-
ment, mnogi pa se ga še spomi
njajo kot odličnega plavalca, 
ki je med drugim nastopil tudi 
na olimpijskih igrah v Miinc-
henu. 

Tudi v šaliu je denar 
sveta vladar 

v Rovinju, ali natančneje 
zapisano, na Crvenem otoku, 
kjer se Kasparov pripravlja na 
dvoboj z izzivalcem Nigelom 
Shortom, je za večino zgodnje 
avgustovski dan povsem obi
čajen. Mnogi turisti, teh je le
tos precej več kot lani, Kaspa-
rova sploh ne opazijo. Mnogi 
pa ga vendarle prepoznajo in 
ga prosijo za kakšno spomin
sko fotografiranje. Simpatičen 
tridesetletnik, doma iz Bakuja 
v Azarbajdžanu je včasih celo 
pripravljen dati avtogram. Na 
sploh pa ima okrog sebe 
spremljevalce, ki skrbijo za to, 
da ga ljudje čim manj nadle
gujejo. Vsa ekipa je nastanjena 
v vili Dvorac, kjer ima Kaspa
rov vse možnosti za temeljite 
priprave. 

Delovni dan se prične ob de
vetih zjutraj po zajtrku, ki smo 
mu smeli prisostvovati in po
govor je stekel. 

Zakaj ste se odločili za pri
prave v Rovinju, oziroma na 
Crvenem otoku? 

Doma sem iz Bakuja in nez
nansko rad imam morje. Po
nudb za priprave na dvoboj 
z izzivalcem sem imel veliko iz 
vsega sveta. Odločil sem se za 
Rovinj, ker je tu neznansko le
po in me tu in tam spominja 
tudi na moj kraj. To je za moje 
pojme rajsko lep otok. Navdu
šuje me zelenje, bujna vegeta
cija, navdušujejo me čudoviti 
borovci, da čistega morja niti 
ne omenjam. Od 30. junija sem 
tu in po pravici vam povem, da 
sem si napolnil baterije naj
manj za eno leto. 

7. septembra se bo začel 
dvoboj v Londonu, katerega 
pokrovitelj je londonski Ti
mes. Nagradni sklad je tako 
velik, kot ga doslej menda še 
ni bilo. Večina šahovskih stro
kovnjakov računa na vašo 
zmago. Kakšne pa so vaše na
povedi? 

Izjemno cenim izzivalca 
Shorta, neskromno pa moram 
reči, da tudi samega sebe. Pre
senečenja so seveda možna, 
upam pa, da bom zmagovalec 
jaz. V vsakem primeru pa bodo 
oči svetovne šahovske javnosti 
septembra uprte v London. 

Z izzivalcem sta ustanovila 
Profesionnal Chess Associati-
on (PCA), Fida pod vodstvom 
predsednika Campomanesa, 
pa vaju je izključila iz član
stva. Za naslov šahovskega pr
vaka do leta 1993 naj bi igrala 
Jan Timman in Anatolij Kar-
pov, tisti, ki so igrali na med-
conskem turnirju v Bielu pa so 
morali podpisati izjavo, da bo
do igrali nov ciklus za naslov 
svetovnega prvaka, ki naj bi se 
končal leta 1995. Imate na to 
kakšen komentar? 

7. septembra, ko se bo začel 
šahovski dvoboj v Londonu po 
verziji PCA, bosta za naslov 
svetovnega šahovskega prvaka 
po verziji Fide igrala tudi 
Anatolij Karpov in Jan Tim
man. Kje bo bolj zanimivo in 
kje bo boljši šah, pa menda ni 
treba posebej poudarjati. 

V okviru Fide se vrte manjši 
denarji, mnogi znani šahisti pa 
se ji vendarle še nočejo odreči. 
Zakaj? 

Na to vam ne morem odgo
voriti. Vprašajte jih, mislim pa 
da moramo dati času čas. 

Nekateri, tako kot denimo 
Visvanathan Anand, trdijo, da 
so nasledniki Garija Kasparo-
va. Sedemnajstletna Madžar-
ka Judith Polgar si tudi želi, 
da bi igrala z vami in vas celo 

premagala. Po ocenah nekate
rih šahovskih strokovnjakov je 
pri svojih letih celo boljša 
igralka kot sta bila pri sedem
najstih vi ali Fischer. 

Prej kot kakšna ženska me 
lahko ta hip premaga le raču
nalnik. To sem že nekajkrat 
povedal. 

Z Anatolijem Karpovom ste 
se od leta 1984 do 1990 kar 
petkrat pomerili za naslov 
svetovnega šahovskega prva

ka. To nekako ni bilo več zani
mivo. Nigel Short je sedaj izzi
valec in to nedvomno je nekaj 
zanimivega. Nekateri menijo, 
da skrbite predvsem zase, fi
nančno seveda, ker imate za 
sabo židovski lobi, sposobne 
menedžerje in marketing. 

Pokojni oče je bil židovske
ga porekla, mama, ki še živi, 
pa armenskega. V poslih mi 
največ pomaga mama. Ne
umen bi bU, če ne bi upošteval 
njenih sposobnosti. Poslovnih 
skrivnosti pa seveda ne mislim 
razlagati. Sploh pa ne želim 
komentirati takšnih in dru
gačnih natolcevanj. V končni 
fazi je vse skupaj tudi reklama 
zame in če hočete PCA, ki sem 
jo ustanovil. Vsi pa se moramo 
zavedati, da brez denarja ne 
gre več. Tudi pri šahu ne. To 
bo morala spoznati tudi Fida. 

Za zajtrk plava 
okrog otoka 

Kako izgleda dan Kasparo-
va v Rovinju? Predvsem mo
ram zapisati, da za navadne 
smrtnike zelo naporno. Po zaj
trku, ki je po navadi okrog de
vetih, so na vrsti fizične pri
prave. Gari izredno rad plava 
in skoraj vsako jutro plava 
okrog otoka. Potem so na vrsti 
teki, pa igranje tenisa in vesla
nje, vožnja s skuterjem in pa-

dalom in nenazadnje dviganje 
uteži. Ko je prišel na Crveni 
otok je dvignil 70, medtem pa 
je fizično toliko napredoval, 
da dvigne že 95 kilogramov. 
V Rovinju so ga gostitelji nav
dušili tudi za streljanje in pre
pričal sem se, da je tudi za ta 
šport izjemen talent. Prej še 
nikdar ni streljal, že na dru
gem streljanju oziroma trenin
gu pa je od desetih strelov kar 
štirikrat zadel v črno oziroma 
desetico na tarči. Po kosilu je 

na vrsti igranje šaha. Štirje 
sparing partnerji so z njim, vsi 
šahovski velemojstri, Rusa Ša-
karov in Makaričev, Ukrajinec 
Beljavski in Azarbajdžanec 
Azmanparašvili. Šah igrajo do 
večerje, ki se začne okrog de
vetih zvečer, po tem pa so na 
vrsti še nekaj ur dolge analize 
šahovskih partij. Vmes se se
veda vrtijo še mnogi poslovni 
pogovori z bogatimi ljudmi iz 
vsega sveta, pri čemer ima ne
malo besede 56 letna mama 
Kasparova, Klara, ženska pol
na energije, izredno simpatič
na in mladostna ter živahna 
kot le kaj. Človek bi ji prisodil 

kvečjemu kakšnih 40 let. 
Ogromno mamine energije, 
vzdržljivosti in simpatičnosti 
je podedoval njen tridesetletni 
sin. 

V Rovinju je gost Jadran tu
rista, hrvaškega ministrstva za 
turizem ter hrvaškega olimpij
skega komiteja. Nič čudnega 
torej ni, da je bil Kasparov tu
di na Brionih, kjer je raj na 
zemlji nekdaj užival Tito, se
daj pa ga mnogokrat hrvaški 
predsednik Tudman. Kasparo
va je na Brionih sprejel pred-
sedinik hrvaškega olimpijske
ga komiteja, znani režiser par
tizanskih filmov, ki so opevali 
NOB, nekateri pa tudi bivšo 
neuvrščeno, samoupravno in 
socialistično državo Jugosla
vijo. To je seveda direktor 
HTV, Antun Vrdoljak. Časi, 
zlasti pa nekateri ljudje, so se 
med tem spremenili, pa seveda 
ni nič čudnega, če VrdolJako
vih filmov ni moč več gledati 
niti na HTV. V kolikšni meri so 
Kasparove priprave v Rovinju 
tudi političnega pomena, v to 
pa se seveda nismo spuščali. 
Istrani v Rovinju so pametni in 

prepričan sem, da bodo iz vse
ga skupaj znali marsikaj po
tegniti. In prav je tako! V vsa
kem primeru gre za izjenmo 
promocijo tega dela sosednje 
države, zlasti pa Rovinj a sa
mega. Zaradi Kasparova je bil 
Rovinj predstavljen v največ
jih svetovnih medijih. Takšne 
reklame ne bi mogli nikdar 

plačati. JANEZ VEDENIK 

Kasparov se je navdušil nad 
istrskimi specialitetami. Nav
dušen je nad kuhano ovco z ze
ljem, školjkami in neznansko 
rad ima ribe. Jih pa ne čisti 
rad. Za to poskrbijo natakarji 
v dvorcu. 

Mama Klara je pravzaprav šef 
pri Kasparovih. Sina je že 
v zgodnji mladosti naučila, da 
mora brati dobre knjige. To 
pomeni, da Kasparov danes ne 
bere del romantikov kot sta 
denimo Puškin in Tolstoj. Ka
dar ima čas, vedno znova bere 
dela Lermontova in Dostojev
skega. V njih je prikazano re
alno življenje, pravi Kasparov 
in dodaja, da sta prav ta dva 
umetnika v mnogočem prispe
vala, da je danes on sam tako 
odločna in realna osebnost. 

Biznis je biznis in kmalu se 
bodo na Hrvaškem, pa v An
gliji, ko bo dvoboj s Shortom 
in drugod po svetu pojavile 
številne lutke in drugi spomin
ki, vse v znamenju šahovskega 
spopada. Tudi tu zaslužek ne 
bo ravno majhen. 

Preteklo soboto so za Kaspa
rova pripravili sprejem pred
stavniki rovinjske občine in 
Jadran turista. Podarili so mu 
slike hrvaških slikarjev, ver
jetno pa bo Kasparov že 
v kratkem postal lastnik ene 
izmed lepih hiš v Rovinju. To 
hkrati pomeni, da se bo v Ro
vinju v bodoče še \ T t e l a smeta
na bogatašev iz vsega sveta. 
Da o dolarjih, ki bodo ostali 
v tem mestecu niti ne govo
rimo. 

Neumno bi bilo pričakovati, da v šahu ne gre za velike denarne 
vsote. Gari Kasparov pa je to igro napravil finančno še zanimi
vejšo. 

Tridesetletni Gari Kasparov je s svojim gostiteljem Sandrom Rudanom v sredo v rovinjskem 
pristanišču nestrpno čakal na svojo ženo in hčerkico Mašo. Po temeljitih pripravah bo še nekaj 
časa za družinsko življenje. 

sran 
Šma 

Mati narava daje, člo 

Malomarnost, sramota, svinjari 
no, kako je to mogoče, vse to so be 
dni izreka vsakdo, ki se odpravi m 
jezero. Sredi pasje vročine Šmar 
nudi le sebe samega, kopalci, ki 
obiskujejo, ga tudi množično ( 
obenem pa bentijo, ker okoli jez( 
ske ponudbe. Čuvajnica ob jezu, 1 
urejen za gostinsko ponudbo, je ž( 
zaprta. Sicer pa se je mogoče okr 
škem domu na polotoku Brezova, 
pež in v nekaj na črno postavljen 
valnicah«, ki stojijo okoli jezera ii 
no nihče ne more (noče?) do živej 

Prvo nedeljo v avgustu je okoli 
lelo kopalcev. Čuvajnica je bila z 
nobenega obvestila zakaj je tak( 
3. avgusta mudili na Šmartrnskej 
ski radij ci smo izvedeli, da čuva 
Ijajo. Ž e več mesecev. Stane Petri 
torja vodnega gospodarstva Nivc 
krat zagotovil: »Obnova čuvajnic 
pričela z zamudo. Predvidevali si 
mo zaključili v začetku kopalne si 
pomanjkanja denarja pa to ni us 
bodo sedaj zagotovo čez pet ali d 
končana.« V ponedeljek, 16.avgu 
dni kasneje, je bila čuvajnica še v 
in nič ni kazalo, da naj bi \ 
v kratkem. 

Stane Petrič priznava, da tuc 
naslov dežujejo številne pritožbe < 
Šmartinskega jezera, predvsem m 
da v čuvajnici letos ni gostinske f 

Vandailzem obiskovalci 
Seveda pa problem Šmartinsk( 

le v gostinski ponudbi. Ž e dolge 
čolnarne, okolica jezera je na mil 
lost prepuščena človeškim hordai 
pogosto zapustijo pravo opustošei 
ša delno popraviti Ivan Grobov« 
Šmartinskem jezeru čuvaj že od 
ima težave predvsem z nekaterii 
mladostnikov iz znanih celjskih i 
s svojim vandalskim obnašanjel 
tudi že v policijskih poročilih. 

Grobovšek vam bo povedal, d 
neznanci zažgali okoli 200 lesenil 
kurišča, namenjena tistim, ki si 
v naravi, so razbita, divje kurjenj 
vedano. Toda opozarjanje kopa 
ribičev in čuvaja je običajno kot 
Kopalci so tudi prepričani, da s€ 
tomobili pripeljati do vode, zato j 
zijo okoliške kmete, saj jim zapa 
ki vodijo do njiv in travnikov. Iv 
skoraj vsak teden v poletnih mes 
rijah najde polomljene vodovo 
okoliških gozdovih najde strani 
da o toaletnem papirju, ki izgine 
namesti v sanitarije, niti ne govo 
Ivan domislil, da je bolje kot 
papir. Pripravil ga je v sanitari 
zlomka, ni minilo dosti minut, k 
zagorel. Očitno v opomin, da je ba 
ga. In tako sedaj tam ni ničesar. 

Ivan Grobovšek je poleg tegi 
strelovod za pritožbe kopalcev, k| 
ni, ker na Šmartinskem jezeru, v 
gostinske ponudbe, kar je v teh vr( 
višku kopalne sezone, zares nezaS 

Ribiči se bojijo za prihi 
Na polotoku Brezova na ŠmarI 

ru imajo svoj dom celjski ribiči. '. 
gneča precejšnja, pravi predsedl 
Franc Vitanc. Kopalci namreč pij 
iščejo pri njih. Parkirni prostor, 
ren, je te dni vseeno pretesen. 

Tudi ribiči se pritožujejo na( 
silno nevzgoj enimi obiskovalci i 
jezera. »To kažejo predvsem tak( 
lastiti zemljišče okoli jezera. Ki 
zato je velika nevarnost požarov, 
jih, pa nič ne zaleže.« 

Vitanc se jezi tudi nad celjskil 
skimi službami. Ribiči smo že pi 
celjske inšpekcijske službe, da ok' 
skega jezera rastejo kot gobe pO 
gradnje. Skoraj na vsakem ovinkuj 
postavljeni pomoli. Velike težave 
so nekateri kmetje zaprli ceste, ki 
zeru. S strpnostjo in skupnim dog« 
na ustrezni ravni verjetno uspeli d 
bi inšpekcijske službe obšle Šmâ  
ro, bi našle prostorčke, kjer se na ̂  
pijača, obenem pa gre tudi za silf' 
vanje okolja. Če inšpekcijske slu 

file:///Ttela


20,21 

ta imenovana 
nsifo jezero 
ve, kal bi 

ukrepale hitro, bo kasneje prepozno. Čeprav so 
tu in tam že ukrepale, želenega učinka ni bilo. 
Bibiči to ne poudarjamo zato, ker bi se bali 
konkurence pri prodaji pijače, temveč nam gre 
za to, da bi okoli Šmartinskega jezera vladal 
red. Za jezero se namreč čutimo odgovorne po 
ekološki plati.« 

Ribiči nimajo nič proti, če bi Šmartinsko 
jezero kdaj res zaživelo v pravem turistično-
rekreacijskem smislu. Vendar dodajajo, bo ta
krat treba natančno določiti, kateri del jezera 
bo namenjen kopalcem, kateri ribičem in kate
ri tistim, ki imajo plovila. Med slednjimi in 
ribiči namreč prihaja ne malokdaj do sporov, 
ki bi jih bilo s pametnim dogovorom mogoče 
v hipu rešiti. 

Občina priiazno naklonjena 
Seveda je Šmartinsko jezero izletniška toč

ka, ki bo prav zaživela šele, ko ji bo na poijioč 
priskočila tudi celjska občina. Jože Smodila, 
strokovni sodelavec OSUPVO priznava, da 
pristop do problematike Šmartinskega jezera 
s strani občinskih organov v preteklosti gotovo 
ni bil pravilen. Stane Petrič dodaja, da je na 
občini nekaj časa za Šmartinsko jezero vladalo 
zanimanje, potem zopet ne, sedaj je opravljena 
analiza stanja, pripravljeni so predlogi, kako 
dalje, vendar to v praksi še nima učinka. 

Vse analize je opravila Nivojeva strokovna 
služba, vzorno, kot pravi Smodila, ta analiza, 
ki jo je lani potrdila tudi celjska vlada, pa naj 
bi bila osnova za nadaljnje delo. »Letos name
ravamo v Celju pridobiti primemo institucijo, 
ki bi pripravila program nadaljnjega dela, to 
naj bi bilo zaključeno predvidoma do konca 

oktobra ali vsaj do novega leta, na izvršnem 
svetu in skupščini pa bi prihodnjo pomlad to 
sprejemali in nato na tej podlagi pospešili raz
voj turizma in rekreacije na Šmartinskem je
zeru v Celju,« je optimističen Smodila. Ampak, 
tudi tukaj nastane droben (?) problem. Denar. 
Kje ga vzeti? Smodila pravi: »Pomembno je, da 
je na občini prisotna dobra volja za razreševa
nje problematike Šmartinskega jezera. Če so 
p^ripravljeni še kvalitetni programi, jih lahko 
tisti, ki denar ima, to pa ni nujno občina, 
uresniči. V pristojnosti občine je, da poskrbi še 
za asfaltiranje teh 4 kilometrov makadamske 
ceste, ki vodi do jezera, urediti mora parkirišče 
in cestno razsvetljavo. V treh do petih letih-pa 
misUm, da se bo Šmartinsko jezero po urejeno
sti že približalo tisti gramoznici, ki jo občudu
jemo v neposredni bližini avstrijskega Gradca. 
Mislim, da imamo dovolj ljudi, ki imajo denar 
in ki bi ga radi vložili v razvoj turizma na 
Šmartinskem jezeru.« Ja, tako preprosto je to. 

Petrič je tudi povedal, da obnovo čuvajnice 
sofinancira podjetje Ribištvo, turizem, gostin
stvo, ki sicer upravlja Slivniško jezero. Direk
tor podjetja Milan Štravs spodbudno pravi: 
»Primarno za naše podjetje še vedno ostaja 
Slivniško jezero. V zvezi s Šmartinskim jeze
rom pa je naše podjetje prisotno le v okviru 
objekta čuvajnice. Ta naj bi bil najkasneje 
v desetih dneh odprt, ponudba pa naj bi bila 
na nekoliko višji kakovostni ravni kot je bila 
doslej. Urediti nameravamo restavracijo višje
ga kakovostnega razreda s specializirano po
nudbo rib.« Na vprašanje, ali se mu ne zdi, da 
ta višja kakovostna raven v turistično-rekre-
acijsko okolje ne sodi najbolj, je Štravs kratko 

odvrnil: »Vsak gost bo dobrodošel, tudi rekre-
ativci.« 

Štravs priznava, da je podjetje RTG finanč
no omejeno, zato o tem, da bi morda tu organi
zirali še izposojo čolnov, niso razmišljali. »Pri
marno je za nas pomemben razvoj SlivTiiškega 
jezera, sekimdamo pa Šmartinskega. Prav go
tovo pa bomo, če nam bosta občina oziroma 
Nivo dovolila, dodatno gostinsko ponudbo 
skušali razširiti še na Šmartinsko jezero 
v takšnem obsegu, kot jo imamo na Slivni-
škem. Za to, da smo prisotni tudi na Šmartin
skem jezeru, smo se odločili na predlog Nivoja, 
ki je eden izmed soustanoviteljev našega po
djetja. Sam sem emocionalno bolj vezan na 
Slivniško jezero, menim pa, da ima Šmartin
sko ravno takšne možnosti za razvoj turizma 
kot Slivniško.« 

Zakaj niso začasno za to poletno sezono po
stavili vsaj kakšen kiosk, kjer bi se lahko 
okrepčali kopalci? Milan Štravs: »Menimo, da 
to ni zadovoljiv način gostinske ponudbe za 
takšno jezero. Ne sodi v to okolje. Interes vseh 
je, da gre razvoj turizma naprej. Vsi pa smo 
omejeni s količino denarja. Ko ga bomo imeli, 

bomo lahko zagotovili agresivnejši razvoj tu
rizma in gostinstva.« 

Namesto epiloga 
Ker problematika Šmartinskega jezera očit

no še dolgo ne bo prav razrešena, naj za konec 
zapišem mnenje enega izmed radijskih poslu
šalcev, ki je glede na povedano javno komenti
ral: »Gospod Smodila je zelo lepo povedal, 
kako lepo je urejena gramoznica blizu Gradca. 
In sedaj bi na Šmartinskem jezeru radi naredi
li nekaj podobnega. Da boste to dosegli, bo 
treba najprej urediti cesto, parkirišča. V resta
vraciji nameravate narediti gostinsko ponud
bo najboljše kakovosti, ko to za takšen objekt 
sploh nima smisla! Najprej morate za to najti 
prave ljudi in pravo lokacijo. Na Šmartinskem 
jezeru ni nič prav urejeno, potem pa fantazira
te, kako imajo to urejeno v Avstriji! In da bo 
tudi tukaj kmalu tako! Vi nimate pojma! Ljudi 
flancate! Najprej kaj naredite, potem se boste 
hvalili! Vi ste takšni kot tisti cigan, ki svojo 
malho hvali, stori pa bolj malo!« 

^ N A T A Š A G E R K E S 
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Bal, kot ga še ni 
bilo 

Spoštovani gospod Bine! 
Imate prav. Bal, kot ga še ni 
bilo. Res je tako, saj je vsak bal 
(letos že 33.) doživetje zase. In 
kdaj se za organizatorje prične 
bal? Zanesljivo ne na lepo 
sončno avgustovsko nedeljo, 
ko bereš plakat. Da lahko na 
ta plakat kaj napišeš, je po
trebno ogromno predhodnega 
dela. In če ste vi plakat pre
brali, je vabilo torej bilo (za 
letošnji bal je viselo 350 pla
katov). 

Ne vem, ali ste bili kdaj or
ganizator kakšne večje prire
ditve. Ali ste kdaj hodili od 
podjetja do podjetja in v teh 
gospodarsko težkih časih iska
li pokrovitelje? Ali ste sploh 
opazili, da so sanitarije nove? 
Da je plesna plošča nova, pa 
vam raje sploh ne bi omenjal. 
Vi ste opažih samo vrtiljak in 
previsok »plevel« na nasipu. 
Pred dvema mesecema nasipa 
še ni bilo, vi pa bi sedaj radi na 
njem že wimbledonsko travo. 

Glede uradnega dela pro
grama vam je napovedovalka 
osebno odgovorila. Povabil bi 
vas, da pridete na delovni dan 
na Ljubno in naužili se boste 
svežega prahu, saj je Ljubno 
eno samo gradbišče. Primorje 
gradi obvoznico. Nivo ureja 
vodotoke in Gradiš gradi nov 
most. In poleg vsega tega bi vi 
želeli brezmadežno Ljubno in 
tlakovano pot pod nogami! 

Predsednik organizacijskega 
odbora 

VANČ ARNIČ, 
Ljubno ob Savinji 

Razkuževalnik 
pod državno 
kapo 

Ni prvič, da novinarka, to 
posebej velja za članek z gor
njim naslovom v NT z dne 
12.8.1993, ne bere lastnega 
časopisa. Najprej o zgodovin
skem spominu na staro seži
galnico v celjski bolnišnici. 
Prav ekologi (DVOC) so bili 
tisti, ki so sprožili to vprašanje 
in dosegli v načelu primemo 
rešitev: razkuževalnik. V igri 
je bila tudi nova sežigalnica 
(že sklenjena pogodba), ki pa 
naj ne bi bila na dvorišču bol
nišnice, marveč na primerni 
lokaciji zima j mesta Celja, 
kjer bi sežigali še kaj drugega 
in energijo koristno uporabili. 
Torej, razkuževalnik je plod 
opozarjanja na nesprejemljivo 
sežigalno napravo, razlog za 
njen uvoz in je torej precej ne
spametno trditi, da se Celjani 
tega ne bi spomnili. Res je, da 
je podjetje Eko Plus pridolailo 
naknadno večino dovoljenj, še 
zdaj pa ni znano, če ima dr
žavno koncesijo (državno ka
po). Res pa je tudi, da so na
pravo na začetku kar meni nič 
tebi nič namestili v Štorah. 
(Vse to piše v starih številkah 
NT in bi novinarka lahko pre
brala ali pogledala dukumen-
tacijo). Da so bili krajani ob 
strani, pove podatek iz članka, 
da bodo šele zdaj jasno izvede
li, kaj je razkuževalnik. 

Posebej pomembno je, da 
nikoli ni šlo za zgolj celjski 
razkuževalnik, marveč sloven
skega. Občinski sekretar za 
okolje v Celju g. Vrečko sicer 
ob novem Zakonu o varstvu 
okolja pravilno trdi, da so pri
stojnosti v Ljubljani, ne nava
ja pa členov iz zakona, ki zah
tevajo predhodno javno raz
pravo. Celo možnost tožbe ima 
vsakdo, če ni zadovoljen. Tako 
občani in občina niso čisto 
brez pravic! 

Kakorkoli že, razkuževalnik 
je nesporen, če dela po predpi
sih in če tam, kjer se ustavi 
lahko dokaže, da ima za to za
časno lokacijo vse »papirje«. 
V bistvu gre za objekt, majhno 
tovarno, kar posebej poudarja 
SEG. Ob tem je še posebej po

memben stalni nadzor inšpek
cije in javnosti, saj se zlahka 
zna pripetiti, da bi koga zami
kalo, da bi odložil kar ne raz
kužene odpadke. 

V vsakem primem pa je še 
vedno priporočljivo, če novi
narji berejo članke v lastnem 
časopisu, čeprav jih niso sami 
napisali. 

SEG 
predsednik 

PETER KAVALAR 

Naš predsednik! 
v št. 31 NT, ki je izšla 5. av

gusta letos, mi je Borut Ko
prive doma iz Radeč, natresel 
kar nekaj očitkov, ki bi jih bilo 
mogoče strniti v dve skupini. 
Po njegovem ne poznam zgo
dovine druge svetovne vojne in 
ne kažem brezpogojne »lju
bezni« do predsednika. 

Ne želim tratiti papirja s po
lemiko o »ljubičice belo«, ki so 
ga ne tako redki povzdigovali 
v mit in pri tem na hitro prezr
li, da je bil ta samodržec, ki je 
pri vzponu na oblast prelil po
toke krvi, navaden despot 
20. stoletja. 

Pri Kučanu, je položaj seve
da bistveno drugačen. Za 
predsednika je bil izvoljen na 
demokratičnih volitvah, v dr
žavi z demokratično ustavo. 
Demokratično izvoljeni držav
ni funkcionarji imajo seveda, 
v mandatu za katerega so iz
voljeni, pravico in dolžnost 
opravljati svojo funkcijo. Ne 
postanejo pa mit, ki bi ga bilo 
treba po »božje častiti«. Prav 
nasprotno. Z izvolitvijo na od
govorno funkcijo se izpostavi 
budnemu očesu demokratične 
javnosti, ki njihovo delo opa
zuje, presoja in o tem tudi 
izraža svoje mnenje. To je bi
stvo demokracije. 

Kritična mnenja o izvolje
nih funkcionarjih so normalni 
in ne izjemni pojavi v demo
kraciji. Od tega demokracija 
živi in to ji zagotavlja obstoj. 
Naloga nosilcev javnih funkcij 
- vključno s predsedniško - pa 
je, da ravnajo tako, da volivci 
ne odkrijejo dejanj, ki naspro
tujejo interesom splošne bla
ginje. 

Tu pa ima podoba predsed
nika Kučana kar nekaj »na
pak«. Ko je v cekajevskih ča
sih Ljubljanska banka »prigo-
spodarila« 2,5 milijarde mark 
izgub, je v ožjem vodstvu te 
banke sedel Kučanov svak Kr-
pač. V času, ko se je slovenski 
parlament odločal, da te 2,5 
milijarde mark kot državni 
dolg obesi na vrat nam davko
plačevalcem, je Kučanov svak 
odšel za direktorja Adriaban-
ke na Dunaj. 

Seveda je mogoč očitek, da 
Kučan ni kriv za početje svoje
ga sorodstva. Če... Če o tem 
ne bi takrat odločal ceka, ki ga 
je slučajno vodil Kučan. 

Slovenske železarne je v ča
su, ko se je bližal »mrk ceka
jevskih bogov« vodil cekajevec 
Uršič - eden iz kroga ožjih Ku
čanovih sodelavcev. Njegove 
»uspehe dela« smo davkopla
čevalci dobili na grbo kot mili
jardo mark težko državno sa
nacijo. 

Vsi poznamo zadevo Slovin, 
ki ga je vodil Marenk, prav 
tako eden od ožjih cekajevskih 
sodelavcev Kučana. 

Da me Bomt Koprive ne bi 
obtožil, da vlečem na dan seme 
leto ali dve »stare« primere, bi 
ga spomnil na nekaj dni staro 
obvestilo, da bomo davkopla
čevalci smeli poravnati dvesto 
milijonov mark izgub v novo-
goriški podružnici Ljubljan
ske banke. Vodil jo je Dušan 
Šinigoj, ki bi mu težko opore
kali pripadnost Kučanovi 
ekipi. 

Ne gre prezreti najnovejše 
»afere« z orožjem. V njej na
stopa v naslovni vlogi Slavko 
Komar. Komar je bil v zad
njem Kučanovem cekaju iz
vršni sekretar za samozaščito 
(varnost). Branil se je z mol
kom. To počnejo običajno tisti, 
ki računajo na močne zavezni
ke. Iz pripora ga je izpustil 
sodnik, ki je poleg diplome 
pravne fakultete posedoval tu
di člansko izkaznico ZKS - or

ganizacije, ki jo je vodil Ku
čan. Prepričan sem, da je le 
malo verjetno, da bomo zvede
li, kdo je dal tistih 15 milijo
nov mark, s katerimi je bilo 
orožje kupljeno. 

Če te »zasluge« seštevamo, 
je znesek, ki so ga bodisi z nez
nanjem, bodisi mahinacijami, 
bivši cekajevci naložili na ple
ča slovenskih državljanov 
»vreden« kar zajetne milijarde 
mark. Od teh ljudi in njihovih 
»dosežkov« se - kot pravite go
spod Koprive - Vaš in moj 
predsednik Kučan, ni doslej še 
nikoli javno distanciral. 

Seveda Vam ne mislim 
predpisovati, da postanete tu
di Vi kritični do zgornjih dej
stev. Kot državljan in davko
plačevalec imate vso pravico, 
da to molče plačujete tn ob 
tem morda občudujete Mišo 
Molk. To pravico - na srečo 
- v demokratičnih državah 
imamo. 

Zato se mi zdi tudi tisti Vaš 
nasvet z rožnim vencem kar 
uporaben. Opozoril bi Vas le 
na knjigo blagrov. Eden od 
tam zapisanih, obljublja nebe
ško kraljestvo. Morda bi v Va
šem prtmem prišel v poštev. 

rVAN GLUŠIČ, 
Mozirje 

Ob smrti 
belgijskega 
kralja 

Bil je pozitivna osebnost, 
humanist in dobrotnik. Njego
vo srce je bUo odprto za vse 
zatirane. Dasiravno ni imel 
svojih otrok, je pomagal vsem 
otrokom — sirotam sirom svoje 
države. V skoraj tri ure dolgem 
pogrebnem slovesu v Bruxel-
lesu smo poslušali globoko 
v srce segajoče poslovilne go
vore, ki so potrjevaU kraljev
ski naziv Vaše Visočanstvo. Bil 
je resnično vladar, kakršnega 
bi si želel vsak narod. Ne, to ni 
bilo pretiravanje, to je bila 
resnična izpoved belgijskega 
ljudstva, podprta z navzoč
nostjo najmanj 500 tisoč žalu
jočimi državljani. 

In zakaj pišem vse to? 
Belgijski kralj Baudouin ni 

bil le človekoljub in humanist. 
Bil je hkrati tudi velik ljubitelj 
živali in celo pokrovitelj bel
gijskega društva, ki se je ime-
novalo Kraljevo društvo proti 
mučenju oz. Kraljevo društvo 
proti krutosti do živali Bru-
xelles. 

Vprašujem se: 
bi smeli tudi od naših vodi

teljev pričakovati takšno ple
menito gesto? 

Sedaj, ko smo v Evropi, bi se 
to pač spodobilo! Pridobili bi 
na meddržavnem ugledu, na 
znotraj pa bi tak državnik - vo
ditelj dal svoj pečat in svojo 
težo vsem našim društvom 
proti mučenju živali v Slove
niji, če bi prevzel pokrovitelj
stvo nad to karitativno organi
zacijo. 

Pomilovanja vredno dejstvo 
je, kako krčevito hlastamo po 
tem, da bi se v svetu pokazali 
humani, kulturni in napredni, 
nihče pa ne pomisli na to, da bi 
prav s predlagano gesto polo
žili vizitko Slovenije na evrop
sko mizo. 

LEA EVA MtTLLER, 
Ljubljana 

Kako Gaspari 
zmanjšuje 
pokojnine 

Poskušal bom razložiti 
zmanjševanje pokojnin, kakor 
jih zakonito in prikrito izvaja
jo Gaspari in njegova dmš-
čina. 

Prvo zmanjšanje pokojnin je 
bilo izvršeno s spremembo za
kona od dotedanjih najmanj 
85 na največ 85 odstotkov. Ker 
so povprečne pokojnine takrat 

dosegale 86,5 odstotka plač, so 
jih zmanjšali za 1,5 odstotka. 

Drugo znižanje je bilo spret
no izpeljano z uvedbo dodat
nega prostovoljnega zavarova
nja. Premije se zvišujejo 
v skladu z rastjo pokojnin in 
cen zdravstvenih storitev. Za
četna premija je bila 690, fe
bruarja že 793 in v juliju že 
828 tolarjev. Pokojnine so se 
v istem obdobju povečale za 
7,4, premije pa za 20 odstot
kov. Če vzamemo povprečno 
pokojnino 40 tisoč tolarjev (do 
julija se je zmanjšala na 36 ti
soč), vidimo, da predstavlja 
premija 2,07 odstotka. Zani
mivo pa je, da na primer upo
kojenec s 30 tisoč tolarji po
kojnine plača za premijo 2,76 
odstotka pokojnine, tisti 
z dvakratnim povprečjem pa 
1,03 odstotka ali skoraj dve 
tretjini manj. Clinton je v ZDA 
glavno breme pri povečanju 
davkov prenesel na bogatejše 
sloje, pri nas pa je v tem pri
mem ravno obratno. 

Z dodatnim zavarovanjem 
so odpravljene bivše partici
pacije, zdravila z negativne li
ste moramo pa še vedno plače
vati. Ocenjujem, da je pov
prečna dodatna obremenitev 
upokojencev najmanj odsto
tek, pri meni celo dva odstot
ka, ker dobivam tudi zdravila 
z negativne liste, ki so zelo 
učinkovita in bolje pomagajo 
kot nekatera s prvih dveh list. 

Gaspari in mnogi njegovi 
somišljeniki pokojnine nasilno 
uvrščajo v proračun, v sklop 
socialnih dajatev. Popolnoma 
zgrešeno. Večina sedanjih 
upokojencev je, ne glede na 
stopnjo izobrazbe, v svoji de
lovni dobi vplačevala prispev
ke za pokojnino. Za tisti del 
pokojnin, ki jih je določila dr
žava ali so bile neposredno 
priznane (izjemne pokojnine, 
borčevski dodatki in podob
no), pa naj le skrbi država. Tu
di najnovejše upokojitve naj
manj polovično bremenijo dr
žavo, saj odhajajo v pokoj celo 
osebe v starosti 40 let. Pokoj
nine iz dela dosegajo v pov
prečju 60 odstotkov, ostalo pa 
bremeni državo. 

Izračunajmo vplačane pri
spevke za čas delovne dobe. 
Od kosmate plače 47 058 to
larjev (za povprečno pokojni
no 40 tisoč tolarjev) so bili pri
spevki 9788 tolarjev mesečno 
ali 117 455 letno. V 40 letih je 
to 4 milijone 698 553 tolarjev. 
To pomeni 117 povprečnih po
kojnin ali za 9,78 let. To je 
glavnica, ki pa so jo letno 
obrestovali po stopnji najmanj 
10 odstotkov, kar da najmanj 
preko 9,2 milijona tolarjev ali 
230 mesečnih pokojnin ali za 
19,2 let. Torej skupaj z glavTii-
co za 29 let. Dobiček od gospo
darno naloženega denarja lah
ko kar pozabimo oziroma za
radi negospodamosti polovico 
vsote odpišemo. Ko pripišemo 
še okrog 12 let na račun pokoj
nin, za katere je odgovoma dr
žava, pa smo tam kjer smo. 
K dodatnemu znižanju pokoj
nin prispeva tudi tečaj marke, 
ki je letos porasel že za 11 od
stotkov. 

Uradna statistika prikazuje 
zadnje mesece inflacijo nižjo 
od treh odstotkov. Z uveljav
ljenim načinom izplačil pokoj
nin smo do vključno julija že 
izgubili preko 55 odstotkov 
mesečne pokojnine. Predvide
vam, da bo uradna inflacija do 
konca leta še 10 do 12,5 od
stotka. Ker znižanja pokojnin 
seštevamo, bo skupno do kon
ca leta doseglo 106,5 odstotka 
mesečne pokojnine. Torej bo
mo v enem letu prikrajšani za 
eno pokojnino, kar je Gaspari 
tudi obljubil. 

CIRIL KNEZ, 
Laško 

Sodniki napadli ' 
Janšo! 

Tako so naslovili članek 
v Slovenskih novicah z dne 
12.8.1993. Neverjetno, kaj? 

V članku piše, kako sodniki 
mariborskega temeljnega so
dišča izražajo svoje nezado
voljstvo in užaljenost, ker si 
jih je baje s svojimi izjavami 

privoščil Janez Janša, 
obrambni minister Republike 
Slovenije. Ne gre jim v glavo, 
ker si jih je privoščil »ugleden 
politik«. Posebno je bil užaljen 
preiskovalni sodnik, ki vodi 
preiskavo po odkritju velike 
količine takoj uporabnega 
orožja in streliva na maribor
skem letališču. 

Ves svet ve za to orožje in 
kako je prišlo na mariborsko 
letališče, le visokorodni sodni 
zbor in predsedstvo R Sloveni
je skupaj z notranjim mini
strom ne. Ali ni to žalostno? 
Čudno se nam zdi, da so sodni
ki mariborskega sodišča našli 
grešnega kozla le v osebi naj
večjega sinu R Slovenije, g. Ja
neza Janše, in ga poklicali na 
zaslišanje kot »pričo«, osum
ljene pa so izpustili iz pripora. 
Prav gotovo bi kot pričo mora
li zasUšati tudi najbolj obveš
čenega moža v R Sloveniji, td'-
variša Milana Kučana, pred
sednika R Slovenije, kar pa si 
verjetno niso upali. Razumlji
vo je, da so s protestom izrazili 
svojo užaljenost, ker si je go
spod Janez Janša upal kritično 
oceniti njihovo neuspešno pre
iskovalno delo. 

Vsi vemo, da je v samostoj
nih demokratičnih dmžbah 
v večstrankarskem sistemu dr
žavna oblast razdeljena na 
upravno, izvršno in sodno, za
to je tudi demokratiqno, če ka
teri teh državnih organov po
samezne dele teh služb pohvali 
ali pa tudi kritično oceni. 

Prav gotovo se čudijo vsi 
Slovenci in tudi svetovna jav
nost, da se izpuščajo iz prei
skovalnih priporov tisti osum
ljenci, ki bi morali o tej aferi 
največ vedeti, saj so imeli do
stop do vseh podatkov tn pro
storov na mariborskem letališ
ču. Dejstvo je, da se mora za 
najdeno orožje najti krivca in 
sodelavce, če pa sodni preisko
valni organi tega niso sposob
ni, jih je treba zamenjati. 

Dragi bralci Slovenci! Kdaj 
bomo postali zopet enotni? Pa
damo iz afere v afero, vse več 
je postopkov, ko so krivci 
oproščeni in dobivajo moralno 
pomoč in potuho celo od naj
višjih državnih osebnosti. Vi
dimo, kako se osumljenci afer 
Hit in Vis delajo norca iz par
lamentarnih preiskovalnih ko
misij. Ali prihajamo zopet 
v obdobje 50. let (47-53), ko so 
taisti slovenski sodni organi 
obsojali nedolžne Slovence na 
dolgoletne, celo smrtne kazni, 
po navodilu od zgoraj, brez 
elementa neodvisnosti sodni
kov in sodišč. Danes pa se iz
govarjajo prav na neodvisnost 
sodnikov in sodišč in zaženejo 
vik in krik, če kdo izreče kriti
ko njihovega dela. 

Nam, preprostim državlja
nom, je dovolj nadutosti ljudi, 
ki so na odgovornih položajih, 
ki iščejo samo svoje koristi, oči 
pa zatiskajo pred čedalje večjo 
revščino in propadom sloven
skega gospodarstva. 

FRANC VENIŠNIK, 
Rogaška Slatina 

»Saj to se 
vendar danes ne 
dogaja...!« 

Gremo po ulici s starejšimi 
bloki. Gospa Beate, socialna 
delavka, ki je nekaj let delala 
v Kolnu v ustanovi, ki je po
dobna našemu centm za soci
alno delo, pravi, da jo spomi
nja na ulice, v katerih stanuje
jo njene nekdanje stranke. Se
veda v teh blokih ne stanujejo 
le družine, ki rabijo pogosteje 
dmžbeno pomoč. Pravi, da je 
podobno tudi pri njih v Kolnu. 

Zaradi sedanjih gospodar
skih razmer je pri nas v zad
njem času vse več dmžin, ki 
same ne zmorejo materialno 
zadovoljivo poskrbeti zase in 
predvsem za svoje otroke. 

Pred blokom se nam ne vsi
ljivo približa fantič z očitno 
željo, da nam pomaga, ker je 
opazil da nekaj iščemo. Pripe
lje nas do vrat. Pozvonimo... 
Kar hitro nam pride odpret 
gospa. Ko jo vprašamo po ime
nu, pove, da je to ona. 

Povem ji, da imamo za njo 

prijetno presenečenje. Začu« 
deno nas opazuje in nekolikd 
negotovo, a vljudno povabi 
v stanovanje. Prosi nas, da n« 
bi bili preglasni, ker je prav-, 
kar dala spat najmlajšega sî  
na. Ima še dva sina, ki sta že 
šolarja. Kar dolgo je že brez 
zaposlitve. Letos pa je izgubil 
delo tudi njen mož. Tako je 
postala družina odvisna od 
dmžbene pomoči. Mož si tu in 
tam najde kakšno priložnost-, 
no delo, ona pa skrbi za otro-i 
ke. Najbolj se boji, da bi kateri 
od otrok zbolel. Tako na hitro 
prikaže svoj položaj. Čutim pa 
vprašanje, kdo smo in po kaj 
smo prišU. 

Predstavimo se. Njen glavni 
obiskovalec je dr. Prell, ki je 
v času svojega dopusta kot že 
nekaj let obiskal Celje. Letos 
je z njim tudi žena. Očitno uži
va v svojem kraju ugled. Zato 
so ga redovnice bližnjega sa
mostana pooblastile, da z nji
hovimi prostovoljnimi pri
spevki razveseli dve slovenski 
družini z več otroki. 

Prav tako je v lanskem letu 
obiskal dve dmžini in ju pre
senetil s po 3.500 ATS. 

Lansko leto je nanj naredila 
posebno dober vtis družina 
s šestimi otroki. Oče je zapo
slen, mati pa skrbi za sla-o-
men, a izjemno topel dom. 
Precejšnjo težo pri odločitvi za 
ponovni obisk je dejstvo, da je 
tudi očetova sestra redovnica. 

Ko smo se ustavili na njiho
vem dvorišču, so nas otroci ta
koj spoznali. Slika dmžine je 
podobna lanski. Kar-po doma
če prijetno je stekel pogovor. 
Očitno je, da vlada v dmžini 
red in disciplina. Oba starša 
uspevata otroke navajati na 
pravilen odnos do dela. Med 
njimi vlada izjemno tovari
štvo, ljubezen in toplina. To pa 
je bogastvo, ki ga marsikatera 
dmžina ne zmore in se ga ne 
da kupiti z nobenim denarjem. 

Pa se vrnimo k prvi družini. 
Ko smo presenečeni mamici 
razložih, da so za obisk dr-
. Prell-a na Centm za socialno 
delo v Celju predlagali njeno 
dmžino, je obnemela za hip, 
nakar je presenečena dejala: 
»Saj to se vendar danes ne do
gaja!« 

Prepričana sem, da še kar 
nekaj časa po našem odhodu 
ni mogla verjeti. Želim pa ji, 
da bi ji uspelo denar čim ko
ristneje porabiti v korist 
otrok, saj je bil vendar name
njen prav njim. 

F. J., 
Celje 

Iz poslanske 
pisarne Iva 
Sisingerja 
v Celju 

Območni odbor DeSUS za 
Celje je povabil svojega po
slanca Sisingerja, kjer so si 
člani odbora in poslanec izme
njali vrsto aktualnih vprašanj, 
ki danes obremenjujejo Dr
žavni zbor in javnost. Člane 
odbora je predvsem zanimalo, 
kaj se pripravlja v zvezi spre
memb pokojninskega zakona, 
odnos Zl — DeSUS, poslanski 
klub, razne afere orožje, VIS, 
HIT, Elan, dosjeji. 

Sisinger je nekatere zadeve 
pojasnil in prav tako povedal 
njegova prizadevanja v Držav
nem zbom za rešitev nekaterih 
aktualnih vprašanj s področja 
pokojnin. Žal ugotavlja, da se 
vse stvari zelo dolgovezno re
šujejo, pa tudi v sami Združeni 
listi ni vedno razumevanja za 
interese upokojencev. Sam je 
predlagal vrsto amandmajev, 
ki pa so bili le delno sprejeti. 
Predvsem gre tu za omejevanje 
pokojnin. Uspel pa je spraviti 
v skupščinsko proceduro 
predlog za spremembo zakona 
o Pokojninskem in invalid
skem zavarovanju, ki bo na 
septembrskem zasedanju-
Prav tako je bilo veliko govora 
o raznih aferah, ki se kar vrsti
jo in s tem izčrpavajo poslance 
in javnost, gospodarstvo pa 
zanemarjajo in še naprej pro
pada. Ugotovili so, da temu še 
ne bo kraj, saj se pripravljajo 
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nove zdrahe tako v zvezi dos
jejev, kakor tudi na strankar
skem področju. 

Člani odbora so izrazili ne
zadovoljstvo z revanšistično 
politiko nekaterih strank, ki 
samo iščejo, kako bi vzbudile 
novo afero in s tem pripomogle 
k omajanosti vlade in sploh 
slabi učinkovitosti oblasti, na 
gospodarstvo pa pozabljajo ali 
pa odrivajo pomembne rešitve. 
Prav tako so postavili vpraša
nje, kako Združena lista sedaj 
Socialnih demokratov uresni
čuje svojo predvolilno napo
ved, da bo 100 tisoč novih de
lovnih mest. Praktično pa od
puščajo delavce na veliko na 
vseh področjih. Združena lista 
je v koaliciji vlade, ima vpliv
ne resorje, ki jih vodijo štirje 
ministri, rezultati pa so zelo 
slabi. 

Ob zaključku so sprejeli sta
lišča do posameznih vprašanj, 
ki jih bo poslanec Sisinger 
skušal uveljaviti v poslanskem 
klubu in v Državnem zboru. 

za odbor DeSUS Celje 
MARTIN ANDREJAŠ 

PD Slivnica na 
Jezersicem 

Od 11. do 18.7. smo mladi 
člani PD Slivnica in PD Luče 
skupaj z našimi vodniki imfeli 
planinski tabor na Jezerskem. 
Vreme nam je zagodlo že takoj 
v nedeljo, zato smo cel dan 
ostali v šotorih. Podobno je bi
lo tudi drugi dan. Odpadel je 
prvi izlet v Kamniško-Savinj-
ske Alpe. Vendar pa nam vre
me ni pokvarilo zabave v šoto
rih. Tretji dan se je zjasnilo in 
kazalo je, da bo vreme pravš
nje za izlet. V načrtu je bila 
Češka koča. Kolona se je poča
si, s kratkimi postanki premi
kala proti cilju. Vreme na Če
ški koči se nam je zamerilo. 
Ledeni veter je pihal skozi 
obleko, včasih nas je pomočil 
tudi dež. Vrnili smo se okoli 
16. ure. Vsem je teknilo okusno 
kosilo. Naslednji dan sta nam 
člana gorske reševalne službe 
povedala o delovanju le-te in 
pokazala, kako rešujejo pone
srečenca. Na koncu sta preiz
kusila tudi naše znanje. V če
trtek smo poskrbeli za kurja
vo, da nam je lahko kuharica 
kuhala in da smo lahko zaku
rili taborni ogenj. Za nagrado 
smo si prislužili popoldne v di
sku. V petek pa nas je čakala 
najtežja tura - Ledine. Razde
lili smo se v dve skupini. Ena 
je šla po lažji lovski poti, drugi 
pa smo plezali po Žrelu. Na 
vrhu se je vsem prilegel poči
tek. Za ohladitev pa so nekate
ri vročekrvneži poiskali sneg 
in se kepali. Vsi smo se vrnili 
po lovski poti. Izmučeni, a po
nosni smo po okusni večerji 
popadali po spalkah. V soboto 
so nas že ob 8. uri zjutraj pre
senetili starši. Pripeljali so se 
kar z avtobusom in zasedli naš 
tabor. Večina nas se je pridru

žila staršem ter jim z zgodba
mi iz tabora krajšala pot na 
Češko kočo. Tudi starši so po
gumno premagovali pot in pri
šli na cilj, bolj ali manj zadi
hani. Zvečer smo zakurili ve
lik taborni ogenj. Dolgo v noč 
smo peli ob spremljavi kitare 
in si pripovedovali šale. To je 
bila naša zadnja noč v taboru. 
V nedeljo smo hodili po taboru 
z žalostnimi obrazi, saj je bil 
to zadnji dan. Poslavljali smo 
se od prijateljev vodnikov ter 
drugih pomočnikov in kuhari
ce. Poslavljali smo se od Jezer
skega, obdanega s tisočaki. 

Udeleženci se zahvaljujemo 
vsem, ki so v taboru in na izle
tih skrbeli za nas. Zahvaljuje
mo se vsem organizacijam in 
podjetjem, ki so finančno in 
materialno podprli naš tabor. 

V imenu tabornikov 
BARBARA GRADIČ 

Z avtobusom od 
Polzele do 
Logarske 

Začetek je bil prav športen. 
Prvi start ni uspel, zato smo ga 
ponovili. Nato pa je steklo vse 
po vnaprej dogovorjenem re
du. Izlet upokojencev s Polzele 
se je začel. 

Že samo vkrcavanje je te
žavna zadeva. Stopnice na av
tobusu pač niso prilagojene 
starim, betežnim nogam. Pa 
brez skrbi. Pomoč je bila pri 
vratih, če je bilo treba. Tudi 
pručka se je nenadoma pojavi
la in olajšala dostop. Kar hitro 
so bili sedeži zasedeni. Skoraj
da skrivaj so se napolnili tudi 
bunkerji, kajti brez jedače in 
pijače na tako dolgem izletu 
pač ne gre. Sicer pa, ali pa bi 
to sploh bil izlet, če bi potovali 
lačni in žejni? 

In potovanje se je začelo. Še 
vreme je bilo kot naročeno. 
V Letušu smo se poslovili od 
Spodnje Savinjske doline. Po
sledice poplav pred dvema le
toma so še zdaj vidne na mostu 
in bregovih. Ob Savinji smo 
lahko spremljali vidne posle
dice poplav, gradbene stroje, 
spodkopano in razpokano ce
sto. Počasi smo se zibali po 
zdelani cesti. Mozirje z obvoz
nico, Nazarje z obnovljenim 
gradom in propadajočo indu
strijo, od glavne ceste odmak
njena Rečica pa Šentjanž, 
Grušovlje, Okonina. Zeleno 
grmovje je milostno skrivalo 
poplavno razdejanje. 

Bolj so bile vidne strahotne 
posledice poplave na Ljub
nem. Človek kar ne more ver
jeti, da je sedaj tako pohlevna 
Savinja z Ljubnico mogla tako 
strahotno podivjati. Ob mo
stovih neverjetno razdejanje. 
Pa naprej? Sama strahota. Po-
djeznikove ni več, pol cestišča 
komaj omogoča prehod. Pa ra-
zorana pobočja, rjave plazovi-
te površine. 

Pa vendarle! Savinja še ved

no modrozelena preskakuje 
bele kamenčke in oznanja, da 
življenje vendarle teče naprej. 
Rane se celijo, lahko bi se hi
treje, če bi vladala v občini 
sloga, ki je v težkih časih zdru
ževala ljudi v prizadevanju za 
boljšim. 

Ustavili smo se ob znameni
ti Igli. Mimo Beljšaja in Rogo-
vilice do nove Solčave. V skal
nati strugi čista Savinja. Obla
ki so se razgrnili, odkrili Mrzlo 
goro. Brano, Kamniško sedlo. 
Planjavo, Ojstrico in druge vr
šičke, ki bodejo v nebo. Zal je 
nekaj manjkalo. Grmenje 
snežnih plazov, ki je sicer 
v tem letnem času dajalo doli
ni še prav poseben čar. 

Odpeljali smo se do Rinke, 
do konca asfalta. Kratek po
stanek, nato spet nazaj do pla
ninskega doma. 

Iz avtobusovega trebuha so 
se prikazale dobrote. Pridne 
roke naših spremljevalk in 
spremljevalca Janeza. Ker je 
bil edini moški, ga pač mora
mo posebej omeniti in pohva
liti. Po potešitvi najhujše lako
te se je oglasila tudi pesem. 
Pridružila se je pesmi narave 
okrog nas, šumenje vetra, va
lovanje gozdnega zraka in 
ptičjega petja. 

Slovo od doline. Obotavljale 
smo se ponovno vkrcati na 
cestno ladjo. Saj smo se navse
zadnje vozili kot po morskih 
valovih. Približali smo se Rad-
mirju, nato pa zavili preko 
Homa na Zadrečko stran in 
Gornji Grad. Mogočna gomje-
grajska katedrala je zapustila 
v vseh obiskovalcih primemo 
mogočen vtis. 

Sonce se je dobesedno raz-
kurilo. Pa smo se umaknili 
pred njim v znano gostilno 
Trobej, kjer nas je čakalo ime
nitno kosilo. 

Ozka in vijugasta je cesta po 
Zadrečki dolini. Bočni se ne 
pozna, da so jo leta 1944 do tal 
požgali. V Nazarjah smo se po
slovili od Drete, ki se veselo 
zliva s Savinjo, ki nas je pope
ljala nazaj do Polzele. 

Pohvala in zahvala velja or
ganizatorjem izpod domače 
strehe. Še prav posebna zah
vala pa naj velja gospema Ani
ci in Kristini, ki sta žrtvovali 
svoj prosti čas in nesebično 
pomagali za varen potek 
izleta. 

IVAN VODUŠEK, 
Polzela 

Ne za 
misijonske 
avtomobile 

Farani krajevne skupnosti 
Liboje želimo opozoriti na list, 
ki smo ga prejeli pri sveti maši 
na Krištof o vo nedeljo. List, ki 
je izšel v okviru Krištofove ak
cije MIVA, poziva k prispeva
nju finančnih sredstev za na
bavo misijonskih avtomobilov 
v državah tretjega sveta. 

Menimo, da je naša prva 
dolžnost, da kot farani poskr
bimo za svoje probleme in za 
težave naših invalidov, ki bi 
jih tudi morali voziti k sveti 
maši. Za te nima posluha niti 
država, niti karitas, niti rdeči 
križ. V teh kriznih časih je de
narja vedno manj, prosjačenja 
vedno več. Če že prosimo, pro
simo vsaj za svoje državljane. 
Le kdaj bomo nehali prosjačiti 
za druge, se sprašujemo farani 
iz Liboj. Zavedajmo se, da so 
razmere vedno težje za vse: za 
upokojence, za invalide, za 
duševno prizadete. Brezposel
nost raste, cene tudi. Vse to 
povzroča že pravo vznemirje
nost in tudi nerazpoloženje, 
ogroženi smo tudi v občini 
Žalec. 

Spoštovani gospodje iz žup-
nišča v Grižah, rešujmo naj
prej lastne probleme, ostale 
prepustimo našim poslancem, 
ki smo jih volili, ker so nam 
veliko obljubljali. Obljubljali 
so, a so na svoje obljube kmalu 
pozabili. Denar, ki smo si ga 
mi reveži odtrgali od ust, pa 
zapravljajo »naši vladarji« za 
potovanja in drage hotele. 
S kakšno limuzino se vozita 

ministra Peterle in Bizjak iz 
krščansko-demokratske 
stranke!? Krištofovo akcijo za 
nakup misijonskih avtomobi
lov pošljite Peterletu!! 

Začnite končno molzti ljub
ljanske krave, mi smo že izčr
pani ! Mislimo, da imamo fara
ni iz Liboj dovolj lastnih pro
blemov. 

LOJZE LESKOVŠEK, 
Liboje 

Nečedni posli 
turistične 
agencije Valuk 

47 potnikov nas je potovalo 
s turistično agencijo Valuk iz 
Ljubljane v Rusijo. Izbrali smo 
izlet: Lvov - Moskva - St. Pe-
terburg - Helsinki za 11 dni in 
ceno 460 DEM z odhodom 
30.7.93 iz Ljubljane. Valuk 
obljublja (zapisano lepo črno 
na belem!): 11 polnih penzi-
onov, nočitve v hotelih B. kat., 
brezplačne oglede za dosti 
znamenitosti... Mi smo ob
veznosti do Valuka že davno 
izpolnili, saj so eni plačali vse 
že dva meseca pred odhodom. 
Skoraj vsi smo šli tja prvič in 
smo želeli izvedeti čimveč. 
Uslužbenka pa nas je odslovi
la, kaj sprašujemo, saj vse lepo 
piše na programu. Morda bi se 
jim razvezal jezik, če bi jim še 
dodatno plačali. Njihova neso-
lidnost se je pokazala tik pred 
odhodom, ko so šestim dali re
zervacije, ostalim pa ne. Tam 
prisoten šef Valuka pa se je ob 
pritožbah le nasmejal. Anti re
klama jim očitno nosi več ko
risti od reklame in pohvale za
dovoljnih potnikov. Neprijet
nosti so si potem kar sledile: 
Izletnikov avtobus je bil pač 
luksuzen zaradi videa, WC 
nam ni bil dostopen, tudi kli
ma ni bila vedno v funkciji. Za 
30 ur vožnje v eno smer je to 
pač še kako važno. Avtobus je 
bil v slabem stanju. Moral je 
zato ustaviti že pred mejo. Na
to je odpadla še večerja v čardi 
po programu. Bili smo lačni, 
ker smo zaupali v napisano in 
nismo imeli dosti hrane s sabo. 
Polni penzioni so bili pač le na 
papirju. Da o običajni vsebini 
lunchpaketa za 2 dni (!) raje 
niti ne govorimo: 2 mala send
viča, kos peciva, mali paradiž
nik in paprika. V hotelu smo 
spali le 4-krat. Vsa hrana na 
poti, tudi hotelska, je bila vsaĵ  
dva dni stara in zelo enolična. 
Avstrijci in beograjski šver-
cerji so v istem hotelu dobili 
pestrejšo hrano, predvsem pa 
ne taboriščne porcije. Z nami 
je hotelsko osebje ravnalo vse
povsod kratkomalo zelo igno
rantsko. Umik ogledov je bil 
prenatrpan in Valuku je važen 
le izpolnjen plan 6.500 km v i l 
dneh, počutje potnikov in nji
hove zmožnosti pa ga sploh ne 
brigajo. Ponoči res nismo mo
gli spati ne v vlakih in ne v ho
telih. Valuk nam je omogočil 
enkratno presenečenje, lov na 
bogato in nezaželeno fauno 
(ščurki in stenice). 

Pa še nekaj brezveznih kik-
sov v organizaciji izleta: Kar 
devet ur smo se vozili do Hel
sinkov, da smo bili tam le tri 
ure. V Moskvi bi lahko bili en 
dan več, namesto da smo po
hajkovali brez veze po Lvovu. 
Naš »vodič« Marko pa je sploh 
zgodba zase. Kako lahko po
šlje Valuk na to še za odrasle 
naporno pot nekoga, ki je 
v vlogi vodiča prvič in to brez 
predhodnih priprav, ne zna 
iTisko in je skregan z geografi
jo? Sprva se je vedel zelo vehe-
mentno in arogantno. Privoš
čil nam je le uvodni pozdrav 
(predstavitev) in zelo ostre be
sede o njegovih pravilih. 
V glavnem je celo pot molčal, 
kot da je tudi on le turist in ne 
vodič ali oseba, ki zastopa 
agencijo. Tako je vse, ki nam 
kaj pač slučajno ne bi bilo 

všeč, mimo dobesedno nagnal 
iz avtobusa sredi noči v Bu
dimpešti. Nezaslišana predrz-' 
nost! Če ne bi šofer in nekateri 
potniki že poznali Budimpe
što, bi tam tudi izgubljali dra
goceni čas. Zanimivo za širši 
krog je tudi to, da so isti ljudje, 
ki so nam sestavili program, 
dali temu »vodiču« povsem 
dmge informacije o poti. 

To je bilo v grobem le nekaj, 
kar si je dovolil na naš račun 
Valuk oz. njegov šef. Cena tega 
izleta je največ 200 DEM z do
bičkom agencije vred. Odsve
tujemo vsem bralcem kakrš
nokoli pot z Valukom, da vas 
ne bodo tako prinesli okoli. 
Raje se na daleč izognite Rusi
je in Ukrajine. Naše zadnje be
sede: Nikoli več nikamor z Va
lukom ! 

Družina FALETAR, 
Ljubljana 

Težko Je 
VItanjčanu dobiti 
zdravila 

če v Vitanju kdo iznenada 
zboh v času vikenda, se mu 
slabo piše. Težko pride do po
trebnih zdravil! 

Zbolel je otrok. Dobil je vi
soko vročino in nujno so rabili 
zdravniško pomoč. Zavili so 
otroka, ga položili v avto in 
odpeljali v Slovenske Konjice 
k dežurnemu zdravniku. Ta ga 
je takoj pregledal, ugotovil bo
lezen in predpisal zdravila. 
Zdravil pa zdravnik ni imel, 
pa tudi lekarna v Slovenskih 
Konjicah je bila zaprta. Star
šem ni kazalo drugega, kot da 
se z bolnim otrokom odpeljejo 
v Celje, poiščejo v dežurni le
karni zdravila in od tam v Vi
tanje, visoko na Pohorje. 

Ali drug primer. Zbolela je 
ostarela žena, mati, ki živi 
v Vitanju sama. Na pomoč ji je 
priskočila hčerka, ki živi v Ro
gaški Slatini. Odpeljala je bol
no mater k zdravniku v Slo

venske Konjice, ki jo je pregle
dal in predpisal zdravila. 
Zdravil pa v Slovenskih Ko
njicah ni dobila. Tudi ta je mo
rala narediti z bolno materjo 
pot iz Slovenskih Konjic v Ce
lje in nazaj v Vitanje. Veliko 
kilometrov, nevšečnosti in 
jeze! 

Ali res ne moremo za ljudi 
ničesar storiti? Ali ne opazite, 
da ljudje rabijo zdravila tudi 
ob sobotah in nedeljah? Iščejo 
jih ljudje ne samo iz Vitanja, 
tudi iz Zreč, Skomarja, Resni-
ka, pa iz Zbelovega in tudi iz 
Slovenskih Konjic. Kdo se bo 
zbudil in pomagal ljudem? Pa 
ne bo zastonj! 

FRANJO MAROŠEK, 
Vitanje 

ZAHVALE, 
POHVALE 

Zahvala 
romarjev 

Romarji iz slivniške župnije 
smo 28. julija romali na Do
lenjsko, k prelepemu Mariji
nemu svetišču v Novo Štifto. 
Tam nas je pater zelo lepo 
sprejel in nagovoril z izbrani
mi besedami. Imeli smo tudi 
sveto mašo, ki jo je daroval 
gospod župnik iz Slivnice. 

Pot smo nadaljevali proti 
Kočevju in dospeli na kraj ža
lostnih dogodkov v Kočevski 
Rog. Obiskali smo tudi grob 
Lojzeta Grozdeta in družine 
Mauserjevih. 

Za lepo počutje na izletu se 
romarji prisrčno zahvaljujemo 
za vso skrb in pozornost ter 
dane informacije med vožnjo 
gospodu župniku Mazeju. 

Šoferju Zidanskemu pa tudi 
iskrena hvala, da nas je zdrave 
pripeljal nazaj. 

CECILIJA KLADNIK, 
Voduce 

SREDNJA EKONOMSKA ŠOLA 
CELJE 
Vodnikova 10 
razpisuje 
v šolskem letu 1993/94 
vpis v prvi letnik izobraževanja ob delu 
v program 

ekonomsko komercialni tehnik -
smer ekonomski tehnik. 
Pogoj za vpis: končana osnovna šola. 
Vpis bo do 10. 9. 1993, v tajništvu. 

Za vas smo pripravili 
v avgustu 

vsak petek ob 21 . uri 
sprostitev, srečanje in glasbo na sončni terasi 

»HUI\/IČEK« 
ali, če bo deževalo, v restavraciji TOPLICA! 
Pri nas se srečujejo zanimivi in dobri ljudje, 

pridete tudi vi? 
ZDRAVILIŠČE LAŠKO 

in DAMJANA s skupino TIK-TAK 

Osnovna šola Bratov Juhart 
Šempeter v Savinjski dol ini 

razpisuje naslednja prosta delovna mesta:. 

- knjižničarja 
(z dopolnjevanjem za nedoločen čas) 

- pedagoga 
(z dopolnjevanjem za določen čas) 

- učitelja angleškega jezika 
(s polovično učno obveznostjo za določen čas) 

Kandidati morajo izpolnjevati splošne pogoje iz Zakona 
o OŠ. 

Vloge z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite v 8. 
dneh po objavi razpisa na gornji naslov. 

Kandidati bodo o izbiri obveščeni v zakonitem roku. 

»Prevozništvo - Celje« Celje 
Trnoveljska c. 2 
63000 Celje 

prodaja naslednja motorna vozila: 

Vse druge informacije dobite po telefonu 063/33-321 
int. 26 
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Royal flash po naše 
Ko smo bili prejšnji teden 

Čudežniki na »glasbenem po
tepanju« po Prekmurju, me je 
prijatelj Robi Horvat (pevec 
zmagovalne skupine s Popev
ke vesele jeseni - Monitor) 
vprašal, če sem že slišal skupi
no Royal flash. Spomnil sem 
se, da smo dvakrat »trčili« 
skupaj na javnih radijskih pri
reditvah, nazadnje pa na po
delitvi Zlatih in srebrnih kaset 
v Lendavi, kjer so mi tudi po
darili svojo prvo, še toplo ka
seto. 

Na poti domov sem si jo za
vrtel in bil nadvse presenečen, 
saj sem že po prvi skladbi ugo
tovil, da gre za zelo dovršeno 
delo, tako glasbeno kot tek
stovno, aranžersko in zvokov-
no. Seveda me je takoj zani
malo, kdo stoji za vsem tem. 
To je vedno razvidno iz zapi
sov na notranji strani ovitka 
kasete. Ko sem začel brati, mi 
je bilo vse jasno, saj so na na 
delu bili priznani slovenski 
avtorji kot T. Hrušovar, M. Se-
pe, J. Zmazek, S. Fajon... Ka
seta je posneta v študiju Metro 
z ekipo, v kateri zopet izstopa
jo imena Milan Ferlež, Meta 
Močnik... Medtem ko sem po
slušal pop rockovske skladbi
ce, sem razmišljal, kako je fan

tom iz daljnega Prekmurja 
uspelo vse te ljudi pregovoriti, 
da so sodelovali pri njihovi pr
vi kaseti. Vse namreč dokaj 
dobro poznam in vem, da ima
jo vedno dela čez glavo. Tudi 
sam naslov kasete Dan kot 
prejšnjih sto je nenavaden. 
Nenavaden pa je tudi sam na
ziv skupine in fotografija na 
naslovni strani kasete, na ka
teri je kraljevi prestol, okrog 
njega pa fantje iz skupine 
v kraljevih kostumih. Kar ne
kaj posebnosti, za povrhu pa 
še dobra, kvalitetno izvajana 
glasba. Predpogoji za uspešen 
prodor so dani, a kljub temu se 
nekaj mesecev po izidu kasete 
ni zgodilo nič pretresljivega. 

Zdaj, ko me je Robi spomnil 
nanje, sem zavrtel 068/21-067 
in dobil kitarista Borisa, enega 
izmed bratov Lalovič (Igor-
- klaviatura, Robert-bas), 
v bendu igra bobne še Borut 
Kazar. O imenu in kraljevski 
opremi mi je povedal, da je 
ideja padla v navadni prek
murski gostilni in so jo osvoji
li, ker je to nekaj, česar pri nas 
še niso zasledili in se jim je 
zdelo dovolj nenavadno. 

Kar tiče avtorsko-snemalne 
zasedbe, je botrovala pred
vsem sreča. Ko so na neki pri
reditvi nastopali skupaj s Pe

pelom in kri, so se ob dobri 
kapljici spoprijateljili z Dejvi-
jem Hrušovarjem, ki je priteg
nil tudi ostale. Tako je po šti
rih letih ansambel izdal svojo 
prvo ploščo. Res se le malokdo 
lahko pohvali s tako kakovost
nim izdelkom že na začetku 
kariere. To je bil verjetno tudi 
vzrok za zmago v oddaji Poglej 
in zadeni v mesecu maju. 

Sicer pravijo, da so v letoš
nji sezoni popolnoma razpro
dani, dvakrat so bili tudi v Av
striji in Nemčiji, pri nas na 
Gorenjskem, v Prekmurju in 
na Štajerskem. Glede na to, da 
pridejo 16. oktobra v Celje na 
i?bor Naj-natakarice Sloveni
je v dvorano Golovec, so me 
poprosili, naj posebej pouda
rim, da so še »ledig in fraj«. 
Torej dekleta iz območne sku
pine 063, pozor! Prihajajo 
fantje Royal flash iz območja 
069 vam v goste. Vsem pri dru
ženju obilo glasbeno-drugač-
nih užitkov! 

SLAVC L. KOVAČIČ 

Po poti Ptuja in Števerjana 
Vsako leto sredi avgusta 

pripravi KUD L Cankar na 
Plešivcu srečanje ansamblov 
domače glasbe. Medtem, ko so 
bila vrsto let ta srečanja na 
Graški gori netekmovalnega 
značaja, pa so zdaj že prava 
tekmovanja, podobna festiva
lom na Ptuju, Števerjanu in 
Vurberku. 

Letošnjo strokovno žirijo je 
vodil Marjan Ogrin, nekdanji 
vodja popularnega ansambla 
Rž, ki je tudi mentor nekaterih 
ansamblov z Gorenjske, ki so 
nastopili na Graški gori. Žirija 
je ocenjevala 16 skupin, če
prav je bilo prijavljenih 21. 
Dopoldne so bile kvalifikacije, 
katerih sta se udeležila dva 
ansambla in se oba uvrstila 
v popoldanski finale, ki si ga je 
kljub mnogim prireditvam na 
isti dan v velenjski občini 

ogledalo precejšnje število pri
jateljev domače glasbe. 

Tokrat je kljub poletnemu 
času prišla vrsta skupin, ki so 
se že potrdile na drugih slo
venskih festivalih domače 
glasbe, pridružilo pa se jim je 
tudi nekaj novincev, ki v takš
ni konkurenci kljub solidnemu 
igranju niso imeli možnosti za 
kakšen vidnejši uspeh. 

Nagrado za najboljšo izved
bo je dobil trio Svetlin iz Mo
ravč, za izvirnost pa ansambel 
Comet iz Zreč za skladbo 
Otožno sanjarjenje, medtem 
ko je napisal najboljši tekst 
Ivan Sivec Primi se za gumb, 
kar je odlično zapela Sonja 
Gaberšček iz ansambla Ble-
goš. Občinstvo je nagradilo Jo
žeta Skubica in Slapove, tako 
da je to njegova letos že tretja 
zmaga pri občinstvu za Vur-
berkom in Števerjanom. Po

sebno nagrado občinstva je 
dobil domačin, sedemletni Si
mon Plazi, ki je zaigral 
s triom. 

Podelili so tudi več zlatih, 
srebrnih in bronastih značk 
ter pisnih priz:nanj. Graška 
gora se je tako znašla na raz
potju - ali ostati srečanje ali 
preiti v tekmovalni festival. 
Bolj jih vleče v to smer, tu pa 
se pojavlja vprašanje, če ob 
treh festivalih potrebujemo še j 
enega. 

Osemnajsto prireditev na 
Graški gori je vodil Boris Ko
pitar, za zabavo sta igrala an
sambla As s Cerkelj in Čudež
na polja iz Maribora, največ 
zaslug, da je prireditev kljub 
nekaterim pomankljivostim 
uspela, pa ima neumorni Alojz 
Klančnik. 

TONE VRABL 

V soboto poifinale v Rogaški 
Končanih je enajst predtekmovanj za finale letošnje 

Zlate harmonike, ki bo 12. septembra na Ljubečni. 
Lani je v predtekmovanjih doma in v tujini sodelovalo 
356 harmonikarjev, letos pa že 421, kar govori v prid 
vse populamejše Zlate harmonike, ki se je že močno 
»razlila« preko slovenskih meja. V dve polfinali se je 
uvrstilo 76 harmonikarjev. 34 jih bo nastopilo na 
prvem polfinalu, ki bo v soboto, 21. avgusta od 15. ure 
dalje pred hotelom Pošta v Rogaški Slatini. Preostalih 
42 pa bo nastopilo v drugem polfinalu v soboto, 
28. avgusta od 14. ure dalje v Mengšu. Z obeh polfinal 
se bo med 25 do 30 najboljših uvrstilo v finale. Ob 
slovenskih harmonikarjih naj bi letos nastopili tudi 
predstavniki najmanj desetih evropskih držav. 

TV 

PRED 5. LETI: 
1. NOTHING'SGONNACHANGEMYLOVEFORYOU . . . GLENN MEDEIROS 
2. SUPERFLYGUY S-EXPRESS 
3. THELOCOMOTION KYLIEMINOUGE 
4. THE ONLY WAY IS UP YAZZ 
5. IDONTVVANNATOTALKABOUT EVERYTHING Bm" THE GIRL 
6. IWANTYOURLOVE TRANSVISON VAMP 
7. YOUCAME KIMWILDE 
8. PUSHIT SALT&PEPA 
9. DIRTYDIANA MICHAELJACKSON 

10. RICH OUT I I L BE THERE THE FOUR TOPS 

PRED 10. LETI: 
1. VVHEREVERILAY MY HAT PAUL YOUNG 
2. WHO'STHATGIRL THE EURYTHMICS 
3. lOU FREEZE 
4. THECROVVN GARYBIRD 
5. VVRAPPEDAROUNDFINGER THE POLICE 
6. DOUBLEDUTCH MALCOM McLAREN 
7. COME LIVE WITH ME HEAVEN17 
8. DOITAGAIN CLUBHOUSE 
9. CRUELSUMMER BANANARAMA 

10. IT'SLATE SHEAKIN-STEVENS 

PRED 15. LETI: 
1. YOU'RETHEONETHATIWANT O.NEVVTONJOHN-JTRAVaTA 
2. SUBSTITUTE CLOUT 
3. BOOGIROOGIEOOGIE ATASTEOF HONEY 
4. DANCINGINTHECITY MARSHALHAIN 1 
5. LIKE CLOCKWORK BOOMTOVVN RATS ' 
6. SMURFSONG FATHER ABRAHAM i 
7. WILDWESTHERO ELOi 
8. FROMEASTTOVVEST VOYAGE i 
9. RUN FOR HOME LINDISFARNE i 

10. STAY JACKSON BROWNE 

PRED 20. LETI: 
1. I'M A LEADER OF THE GANG GARY GLITTER 
2. ALRIGHTALRIGHTALRIGHT MUNGOJERRY 
3. VVELCOME HOME PETERS & LEE 
4. YESTERDAY ONCE MORE THE CARPENTERS 
5. 48CRASH SUZlOUATRO 
6. GOINGHOME THEOSMONDS 
7. LIFE ON MARS DAVID BOVVIE 
8. SPANISHEYES AL MARTINO 
9. BADBADBOY NAZARETH 

10. TOUCHMEINTHEMORNING DIANAROSS 

PRED 25. LETI: 
1. MONY MON Y TOMM Y JAMES AND THE SHONDELLS 
2. FIRE ATHURBROVVN 
3. IPRETEND DESOCONNOR 
4. HELPYOURSELF TOM JONES 
5. MRSROBINSON SIMON & GARFUNKEL 
6. ICLOSE MY EYES AND COUNT TO TEN DUSTY SPRINGFIELD 
7. THISGUYSIN LOVE WITH YOU HERB ALPERT 
8. LAST NIGHT IN SOHO DAVE DEE, DOZY, BEAKY, MICK 
9. MCARTHUR PARK RICHARS HARRIS 

10. SUNSHINEGIRL HERMAN'S HERMITS 

Glasbo iz »ČASOVNEGA STROJA« lahko poslušate v sobot
nem večernem programu med 19.30 in 21.00 uro. 

SŠ 

2. septembra bo v Los Ange-
lesu, zdaj že deveta prireditev, 
MTV Music Awards, na kateri 
podeljujejo nagrade najuspeš
nejšim in najboljšim glasbeni
kom v preteklem »MTV« letu. 
Največ nominacij, kar sedem, 
so letos zbrale temnopolte EN 
VOUGE, tik za petami pa sta 
jim skupini R.E.M. in AERO-

SMITH, ki tekmujeta v petih 
glasbenih kategorijah. Čeprav 
je med kandidati za nagrade 
tudi nekaj novih imen, pa so 
glavni nominiranci v večini 
kategorij spet stari znanci 
s svetovne glasbene scene; 
Stereo MCs, Sting, Depeche 
Mode, Boy George, George 
Michael in Annie Lenox. 

PAUL McCARTEV je zavr
nil ponudbo največjega ameri
škega izdelovalca avtomobi
lov, koncema General Motors, 
da bi ta sponzoriral njegovo 
promocijsko turnejo za letos 
izdani album »Off The Gro-
und«. Za to se je odločil potem, 
ko so mu pripadniki društva 
PETA (People for ethical tre-

ament of animals) sporočili, da 
General Motors pri varnostnih 
testih avtomobilov namesto 
robotov kot preiskušance upo
rablja živali. 

THE ROLLING STONES 
STREET FIGHTING VEARS 
je naslov pravkar izdane bio
grafije, ki jo je o začetnih ko
rakih RoUingov napisal znani 

pisec in odlični analitik karier 
glasbenikov in filmskih zvezd, 
Stephen Bernard. V knjigi je 
poleg številnih začinjenih 
zgodb iz obdobja med leti 1963 
do 1973, tudi kup do sedaj še 
neobjavljenih fotografij, ki jih 
spremljajo komentarji Keitha 
Richardsa. Na sliki The Rol-
ling Stones leta 1963. 

Člani londonskega kvarteta 
JAMffiOQUAI so s svojo me
šanico funka, jazza in rapa 
navdušili Evropejce, z njiho
vim debu-albumom »Emer-
gency In Planet Earth«, ki je te 
dni presegel magično naklado 
milijon kopij, pa se pripravlja
jo na »zavzetje« Amerike. V ta 

namen so ponovno izdali sin-
gle z naslovno skladbo albu
ma, na B-strani pa bo akustič
na verzija njihove uspešnice 
»If I Like It I Do It«. 

Zaradi naveličanosti in želje 
po samostojnem delovanju sta 
prenehala sodelovati LA REID 
in BABVFACE, najuspešnejši 
producentski tandem zadnjih 
nekaj let v Ameriki. Prekinitev 
sodelovanja je seveda najbolj 
razburila šefe v založbi Arista 
Records, saj sta La Reid in Ba-
byface do sedaj producirala 
večino projektov njihovih treh 
največjih zvezdnikov; Whit-
ney Houston, Paule Abdul in 
Bobby Browna. 

Duo THE BELOVED je po 
uspehu s skladbico »Sweet 
Harmony« spet naskočil an
gleške pop in dance lestvice 
s komadom »Outerspace Girl«. 
Ta je za razliko od prejšnje 
solzave balade bolj plesno 
obarvan, zvok in aranžma pa 
prav nesramno spominjata na 
Pet Shop Boys. 

V New Yorku je v za zdaj še 
nepojasnjenih okoliščinah 
umrl angleški glasbenik ROB 
»Bass Thing« JONES, usta
novni član skupine The Won-
der Stuff. Rob je bil star 29 let, 
do leta 1989, ko je še nastopal 
z The Wonder Stuff, je veljal 
za enega izmed boljših angle
ških basistov, s svojimi agre
sivnimi in včasih že kar čuda
škimi nastopi pa si je med fani 
te skupine pridobil kultni sta
tus. Zadnja tri leta svojega 
življenja je preživel v Ameriki, 
kjer je igral s skupino The 
Bridge And Turmel Crew. 

Čez dober mesec dni bo izšel 
tretji single z albuma »Songs 
Of Faith And Devotion« sku
pine DEPECHE MODE. Gre 
za izvrstno soul balado »Con-
demnation«, ki jo bodo na sin-
glu spremljale še tri skladbe. 
Člani tega kvarteta iz Essexa < 
so na začetku avgusta objavili 
kraje in datume njihovih štirih 
božičnih nastopov, večina 
vstopnic pa je do sedaj, po 
dveh tednih, ž« prodanih. 

V torek, 12. oktobra, bo 
v ljubljanski hali Tivoli, na pr
vem koncertu evropske turne
je ob promociji albuma »Tutte 
Storie«, nastopil italijanski le
potec EROS RAMAZZOTI. 

Pred novogoriškim kultur
nim domom bo v kratkem ve
lik slovenski »spektakel« 
v čast desetletnice obstoja 
skupine AVTOMOBILI. Kot 
gostje bodo nastopili velenjski 
Sank ročk, mariborski Lačni 
Franz in domačini Damin 
Gambit. 

V torek so se iz New Yorka 
vrnili člani skupine POP DE
SIGN, kjer so v studiu Power 
Station dokončali miksanje 
svojega novega albuma z an
gleškimi besedili. 

POP DELAVNICA '94 bo 
z delom pričela že oktobra le
tos, vrača pa se k staremu re
ceptu serije radijskih oddaj 
z osmimi zmagovalci s pomoč
jo glasovanja poslušalcev in 
bralcev nekaterih slovenskih 
časopisov in revij, ki bodo 
skupaj z izborom strokovne ži
rije dale 16 finalistov za sklep
no oddajo, ki bo junija 1994. 

STANE ŠPEGEL 
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Ivica zvezda med Primorci 
I Ansambel Primorski fantje 
j iz Pirana je svoj pravi vrhunec 
doživel lani, ko se je dvignil 
kot Feniks iz pepela. Zato je 
bilo več vzrokov, med njimi pa 
prav gotovo ta, da je v svoje 
vTste dobil odlično pevko Ivico 
Vergan, ki pa je več, kot samo 
pevka. Je glasbeno izobražena 
in ji tako ni noben problem 
napisati dobre viže, ki ima pri
morski navdih. Ansambel Pri
morski fantje je z različnimi 
zasedbami obstojal že več kot 
petnajst let. 

»Bili smo na festivalih na 
Ptuju in Števerjanu, v finalu 
Marjance, izdali smo odmevno 
kaseto, višek pa je bila progla
sitev za četrti najboljši sloven
ski ansambel po mnenju bral
cev revije Kaj,« pripoveduje 
simpatična in vedno nasmeja
na Ivica, ki jo je na pogovoru 
spremljal sin Maksim, brez 
dvoma bodoča zvezda sloven
ske glasbene estrade. 

»Najboljši so bili Avseniki, 
za njimi Slak in Štajerskih 7, 
takoj za njimi na 4. mestu pa 
mi,« pove vsa navdušena in 
doda, da bo treba zdaj storiti 
vse, da bodo to mesto ohranili. 

Primorski fantje počasi že 
končujejo svojo novo kaseto, 
ki jo za ZKP RTV Slovenija 
pod mentorskim vodstvom To
maža Tozona snemajo v studiu 
Helidon v Ljubljani. Na kaseti 
bo dvanajst novih skladb, 
osem od njih je podpisala Ivi
ca, nekaj vodja ansambla Pino 
Vižnaver in eno tudi Bojan La-
vrič. Je pa Ivica za vse skladbe 
napisala tekste. 

»Nova kaseta se bo od prve 
razlikovala po tem, da bo bolj 
vesela in bo poskušala biti 
odraz pravega primorskega 

življenja. Novost bodo tudi 
prehodi med posameznimi pe
smimi, ki bodo obdelani kot 
glasbeni vložki, tako da bo vse 
skupaj kot ena prijetna ogr
lica« 

Ker Primorski fantje nimajo 
pihalcev, si bodo za popestri
tev pomagali z nekaterimi 
drugimi instrumenti, kaseta 
pa naj bi bila končana do fe
stivala v Števerjanu v začetku 
julija. Primorski fantje vsako 
soboto nastopajo v Gostinski 
šoli v Izoli, kjer so zadnja leta 
povsem razgibali sicer mono
tono obmorsko življenje. Maja 

bi radi ponovili na prostem 
Primorsko fešto, ki so jo pri
pravili februarja v dvorani, 
želijo pa si prodreti tudi v no
tranjost Slovenije. 

Ivica o tem pripoveduje 
z vsem navdušenjem: »Saj je 
lepo igrati med našimi ljudmi, 
vendar mi smo večni popotni
ki, veseljaki in zabavnjaki. Vse 
to bi radi pokazali tudi na 
kakšni veselici, recimo na Šta
jerskem, kjer so veseli ljudje.« 

Prijavili so se za nastop na 
Veseli jeseni v Mariboru: »Če 
bomo sprejeti, bomo sodelova

li prvič. Skladbici sta dobri, 
pomagal pa nam je član Don 
Juana Vojko Sfiligoj, ki je na
pisal več uspešnic tudi za He
leno Blagne. Morda bomo 
uspeli...« 

Ivica Vergan je zaljubljena 
v glasbo, ki ji je zvesta že tri
deset let. Začela je s harmoni
ko, ki ji jo je poslal čisto pravi 
stric iz Amerike. Ko je odrasla, 
je spoznala moža Maksa 
s Kozjanskega, ki je bil vnet 
roker. »Tako smo igrali vse, od 
ročka do domačih. Pri prvih 
sem pela, pri drugih vlekla 
meh,« se spominja teh avantur 
Ivica, ki je bila članica ansam
blov Labirint in Dober dan, na 
koncu, pred slovensko vojno, 
pa še članica ansambla MI, ki 
je v Portorožu nastopal profe
sionalno in izdal tri kasete. 
Lani v začetku leta je prišla 
k Primorskim fantom in zdaj 
so ekipa, ki navduši povsod, 
kjer se pojavi. Odlična je nji
hova glasba, še boljši so kot 
veseljaki, ki še najbolj zagre
njenemu privabijo na obraz 
nasmeh. 

. »Smo glasbena družina, saj 
tudi sin Maksim, ki ima komaj 
deset let, že pridno poje, na
stopa, šarmira ljudi, že tudi 
piše pesmice in pripravlja pr
vo kaseto. Prav gotovo bo šel 
po poti vaše Hajdi,« je zado
voljna Ivica, ki bi bila brez 
glasbe gotovo nesrečna. 

Morda pa bodo Primorski 
fantje z Ivico Vergan kmalu 
razveselili vse na kakšni vese
lici na Štajerskem. Samo po
vabiti jih je treba. Veselja ne 
bo konec do takrat, ko bo son
ce zlezlo v nov dan! 

TONE VRABL 
Foto: EDI MASNEC 

Pop loto 
Nihče ni napovedal pravil

nega vrstnega reda skladb, 
nagrada se tako podvoji in 
znaša sedaj 6.000 SIT. Za 
skladbe, ki jih je izbral Sta
ne Špegel, glasbeni urednik 

Radia Celje, lahko glasujete, 
v sredo, 25. avgusta. 

Kupone pošljite na naslov: 
Radio Celje, Trg V. kongresa 
3a, Celje. 

Želite? - nimamo! 
Avgust se je počasi postav

ljal na noge in suša je dobivala 
okrepitev, ko je iz Kopra pri
hajala pošta z glasbeno zabav
nimi novicami in dramatičnim 
pozivom ljubiteljev psov, naj 
se izogibajo tamkajšnjega 
MKC-ja. Upoštevali ga bomo 
do preklica in to v glavnem 
zaradi ljubega miru, saj so ob 
našem zadnjem obisku bili za
radi Buče slabe volje vsi, razen 
tiste simpatične muce, na ka
tero se direktor v pozivu zgo-
varja. Red mora biti, sem se 
strinjal in se krohotal nad Roj-
ničevo mrcino, ki krasi zadnji 
plakat. 

Pa je teden smrdel mimo kot 
naša Krota, ki se ji vedno bolj 
črno kadi iz auspuha, medtem 
ko poznavalci in nepoznavalci 
predlagajo naj se je čimprej 
znebimo. Sreda je zoglenela po 
sončnem zahodu in TV turisti 
so se veselili meteoritskega 
dežja, mi pa smo čutili klau-
strofobični sindrom majhne 
garsonjere tako močno, da se 
enostavno ni dalo več zdržati. 
Pobegnili smo na prosto in ko 
je kosmatinka pretekla svoje 
kilometre, sva se s Sanjsko za
tekla v zavetje starega mestne
ga obzidja in pri Vodnem stol
pu naletela na tri Madžare, ki 
so na odru svirali na raznoraz-
na svirala. Makvirag se ime
nuje trio z ropotijo, ki smo ga 
imeli priložnost videti tisti ve
čer. Lepo so igrali in še lepše 
peli, čeprav niti ene črke ne 
razumem madžarski, s priprte 
malhe pa so stresali tipični 
temperament na kanmita tla 
po odrom. Ne vem, kje ste bili, 
vendar je to vaš problem in 
problem organizatorja, naš 
problem pa je bil kje se bomo 
odžejali. Nekaj nas je le prišlo, 
odločno preveč, da bi lahko vsi 
sedeli za tistimi tremi mizami 
in še zdaleč premalo, da bi na
polnili trg. Omenjeni nastop je 

bil uvožen v okviru Okarina 
festivala in temu primemo 
steriliziran. Za tiste, ki ne ve
ste, naj povem, da je Okarina 
snobovsko gostinsko gnezdo 
sredi Bleda, kjer smo pred leti 
sicer požrli palačinke z špina-
čo in se na lastne senzorje pre
pričali, da je pohlepno hipu-
zlarstvo hujše kot slak na do
mačem vrtu. Makvirag pri 
vsem tem seveda nimajo veze 
in igrajo veselo dalje, v Celju 
prodajo še zadnje plošče, ki jih 
imajo s sabo in nam po dveh 
tričetrt umih rundah privošči
jo še dodatek. Počutim se siro
mašno, ko je sporazumevalni 
logos angleščina, saj so mi mo
žakarji dosti bliže, ko se meni
jo po domače. Smrt imperi
alizmu! Sledil je kino vikend 
in prva ofenziva je zajela vsa 
tri projekcijska prizorišča ki
na Union. Najprijetneje in 
najbolj limonadno je bilo v let
nem kinu z Stranger among us 
(z brezveznim prevodom Od 
tod do raja). Najzanimivejše je 
bilo v malem vagonu, kjer je 
film Fisher King zmotilo na
tančno sedem prekinitev, kar 
je baje še kar soliden rezultat, 
glede na to, da so nekateri do
živeli že tudi to, da se je podrl 
kinoprojektor sredi predstave. 
No, v veliki dvorani je bilo 
najdražje, najbolj je smrdelo 
po sogledalcih in holivud je 
dokončno zgnil z Botrom ali 
brez. 

Piše Aleš JošU 
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Sarajevo 
Na letošnjem Londonskem 

mednarodnem gledališkem fe
stivalu, ki se je v začetku julija 
odvijal v britanski prestolnici, 
je imela posebno mesto pred
stava Sarajevo - seveda zaradi 
svoje tragične aktualnosti. 

Odigrali so jo kar štirikrat 
in pred uprizoritvijo v soboto, 
10. julija, so organizatorji pri
pravili tudi okroglo mizo na 
temo »Sarajevo in kultura re-
prezentacije« oziroma »politi
ka akcije«, njen namen pa je 

bil - kot je poudarila voditelji
ca debate Sarah Dunant - iz 
vsega besedičenja preiti 
h konkretnim dejanjem. 

Uvod 
o Sarajevu, Bosni in vojni je 

prva govorila Helena Kenne-
dy, verjetno z namenom, da 
prisotne opomni na najbolj pe
reča vprašanja. Vse lepo in 
prav, če bi ostalo samo pri 
tem, toda gospa Kennedy je 
vzela zadevo hudo resno, kar 
je njen nastop spremenilo 
v neskončno dolge litanije na 
isto temo. In znano je, kaj se 
zgodi s povprečno zagretim 
poslušalcem, če je predolgo iz

postavljen enemu samenu gla
su - misli mu odtavajo drugam, 
kjer je več zanimivega. Ko je 
Kennedyjeva sklenila brez
končno citiranje najrazličnej
ših poročil o dogajanju v Bosni 
in Hercegovini, je besedo spet 
prevzela Sarah Dunant in za 
mizo povabila goste - trije so 
sodelovali pri snovanju pred
stave Sarajevo, dva sta zasto
pala novinarje. 

Gledališčniki 
Pisatelj Goran Stefanovski 

iz Skopja je najprej označil 
namen igre Sarajevo: »To naj 
bi bila svečka upanja za gore
če telo in dušo Sarajeva, in za 
ljudi, ki so tam, za prijatelje, 
ki tam živijo.« Nato je make
donski dramatik opisal svoje 
občutke, ki so ga prevevali ob 
branju poročil o Bosni v bri
tanskih časopisih: 

»Občutek imam, da so medi
ji vse skupaj predstavili, kakor 
da bi bila tam nekje na evrop
skem podkontinentu neka niž
ja bitja, le na pol človeški lju
dje, ki koljejo drug drugega 
preprosto zato, ker tako ali ta
ko ne vedo, kaj bi sploh lahko 
še počeli.« 

Drugi je govoril dr. Dragan 
Klaič, bivši direktor beograj
ske igralske akademije: »Lan
sko poletje sem v družbi Hari-
sa Paševiča za hip začel spet 
verjeti, da lahko gledališče 
spremeni svet. Ne spadam med 
avtorje te predstave, lahko bi 
rekel, da sem ji kot nekakšna 
babica pomagal na svet. Skr
bel sem, da je vse gladko teklo 
in da prvotne zamisli ni zasen
čila pripadnost kateri koli iz
med bojujočih se strani. Toda 
kljub vsemu temu sem danes 
težko sedel za to okroglo mizo. 

kajti leto dni kasneje spozna
vam, kako so moja pričakova
nja, da bo predstava uspela 
kakorkoli že vplivati na tok 
dogodkov, padla v vodo. Kljub 
temu pa nam je s predstavo 
Sarajevo uspelo, da gledalci še 
enkrat pretehtajo svoja stališ
ča, vrednote, politiko, skratka 
vse.« 

Med gledališčniki je zadnji 
spregovoril Dubravko Bibano-
vič, režiser iz Sarajeva. Posku
šal je odgovoriti na vprašanje, 
ki si ga je zastavil že Klaič, ali 
namreč gledališče lahko kakor 
koli vpliva na tok dogodkov. 
O tem govori tudi njegova dra
ma Zaklonišče, ki jo te dni 
igrajo v Sarajevu in ki se kon
ča z aplavzom igralcev - publi
ki: »V Sarajevu moraš biti že 
res pogumen, če se hočeš ude
ležiti kakšne kulturne priredi
tve in ne glede na vse nevarno
sti, ljudje radi hodijo v gleda
lišče, to jih ohranja pri življe
nju in jim vliva pogum. In če
prav v mestu že celo leto ni ne 
elektrike ne vode, pridejo gle
dalci v gledališče umiti, ureje
ni in zlikani. In to je tista mala 
zmaga, ki si jo pripisuje gleda
lišče. Fizično preživetje je se
veda pomembno, toda psihič
na komponenta je odločilna, 
kadar zlomiš še tisto, uničiš 
vse. In prav proti temu se bori
mo v Sarajevu,« je pripomnil 
Bibanovič - in kot kaže, jim 
tudi res uspeva. 

IVInenje novinarja 
- poročevalca 

Za predstavniki gledališča 
so prišli na vrsto še novinarji, 
prvi med njimi Misha Glenny, 
dolgoletni sodelavec BBCjeve 
Svetovne službe in avtor knji
ge »Padec Jugoslavije«. Glen-
ny je že pred izbruhom vojne 
na Balkanu opozarjal britan
sko javnost na možni krvavi 
razplet dogodkov, toda takrat 
so njegove analize označili za 
prehud pesimizem: »Mediji 
v glavnem niso razložili, v čem 
je jedro konflikta. Treba je sa
mo prebrati nekaj o zgodovini 
tega dela sveta in to res ne 
pobere tako veliko časa, ugo
toviti, kdo se bori s kom in 
kakšno je politično ozadje vse
ga. Mnogi poročevalci so bili 
na primer presenečeni, ko so 
se Muslimani spopadli s Hrva

ti. Ce bi prebrali samo kaj ma
lega iz zgodovine hrvaško-srb-
skih odnosov, bi mogoče zače
njali razumeti. Mnogi poroče
valci so torej narobe ali slabo 
obveščeni, in ko si poskušajo 
razložiti, kaj se dogaja, so lah
ko zelo pristranski,« je pouda
ril Misha Glenny. 

Publika 
v drugem, bolj razgibanem 

delu debate je prišla na vrsto 

publika, nekateri z zelo prek-
tičnimi idejami za pomoč lju
dem v Bosni in Hercegovini. 
Eden med njimi je predlagal, 
da bi udeleženci podpisali pe
ticijo, da bi po vsaki predstavi 
pobirali prostovoljne prispev
ke, da bi skratka prešli od be
sed k dejanjem. Toda začelo in 
končalo se je vendarle pri be
sedah, ki pa so razkrile zelo 
konstruktivne predloge. 

Znano je, da britanska vla
da bosanskim begimcem ne 
dovoli vstopa v državo, zato je 
eden izmed poslušalcev pred
lagal, da bi Britanci sami poi
skali rojake, ki bi bili priprav
ljeni nuditi streho begunskim 
družinam. Tako bi sestavili 
seznam nekaj tisoč ljudi - koli
kor jih je med 55 milijoni pač 
pripravljenih sprejeti pod svo
jo streho še eno družino. Nato 
bi s tem seznamom odšli do 

britanske vlade in prosili, naj 
vendarle spustijo begunske 
družine v Britanijo, organiza
torji te akcije pa bi prevzeli 
odgovornost zanje. 

Toda tudi med prizadetimi 
niso bili vsi navdušeni nad po
močjo, ki so jo bili - zaenkrat 
vsaj v besedah - pripravljeni 
nuditi Britanci. Mednje vseka
kor sodi Gordana Vnuk iz Za
greba, ki je ostro oštela publi
ko, kakor se včasih zgodi star
šem na roditeljskem sestanku. 

ko morajo poslušati učitelja, 
kako stresa jezo na tiste, ki 
niso prisotni... 

»Menim, da je nekoliko pre
pozno. Ta vojna se je začela 
pred tremi leti s prvimi srbski
mi barikadami na Hrvaškem. 
V teh treh letih, ko niste storili 
ničesar, je bilo ubitih več kot 
pol milijona ljudi. Če bi se 
odzvali na zasedbo Vukovarja, 
bi se tragedija v Sarajevu mor
da nikdar ne dogodila. Medna
rodna javnost sprva kakor da 
ni hotela razumeti, kdo je v tej 
vojni napadalec in kdo njego
va žrtev, da so Srbi okupatorji 
in Hrvati napadeni«. 

V pritoževanje Gordane 
Vnuk pa se je takole vmešal 
eden izmed igralcev, ki so zve
čer nastopili v predstavi Sara
jevo: »Prosim, ne reci, da je 
prepozno, ker če praviš, da je 
prepozno, ne bodo storili nič. 
Včeraj je po predstavi pristo
pila neka ženska in mi dejala, 
da jo je kar nekam sram, da ni 
pomagala in da bi rada posvo
jila kakšnega bosanskega 
otroka. Prosim, pustite ji, naj 
ga posvoji.« 

Posvojitev pa je bila iztočni
ca za predstavnico Sveta za 
begunce, ki je povedala, da si 
muslimanske družine v Brita
niji že vse od začetka vojne 
v Bosni in Hercegovini priza
devajo posvojiti bosanske 
otroke, da pa jim to ne uspe 
zaradi neustreznega odnosa 
vlade do tega vprašanja. 

In da bi bila slika popolna, 
se je ob koncu prijavila k bese
di še poslušalka iz Srbije in 
v odgovor na izbruh Gordane 
Vnuk poudarila, da Srbi niso 
edini bavbavi na Balkanu in 
da tudi Hrvati ne hodijo po 
svetu brez masla na glavi. Po 
tej izjavi bi bila potrebna sa
mo še pripomba kakega Slo
venca in Makedonca, pa bi si 
bili na debati v Londonu v la
seh predstavniki vseh narodov 
bivše Jugoslavije. Toda Slo
venci in Makedonci se v te 
zdrahe pač nis(m)o mešali. 

Letak, ki so ga delih Londončanom na debati o Sarajevu. 

Piše Mojca Belak 

39. nadaljevanje 

Ta vina imajo pri
merne lastnosti, da poživljajo 
razmišljanje, ki se običajno 
razvije v klepet med prijatelji 
in znanci. Značilnosti tega vi
na morajo biti takšne, da ga 
lahko uživamo brez prigrizka, 
vzbuja prijetne in pomirjeval
ne predstave. Vina, ki so boga
ta z duhovitostjo, pa niso moč
na, so sveža, živa vina, ki 
spodbujajo pogovor med pri
jatelji. Takšni tipični vini sta 
rebula in pikolit. 

Naša vina za razmislek ali 
za klepet, pa tudi za glasne 
debate, spodbujajo k petju,' 
skratka k veseljaštvu in raja
nju. Čeprav smo vseskozi po
navljali, kako pomembna je 
zmernost pri uživanju vina, 
moramo priznati, da je od časa 
do časa prav, da se človek 
sprosti tudi pri pitju vina, ven
dar do tiste meje, ko učinkuje 
na dobro razpoloženje, in 
končno na zdravje.« 

Med kozarcem In 
krožnikom 

In ko smo že pri tem, kako se 
je treba z vinom družiti, ome
nil pa sem že hrano, bi bilo 
prav, če bi malo pozornosti 

namenili tudi tej naši zvesti 
življenjski sopotnici, za katero 
mislimo, da jo dobro poznamo, 
pa ni vedno tako. 

Začel bom z nekoliko nena
vadnega konca: vino nam po
maga spoznavati hrano in lah
ko vpliva na način prehranje
vanja. Kajti način prehranje
vanja vpliva na izbiro hrane in 
na navade, ki so povezane 
z obredom uživanja hranOfS^Se' 
to pa je tudi tesno povezano 
z obredom uživanja vina. 

Ostanimo v Sloveniji, če
prav mi je s stališča tega, kar 
bi želel povedati, nekoliko 
premajhna. Toda veliko krivi
co bi ji naredil, če bi rekel, da 
ni dovolj velika in dovolj sta
ra, da se nista mogli znotraj 
njenih tovrstnih meja razviti 
kulinarična praksa in misel. 
Nasprotno, mislim, da delamo 
krivico slovenski kuhinji vse
lej, kadar govorimo o njej kot 
o neznatni kuhinji, ki nima 
domišljije. Ta očitek ni upra
vičen zlasti v novejšem času, 
ko se tudi svetovni trendi pre
hranjevanja spreminja. Pre
hrana se prilagaja človeku, ki 
večino dneva presedi za raču
nalnikom ali za volanom avto
mobila. Od tod tudi večanje 
porabe lažjih suhih belih vin. 
Toda ravno iskanje harmonije 
med hrano in vinom nam 

spodbuja kombiniranje razUč-
nih okusov; kajti različne vr
ste hrane zahtevajo različne 
vrste vina. Le neuki in stro
kovno nerazgledani natakarji 
vas najprej vprašajo, ali boste 
pili belo ali rdeče vino. Toda 
rekli smo tudi, da so nekateri 
ljudje tako zvesti svojim nava
dam, da jih niti ne skušajo 
spreminjati. Vse življenje pije
jo isto sorto, navadno iz svoje
ga vinograda ali brajde ali pa 
iz tiste kleti, kamor hodijo 
s sodčkom ali s pletenko. 

Jedi in njihove kombinacije 
iz sodobne kuhinje, ki se vse 
bolj ravna po sezonski hrani 
kuhinje, v kateri prevladuje 
sveža, sezonska hrana, kjer je 
mnogo zelenjave, malo maš
čob, tako živalskih kot rastlin
skih, kjer prevladujejo žita in 
lahko nemastno meso, kot je 
teletina, piščanec, riba, zajec 
in kunec, je priložnost za pra
vo paleto lahkotnih, a po oku
su zanimivih belih vin. 

Rekli smo že, da pri aperiti-
vu penina vse bolj spodriva 
močne žgane pijače, ki nam 
porušijo sistem za senzibilno 
zaznavanje okusov pri pisani 
paleti domišljeno in z ljubez
nijo ter z ustvarjalno domišlji
jo ponujene hrane. In največja 
odlika takšnega načina ponu
janja kulinaričnih in vinskih 
dobrot je v ta, da nam omogo
ča, da uživamo pomalem in 
večkrat. Da so obroki majhni, 
so pa lahko zato pogostejši, 
kar je sicer zaradi marsičesa 
bolj zdravo. Danes pričakuje
mo od vina nekaj drugega. 
Včasih je bil to poseben obču
tek toplote po vsem organiz
mu, danes pa je to bolj rahla 

spodbuda za razigran razum. 
To nam tudi omogočajo različ
ni okusi vina, ki jih lahko 
kombiniramo z vsemi vrstami 
hrane od tiste, ki terja močnej
še začimbe, do najbolj lahkiii 
jedi in sladic. Ko govorimo 
o »sodelovanju« vina in hrane, 
imamo lahko v mislih tudi po
dobo omizja, katerega sestavni 
del je določen instrumentarij 
za pitje vina. Tudi to je poseb
na estetika, ki se kaže v stilnih 
kombinacijah med posamezni
mi predmeti iz pivskega in
strumentarij a. V mislih ima 
posebne oblike steklenic za ra
zlične priložnosti. Penine zah
tevajo tudi posodo z ledom, bel 
prt, posebne kozarce, stekleni
ce s penino so lepo opremljene, 
občudujemo lahko elegantne 
kozarce. Ko držimo med prsti 
visok kozarec penine, vzbuja 
ta poseben občutek po iskanju 
ravnovesja in nam je pri roki 
kot nekakšen sogovornik, da 
nam je v družbi prijetneje in 
da smo bolj sproščeni. Tak ko
zarec podzavestno vpliva na 
tistega, ki ga drži v roki, da se 
vede bolj uglajeno: kajti po
skusite s takim kozarcem ge-
stikulirati z rokami. Povsem 
drugače je s tistim, ki ga dobi
te v prvem bifeju za dva de-
ci... Nedopusten je bil prizor 
letos v Benetkah, ko smo lahko 
na televiziji lahko videli, kako 
na turističnem sejmu ob naši 
stojnici pijejo predstavniki 
naše države penino iz plastič
nih kozarcev... 

Potem je na mizi pravo raz
košje kozarcev za različne vr
ste vina. Za vina posebnih tr
gatev, kot so ledeno vino ali 
suhi jagodni izbori, so primer

ni likerski kozarci, k desertu, 
ko bomo postregli s tramincem 
ali kakšnim lepim dišečim mu
škatom, pa lahko damo na mi
zo tudi nekoliko bogatejše ko
zarce iz brušenega kristala. 

Znano je, da imajo starana 
rdeča vina na dnu steklenice 
usedlino. Takšna vina nataka-
mo s posebno pozornostjo, da 
ne bi z usedlino povzročili ne
prijetnosti ali nelagodnega po
čutja svojih gostov. Da bi se 
temu izognili, uporabimo po
sebno trebušasto steklenico, ki 
ji pravimo karafa. Najmanj 48 
ur pred serviranjem pripravi
mo steklenico rdeče starine 
3 katero nameravamo počastiti 
svoje goste. Postavimo jo v po
končni položaj, da se usedlina 
na dnu steklenice umiri. Ko jo 
odpremo, postavimo za karafo 
prižgano svečo, da nam bo 
plamen sveče pomagal kontro
lirati usedlino. Ko se začne po
javljati motnost, preostanek 
pretočimo v kozarec. Takšno 
pretakanje vina v karafo ima 
dvojni namen: z njim izločimo 
usedlino in dobimo spet čisto 
vino, to pa s pretakanjem tudi 
»prezračimo« in mu poživimo 
buket ter ga rešimo neprijet
nega vonja po zaprtju. 

Ko govorimo o nujnosti soz
vočja med jedmi in vinom, ne 
smemo pozabiti, da so sicer 
pravila lepa stvar in da se jih 
je z leti in s poznavanjem mo
goče tudi naučiti, toda navse
zadnje je tudi tako, da ima 
vsak svoj okus. A ne glede na 
to je prav, da skušamo pravila 
upoštevati, tudi zato, da od
krivamo njihove učinke in da 
jih preverimo. 

Posebno poglavje si v zvezi 
z vinom zasluži sir. Na mizo 
naj pride vselej pred sadjem 
ali sladkarijami in z njim na
vadno pride na mizo tudi naj
boljša steklenica vina, zato 
pravimo, da je sir na mizi 
zvodnik, kajti ob njem poku
šamo najboljše, kar skrivajo 
steklenice. 

Sir nam omogoča tudi sa
mostojno pojedino, vendar 
moramo biti pazljivi, saj so ne
kateri siri zelo pikantni in vi
no postane ob njih zelo iz
birčno. 

Vino pa se s hrano druži že 
prej, preden prideta ločeno na. 
mizo, kajti srečala sta se že 
v kuhinji. Vino je namreč tudi 
odličen družabnik pri kulina
ričnih umetnijah kot začimba, 
kajti jedi poživlja s svojo aro-
mo in alkoholnimi sestavi
nami. 

Ni pa vseeno, kdaj med pri
pravljanjem dodamo jedi vino. 
Med kuhanjem naj izhlapi, 
proti koncu pa ga nadomesti 
juha. Dušeno meso delno vsr
ka vino, ki je lahko belo ali 
rdeče, odvisno pač tudi od vr
ste jedi ali mesa. Belo vino ve
že arome, posebno pozornost 
pa je treba nameniti vinu pri 
pripravi rib, kjer ga uporab
ljamo v kombinaciji z vodo in 
mlekom. Uporabljamo ga tudi 
za mariniranje, nepogrešljiv 
pa je tudi v nekaterih receptih 
pri sladoledarstvu in pri pri
pravi krem. 

Nadaljevanje prihodnjič 
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High Civilization 
ste že kdaj začutili, da vassoljudje - starši, prijatelji, 

učitelji — ne razumejo?Da vam pomenijo vrednote čisto 
nekaj drugega, kot njim?Da večine ne zanimajo vpra
šanja ali aktivnosti, s katerimi se ukvarjate oziroma bi 
se radi ukvarjali vi? 

Ste si že kdaj zaželeli, da bi se za kakšno leto 
umaknili v puščavo, kjer bi bili samo sami s seboj? 

Jasno - pod pogojem, da tudi tja vozijo pizzo po 
žici . . . 

NINA M. 

Devicah 
od 24. avgusta do 22. sep
tembra 

Vladajoči planet: Merkur 
Element: zemlja 
Barva: mornarsko modra, 
temno rjava, zelena 
Drevo: vse vrste orehov, leš
niki 

Splošne značilnosti 
Devica je šesti znak zodi

aka, ki mu pripada razdobje 
neposredno pred jesenskim 
enakonočjem. Simbol žetve, 
dela, ročnih spretnosti, preti
rane vestnosti. 

Z Devico je letni krog ele
mentov zemlje na vrhuncu. 
Z znakom upravlja Merkur: 
v tem obdobju se vsemu dolo
čijo jasne meje. Ta točnost in 
gotovost je skorajda stilska. 
Osebe, rojene v znaku Device, 
so vzdržne, zaprte, varčne, 
disciplinirane. Nagnjene so 

h kopičenju dobrin, oklevanju, 
čuvanju pridobljenega. Te ose
be so resne, vestne in točne, 
oprezne, simmičave, premi
šljene, urejene, privržene na
čelom, pravilom, predpisom 
vedenja; rade imajo težavne, 
mučne in nehvaležne posle, da 
bi zadovoljile občutek negoto
vosti. 

Devica - ženska 
Si morda predstavljate De

vico kot nežno vilo, brezma
dežno kot nov sneg? Presene
čenje je pred vami; ona na
mreč ni nikakršna gorska nim
fa. Žal, Devica je zmožna za
pustiti moža zaradi človeka, ki 
ga je srečala in vzljubila ob 
morju, imeti otroka z ljubim
cem in se zoprvati nasprotujo
čemu svetu z dvignjeno glavo. 

Res je, da je v bistvu plašna. 
Devica ne vstaja na zabavah, 
da bi spregovorila zdravico, 
njih ne zaustavljajo zaradi vo
ženj v pijanem stanju. Toda, 
Devica je prava ženska. Ne 
manjka ji ženskih orožij, 
vključno z voljo, da zasleduje 
srečo vse, dokler je ne bo ujela. 

Devica ljubi popolnost, zla
sti v ljubezni, in če bo ugotovi
la, da jo prava, čista ljubezen, 
čaka na vrhu gore, ne bo okle
vala. Devica je edini ženski 
znak, ki je isto časno na smrt 
praktičen in zaneseno roman
tičen. 

Je perfekcionistka, kar pa 
ne pomeni, da je popolna. Sa
ma ima nekaj negativnih po
tez, ki so kar utrujajoče. Devi
ce so, na primer, sveto prepri
čane, da ga ni na svetu, ki bi 
znal stvari urejati tako, kot jih 
znajo one. Zoprne znajo biti 
tudi glede točnosti. 

Ko je treba priznati, da se je 
zmotila, ima nepremakljivo 
zavoro v možganih - tega ne bo 
nikoU storila. 

Devica - moški 
če ste željni romantičnosti, 

se nikar ne zapnite na Devico, 
saj ljubezenska zveza z mo
škim, rojenim v tem znaku, vr
že na trdna tla še takšnega ro
mantika. 

Moški, rojen pod vplivom 
Merkurja, živi v popolnoma 
stvarnem praktičnem svetu in 
ne zna oziroma v njem noče 
najti pravljičnosti. 

Ljubezen pri Devicah ne po
meni tisto, na kar ste navajeni 
iz-knjig. Zanje pomeni to nese
bična navezanost na družino, 
prijatelje in na tiste, ki so šib
kejši ali pa si ne znajo urediti 
življenja. 

Ta znak je pri moških meša
nica ostrega uma in trdne ze
meljske podlage. Dovolj je od
maknjen od drugih ljudi, da 
s hladnim filtriranjem zlomi 
premnogo src. 

Devico je zelo težko čustve
no vznemiriti. Del njegove na
rave je samodisciplina. Ko se 
odloči, ta tudi deluje. Če ste 
zaljubljeni v fanta, rojenega 
v znamenju Device, si sčistite 
možganske vijuge in poskrbi
te, da bodo vedno jasne. Devi
ca sovraži zabitost, topogla-
vost in neumnost skoraj v ena
ki meri kot imiazanost in vul
garnost. 

Ko se enkrat sprijaznite 
z dejstvom, da so Device dla-
kocepi, se lahko mirno usedete 
in začnete z njimi uživati živ
ljenje. 

6. del 
Malo, preden je vlak prispel 

v Amarillo - prvo postajo po 
Los Angelesu, je šel Charlie 
v kopalnico, da bi se umil. Na 
postaji je bilo slišati veliko 
vpitja. Pogledal je skozi okno, 
in ugotovil, da so ljudje prišli 
počastiti njegov prihod. Želeli 
so se mu zahvaliti zato, ker je 
izvabljal smeh. 

Vso pot do New Yorka so 
ljudje stali na postajah, poljih 
in poteh. Vsi so dvigovali roke 
v zrak, ko je vlak prispel. Re

ven, majhen fant iz južnega 
Londona je postal zvezda. 

Sydney je naredil dobro de
lo v New Yorku. Z njegovo po
močjo je Charlie dobil 670 ti
soč dolarjev na leto. Star je bil 
- sedemindvajset let. 

Rad je imel svoje delo. Vsak 
mesec je naredil en film. 

Čez nekaj let se je CharUe 
spominjal teh let kot najsreč
nejšega obdobja svojega živ
ljenja. V teh filmih je še vedno 
bil potepuh, v resničnem živ
ljenju pa je postal milijonar. 

Njegova mati, ki je prišla iz 
Anglije, je bila še vedno bolna. 

toda sedaj je bila tukaj prelepa 
hiša ob morju, z zdravniki in 
drugimi ljudmi, ki so ji poma
gali. 

Nikoli več ni bila zdrava, to
da njena sinova sta se zelo tru
dila, da bi ji v zadnja leta živ
ljenja prinesla srečo. 

Ob koncu leta 1917 se je 
Charlie poročil s šestnajstlet
no Midred Harris. Bila je tem
na in lepa, vendar Charlie ni 
bil dolgo srečen z njo. 

Po razpadlem zakonu je tr
do delal na svojih filmih. Eden 
od teh najbolj znanih filmov, 
ki jih je posnel v tistem času, je 
bil The Kid. 

Chaplin je trdil, da so otroci 
in psi najboljši igralci v filmih. 
»Dajte dvanajstmesečnega 
otroka v kad s koščkom mila 
in cel svet se mu bo smejal!« 

Po The Kidu je naredil nov 
film o potepuhu brez denarja, 
ki želi na počitnice. Tako kot 
bogati, je šel na jug, da bi na
šel sonce. Tako kot bogati je 
šel z vlakom, vendar je za ra
zliko od njih potoval pod vla
kom, saj je bil brez vozovnice. 
Ko je Charlie ta film končal, je 
bil zelo utrujen. In osamljen. 
Poskušal je narediti naslednji 
film, toda končal ga je na sre
dini, saj je zanj prišlo pismo, 
ki mu ga je napisala Hetty 
Kelly, njegova ljubezen iz 
mladih let. »Se spominjaš de
kleta z imenom Hetty? Zdaj 
sem poročena in živim v Port-
man Squaru. Če boš še kdaj, 
prišel v London, me, prosim, 
pridi obiskat.« 

Charlie je kupU vozovnico 
za ladjo v Anglijo. 

Home Aione 
Sama sem bila. Čisto sama; 

vsi so me zapustili. Simona ni 
bilo, Tina in Nena sta na (sicer 
zasluženih) počitnicah. Tudi 
jaz sem v času, ko tole berete, 
že na dopustu. In ker je od 
vseh cel, zdrav, živ in spočit 
ostal samo Matej, Teen-vala to 
soboto ne bo. 

Bo pa spet naslednjo in ta
krat bomo spet v malo popol
nejši zasedbi. Sicer pa: pripra
vite se! V kratkem bomo na
mreč pripravili avdicijo za no
ve voditelje Teen-vala. 

V soboto smo ustvarili le
stvico naj celjskih lokalov. 
Zmagala je Mladina. Sicer pa 
smo ugotovili tudi, da Johnny 
ni natakar, temveč bistro in da 
Celjani v Bar-fly, KLjUB, Vrt
nico in še kam drugam sploh 
ne hodijo. Ali pač? 

NINA M. 

Hello! 
Sem redna bralka Novega 

tednika, posebej pa Poletnega 
vrtiljaka. Vaša stran v časopi
su je full THE BEST. Pošiljam 
vam nekaj ljubezenskih ver
zov. Lep pozdrav! 

LEJLA IZ CELJA 
Hvala, Lejla. Kaj piješ? 

NINA M. 

Ljubezen je sreča, 
ki se ne vrača. 
Spomin na ljubezen 
s solzami se plača. 

Lepa je narava, 
lep zeleni gaj. 
Še lepša je ljubezen, 
ko pride mesec maj. 

DEPECHE MODE 

World In My Eyes 
Let me take you on a trip 

Around the world and back 
Andyou won't have to move 
You just sit stili 
Now let your mind do the walking 
And let my body do the talking 
Let me show you 
The world in my eyes 
ru take you 
To the highest mountain 
To the depths of the deepest sea 
We don't need a map, belive me 
Now let my body do the moving 
And let my body do the soothing 
Let me show you 

The world in my eyes 
Thafs aH there is 
Nothing more than 
You can feel now 
Thafs ali there is 

Let me put you on a ship 
On a long, long trip 
Your lips close to my lips 
Ali the islands in the ocean 
Ali the heavens in the motion 
Let me show you 
The world in my eyes 

Thafs aH there is 
Nothing more than you 
Can touch now 
Thafs aH there is 
Let me show you 
The world in my eyes 

Zaradi premajhne zain
teresiranosti boljši jutri 
odpade! 

(WC v Barflyju) 

DELO 
v e d n o v s red išču d o g a j a n j ; 



stara oznaka za novi avtomobil 
Tovarna Porsche bo septem

bra in torej v avtomobilskem 
prankfurtu prvič pokazala no-
fi porsche 911 (na sliki). 

Oznaka je stara, gre pa za 
(ivtomobil, ki ga v tovarni poz-
pajo pod oznako 933. Zunanja 
oblika novega 911 je nekoliko 
spremenjena, v zadku pa je 
potor z največjo močjo 280 
P ,̂ za prenos moči skrbi novi 
ieststopenjski menjalnik. Pri 
porscheju imajo s tem avtomo-
ilom še nekaj načrtov, kajti 

prihodnje leto naj bi predsta
vili še kabriolet, nato pa še ra
zličico, ki jo bo poganjal ben
cinski motor s turbinskim pol
nilnikom. Po drugi strani se 
Porsche že precej čas;̂  srečuje 
s precejšnjimi težavami, kajti 
prodaja je slaba tako v Evropi 
kot tudi v ZDA, k vsemu temu 
pa so precej pripomogla tudi 
neurejeni lastniški odnosi med 
najpomembnejšimi delničarji 
te nemške av^mobilske to
varne. 

Ildria Caravan in 
prodaja 
1 letošnji sezoni 

Morda drži, da se novome-
|ka Adria Caravan, edino slo-
rensko podjetje, ki izdeluje 
»očitniške prikolice, vendarle 
imika s tistih časopisnih stra-
li, ki niso namenjene gospo-
larstvu. V letošnji prodajni 
ezoni, ki je skoraj končana, so 
lamreč Novomeščani prodali 
1.192 počitnih prikolic, med-
em ko so jih naredili 3.773. 

To med drugim pomeni, da 
e bila prodaja večja kot proiz
vodnja, kar pa seveda ob vseh 
lapletih in težavah, iz katerih 
K novomeško podjetje še ni iz

kopalo, tudi ni nič nenavadne
ga. Novomeški izdelovalec se 
sedaj ukvarja predvsem 
z vprašanjem, kako naprej, 
kajti zaupanje - tako doma kot 
tudi na tujem - je precej oma
jano. To prodaji oz. tržni 
uspešnosti seveda ne more biti 
prav posebej v prid. Sanacij
ska ekipa, ki je svoje delo za
čela opravljati 15. februarja 
letos skupaj s skladom Repu
blike Slovenije za razvoj, je 
prepričana, da je mogoče 
Adrio Caravan znova postaviti 
na trdne noge. Tržna znamka 
je bila v Evropi dobro uveljav
ljena, poslovna mreža je razvi
ta - kolikor je je še ostalo - in 
v nacionalnem interesu bi mo
rala biti želja po sanaciji po
djetja. Ako to drži, pa se bo 
verjento pokazalo prav kmalu. 

Če imate radi svoje vozilo, 
mu privoščite tisto, 
kar zelo potrebuje 

VULKANIZACIJO 
in 
AVTOPRALNICO 
P R E V O L N I K 

TEHARJE 
tel.: 063/32-900 

Ne pozabite: 
vozilo vam bo hivaležno. 

NOVO! NOVO! 
Novosti za vaše jeklene 
konjičke ni nikoli dovolj. 
V podjetju 

AVTO ČATER, 
ZAGRAD 73, CEUE 
vam poleg kleparskih uslug 
in popravil invalidskih pripo
močkov 

ponuja novost: 
VSE VRSTE IZPUŠNIH CE
VI (2x dekapirane ali alumini-
rane) 
z brezplačno montažo. 
Telefon: 28-476. 

Dobra prodaja citroena 
ZX s tremi vrati 

Ob letošnji predstavit\i ci
troena ZX s tremi vrati (kupe 
^ na sliki) seveda francoska av
tomobilska tovarna še ni mo
gla napovedati, kakšen bo trž-

odziv na novo različico. 

Sedaj ugotavljajo, da gre ci-
troen ZX s tremi vrati zelo do-
Wo v promet. Samo v maju je 
^Ho med vsemi prodanimi ZX 

na francoskem trgu kar 32 od
stotka tistih s tremi vrati. Po 
tej statistiki se za kupe zveči-
noma odločajo mlajši kupci, 
kar je seveda po svoje razum
ljivo. Citroen ob tem računa, 
da bo ZX po nedavni predsta
vitvi ZX kupe volcane s turbo-
dizelskim motorjem zadržal 
svoj tržni položaj tako v Fran
ciji kot tudi na drugih trgih. 

B O R Z A C E N 
R A B L J E N I H A V T O M O B I L O V 

Sejem rabljenih avtomobilov pred dvorano Golovec v Celju je že 
potekal v znaku jesenskega Mednarodnega obrtnega sejma. Preko 
800 vozil je bilo na prodaj, prodalo pa se jih je 32, torej nekako na 
dosedanji ravni. Med prodanimi avtomobili so prevladovali predvsem 
srednjerazredni. 

Po limuzini še roadster, 
kupe in T različica 

Nemški Mercedes Benz pri 
predstavljanju in trženju ne
davno rojenega mercedesa 
C uporablja bistveno drugač
no taktiko kot pri svojem nek
danjem baby mercedesu 190. 

Tedaj je bila na voljo le li-
muzinska različica, medtem 
ko po sedanji predstavitvi 
mercedesa C že napovedujejo 
tri nove karoserijske izveden
ke, in sicer kabriolet oziroma 
roadster SLK, pa kupe in še 
karavan oziroma T izvedenko. 
Očitno je najbolj zanimiv in 
tržno vroč roadster z oznako 
SLK, ki naj bi bil dolg dobre 
štiri metre oziroma za 50 cen
timetrov krajši od limuzinske 
različice mercedesa C. Zuna
nja podoba roadsterja SLK 
dokazuje dovolj prepoznavno 
spogledovanje z večjim SL, pri 
čemer pa se zdi, da oblika pr
vega dela še ni dokončno nari
sana, saj se pojavljajo fotogra
fije z različnimi lučmi. Tudi 
roadster SLK naj bi bil po želji 
opremljen z mehko oziroma 
platneno in pločevinasto stre
ho, pa hkrati na voljo z zajet

nim paketom vsega tistega, 
kar imenujejo pasivna var
nost. Napovedi o njegovem 
rojstvu so precej nejasne, ven
dar se zdi, da ga 1994 še ne bo 
na spregled. In cena? Okoli 
60.000 mark naj bi stalo vihar
no udobje z Mercedesovo tri-
krako zvezdo za tiste, ki si ni
kakor ne morejo omisliti veli
ko večjega, zmogljivejšega in 
prestižne j šega SL. 

Druga različica, ki naj bi 
nastala na osnovi limuzine ra
zreda C, je kupe, nedvomno 
eden elegantnejših avtomobi
lov pri Mercedes Benzu in 
v svojem razredu nasploh. Ku
pe naj bi se na trgu pojavil leta 
1995 ali še nekaj kasneje, 
kmalu za njim pa mercedes T. 
To bo karavanska izvedenka, 
ki — takšen je vtis po ogledu 
prvih fotografij - vsaj z zad
njim delom ne bo mogla skriti 
oblikovne sorodnosti s tourin-
gom BMW serije 5. No, obliko
valsko življenje je različno in 
drži, da Mercedes Benz in 
BMW nista daleč stran. Na sli
ki: mercedes T. 

tip avtomobila letnik cena letnik cena 
Zastava 750 81 750 83 1.050 
Zastava (Fiat) 126 P 81 1.000 87 2.100 
Zastava 101 76 800 86 2.900 
Yugo 45 87 2.900 90 5.000 
Renault 4 77 1.000 89 5.600 
Renault 5 Campus 90 9.900 91 12.200 
Škoda Favorit 135 L 91 8.900 92 9.500 
Lada Samara 1300 87 4.800 89 6.350 
Citroen AX 11 TRE 91 12.000 92 13.000 
Citroen Visa 11 RE 81 3.000 86 6.600 
Volksvvagen Golf JGL 84 5.900 85 6.400 
Volksvvagen 1200 J 74 2.100 75 2.500 
Fiat Uno 60 S 87 9.200 90 10.500 
Fiat Tipo 1,8 91 17.600 92 19.000 
Opel Kadett 1,6 D 87 12.000 91 15.500 
BMW 316 87 13.500 88 14.500 
Lancia Thema 88 16.400 — 

Cene vozil so v nemških markah in so le okvirne. 
PŠ 

Po novem tudi tovota lexus GS 300 
Japonska Toyota, edina av

tomobilska tovarna iz dežele 
vzhajajočega sonca, ki doslej 
še ni objavila poročila o rdečih 
poslovnih številkah, priprav
lja nekaj šibkejšo izvedenko 
svojega prestižnega a\'tomobi-
la lexus (na sliki). 

V različico GS 300 bo tovar
na vgrajevala 3,0-litrski ben
cinski šestvaljnik s po štirimi 
ventili na valj in največjo moč
jo 220 KM ter dvema turbin
skima polnilnikoma. To je mo
tor, ki ga namenjajo tudi po
vsem obnovljeni športni supn. 

K vsemu temu spada tudi 
elektronsko uravnavam štiri-' 
stopenjski avtomatski menjal
nik, ki pa je na voljo za dopla
čilo, medtem ko so zavorni si
stem ABS in zračni varnostni 
blazini za voznika ter sopotni
ka že v paketu serijske opre
me. Pri Toyoti računajo, da bo 
lexus GS 300 doživel evropsko 
promocijo v avtomobilskem 
Frankfurtu in da bo konkuri
ral avtomobilom kot so BMW 
530i, pa mercedes E 320, jagu
ar XJ 6 4.0, hkrati pa po seda
njih napovedih ne bi smel stati 
več kot 90 tisoč mark. 

S U Z U K I M A R U T I 

AVTO ZA 
VSAK ŽEP 

* Povp. poraba 
samo 4,51/100 km 

* Japonski izdelek 
* Idealen za mestno vožnjo 
* 5 vrat ^ 

OPEL, HONDA, MAZDA, CITROEN, 
RENAULT ALFA ROMEO, LADA, SUZUKI. 
Možen nakup na: j 

_ L E A S I N G , K R E D I T ^ 
POSEBNA PONUDBA 
CITROEN ZX 3 in 5 vrat 
NAJUGODNEJŠE CENE, DOBAVA TAKOJ, 

^ SPEKTRA S P E K T R A ORBIT 
^ ^ e « ? « . Kidričeva 36, Celje 

tel.: 063/411-336, 411-298 
del. čas 8.-17. 

Leta 1994 obnovljeni 
ford scorpio 

Kljub slabim napovedim in 
vsem drugim težavam, ki že 
nekaj časa pestijo avtomobil
sko industrijo, pa tovarne hiti
jo z obnovami že znanih in iz
delavo novih avtomobilov 
vseh vrst. Tokrat novica o ka-
roserijskih popravkih prihaja 
iz Forda, ki naj bi konec leta 
1994 ponudil na ogled nekaj 
polepšani scorpio. 

Slednji je največji ford na 
stari celini in je v dosedanjih 
osmih letih - toliko časa ga že 
izdelujejo - doživel različne 
tržne sinusoide. Obnovljeni 
scorpio se bo navzven zgledo
val po sedanjem avtomobil
skem okusu, ki že nekaj časa 
povsem nekritično časti le 
oblost. Zato bo karoserija 
v celoti okrogla, okrogle bodo 
prednje luči, maska pa bo 
ovalna. Motorjev bo več, in si
cer z močjo najmanj 130 do 
največ 225 KM. Jasno je, da 
naj bi si evropski Ford tudi 
s polepšanim scorpiom zago
tovil ugodnejše čase. 

MATJAŽ lURKETIIK 
•POLZELA, tel.: 721-052 

ZASTOPSTVO VOZIL 
SUBARU * DAIHATSU i ÔVER 
TAVRIA že od 609.477,00 SIT 

- cena do registracije 
RAT: cena do reg. 
PANDA 14.590 DEM 
UNO 14.590 DEM 
TIPO 20.110 DEM 
TEMPRA KARAVAN 21.990 DEM 

ALFA ROMEO: 
33 1,7 lE KARAVAN 24.500 DEM 
1551,8 28.160 DEM 
155 VG -166 KS, ABS, KLIMA 

38 410 DEM 
SONČNE STREHE »AVTO STEKLA • UO-
8ITEL 
UGODNA PONUDBA 
RABLJENIH VOZIL: 
TIP LETNHC CENA 
FIAT KAMPANKXA 
ZASTAVA 101 POLY 
JUGO 45 JUNUOR 
JUSTY J 10 
KOMBI IMV TRAFIC 
KOMBI IMV TRAFIC 

74 2.500 OEM 
87 2.900 OEM 
90 4.800 OEM 
87 7.000 OEM 
85 10.500 OEM 
82 11.700 DEM 

VEDNO Z VAMI .. 

A V T O C I E L J I : 

Kupcem sporočamo, da imamo kot pooblaš
čena trgovina ugodno ponudbo vozil FIAT, 
LANCIA in ALFA ROMEO. 

Za vozila je urejena servisna služba in prodaja 
nadomestnih delov v specializirani prodajalni 
na Ipavčevi 21 v Celju. 

Možnost plačila z gotovino, 
kreditom, 
leasingom za pravne osebe 

in obrtnike. 
V račun vzamemo tudi rabljeno vozilo. 

Vse informacije: 
- Celje, Ipavčeva 21 tel.: 31 -998 
- Velenje 851-060 
- Ž a l e c 7 1 2 - 1 1 6 
- Slov. Konjice 7 5 4 - 0 1 2 
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MODNI KLEPET I ITALiJ 
!^rlpravil a 

VLASTA CAHŽEROVNIK Visoko čislane gobe 
v na splošno zelo širokosrč

ni in niti najmanj omejujoči 
ter diktatorski modi se tudi le
tos vendarle najdejo posamez
niki, ki so svoje poletne kolek
cije zelo prepoznavno in jasno 
podpisali. Mednje vsekakor 
sodi tudi znano ime svetovne 
mode Gianni Versace, ki se ga 
je za danes lotila naša modna 
svetovalka Vlasta Cah-Že-
rovnik. 

Versace ustvarja modo za 
pogumne, drzne in samoza
vestne. Še najbolje pa je, da 
njegova oblačila (velja pa tudi 
za doma izdelane kopije, le 
primemo blago morate poi
skati!) nase nataknejo mladi. 
Najstnice in tiste s kakšnim 
letom čez »najst« namreč le
tošnje poletje dobesedno žari
jo v oblačilih mešanice dveh 
stilno popolnoma različnih 
obdobij. Ročk in klasika sta si 
pojmovno močno vsaksebi. 

a v Versacejevih kreacijah za-
živita v prepričljivem modnem 
duhu leta 1993. 

In zakaj tudi ne? Pred nami 
je še dovolj vročih dni, v kate
rih pridejo pri Versaceju še 
kako dobro zapisane agresivne 
barve najbolj do izraza. Le od
ločiti se je treba! 

Mi pa vas vabimo, da se da
nes odločite in izpolnite an
ketni nagradni kupon, v kate
rem vas vprašujemo, kakšnim 
oblačilom ste se vi zapisali 
v letošnjem poletju. Ob koncu 
meseca bomo namreč skupaj 
z našo modno svetovalko Vla-
sto Cah-Žerovnik spet izdelali 
lestvico najbolj priljubljenih 
oblačil, iz škatle z nagradnimi 
anketnimi kuponi meseca av
gusta pa izžrebali dobitnico 
(dobitnika) unikatnega ročno 
pletenega puloverja oziroma 
jopice. 

Uredništvo 

Naši sosedje so vneti gobar
ji. Gibanje v naravi, vdihava
nje svežega zraka, mir in tišina 
ter petje gozdnih ptic - vse to je 
tudi zdravilno za našo dušo. 
Poznamo okrog 5000 vrst gob, 
ki rastejo v EvTopi, in od njih 
je kakih 1200 vrst užitnih. Se
veda je najbolj čislanih le 20 
vrst, poznamo pa kakih 30 vrst 
zelo strupenih in precej pogoj
no užitnih gob. Nikoli ne sme
mo uživati gob, ki jih ne poz
namo dobro, ker se lahko za
strupimo. 

Gobe vsebujejo 90 odstot
kov vode, različne mdninske 
snovi, encime, beljakovine, vi
tamine itd. 100 g gob ima le 35 
kilokalorij. Zaradi posebne 
arome so izredna začimba. 
Z uživanjem gob nikar ne pre
tiravajmo in jih naenkrat po-
jejmo le do 150 g. Praviloma 
jejmo kar najbolj sveže in še to 
le najboljše, ker se gobe rade 
hitro pokvarijo. 

Gobe najbolj enostavno pra
žimo na olju ali surovem ma
slu ali obojem v ponvi. Kadar 
pražimo gobe na hitro in na 
močnem ognju, jih začinimo 
na koncu, posebno s česnom, 
saj ne sme porjaveti, in s soljo, 
ker gobe po soljenju izgubijo 
vodo in dmge snovi. Mešanica 
olja in masla prepreči, da bi 
surovo maslo porjavelo in 
pokvarilo jed. Lahko pa segre-
jemo najprej olje, na njem pre-
pražimo gobe in dodamo ma
slo pozneje, da dobijo omake 
poseben slasten okus. S tem 
dos.̂ ež6mo, da postane zuna-. 

njost hmstljiva in lepa, v no
tranjosti pa ostane ohranjena 
aroma. Poleg tega pa lahko go
be na ta način pripravimo 
vnaprej, saj počakajo več ur, 
lahko pa ohlajene spravimo 
v plastično vrečko in jih zmrz
nemo. 

Gobe lahko tudi sušimo. Su
šenje je idealno, ker ohrani 
okus in aromo, suhe gobe pa so 
tudi uporabne v vsaki kuhinji: 
okus jedi dopolnita že dva 
koščka ali malo praška. 

Zelo star način shranjevanja 
gob je soljenje. Postopek zah
teva, da gobe naravnost za-
kopljemo v sol, ki se potem 
polagoma raztopi v zaščitno 
slanico. Gobe temeljito očisti
mo, ne da bi jih oprali, nato 
nalagamo plast soli in plast 
gob v stekleno ali keramično 
posodo. Začnemo in končamo 
s plastjo soli. Dobro potlačimo 
in kozarec tesno zapremo. Ka
dar uporabljamo gobe iz slani
ce, jih izplaknemo z vodo in 
skuhamo jed brez dodatka 
soli. 

Iz mešanice različnih gob 
lahko pripravimo tudi gobov 
izvleček. Gobe očistimo, drob
no narežemo, damo v malo vo
de in kuhamo, dokler ne izlo
čijo čim več lastnega soka. Na
to odcedimo tekočino in ji do
damo malo rožmarina, nekaj 
lističev žajblja, kakšen listič 
lovora malo popra in veliko 
soli ter kakšen strt strok čes
na. Kuhamo, da se tekočina 
zgosti, nakar jo precedimo^ 

prelijemo v steklenico in do
bro zapremo. Po kapljicah jo 
dodajamo raznim jedem kot 
začimbo. 

Telečji zvitki 
z gozdnimi gobami 

Potrebujemo 8 tanjših teleč
jih zrezkov, ki jih dobro potol-
čemo, dve žlici sesekljanega 
peteršilja, 2 debeli rezini mor-
tadele, 2 sesekljani kisli ku
marici, 10 drobno sesekljanih 
kaper, sol in poper, 250 g očiš
čenih in sesekljanih gob, 4 žli
ce olivnega olja, eno majhno 
sesekljano čebulo, en strok 
česna. 

Žlico peteršilja, sesekljano 
mortadelo, ktunarice, kapre, 
sol in poper zelo dobro zmeša
mo ali kar zmeljamo v mlinč
ku. Telečje zrezke čim bolj na 
tanko potolčemo in po njih 
razporedimo nadev Previdno 
jih zvijemo in spnemo z zobo
trebci. Na olivnem olju zvitke 
po vseh straneh rjavo zapeče-
mo in jih postavimo na toplo. 
V isti ponvi nato prepražimo 
najprej čebulo, dodamo nato 
strt česen, nato pa še gobe, ki 
jih na šibkem ognju dušimo 
5 do 6 minut. Potem dodamo 
mesne zavitke in na vsakega še 
žlico peteršilja. Vse skupaj po
strežemo vroče z domačimi re
zanci in kozarcem rdečega 
vina. 

Zajčji ragu 
z mešanimi gobami 

Potrebujemo: lepega zajca, 
malo moke, 4 žlice olivnega 
olja, 50 g sesekljane prekajene 

KMETIJSKI NASVET 

Potaknjenci peiargonij 
Neoklasika in ročk 

Tistim, ki vsaj od daleč 
spremljate modna dogajanja, 
že sam naslov pove, da je 
osrednja osebnost današnje 
modne teme genij, ki je v svo
jih kreacijah združil divji ri
tem ročka in deviško čistost 
večne klasike - Gianni Versace. 

Brez dvoma je Versace naj
bolj rockovsko usmerjeni 
modni kreator, diametralno 
nasprotje prvega moža itali
janske mode Armanija, pa 
vendarle v zadnjem času nje
gova najbolj nevarna konku
renca. Versacejeva oblačila so 
namenjena predvsem mlajšim, 
drznejšim in provokativnim, 
najbolj značilni pa so njegovi 
romantični motivi cvetličnih 
panierjev iz 18. stoletja v kom

binaciji s strogo športnim je-
ansom ali svilo z misteriozno 
črno osnovo. 

Obožuje divje barvne se
stavljanke, najpogosteje druži 
oranžno in modro ter rožnato 
in zeleno. Na prvi pogled delu
jejo gospodične prav skregane 
z okusom, na dmgi pa se nam 
že posveti, da je to reinterpre-
tacija retro stila in ročk party-
ja z nostalgično baročno figu-
raliko. 

Če ste torej mlade in menite, 
da so takšna noro-razigrana 
oblačila kot naročena za po
čitnice in vaš temperamentni 
značaj, je vse jasno! Pa nikar 
ne pozabite na samozavest - ta 
je pri Versacejevi modi še po
sebej predpisana! VLASTA 

Pelargonije, ki imajo debelo, 
pokončno steblo, so zelo od
porne in zato primerne za vro
če, sončne lege. Viseče, z než
nejšim steblom, rabijo manj 
sonca, zato pa več vlage v zra
ku ter v zemlji. Ene in druge 
razmnožujemo s potaknjenci. 
Te delamo v avgustu. 

Za dober uspeh rabimo: 
zdrave matične rastline, pri
memo zemljo, posodo in oster 
nož. 

Matične rastline so tiste, ki 
so letos najlepše cvetele. Naj 
nam jih ne bo žal, čeprav še 
bogato cvetijo. Porežemo jim 
cvetove, cele rastline pa razre
žemo na manjše, kakih 7 cm 
velike dele. Nato še vsak del 
z ostrim rezilom ravno odreže-
mo tik pod listnim pecljem. 
Tak potaknjenec je priprav
ljen za sajenje. Nekaj ur ga 
pustimo na senčnem mestu. 
V parih urah se na prerezanem 

delu naredi svetla skorjica. 
Tedaj lahko potaknjenec damo 
v zemljo. Posoda naj bo pri
ročna. Dobra so cvetlična ko
rita, kamor lahko potaknemo 
več rastlin. Potaknemo jih na 
primemo razdaljo, vsaj 4 cm 
narazen. Zemlja mora biti do
bra, hranljiva, pomešana 
z mivko. Dve tretjini naj bo 
dobre zemlje, tretjina pa miv
ke. Potaknjenec potisnemo 
v tla za dober centimeter (nič 
več!). Posajene potaknjence 
dobro zalijemo in jih postavi
mo na zavetem, senčen pro
stor, kjer se bodo prve dni utr
jevali. Ko bodo začeli že gnati 
nove liste, jih lahko damo na 
bolj sončno lego. Če se bo zgo
dilo, da avgusta ne bomo imeli 
možnosti, da bi naredili po
taknjence, jih bomo delali 
v septembm. Paziti pa mora
mo, da bo imel vsak potaknje
nec vsaj pol centimetra starej

šega stebla, ki je bolj tenrme 
barve. Zelo sočni, svetlo zeleni 
vršički se v septembm težko 
ukoreninijo. Velja pravilo, da 
bolj ko se leto nagiba h koncu, 
več mora biti trdega, olesene-
lega dela pri potaknjencu. 

Jeseni lahko na vrtu nareže
mo enoletne veje ribeza, ko-
smulje, joste, robide, maline in 
dmgih rastlin. Veje naj ne bo
do predolge. Zadostuje dolži
na 20 do 25 cm. Te potaknemo 
na zavetmem kraju v vrtu. Po
taknemo jih plitvo v dobro 
pripravljena tla, ki smo jim 
primešali kompost. Na potak
njence namečemo ostanke 
rastlin. Pred zimo jih še dodat
no za vam jemo z ostanki rast
lin ali grobim kompostom. 
Spomladi bodo mnogi potak
njenci pognali liste, nekateri 
pa naredili tudi korenine. 

IDA TEPEJ 

slanine, en drobno sesekljai 
por, en drobno sesekljan ko 
renček, kozarec belega vina 
500 g različnih gob, malo vod< 
če je potrebno, ter sol in popei 

Zajca razrežemo na kose, ji) 
povaljamo v moki ter spečemi 
na vročem olivnem olju. Vza 
memo jih iz ponve in postavi 
mo na toplo. V istem olju pre 
pražimo sesekljano slanino 
por in korenček. Prilijemo vi 
no, ga pustimo malo izhlapeti 
nato dodamo gobe, narezani 
na enakomerne koščke. Dobn 
dušimo na majhnem ognju II 
minut med stalnim mešanjem 
V gobjo jed damo kose zajca 
pogrejemo, posolimo, popo 
pramo in postrežemo z mladin 
krompirčkom. j 

Polnjena bržola 
z jurčki 

Potrebujemo: 8 bržol ii 
zgornjega prsnega dela, po 15( 
g vsaka, za nadev pa: 150 g pui 
stega govejega mesa brez žil 
150 g svinjskega mesa, dv« 
v mleko namočeni zemlji bre: 
skorje, eno jace, dve veliki žli-
ci sesekljanega peteršilja, 50( 
g svežih jurčkov ali drugil 
gob, če jurčkov ni, 40 g olja, 3i 
4 litra goveje juhe, 50 g nt 
kocke narezane čebule, 4( 
g masla, 1/4 smetane, 40 g mo
ke, en strok česna in 40 g maš
čobe ter sol, poper in muškatni 
orešček. 

Svinjino, govedino, ožeti' 
zemlji in polovico že prej pre< ! 
cvrtih in ohlajenih jurčko\ i 
dvakrat zmeljemo ter vežemc 
z jajcem, začinimo s soljo ii : 
poprom, dodamo nekaj sesek- i 
Ijanega peteršilja in vse dobre 
premešamo. Bržole tanko po
tolčemo, začinimo s soljo in i 
poprom, premažemo z nade-
vom, zvijemo in zavežem« 
z nitko. Od vseh strani zlate 
rjavo zapečemo na maščobi 
zalijemo z nekaj juhe in bolj 
pečemo kot dušimo približno 
pol ure. Pri tem pridno poliva
mo. Ko je meso pečeno, ga da 
mo iz posode in ga postavimo 
na toplo. Preostale jurčke oči 
stimo in narežemo, maslo raz 
pustimo, na njem prepražimi 
čebulo in jurčke, dodami 
zmečkan česen in sesekljal 
peteršilj. Ko je vse mehko in ji 
tekočina povrela, je jed go 
tova. 

Sok od bržol zalijemo z ju 
ho, prevremo in vežemo z me 
sanico smetane in moke, doda 
mo jurčke in vse še enkrat do 
bro začinimo. Bržolam odstra 
nimo nitke, jih zložimo na pla 
denj in prelijemo z vročo orna 
ko ter potresemo s sesekljanin 
peteršiljem. Zraven ponudimi 
domače rezance, ki smo ji) 
skuhali na trdo. i 

DELO 
v e d n o 

v s r e d i š č u 
d o g a j a n j 

Anketno nagradno vprašanje meseca avgusta: 
KAKŠNA OBLAČILA SO VAM LETOŠNJE POLETJE NAJ
BOLJ VŠEČ? 
a) obleke v cvetličnih vzorcih, 
b) krila in bluze, 
c) dolge ah kratke hlače 

Posejmo vsa strnišča s krmilnimi rastlinami 

Odgovor na 
nagradno vprašanje: 

Ime in priimek: 

Točen naslov: 

Starost: Teža: Konfekcijska št. 

Najljubše barve: 

Suša nam je vzela dobršen 
kos kruha že pri žitu, še večje
ga pri drugi košnji trave. Kr
me bo malo. Zato bomo zase
jati vsa strnišča s krmnimi 
rastlinami. 

Avgusta lahko sejemo še 
mnogocvetno ljuljko, mešani
ce ozimnega žita z ozimno gra-
šico, mešanice mnogocvetne 
ljuljke s čmo deteljo ali z in-
karnatko ali z ozimno grašico. 
Sejemo ozimno krmno ogršči-
co. Vsi ti posevki bodo prva 
zelena krma v naslednjem le
tu. Da je treba stmišče najprej 
pognojiti z NPK in preorati, ve 
vsak kmet. Orjemo plitvo, ka
kih 20 cm globoko. Nato po-
branamo, posejemo s sejalnico 
ali ročno. Če sejemo ročno, po 
setvi seme zabranamo. Po pr
vem dežju bo seme k^Ulo j n 

kakih 14 dni za tem bodo zra
sle rastline. Pleveli rastejo hi
treje kot vse gojene rastline. 
Ko opazimo, da bi prvi pleveli 
že lahko naredili seme, vso po
vršino visoko pokosimo, tako 
da ostane 7 do 8 cm strni (rast
line nad tlemi). Nekatere rast
line bodo do jeseni zrasle do
volj visoko, da jih bomo poko
sili. Spet kosimo vsaj 5 cm vi
soko. 

Spomladi, ko sneg skopni in 
so posevki že zeleni, jih pogno-
jimo. Uporabimo KAN, okrog 
200 kg na ha in ne več. Večje 
količine bi se utegnile sprati 
v podtalje. 

Semenarna ima v skladišču 
še tole seme: 

Mnogocvetno ljuljko sorto 
tetraflorum. Ima tudi dovolj 
nove sorte z imenom Barnum. 

To je holandska sorta in jo to
plo priporočamo, ker daje več
ji pridelek kot sorta tetraflo-
mm. Cena semena je 298 SIT 
za kg. Za en ha rabimo okrog 
42 kg semena aH 12.000 SIT. 
Krmno repico sorta perko. Ra
bi se je okrog 12 kg na ha. 
Cena je 318 SIT/kg ali okrog 
4.000 SIT. Ostalih semen ni
majo več. Krmne repice pose
jemo le 150 m^ za vsako odra
slo govedo. Večjih količin sve
že repice živina ne more poje
sti (driska). Kdor ima doma 
seme ozimnih žit, lahko poseje 
mešanico semen ali eno samo 
vrsto žita. Opozarjam, da je 
treba spomladi dobro paziti in 
vsak dmgi dan pogledati, ali 
rž nima že klasa blizu vrha. Rž 
moramo pokositi ali popasti 
prej, preden bo klasila. Kp. 

klasi, ni več vredna počenega 
groša. 

Kako bomo videli klas v bil
ki? Z britvico prerežemo bilke 
po dolgem. Klas se lepo vidi in 
ga ni mogoče prezreti. Kdor bc 
sejal krmno ogrščico, mora bi
ti pozoren na napad gosenic 
metuljev, ki jim pravimo sov-
ke. Če nismo pozorni, se lahko 
zgodi, da v eni sami noči gose
nice požro pridelek. 

Morda ne rabite krme. Teda] 
zasejete stmišče s krmno repi
co, ki jo boste spomladi zaora-
li. Zakaj z repico? Zato, kei 
boste spomladi sejali koruzo 
Žito ima ozek list, komza tudi 
Repica ima širok list, torej j« 
dmgačna od žita. Ugodno b<̂  
vplivala na posevek komze. 

IDA TEPEl 
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A s t r o l o a L n J e l U A N E 

Šifra: Vrtnica 
Pred časom sem se dokaj 

uspešno udejstvovala v športu, 
po obdobju mirovanja pa bi se 
rada znova aktivirala. Kakšni 
Iporti se mi priporočajo oziro-
pia ali naj nadaljujem z istim? 
geveda pa me zanima tudi, ka
ko mi kaže na študijskem po
dročju, prav tako pa bi rada 
izvedela, kaj naj pričakujem 
na področju ljubezni, saj sem 
se že dvakrat zelo zaljubila 
v napačni osebi. Skratka, kaj 
mi lahko poveste o prihodnjem 
življenju? 

r V A N A : Zastoj, ki je bil 
izražen na področju tvojih ak
tivnosti, je viden skozi horo
skop, najbolj pa si čutila te 
naporne vplive predvsem zad
nji dve leti, ko tudi čustvene 
zadeve niso šle tako, kot si si 
želela. Si človek, ki ima rad 
dinamično življenje, po drugi 
strani pa želiš v čustvenih za
devah varnost in zaščito. To pa 
ido sedaj nekako ni bilo združ
ljivo. Letos ti bo Jupiter zelo 
naklonjen, nekako se ti bodo 
odškmila vrata v nove smeri 
življenja, tako da boš v nasled
njih nekaj letih realizirala vse, 
kar si želiš. Priporoča se, da 
letos začneš z novim športom, 
saj ti bodo vplivi prinesli tudi 
nove prijatelje. Odloči se za 
kakšno poznojesensko potova
nje, čas za to bo ugoden vse do 
novega leta. Šport, ki bi te se
daj pritegnil, naj bo skupinski, 
kajti kaže ti veliko druženje 
z ljudmi. Glede študija se ti ni 

potrebno bati, da ne boš zmo
gla snovi. Ravno nasprotno; 
v letošnjem in naslednjih treh 
letih boš na teh področjih zelo 
uspešna. Prav tako je možna 
hitra zaposlitev oziroma se ti 
zelo priporoča, da se kmalu 
zaposliš, dokler so ti vplivi še 
naklonjeni. Kar se tiče ljubez

ni: že letošnja jesen ti utegne 
prinesti nekoga, ki bo pravi. Si 
pa glede meril za idealnega 
partnerja zelo zahtevna. Part
ner, ki si ga želiš, mora izpol
njevati veliko pogojev, da se ti 
sploh zdi zanimiv ter vreden 
tvoje pozornosti, vendar je ta
ko tudi prav. Morda bo nekoli
ko mlajši od tebe. Bolj aktivna 
bodi do konca novembra, osta
li del leta pa bolj pazi na ener
gijo, tudi pri športnih aktivno
stih. 

Šifra: Lija 
Imam hude težave z možem, 

ki pije. Zanima me, ali naj 
grem in pustim vse skupaj. 
Imam velike težnje po tem, da 
bi zaživela nekje daleč stran 
v miru. Ne vem, ali naj to tež
njo uresničim, ali bom zmo
gla? Hvala za vaš pogled na 
zadevo in odgovor. 

IVANA: preveč se žrtvujete, 
ste človek, ki bolj gleda na do
bro drugih, kot na svoje počut
je. Mislite, da brez vas ne bo 
šlo, skrbi vas tudi za tiste, ki 
vam delajo škodo in so z vami 
tesno povezani. Ljudi imate 
radi, večkrat se bolj potrudite 
za njih, kot drugi za vas, ven
dar nekateri ne vidijo, da vi 
resnično vlagate svojo srčno 
energijo. Če mislite, da lahko 

s svojo dobroto koga spreme
nite, se na žalost motite, kajti 
človek mora biti že v sebi do
ber, če pa to ni, potem zgolj 
posrka vašo pozitivno energijo 
in vi ostanete praznih rok. 
V naslednjih nekaj letih vam 
kaže veliko sprememb, tako da 
boste najbrž uresničili svoje 
želje. Ne bo šlo z lahkoto, ven
dar se zavedajte, da se borite 
za svoj mir ter svobodo - tega 
vam nihče drug ne more izbo
riti in dati v roke. Vaš ugoden 
letni čas sta poletje in jesen. 
Pazite pa bolj v obdobju rib in 
ovna, se pravi konec zime in 
začetek pomladi, kajti takrat 

Šifra: Spomini 

ni preveč ugodno za začenja
nje večjih sprememb. Svetu
jem vam, da do novega leta 
potiho pripravite vse, kar po
trebujete in enkrat januarja 
začnete živeti bolj mimo in sa
mostojno življenje. V nasled
njih treh letih boste zelo spre
menili dosedanji način življe
nja, vendar pa bo to za vas 
ozdravljujoče. Ne smete se 
vračati, vztrajajte, ne pustite 
se izsiljevati. Za vas velja pra
vilo: Bolje poskrbite zase, kot 
za druge, kajti morate se zave
dati, da vaši bližnji tega ne 
bodo hoteli ali zmogli storiti 

gorenjeg]©ip©dlDOi]pkD apa^^ai i , 
Katero slovensko podjetje izvaža v 67 dežel sveta? 
Katera slovenska firma z lastnimi izdelki realizira 239 milijonov dolarjev izvoza? 
Katera slovenska firma proda večino izdelkov preko lastnih prodajnih podjetij in 
predstavništev v tujini? 

Bi želeli delati v takšnem podjetju? 
V G o r e n j u Gospodinjski aparati vabimo k sodelovanju več mladih 

diplomiranih ekonomistov, 
ki želijo delati na področju zunanje trgovine, so pripravljeni precej službeno potovati, ki 
aktivno obvladajo dva tuja jezika in so se pripravljeni strokovno izpopolnjevati. 

Iščemo mlade diplomirane ekonomiste, lahko so tudi pripravniki, ki želijo svojo kariero začeti 
v Gorenju in ki tiodo lahko potem prevzemali vedno zahtevnejše naloge in funkcije. 
Iščemo ambiciozne mlade strokovnjake, ki so komunikativni in imajo potrebno mero 
samozaupanja ter trezne smelosti. 
Prepričani smo, da je delo na področju zunanje trgovine v Gorenju močan izziv, dobra 
priložnost za strokovni in osebni razvoj mladega ekonomista, strokovnjaka, poslovneža, 
če vas ta izziv zanima, pričakujemo vašo vlogo do 31 . 8. 1993 na naslov: K a d r o v s k a 
s l u ž b a , G o r e n j e G o s p o d i n j s k i a p a r a t i , P a r t i z a n s k a 1 2 , 6 3 3 2 0 V e l e n j e . 
Kandidate, ki izpolnjujejo osnovne pogoje, bomo povabili na predstavitveni razgovor v Ve
lenje. 

Poročena sem že dolgo. 
Imam dva otroka, od katerih je 
eden že samostojen. Sem v le
tih, ko pričenjam si veti, pa tu
di zdravje mi ne služi najbolje. 
Do sedaj sem živela povprečno 
srečno družinsko življenje, 
z možem sva se bolj ukvarjala 
vsak s svojim delom, kakor 
drug z drugim. Pred nekaj me
seci pa me je poiskala moja 
prva ljubezen, napisal mi je 
prijateljsko pismo, ki mu je 
sledilo še nekaj podobnih. Tu
di on je do sedaj živel podobno 
kot jaz, vendar se je ločil. Ne
kajkrat sva se dobila na klepe
tu, vendar pa se jaz bojim za
čenjati novo vez z njim, čeprav 
ga poznam, pa vendar sva se 
v življenju oba zelo spremeni
la. Kaj pravijo o vsem tem 
zvezde? 

IVANA: Iz primerjalnih 
analiz vajinih horoskopov je 
razvidno, da sta se morala sre
čati še enkrat, kajti razlogi za 
vajin prvi razhod niso bili ču
stveno neujemanje, ampak 
menjava bivališča in dela. 
Lahko vam rečem, da ne bo 
lahko začeti znova, vendar je 
to edino pravilno, kajti v živ
ljenju je mnogo nepredvidlji

vega, pri odločitvah življenj
skega pomena, kakršna je va
ša, pa se je bolje držati svojega 
občutka, zato ne popuščajte 
konvencionalnemu okolju, ker 
ne boste srečni! Srečo si je tre
ba izboriti, ampak vsaj veste 
za kaj se borite! Sicer pa je 
lepo rekel pisatelj Gabriel 
Garcia Marquez v svoji knjigi 
Ljubezen v času kolere: Za 
ljubezen nikoli ni pravi čas, pa 
vendarle je vedno tu. 

Za astrologinjo 
mm 

Datum rojstva: 

Ura rojstva (do niinute natančno): 

Kraj rojstva:. 

Moja šifra: _ 

MC Trg V. kongresa 3a, 
CEUE ^ 

s< 

MARUTI 

Z A Z A Č E T E K JE Z E 
2000 D E M D O V O L J ! 
Maruti je avto, ki ga dobite takoj. Maruti je avto z osnovno ceno 
do registracije le okrog 800.000 SIT. Maruti je avto za katerega 
so zagotovljeni rezervni deli in servis po vsej Sloveniji. Maruti je 
avto, ki ga lahko odpeljete tudi, če imate v žepu le 150.000 
tolarjev. Maruti je avto, ki ima 800 ccm, 26 KW, 5 vrat in dovolj 
prostora za štiri odrasle potnike. Maruti je avto, ki porabi na 100 
kilometrov le 4,5 litrov bencina. Maruti je avto, ki ga lahko 
kupite pri naslednjih pooblaščenih prodajalcih: GLOBUS 
MOTORS Ljubljana 061-181-222 in 182-061, AVTOMERKUR 
Ljubljana 061-317-771, 303-066 in 316-159, AVTOMOBIL 
Maribor 062-38-478, SPEKTRA ORBIT Celje 063-411-298, IPI 
COMMERCE Novo Mesto 068-24-409, HEUREKA Brežice 
0608-65-599, MICRA T Koper 066-37-229, AGATON Ribnica 
061-861-488 ter AVTO TWINS Ptuj 062-796-334. 

GLOBUS MOTORS INTERNATIOnAL, d.d. 
EKSKLUZIVNI ZASTOPNIK MARUTI AVTOMOBILOV TEHNOIMPEX 

INTERNATIONAL D.O.O. 
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DEŽURSTVA TRGOVIN 

Celje 
Potrošnikova samopostrež

na trgovina Soča v Stanetovi 
14 in diskont na Cankarjevi 
1 sta ob sobotah odprta do 
17. ure, slednji je odprt tudi ob 
nedeljah od 8. do 12. ure. Ob 
nedeljah so od Potrošnikevih 
trgovin od 7.30 do 11. ure od
prte naslednje prodajalne: ži
vilski oddelek v blagovnici 
Nova vas, marketi na Ljub
ljanski cesti. Dolgem polju. 
Zgornji Hudinji, Vojniku, Što
rah in na Ostrožnem, samopo
strežne trgovine v Gaber j ah, 
Pod gradom, Trnovi j ah, Te-
harjah, Frankolovem, na Sve
tini, na Ljubečni, Polulah, 
v Šmartnem v Rožni dolini, 
Škofji vasi in Novi cerkvi ter 
stojnica na celjski tržnici. Ob 
nedeljah je odprt tudi kiosk 
pri celjski bolnišnici in sicer 
od 12. do 15. ure. 

Klasje Celje ima odprte pro
dajalne kruha Štručko, Ado in 
Pekarno v Štorah ob sobotah 
od 7. do 13. ure, Štručka je od
prta tudi od nedeljah od 7. do 
U. ure, kiosk na Hudinji pa ob 
sobotah od 6. do 15. ure. 

Dežurna je tudi trgovina 
Gala trade na Mariborski 128, 
ki je odprta ob sobotah od 
7. do 15. ure, ob nedeljah pa od 
9. do 12. ure. 

Od Centrovih prodajaln so 
ob sobotah od 7.30 do 15. ure 
odprte samopostrežne trgovi
ne: Center, Rio, Otok, Voglaj-
na, Logarska, Sedmica, Soli
darnost in Ložnica. Nakupni 
center Lava je odprt od 7. do 
15. ure. Samopostrežna trgovi
na Savica je odprta od 7.30 do 
17. ure. Ob nedeljah pa je de
lovni čas Centrovih prodajaln 
naslednji: od 7. do 11. ure je 
odprta samopostrežna trgovi
na Ložnica, Solidarnost od 
7.30 do 11. in Otok od 8. do 
11.30 ure. 

Ob sobotah od 7. do 14. ure 
in ob nedeljah od 7. do 11. ure 
vam je na voljo celjska tržnica. 
Poleg celjske tržnice v Rim-
Ijanki na Savinovi 3 je vsako 
soboto od 6. do 13. ure in nede
ljo, od 7. do 11.ure odprta Pe
kama in Mesnica Prekoršek iz 
Vojnika. V Vojniku pa je nji
hova Mesnica odprta od 7. do 
12. ure. Vsak dan je od 7.3do 
23. ure odprta trgovina Drag-
stor na Mariborski 119, mini 
market Gaj v Ozki ulici vsak 
dan od 8.30 do 22. ure, ob ne
deljah in praznikih od 8. do 
22. ure, trgovina Plemič Te
harje - sobote od 7. do 14. ure, 
nedelje od 8. do 11. ure, trgovi-
tia Figec Štore - sobote od 7.30 
do 20. ure, ob nedeljah od 8. do 
12., trgovina Mini shop Jereb 
Teharje ob sobotah od 7.do 
19. ure, ob nedeljah od 8. do 
11. ure, mini market Čebelica 
v Novi vasi ob sobotah in ne
deljah od 8. do 21. ure, Skan 
market na Mariborski 181 
v Celju ob sobotah od 7. do 
22. in ob nedeljah od 8. do 
22. ure, odprta pa je tudi trgo
vina Nadi v Šmarjeti pri Celju 
in sicer vsak dan od 8. do 
20. ure. 
Od 7.30 do 15. ure je ob sobo
tah odprta tudi Mercatorjeva 
trgovina na Hudinji, kupujete 
pa lahko tudi v trgovskem po
djetju Ponudba na Dobojski 
cesti v Celju tn sicer ob sobo
tah od 7. do 20. ure, ob nede
ljah in praznikih pa od 8. do 
12. ure. 

Laško 
Odprti sta trgovini Trgov

skega podjetja Izbira: samo
postrežna v Debm in Market 
Živila v Rimskih Toplicah in 
sicer ob sobotah od 7.30 do 
14. ure in ob nedeljah od 7.30 
do 11.30 ure. Odprta je trgovi
na Rogač pri železniški postaji 
ob sobotah od 7. do 17. ure in 
ob nedeljah od 7. do 12. ure, 
Market Zlatorog ob sobotah 
od 7. do 15. ure in ob nedeljah 
od 7. do 12. ure ter prodajalna 
Ježek ob sobotah od 7. do 
16. in ob nedeljah od 8. do 

12. ure. Na Brezah nad Laškim 
je ob sobotah od 7.30 do 13.30 
in ob nedeljah od 8. do 11. ure 
odprta trgovina z mešanim 
blagom Kocman, na Vrhu tr
govina Deželak ob sobotah od 
8.30 do 12. ure, ob nedeljah pa 
od 9.doli.ure ter v Rimskih 
Toplicah trgovina Marjeta in 
sicer ob sobotah od 7. do 19., 
ob nedeljah in praznikih pa od 
7. do 12. ure. 

Šentjur 
Ob sobotah od 7. do 12. ure 

in ob nedeljah od 7. do 10.30 
ure je odprta Delikatesa 
Klanjšek Mesarstva Jurij 
v Efenkovi ulici, ob nedeljah 
od 8. do 11. ure je odprt živil
ski oddelek Blagovnice Resev-
na, prodajalne Lipe Šentjur so 
ob sobotah odprte od 7. do 
12. ure, ob nedeljah pa proda
jalne v Gorici pri Slivnici, Pre-
vorju in Loki pri Žusmu od 
9. do 12. ure, na Planini pri 
Sevnici od 8. do 13. ure in na 
Ponikvi od 8.30 do 11.30 ure. 
Odprta je prodajalna Močnik 
v Vrbnem pri Šentjurju v so
boto od 8. do 17. ure, ob nede
ljah pa od 8. do 12.30. 

Žalec 
Trgovska družba Savinjski 

magazin Žalec ima ob nede
ljah od 8. do 12. ure odprte na
slednje trgovine: blagovnice 
Savinjka Žalec, Šempeter, 
Polzela in Prebold ter samopo
strežbe Cankarjeva Žalec, 
Vransko, Pirešica, Liboje in 
Tabor. Trgovina RR je ob so
botah in nedeljah odprta non-
stop od 7. do 22. ure, market 
Eni ob sobotah od 8. do 17., ob 
nedeljah in praznikih pa od 
8. do 12. ure, Potrošnikova po
slovalnica Marelica v Prebol
du ob nedeljah od 7.30 do 
11. ure, Minrmarket Špela j 
v ulici Florjana Pohlina 
3 v Žalcu ob sobotah od 7. do 
17. ure in ob nedeljah od 8.do 
12., prodajalna Gala v Šempe-
tm v Savinjski dolini ob sobo
tah od 8. do 13. ob nedeljah pa 
od 9. do 12. ure. Ob sobotah od 
7.30 do 16. in ob nedeljah od 
8. do 12. ure je odprta tudi sa
mopostrežna trgovina in bife 
Kjnetijske zadmge Petrovče. 

Mozirje 
Ob sobotah od 7. do 14.ure 

in ob nedeljah od 8. do 10. ure 
je dežurna Blagovnica Savinja 
na Trgu osvobodilne fronte 3. 

Velenje 
v tem mesecu je odprta tr

govina Era - Šalek in market in 

sicer ob sobotah od 7. do 
19. ure, ob nedeljah pa od 8. do 
11. ure. Odprta je tudi samo
postrežna trgovina KK Ptuj na 
velenjski tržnici, ki je ob sobo
tah odprta od 7. do 14., ob ne
deljah pa od 8. do 11. ure. 

Slovenske Konjice 
v Slovenskih Konjicah sta 

odprta Merxov Market ob so
botah od 7. do 15., ob nedeljah 
pa od 8. do 11. ure ter Diskont 
Dravinjskega doma ob sobo
tah od 8. do 13., ob nedeljah pa 
od 8. do 11. ure. Isti delovni čas 
imata tudi samopostrežni tr
govini Pohorje v Zrečah in 
Dravinja v Ločah pri Sloven
skih Konjicah. Odprt je tudi 
živilski oddelek v blagovnici 
Vitanje in sicer ob nedeljah od 
7.30 do 11. ure. 

Šmarje pri Jelšali 
Ob sobotah so vse posloval

nice Jelše Šmarje odprte do 
12. ure, ob nedeljah pa so de-
žume naslednje: Oskrba 
Šmarje od 7.30 do 10.30, Mar
ket Podčetrtek od 8. do 11. ure 
in Atomska vas od 8. do 
12. ure. Market Lipa Šmarje je 
ob sobotah odprt od 7. do 
19. ure, ob nedeljah pa od 8. do 
12.. V Rogaški Slatini je vsako 
nedeljo od 8. do 11. ure izme
nično odprt Market Ratanska 
vas ali Prehrana, prav tako pa 
so odprti gostinski obrati 
Grad Rogatec in Hram 
v Šmarju pri Jelšah. 

DEŽURSTVA 
ZDRAVSTVENIH 
DOMOV 
CELJE: Redni delovni čas 

Lekame na Stanetovi ulici 
v Celju je od ponedeljka do 
petka od 7. do 20. ure, ob sobo
tah od 7. do 13., od 13.ure da
lje v soboto, do ponedeljka do 
7. ure zjutraj pa je organizira
no neprekinjeno dežurstvo. 
Enako velja tudi za praznike. 

ŠENTJUR: Redni delovni 
čas lekame je od 7. do 18. ure, 
ob sobotah pa od 7. do 13. ure. 

LAŠKO: Lekama je odprta 
od ponedeljka do petka od 
7.30 do 18. ure, ob sobotah od 
8. do 12. 

MOZIRJE: Redni delovni 
čas je od 7. do 19. ure, ob sobo
tah pa je lekama odprta od 
7. do 12. ure. 

ŠMARJE PRI JELŠAH: 
Redni delovni čas med tednom 
je od 7.30 do 18.30 ure, ob so
botah od 7.30 do 13. ure. 

ZDRAVSTVENI DOM 
SLOVENSKE KONJICE: 
Redna zdravstvena služba je 
organizirana od 7. ure zjutraj 
do 21., od 21. do 7. ure zjutraj 

pa je na voljo redno nočno de
žurstvo. Telefon 754-522. 

SLOVENSKE KONJICE je 
med tednom odprta od 7.30 do 
13. ure in od 14. do 20., ob so
botah od 7.30 do 13. ure, ob 
nedeljah pa redno dežurstvo 
traja od 9. do 12. ure. 

VELENJE: Od ponedeljka 
do petka je lekama odprta od 
7. do 20. ure, ob sobotah od 
7. do 14. ure, ob nedeljah in 
praznikih pa imajo organizi
rano dežurstvo, z enoumo pre
kinitvijo od 12. do 13. ure. 

ŽALEC: Redni delovni čas 
med tednom je od 7.30 do 
19.30 ure, ob sobotah od 7.30 
do 14. ure, vsako nedeljo pa je 
lekarna dežurna od 8. do 
11. ure. 

DEŽURSTVA 
LEKARN _ 
ZDRAVSTVENI DOM CE

LJE: Zdravstvena služba je 
organizirana v dopoldanskih 
in popoldanskih ordinacijah, 
prav tako imajo organizirano 
neprekinjeno 24-umo dežur
stvo. Dežuma ambulanta dela 
ob delavnikih od 13. do 7. ure 
naslednjega dne, ob sobotah, 
nedeljah in praznikih pa ne
prekinjeno 24 ur. Zdravnika 
za obisk na domu lahko naro
čite kadarkoU, vendar bodo 
nenujni hišni obiski ob delav
nikih opravljeni po 13. uri. 

V primem življenjske ogro
ženosti kličite telefonsko šte
vilko 94, sicer je telefon 441-
142 ah 27-721, za nujne inter-
vence na 94. 

ZDRAVSTVENI DOM MO
ZIRJE: V Mozirju je organizi
rano redno ambulantno delo 
od 7. do 13. ure, popoldan od 
13. do 20. ure pa imata vsak 
dan redno delo po dve ambu
lanti in sicer ob ponedeljkih 
Mozirje in Ljubno, v torek Na
zarje in Gomji Grad, v sredo 
Luče in Nazarje, četrtek Mo
zirje in Nazarje, ob petkih pa 
le Mozirje. Telefon v Mozirju 
831-421. 

ZDRAVSTVENI DOM 
ŠENTJUR: Redni delovni čas 
ordinacij med tednom je od 
7. do 19. ure, od 19. ure dalje 
do 7. ure zjutraj pa je organizi
rano neprekinjeno dežurstvo. 
Telefon 741-511. 

ZDRAVSTVENI DOM VE
LENJE: Redno obratovanje 
ordinacij je od 7. do 20. ure, od 
20. ure do 7. ure zjutraj nasled
njega dne pa je organizirano 
dežurstvo. Telefon 856-711. 

ZDRAVSTVENI DOM 
ŠMARJE: Delovni čas med 
tednom je čez dan od 7. ure do 
21., zatem pa je od 21. ure da
lje do 7. ure zjutraj organizira
no nočno dežurstvo. Dežuma 
služba je organizirana tudi 
v Rogaški Slatini, izmenoma 
pa je po tedenskem razporedu 
organizirana dežuma služba 
tudi v Bistrici ob Sotli, Koz
jem in Podčetrtku. Telefon 
v Šmarju je 821-021. 

ZDRAVSTVENI DOM ŽA
LEC: Redni ambulantni de
lovni čas je vsak dan od 7.30 
do 13.30 ure, neprekinjeno de-

. žurstvo pa je organizirano od 

15.do 7.30 ure naslednjega 
dne. Telefon 711-251. 

ZDRAVSTVENI DOM LA
ŠKO: Zdravstvena služba je 
od 7. do 20. ure, nočno dežur
stvo je organizirano od 20. do 
7. ure zjutraj od ponedeljka do 
petka in sicer za vso občino. 
Dežurstvo je med vikendom 
organizirano tudi od petka od 
20. do ponedeljka do 7. ure 
zjutraj, vmes je v soboto odpr
ta redna ordinacija od 7. do 
15. ure. Telefon 731-233. 

VETERINARSKA DEŽURSTVA 
VETERINARSKA POSTAJA CELJE: Delovni čas veterinar

jev na veterinarski postaji v Celju je od 7.00 do 14.30. Ambu
lanta za male živali je vsak dan dopoldan (razen ob nedeljah in 
praznikih) od 8. do 10. ure, vsako popoldne od 16. do 17. ure, 
sicer pa je dežuma služba za nujne primere organizirana 
v popoldanskem in nočnem času. Tel.: 34-233. 

VETERINARSKA POSTAJA LAŠKO: Redni delovni čas je od 
7. do 15. ure na veterinarskih postajah v Laškem in Radečah. 
Dežurstvo od 15. do 7. ure pa je za celo občino na veterinarski 
postaji Laško, telefon 731-485. V primem odsotnosti veterinarja 
v' času dežurstva pa lahko sporočilo pustite pri vratarju Pivo
varne, tel.: 731-121. 

VETERINARSKA POSTAJA SLOVENSKE KONJICE: Redni 
delovni čas veterinarjev je od 7. do 12. ure, od 15. do 7. ure 
zjutraj naslednjega dne pa je organizirano dežurstvo. Telefon na 
veterinarski postaji: 754-166. 

VETERINARSKA POSTAJA ŽALEC: Redni delovni čas 
veterinarjev je od 6. do 14. ure, neprekinjeno dežurstvo za celo 
občino pa je od 14. do 6. ure naslednjega dne. Dežurstvo je tudi 
ob koncu tedna in ob praznikih. Telefon na veterinarski postaji: 
714-144. 

VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE: Redni delovni čas 
veterinarjev je vsak dan, razen ob nedeljah, od 7. do 15. ure, 
redna dopoldanska ambulanta pa od 7. do 9. ure. Do nedelje, 
22. avgusta bo dežural dr. vet. med. Ciril Kralj, telefon 841-410, 
od 23. avgusta dalje pa dr. vet. med. Drago Zagožen, telefon 841-
769. 

VETERINARSKA POSTAJA ŠENTJUR PRI CELJU: Redni 
delovni čas veterinarjev je od 7. do 15. ure vsak dan, od 15. ure 
do 7. ure zjutraj naslednjega dne pa je organizirano dežurstvo. 
Danes, v četrtek, 19. avgusta dežura dr. vet. med. Jože Pangerl, 
telefon 741-041. Od petka, 20. avgusta do četrtka, 26. avgusta pa 
bo dežural dr. vet. med. Janez Hrovat, telefon 27-695. 

ROJSTVA 

Celje 
Od 9. 8. do 15. 8. se je v celj

ski porodnišnici rodilo 19 deč
kov in 18 deklic. 

Celje 
Poročilo se je 6 parov, od 

teh: Peter RATEJ iz Zadobro-
ve in Valentina KOKLIČ iz 
Ilovce, Bojan ZAKONJŠEK iz 
Ljubečne in Irena OPERČ-
KAL iz Vojnika, Peter 
OPERČKAL iz Višnje vasi in 
Valentina BOŽNIK iz Hrenove 
ter Andrej LESJAK iz Celja in 
Veronika KOVAČ iz Vojnika. 
Šentjur pri Celju 

Poročila sta se dva para in 
sicer Dane GUBENŠEK iz Tr
ške gorce in Frida KRANJC iz 
Voglajne ter Franc POLUT-
NIK iz Šentvida pri Planini in 
Tatjana PERČIČ iz Planinske 
vasi. 
Velenje 

Poročila sta se dva para in 
sicer: Danijel OROUEL iz Laz 
in Slavka JELENKO iz Kavč 
ter Igor ZGORELEC iz Črne 
na Koroškem ter Stanislava 
KODRUN iz Javorja. 
Šmarje pri Jelšah 

Poročili so se: Darko MIK
ŠA in Valerija GOBEC oba iz 
Loke pri Žusmu, Zdravko 
PLANKO iz Gorice pri Dob-
jem in Simona KOSMAČ iz Je
zerc pri Dobjem, Viktor FUR
MAN iz Dobrine in Veronika 
SAJKO iz Sv. Eme, Milan GA
LUN in Dragica ARTIČ iz Do-
bovca pri Rogatcu, Drago BUT 
in Marjeta ŠELIGO iz Roga
ške Slatine in Emil BUT iz Sp. 
Negonj in Tamara PLOHL iz 
Rogaške Slatine. 
Žalec 

Poročila sta se dva para in 
sicer Srečko ŠERTL iz Latko-
ve vasi in Magda BRINOVEC 
^z Brega pri Polzeli ter Damir 
SMILJAN iz Žalca in Damja
na VASLE iz Gotovelj. 

SMRTI 
Celje 

Umrli so: Franc HLADIN, 
39 let iz Štor, Henrik ŽOLNIR, 
81 let iz Gorice pri Šmartnem, 
Marija JAVORNIK, 92 let iz 
Pečovja, Neža KROFLIČ, 89 
let iz Prožinske vasi, Štefan 
ROMIH, 79 let iz Šentjurja, 
Martina KLINČAR, 61 let iz 
Zreč, Leopoldina KOVAČIČ, 
81 let iz Šentjurja, Alojzija 
ANDREJČIČ, 73 let iz Celja, 
Alojz TROJ AR, 91 let iz Rim
skih Toplic, Stanislav GRIL, 
63 let iz Medloga, Amalija 
PUNGARTNIK, 77 let iz Vita
nja, Franc BARLE, 62 let iz 

Ivančne Gorice, Stanko 
STARMAN, 42 let iz Brežic 
Franc VAJDIČ, 66 let iz Štor 
Terezija JURAK, 67 let iz Ce-
Ija, Jože LORBER, 81 let isj 
Rogaške Slatine, Jožefa KO-; 
ŠIR, 79 let iz Frankolovegaj 
Jože POGOREVC, 59 let i l 
Hudinje, Branko ZMRZLAld 
30 let iz Vrbja, Jožef TANKOl 
69 let iz Celja, Neža ROBIČ, 78} 
let iz Šentjurja pri Celju, Hed^ 
vika ČRESNAR, 52 let iz Voj
nika in Veronika KRUMPAC-
NIK, 78 let iz Varpolja. 
Šentjur pri Celju 

Umrla sta: Franc FIDLER, 
59 let iz Šentjurja in Stanko 
Ciril GRDINA, 70 let iz Jako J 
ba pri Šentjurju. 
Velenje 1 

Umrli so: Martin KOPRIV-, 1 
NIKAR, 63 let iz Velenja, Sla-
vica TOPORIŠ, 64 let iz Vele-
nja, Frančiška KRAJNC, 83 let 
iz Hramš, Ferdinand DOB-
NIK, 65 let iz Dobrovelj in 
Stojan ROSIC, 67 let iz Ve
lenja. 
Šmarje pri Jelšah 

Umrli so: Bojan DUGAN-
DIČ, 9 let iz Lastnica, Franc 
ŠMIT, 59 let iz Čače vasi in 
Franc BRILEJ, 84 let iz Koz
jega. 
Žalec 

Umrli so: Marija KOLENC, 
61 let iz Založ, Jožef JUHART, 
85 let iz Brod, Jakob KROL-
NIK, 93 let iz Ljubnega ob Sa
vinji, Viljem GERMADNIK, 
68 let iz Kasaz, Ludvik RE-
ICH, 33 let iz Arje vasi in Eli
zabeta DOLER, 80 let iz Veli
ke Pirešice. 

BORZA DELA 



35 



36 



37 



38 



391 



40 

Nova moda 
¥ Gosposki 

Ko so pred nekaj meseci 
v Zidanškovi ulici v Celju 
nestrpni vozniki, ki jim je 
prav vsak korak odveč, pre
stavljali cvetlična korita in 
si tako ustvarjali primeren 
prostor za parkiranje na 
pločniku, smo privoščljivo 
»šlikapacali« zaradi kar pre
cejšnje teže posameznega 
korita. No, zdaj, ko so posta
li vozniki bolj domiselni in 
korita s pločnikov prestav
ljajo kar v prtljažnike svojih 
avtomobilov, Strokovni 
službi za komunalno gospo
darstvo z Ivanom Pfeiferjem 
na čelu svetujemo, da ob po
novnem nakupu fizičnih ovir 
najame za »preizkuševalce« 
teže teh ovir kakšnega preiz
kušenega dvigalca uteži. 
Menda ja - ob okrepljeni 
mestni straži — v bodoče ne bo 
videz Gosposke dičila avto
mobilska pločevina? 

Športni poiivigi 
»U oči« včerajšnje nogo

metne tekme evropskega po
kala so se na Skalni kleti 
skoraj dobesedno tresla tla. 

Vzrok za manjši potres (in 
pretres) je bil športni dvoboj 
dveh znanih, vsestransko 
usmerjenih športnih delav
cev Celja. Če mislite, da je 
naslednje dejstvo golo natol
cevanje - vas naj bo sram! 
V šprintu je namreč Pepi 
Kuzma odločno (brez naj
manjše potrebe za kakšnim 
foto-finišem) premagal svo
jega kolega, sicer športnega 
pedagoga Petra Milovca. 
Olajševalna okoliščina za 
vse komentatorje športnega 
rezultata, ki je resnici na lju
bo Kuzmi s padcem v cilj 
prinesel tudi nalomljeno re
bro, je le to, da je v gostin
skem lokalu na Skalni kleti 
tega dne zmanjkalo vseh za
log whiskya... 

Noč na noč 
Zaradi kopice organiza-

torskih napak minule Konji
ške noči zdaj Konjičani 
s strahom pričakujejo, kako 
bo ta petek zvečer, ko se jim 
spet obljublja vele-noč. Pa 
menda ja tokratni organiza
torji ne bodo zaračunavali 
vstopnine v stari del mesta, 
postavili odra tako nepri
merno, da bodo morali rado
vedni obiskovalci lesti na 
klopi in stole, če bodo hoteli 
videti vsaj kanček dogaja
nja, in-nenazadnje -pozabi
li poskrbeti za otroški vrtec, 
kjer bodo v poznih nočnih 
urah poskrbeli za malčke, ki 
so minulo soboto ponoči sko
raj v celoti zasedali plesišče? 
Dve takšni izkušnji zapored 
bi bili preveč celo za najbolj 
zabave željne Konjičane. 

Upravičen 
aržaviiansta straii 

Slovenci bomo po zagoto
vilih Nacional socialne zveze 
Slovenije oziroma njenega 
generalnega tajnika Matjaža 
Gerlanca novembra množič

no razveljavili zakon o dr
žavljanstvu. Le kaj bodo po
rekli k temu računalniki in 
administratorji? Že ob pr
vem zakonu je prišlo do ku
pa napak, sedaj pa bo treba 
vse še enkrat začeti. Zna se 
zgoditi, da bodo tisti, ki so 
prvič prišli skozi, tokrat iz-
viseli... 

Ceijsi(e Stave 
Popraviti moramo tračni

co iz prejšnje številke NT. In 
to tisto, za katero smo bili 
sveto prepričani, da je naj
bolje preverjena! Tudi sami 
smo namreč stavili na listi, 
kdo od znanih celjskih vel 
mož bo prvi odkril svoj dosje 
v časopisu - in, glej ga zlom-
ka! Po pogovoru z našim in
formatorjem smo ugotovili, 
da sploh nismo stavili v pra
vi oštariji. Zdaj preverjamo, 
če povsod na Celjskem zbi
rajo stave! 

Dotia ročne telmiiie 
Po vabilih in obvestilih so

deč, je imel že dvakrat ome
njeni generalni tajnik Mat
jaž Gerlanc v zadnjem času 
veliko dela. V opise njegovih 
del in nalog gotovo sodijo tu
di administrativni posli, saj 
je moral na roke prešteti 
vseh 42 tisoč podpisov. Tele
fona, telefaksa ali celo raču
nalnika tako nima io. 
Z a podpise brez 
raziilie 

Da je politika res čudna 
stvar, spoznavajo tisti, ki so 
samo površno prebirali po
ročila o zmerjanju med Je
linčičevimi nacionalisti in 
Gerlančevimi nacionalsoci-

alisti. Glej ga zlomka, sedaj 
pa so združili moči! Nekoč je 
bila blazno pomembna razli
ka med revizijo in razvelja
vitvijo zakona o državljan
stvu, danes pa je očitno »vse 
glih«. 

Težko je razkriti kaz
niva dejanja, če so za
vita — v »politično 
meglo«. 

V oživljanje gospo
darstva verjamem to
liko - kot v vstajenje 
od mrtvih. 

Kot kaže je pri nas za 
nekatere postala roka 
pravice — »trajno pa-
ralizirana«. 

Najvažnejše opravilo 
slovenskih politikov 
je - iskanje grešnih 
kozlov. 

Naši politiki so silno 
»turistično nadarje
ni« - pred volitvami so 
obljubljali »drugo 
Švico«, odgovornost 
pa jim je »španska 
vas«. 

Praksa kaže, da je 
v Sloveniji tudi 
obramba proti toči 
postala —Zvonjenjepo 
toči. 

Zaradi hlapcev poli
tike, ki se vedejo kot 
kralj na Betajnovi -je 
čedalje več hlapcev 
Jernejev na cesti. 

MARJAN BRADAČ 

STRAN(KA) ŠALJIVCEV 
Albert Regulj iz Celja si je prislužil teden

sko nagrado, kaseto in čestitko na Radiu 
Celje, saj je s šalo Na klopi uspel prepričati 
naše bralce, da ste mu prisodili največ gla
sov. Izžrebali pa smo še Andrejo Dečman iz 
Slovenskih Konjic. 

Ste si na dopustu tudi vi povedali in za
pomnili kakšen vic. Pošljite ga na naš na
slov in postali boste član najboljše stranke, 
najboljšega tednika pri nas. 

Šala tedna 
Na kiopi 

Policaj preseneti dva za
ljubljenca na klopi v parku. 

»Kaj pa vidva delata?« ju 
vpraša. 

»Za ušesi se praskava,« mu 
odgovorita. 

»Zdaj pa takoj spakirajta ušesa v hlače in 
brž domov.« 

Omejitve 
»Ko bom velik kot ti oči, ali bom lahko 

delal, kar bom hotel?« 
»Seveda, dokler se ne boš poročil!« 

Na pogrebnem zavoilu 
»Boste svojo taščo pokopali ali upepelili?« 
»Nobenega tveganja! Oboje!« 

Kupite meiiveillfa 
Sinček zaloti moškega v omari. Oceni si

tuacijo in predlaga: »Ali kupite medvedka, 
sicer bom kričal!« 

Čez nekaj časa se vrne in sklene kupčijo: 
»Če mi ne vrnete medvedka, bom kričal!« 

To se še ponovi. 
Kasneje mami prizna, kako je prišel do 

denarja in mora k spovedi. 
Župnik: »Kaj te muči mali?« 
Sinček: »Medvedka bi prodal.« 
Župnik: »O Jezus Kristus, že spet!« 

Vijudnost 
»Prosim, kje je pot na postajo?« 
»To pa vendar ve že vsak osel!« 
»Prav zato pa sem vas vprašal!« 

Polž 
Janez, znan kot velik lenuh in zabušant, 

se sprehaja po mestu s polžem, privezanim 
na vnnco. Sreča ga Miha in ga ogovori: 
»Zdravo Janez, pje maš lepega psa.« 

»To ni pes. Kaj ne vidiš, da je polž,« jezno 
odgovori Janez. 

»No, potem pa naj bo polž, ampak je vse
eno lep.« 

Te besede dvignejo Janeza: »Imel sem še 
lepšega, pa mi je pobegnil na sprehodu.« 

Šola 
Učitelj vpraša Miho. »Ali mi veš povedati, 

kako visoka je pravzaprav ta naša šola?« 
»Meter petdeset.« 
»Zakaj ravno toliko?« 
»Zato, ker jo imam čez glavo!« 

Šale so prispevali: Angela PEČOVNIK iz Loč 
pri Poljčanah, Cilka LIPNIK iz Rogaške Slati
ne, Ana POLŠAK iz Loke pri Žusmu, Branko 
PANTNAR iz Šmartna v Rožni dolini, Zlatka 
BUDNA z Dobja in Katja KEBER iz Petrove. 

NAJ MUZIKANTI POVEDO 

Muzikant da ali ne 
»Zelo bi bil vesel, če bi se na vaši strani 

pojavil tudi Andrej Praprotnik iz Vinske 
gore. Veste je hudičevo dober muzikant.« 

Tako nekako je napisal eden naših bral
cev. In ker upoštevamo vaše predloge smo se 
z Andrejem dogovorili za pogovor. 

»Ko ste me poklicali sem bil takcf presene
čen, da sem v pogovor enostavno privolil. 
Šele ko sem odložil slušalko, se mi je zazde
lo, da morda za vašo rubriko nisem prime
ren. Če bi vedel vašo številko, bi vas pokli
cal nazaj,« je preplašeno pričel pogovor naš 
sogovornik. 

»Samouk sem. Od osmega leta, ko mi je 
sestra kupila harmoniko, spoznavam >fraj-
tonarico<. Kakšna ohcet, izlet, domača za
bava - to je vse. 

Na ohcetih še vedno poizkušajo po starem 
kakšno ušpičiti, vendar mislim, da mladi 
starih običajev vendarle ne poznajo dovolj. 
Se dogaja, da svatje nevesto, ki bi jo morali 
čuvati, ukradejo. Enkrat so eno v gostilno 
zvlekli in muzikantje smo morali kar veliko 
truda vložiti, da smo pomirili razgreto 
ozračje. Kolegu pa se je celo to zgodilo, da je 
nevesto odpeljal njen bivši fant in drugi dan 
sta bila že ločena. 

Tudi kakšno igrico večkrat pripravim, da 
je čas krajši. Recimo japonski karate. Poz
nate to igro? 

Ne? Takole gre: 
Pripravi se bel prt, pokliče nekaj publike, 

ki se mora sezuti in nogavice ter čevlje zlo
žiti pred prt. Ker je to japonska igra, pokle
knejo na to belo >preprogo< na kateri ima 
vsak pripravljeno deščico in sekiro, s katero 
mora na čim tanjše koščke razsekati papir. 
In zadeva ni tako enostavna. Jim po poizku
su zavežemo oči in papir zamenjamo z nji
hovimi nogavicami. Si morete misliti, koli
ko smeha je ob tem, ko s takšnim veseljem 
sekajo po svojih nogavicah. 

Tudi vice rad stresam. Zelo pa je po
membno, da koga ob tem ne užališ, čeravno 
morajo tudi tisti, ki jih poslušajo, razumeti, 
da gre za hec. Kolega iz Andraža je imel 
skoraj malce predolg jezik na neki zabavi. 

pa sem mu še sam stopil nekoliko ob bok ter 
ga povprašal kako Savinjčani kuhajo svinj
sko glavo? Ni vedel, pa sem mu razložil, da 
vzamejo velik pisker, na dno postavijo ogle
dalo in se gledajo. Je nos povesil in bil 
skoraj malce užaljen. 

Zelo veliko se govori o policajih in duhov
nikih. Pa ne boste tega pisali. 

Veste, jaz nisem tako dober muzikant, da 
bi bil primeren za vašo stran.« 

EDI MASNEC 

Ena iz Andrejevega rokava 
Korošica in Savmjčanka sta si skočili 

v lase in slednja je takoj ozmerjala prvo 
s kurbo. Korošica ji ni ostala dolžna: »Saj bi 
ti tudi bila, pa si preveč stisnjena.« 

Št. 33 - 19 . avgust 1993 


